
KKάθε Σάββατο 
το superπεριοδικό 

με gossip, μόδα 
και «ζουμερά» 
καλλιτεχνικά 
παρασκήνια

ΣΕΛ. 65-74

Σ Υ Ν ΕΝ Τ ΕΥΞΕ Ι Σ

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ
Βουλευτής Αρκαδίας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«Δεν πρέπει 
να επιτρέψουμε
να χάσουμε πάλι
από τον Κασσελάκη»
ΣΕΛ.  31

ΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ
Πρώην βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ

«Προγραμματική 
πρόταση διακυβέρνησης 
μιας ευρύτερης 
προοδευτικής πλειοψηφίας»
ΣΕΛ.  23
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#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Στέφανος, 
κυριολεκτικά

σκέτος 

ΣΕΛΙΔΕΣ

76

ΣΕΛ. 2

Κατάλληλη στιγμή
με τους Τούρκους

δεν θα υπάρξει ποτέ

EDITORIAL

ΓΙΩΡΓΟΣ Ν. ΚΑΡΑΜΑΝΛΗΣ
Πτυχιούχος Δημοσιογραφίας και Επικοινωνίας

ΣΕΛ.  33

AΡΘΡΟ

Γράφουν

Χριστόφορος Τζερμιάς, 
Νότης Μαριάς, Αντώνης Πεπελάσης

ΣΕΛ. 41-43

Υφυπουργός Ψηφιακής Διακυβέρνησης

«Η Ελλάδα είναι ανοιχτή στην 
καινοτομία και στα όνειρα των νέων»

ΩΡΑ ΠΑΣΟΚ ΤΗΝ ΚΥΡΙΑΚH

ΑΠΟΚΛΕΙΣΤΙΚΗ

ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

ΚΩΝΣΤΑΝΤIΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ

ΣΕΛ.  24-25

ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

ΣΕΛ. 18-19

ΣΕΛ. 4, 6

Ένας πολιτικός 
με όραμα και 

αποφασιστικότητα

Η αναγκαιότητα του ΥΜΑΘ
στην αναπτυξιακή ταυτότητα

της Θεσσαλονίκης

ΕΝΑΣ ΣΤΡΑΤΗΓΟΣ ΣΤΟΝ ΑΝΤ1

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΚΑΧΡΙΜΑΝΗΣ 
ΕΚΑΝΕ ΤΣΙΦΛΙΚΙ ΤΟΥ ΤΗΝ ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΗΠΕΙΡΟΥ

Ο νέος ρόλος 
του Κωνσταντίνου 

Φλώρου

Το ΥMΑΘ δεν μπορεί να αποτελεί 
παράρτημα κάποιων υπουργείων

Κουμπάροι, κουνιάδοι, νύφες 
και συσσίτια της ντροπής

ΣΕΛ. 17

ΣΕΛ. 32-35

ΣΕΛ. 26-30

ΣΕΛ. 12, 14-16

ΝΙΚΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ
Στα χακί και
οι γυναίκες

ΣΕΛ. 37

Όλες οι αλλαγές στη θητεία
Εκχώρηση αρμοδιοτήτων και πόρων ζητούν δήμαρχοι και φορείς της Θεσσαλονίκης 

•Τι ποσοστά θέλουν οι υποψήφιοι στον πρώτο γύρο
•Ποιοι θα πάνε στη δεύτερη κάλπη

50 ΧΡΟΝΙΑ ΝΔ
Πηγαδάκια, παρασκήνια 
και πλούσιο ρεπορτάζ 
από την εκδήλωση στη Ρηγίλλης

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ

«Πάμε ενωμένοι
για 3η τετραετία»
«Πάμε ενωμένοι
για 3η τετραετία»
«Πάμε ενωμένοι
για 3η τετραετία»
«Πάμε ενωμένοι
για 3η τετραετία»
«Πάμε ενωμένοι
για 3η τετραετία»
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«P»

Η
επίλυση των ελληνοτουρκικών διαφορών είναι
σαφέστατα μια σπαζοκεφαλιά, αφού οι Τούρκοι
από τη μια εμφανίζονται πρόθυμοι να προχωρή-

σει ο διάλογος επί τη βάσει του διεθνούς δικαίου, από
την άλλη όμως το καθεστώς Ερντογάν δεν είναι και το
πιο αξιόπιστο, αφού πολλές φορές ο Τούρκος πρόεδρος
επιδίδεται σε διπλωματικές κυβιστήσεις.

Θα πρέπει να σημειώσουμε ότι με τους Τούρκους δεν
θα υπάρξει ποτέ κατάλληλη στιγμή έτσι όπως την αντι-
λαμβανόμαστε εμείς στην Ελλάδα. Ο διάλογος και η συ-
ζήτηση με τους γείτονες είναι ένα διαρκές παιχνίδι με τη
φωτιά, αφού οι απαιτήσεις τους είναι κατά κύριο λόγο
εξωπραγματικές και ανιστόρητες. Μόλις χθες ο Έλλη-
νας υπουργός Εξωτερικών αναφέρθηκε στη νέα φάση
του ελληνοτουρκικού διαλόγου, λέγοντας πως η «επό-
μενη φάση είναι να διερευνήσουμε αν υπάρχει πλαίσιο
που θα μας επιτρέψει να πάμε στο επόμενο στάδιο, που

θα είναι η οριοθέτηση». Σύμφωνα με πληροφορίες, ο
Γιώργος Γεραπετρίτης ενημέρωσε τους βουλευτές της
Επιτροπής Εθνικής Άμυνας και Εξωτερικών ότι το πλαί-
σιο που αποδέχεται η Ελλάδα είναι το διεθνές δίκαιο και
το δίκαιο της θάλασσας, συζήτηση μόνο για ΑΟΖ και
υφαλοκρηπίδα και συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα.
Μάλιστα, ο κ. Γεραπετρίτης εκτίμησε ότι «αν δεν λυθεί η
μεγάλη διαφορά με την Τουρκία, δεν θα υπάρξουν ειρή-
νη και ευημερία στην περιοχή μας». Ίσως και να έχει δί-
κιο επ’ αυτού, όμως δεν είναι μόνο ζήτημα των προθέσε-
ων της Ελλάδας. Επίσης, δεν πρέπει να ξεχνάμε ότι το
συγκεκριμένο timing είναι ιδιαιτέρως επικίνδυνο, αφού
στην περιοχή μας υπάρχουν ανοικτά μέτωπα πολέμου:
και ο πόλεμος Ρωσίας - Ουκρανίας αλλά και η μεγάλη
φωτιά που άναψε στη Μέση Ανατολή.

Ο υπουργός υπογράμμισε επίσης ότι αυτή είναι η κα-
τάλληλη στιγμή για την Ελλάδα, καθώς η χώρα μας δια-

θέτει αυτήν τη στιγμή ένα πολύ καλό διεθνές κεφάλαιο,
το οποίο είναι «ισχυρότερο από ποτέ». Ο κ. Γεραπετρίτης
ξεκαθάρισε ότι η χώρα μας ποτέ δεν πρόκειται να συναι-
νέσει στο να τεθούν ζητήματα κυριαρχίας. Σημείωσε ότι
η επίλυση πρέπει να γίνει με βάση το διεθνές δίκαιο,
ωστόσο τόνισε πως δεν είμαστε ακόμη κοντά σε αυτό.

Ειδικά τώρα που οι συρράξεις στη Μέση Ανατολή
έχουν χτυπήσει κόκκινο, δεν μπορεί να υπάρξει εποικο-
δομητικός διάλογος με την Τουρκία, η οποία δεν δείχνει
να βάζει στην άκρη το αναθεωρητικό της δόγμα. Θα έλε-
γε κανείς ότι δεν χρειάζεται βιασύνη στα Ελληνοτουρκι-
κά. Το δόγμα «σπεύδε βραδέως» ίσως να είναι πολυτι-
μότερο αυτή την περίοδο. Επί σειρά δεκαετιών υπήρξε
ακινησία στις σχέσεις των δύο χωρών. Δεν θα πάθουμε
κάτι αν περιμένουμε λίγο ακόμη να διαμορφωθούν συν-
θήκες ειλικρινούς διαλόγου. 

Ιδιοκτησία: POLITICAL PUBLISHING IKE
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Κατάλληλη στιγμή 
με τους Τούρκους δεν θα υπάρξει ποτέ

Ο διάλογος και η συζήτηση με τους
γείτονες είναι ένα διαρκές παιχνίδι 

με τη φωτιά, αφού οι απαιτήσεις
τους είναι κατά κύριο λόγο

εξωπραγματικές και ανιστόρητες
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Η
κλεψύδρα για τις εσωκομματικές
κάλπες του ΠΑΣΟΚ αδειάζει και η
αγωνία των έξι υποψηφίων για την

ηγεσία χτυπάει κόκκινο. Όργωσαν όλη τη
χώρα και έδωσαν εκατοντάδες συνεντεύ-
ξεις κατά τη διάρκεια μιας προεκλογικής
περιόδου που αν μη τι άλλο χαρακτηρίστη-
κε από πολιτική ευπρέπεια. Ωστόσο στα
επιτελεία τους «τα μολύβια έχουν πάρει
φωτιά» από τους υπολογισμούς των εκλο-
γικών ποσοστών. Όπως είναι φυσικό, κα-
νένας τους δεν ασπάζεται ηττοπαθείς λογι-
κές και όλοι τους εμφανίζονται αισιόδοξοι
για το αποτέλεσμα. 

Οι δημοσκοπήσεις πάντως κινούνται σε
διαφορετικό επίπεδο και ήδη έχουν επι-

κεντρώσει τις προβλέψεις
τους στο «κουαρτέτο» Αν-
δρουλάκη, Δούκα, Γερου-
λάνου και Διαμαντοπούλου
σε μια σκληρή μάχη για τον
δεύτερο γύρο. Αυτή την ει-
κόνα την αρνούνται Κατρί-
νης και Γιαννακοπούλου, οι
οποίοι αφενός έχουν καταγ-

γείλει απόπειρες χειραγώγησης, αφετέρου
θα κάνουν το δικό τους σαφάρι ψήφου μέ-
χρι να κλείσουν τις κάλπες. 

Στο μεταξύ, ο κ. Ανδρουλάκης μοιάζει να
παίζει με πλεονέκτημα και να έχει κλειδω-
μένη τη θέση για τον δεύτερο γύρο. Τις τε-
λευταίες μέρες η υπόγεια σύγκρουση μετα-
ξύ των τριών -δημοσκοπικά- φαβορί για τη
δεύτερη θέση έχει λάβει χαρακτηριστικά
θρίλερ με όλα τα ενδεχόμενα να είναι ανοι-
χτά. Σχεδόν όλοι οι δημοσκόποι συγκλίνουν
στο ότι οι πιθανότητες ανατροπών είναι «πά-
νω στο τραπέζι», αφού το κλειδί είναι το πού
θα φτάσει η συμμετοχή των πολιτών. Σύμ-
φωνα με κάποιες εκτιμήσεις, μια προσέ-
λευση της τάξης των 270.000 λειτουργεί
υπέρ του δίδυμου Ανδρουλάκη - Δούκα,
ενώ από 300.000 έως και 400.000 που αγγί-
ζουν οι αισιόδοξες προβλέψεις/προσδο-
κίες, ανοίγει το παιχνίδι για Γερουλάνο -
Διαμαντοπούλου.

Τα πολυπόθητα ποσοστά για τον β’ γύρο
Αναφορικά με τα ποσοστά που επιδιώκει

αυτός που θα κόψει πρώτος το νήμα για τον
δεύτερο γύρο προκειμένου να παλέψει με
ασφάλεια για την πρωτιά, αυτά είναι στη
σφαίρα του 30%-32%. Όσο για τον υποψή-
φιο που θα βρεθεί στη δεύτερη θέση, είναι
λογικό ότι αυτό που θα προσφέρει ικανο-
ποίηση και κυρίως προοπτική είναι η όσο
το δυνατόν μικρότερη διαφορά από τον
πρώτο, με ιδανικό τις δυο με τρεις μονά-
δες. Βέβαια το καθοριστικό στοιχείο θα εί-

ναι οι συμμαχίες που θα σφυρηλατηθούν.
Η τελευταία δημοσκόπηση που βγήκε χθες
από τη Metron Analysis για το Mega επιβε-
βαίωσε τη προδιάθεση ανατροπών.

Εκεί όμως που θα δοθεί πραγματική μά-
χη είναι την Κυριακή πάνω από τις κάλπες.
Η κάθε πλευρά επιχειρεί να έχει στα εκλο-
γικά κέντρα όσο το δυνατόν περισσότερους
εκλογικούς αντιπροσώπους και παρατηρη-
τές τόσο για το κυνήγι της τελευταίας ψή-
φου όσο και για την αποφυγή δυσάρεστων
καταστάσεων. Εκ των πραγμάτων, σε αυτό
το πεδίο το πλεονέκτημα το έχουν οι κ. Αν-
δρουλάκης, Δούκας που διατηρούν μηχα-
νισμούς έμπειρων στελεχών. 

Ένας άλλος καθοριστικός παράγοντας
για το αποτέλεσμα της κάλπης είναι το προ-
φίλ των ψηφοφόρων. Η στόχευση όλων
των υποψηφίων ήταν σε δυο επίπεδα: στη
νέα γενιά και στον επαναπατρισμό των ψη-
φοφόρων του Κινήματος. Η εκτίμηση που
επικρατεί είναι ότι θα είναι αρκετά ενισχυ-
μένη η παρουσία των νέων. Εκτός από τους
παραδοσιακούς ψηφοφόρους του κόμμα-
τος θα πρέπει επίσης να θεωρείται δεδο-
μένο ότι θα υπάρξει διεύρυνση του εκλογι-

κού σώματος τόσο από την Κεντροαριστε-
ρά με προεκτάσεις που θα αγγίζουν το
εκλογικό κοινό που στήριξε στο παρελθόν
τον ΣΥΡΙΖΑ όσο και τον λεγόμενο χώρο του
Κέντρου. Σε αυτό θα πρέπει να συνυπολο-
γιστεί και η ενισχυμένη όπως αναμένεται
συμμετοχή από το Λεκανοπέδιο.

Καθοριστικός ο ρόλος της συμμετοχής 
Το μεγάλο στοίχημα παραμένει η μαζική

συμμετοχή και ήδη οι προσδοκίες είναι
πολύ μεγάλες. Μετά από αρκετές άκαρπες
συνεδριάσεις της αρμόδιας επιτροπής δε-
οντολογίας και σκληρές παρασκηνιακές
συγκρούσεις, τελικά οριστικοποιήθηκαν τα
σημεία που θα φιλοξενήσουν τα εκλογικά
κέντρα. Όσοι «πιστοί» αποφασίσουν να
προσέλθουν στις «πράσινες κάλπες» θα
μπορούν να το κάνουν σε 950 εκλογικά
τμήματα, σε Ελλάδα και εξωτερικό. Οι κάλ-
πες του ΠΑΣΟΚ θα ανοίξουν στις 7.00 το
πρωί της Κυριακής και θα κλείσουν στις
7.00 το απόγευμα και αν χρειαστεί θα δοθεί
παράταση. Σε αντίθεση με τις εθνικές
εκλογές, οι ψηφοφόροι μπορούν να ψηφί-
σουν σε οποιοδήποτε εκλογικό τμήμα της

χώρας, ανεξάρτητα από το πού διαμένουν
ή πού ασκούν το εκλογικό του δικαίωμα
στις εθνικές, αυτοδιοικητικές και ευρω-
παϊκές εκλογές. Δικαίωμα ψήφου στον β’
γύρο έχουν μόνο όσοι έχουν ψηφίσει στον
α’ γύρο. 

Οι εκλογείς του β’ γύρου μπορούν να ψη-
φίσουν σε οποιοδήποτε εκλογικό τμήμα
της χώρας, ανεξάρτητα από το εκλογικό
τμήμα που ψήφισαν στον α’ γύρο. Το αντίτι-
μο για τη συμμετοχή στην ψηφοφορία ορί-
ζεται στα 3 ευρώ και καταβάλλεται στον α’
γύρο, ενώ για τον β’ γύρο δεν θα καταβάλ-
λεται αντίτιμο. Ο ψηφοφόρος για να ψηφί-
σει θα πρέπει να δείξει στην εφορευτική
επιτροπή ένα από τα τρία έγγραφα: αστυνο-
μική ταυτότητα ή διαβατήριο ή δίπλωμα
οδήγησης (νέου τύπου). 

Ειδικά για τους νέους 16 ετών και τους
αλλοδαπούς, που δεν περιλαμβάνονται
στον εθνικό εκλογικό κατάλογο, η ταυτο-
ποίηση γίνεται για τους Έλληνες με ταυτό-
τητα/διαβατήριο και ΑΜΚΑ, για τους αλλο-
δαπούς με άδεια παραμονής και AMKA και
για τους Κύπριους με κυπριακή ταυτότητα
και ΑΜΚΑ. Ο ΑΜΚΑ θα προκύπτει από δη-
μόσιο έγγραφο (πχ, e- ΕΦΚΑ), που θα επι-
δεικνύεται στην εφορευτική επιτροπή. Δι-
καίωμα ψήφου έχουν Έλληνες πολίτες και
αλλοδαποί που κατοικούν νόμιμα και μόνι-
μα στην Ελλάδα, από την ηλικία των 16 ετών
(γεννηθέντες το έτος 2008).

Ποιος βλέπει… β’ γύρο 

Στα επιτελεία των 6 υποψηφίων «τα μολύβια έχουν πάρει φωτιά» 
από τους υπολογισμούς των εκλογικών ποσοστών, 

ενώ όλοι τους εμφανίζονται αισιόδοξοι για το αποτέλεσμα

Συνέχεια στη σελίδα 6

ΕΚΛΟΓΕΣ 
ΠΑΣΟΚ

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 
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Ξ
εκίνησαν οι δηλώσεις συμμετοχής στο Πρόγραμμα

Υποτροφιών COSMOTE για το ακαδημαϊκό έτος

2024-2025. Μέσα από το μακροβιότερο πρόγραμ-

μα κοινωνικής συνεισφοράς της COSMOTE, μέλους του

Ομίλου Telekom, 30 πρωτοετείς φοιτητές ελληνικών πα-

νεπιστημιακών ιδρυμάτων, που αντιμετωπίζουν οικονομι-

κές και κοινωνικές δυσκολίες, θα έχουν την ευκαιρία και

φέτος να επωφεληθούν με υποτροφίες από 15.000€ έως

25.000€1.

Οι ενδιαφερόμενοι μπορούν να  διεκδικήσουν τη θέση

τους στο Πρόγραμμα κάνοντας αίτηση στο

https://www.cosmote-scholarships.gr/ έως και την Πα-

ρασκευή 11 Οκτωβρίου 2024.

Ειδικότερα, το Πρόγραμμα Υποτροφιών COSMOTE για το

2024-2025 περιλαμβάνει 29 υποτροφίες ύψους 15.000€

και 18.750€ για σχολές Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυμά-

των 4ετούς και 5ετούς φοίτησης, αντίστοιχα. Παράλληλα,

πρωτοετείς φοιτητές στα τμήματα Ηλεκτρολόγων Μηχανι-

κών και Μηχανικών Υπολογιστών Πολυτεχνικών Σχολών

της Ελλάδας θα έχουν την ευκαιρία να διεκδικήσουν και

την τιμητική υποτροφία «Ζαχαρίας Πιπερίδης» ύψους

25.000€, αφιερωμένη στη μνήμη του διακεκριμένου στε-

λέχους του Ομίλου ΟΤΕ.

Η κυρία Ντέπη Τζιμέα, Executive Director Εταιρικής

Επικοινωνίας και Βιώσιμης Ανάπτυξης Ομίλου ΟΤΕ, δή-

λωσε για την έναρξη του φετινού Προγράμματος: «Μέσα
από το Πρόγραμμα Υποτροφιών COSMOTE στηρίζουμε για
πάνω από δύο δεκαετίες τους νέους στο να κυνηγούν και
να υλοποιούν τα όνειρά τους. Κάθε χρόνο με υπερηφάνεια
βλέπουμε τους υποτρόφους μας να διαπρέπουν στις
σπουδές τους, να εξελίσσονται και να επιστρέφουν στην
κοινωνία με νέες γνώσεις και ικανότητες. Ευχαριστούμε
και τους 814 υποτρόφους του προγράμματος της 
COSMOTE για το ταξίδι στο οποίο είμαστε συνοδοιπόροι
και δεσμευόμαστε να συνεχίσουμε να είμαστε δίπλα και
στις επόμενες γενιές».

Εκτός από τη χρηματική υποτροφία, η COSMOTE θα προ-

σφέρει σε όλους τους επιλεγμένους υποτρόφους για όλη

τη διάρκεια των σπουδών τους laptop, πλήρες πακέτο τηλε-

πικοινωνιακών υπηρεσιών σταθερής και κινητής τηλεφω-

νίας και Internet, καθώς και COSMOTE TV  για 1 χρόνο.

Το μακροβιότερο πρόγραμμα κοινωνικής 
συνεισφοράς της COSMOTE

Το Πρόγραμμα Υποτροφιών COSMOTE, που φέτος συμ-

πληρώνει 23 χρόνια, εντάσσεται στη στρατηγική του Ομί-

λου ΟΤΕ για τη Βιώσιμη Ανάπτυξη, η οποία είναι πλήρως

εναρμονισμένη με αυτήν του Ομίλου Telekom. Η Βιώσιμη

Ανάπτυξη αποτελεί βασική προτεραιότητα για την COSMO-

TE και επικεντρώνεται στην κλιματική ουδετερότητα, την

κυκλική οικονομία σε όλη την αλυσίδα αξίας, τη συμπερί-

ληψη και τις ίσες ευκαιρίες στην εργασία και την ψηφιακή

κοινωνία για όλους.
Από την έναρξη του προγράμματος το 2002 μέχρι και

σήμερα έχουν δοθεί σε φοιτητές 814 Υποτροφίες, η αξία
των οποίων υπερβαίνει τα 8 εκατ. ευρώ. Μέσω του Προ-
γράμματος, η COSMOTE έχει ως στόχο να εξασφαλίσει για
τους νέους την ισότιμη πρόσβαση στη γνώση αλλά και την
άμβλυνση των κοινωνικών ανισοτήτων, συμβάλλοντας με
τον τρόπο αυτό σε έναν κόσμο καλύτερο με ίσες ευκαιρίες
για όλους. 

1 [1] Νόμιμοι φόροι, τέλη, κρατήσεις και οποιαδήποτε άλλη δαπάνη απαιτείται για τη λήψη της κάθε υποτροφίας θα βαρύνουν τον κάθε ένα δικαιούχο αυτής ξεχωριστά. 

Το καθαρό ποσό θα καταβληθεί σε κάθε υπότροφο σε τέσσερις (4) ή πέντε (5) ισόποσες δόσεις ανάλογα με τα έτη φοίτησης της σχολής όπως ορίζονται στον Οδηγό Σπουδών.

Πρόγραμμα Υποτροφιών COSMOTE: Δίπλα στους
νέους με οικονομικές και κοινωνικές δυσκολίες

Έως και την Παρασκευή
11/10 οι δηλώσεις 

συμμετοχής 
στην πλατφόρμα 

του Προγράμματος
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Τ
ο δικό τους προεκλογικό περιβάλ-
λον διαμορφώνουν και οι στοιχη-
ματικές εταιρείες. Στη Novibet ο

Νίκος Ανδρουλάκης «παίζει» με απόδοση
1,85 και ακολουθούν ο Χάρης Δούκας με
2,20, η Άννα Διαμαντοπούλου με 7,50, ο
Παύλος Γερουλάνος με 8,50, ο Μιχάλης
Κατρίνης με 51,00 και η Νάντια Γιαννακο-
πούλου με 71,00.

Στα ζευγάρια του β’ γύρου, φαβορί είναι
οι Ανδρουλάκης - Δούκας με απόδοση
1,30, ακολουθούν Ανδρουλάκης - Διαμαν-
τοπούλου με 4,50, Ανδρουλάκης - Γερου-
λάνος με 5,00 και Δούκας - Διαμαντοπού-
λου με 8,50.

Στη Stoiximan Νίκος Ανδρουλάκης και
Χάρης Δούκας διατηρούν ισοπαλία με από-
δοση 1,90. Στο 7,50 η Άννα Διαμαντοπού-
λου, στο 8,50 ο Παύλος Γερουλάνος, στο
75,00 ο Μιχάλης Κατρίνης και η Νάντια
Γιαννακοπούλου με απόδοση 100. Στη Be-
tsson παίρνει κεφάλι ο Χάρης Δούκας με
1,80 και ακολουθούν ο Νίκος Ανδρουλάκης
με 2,05, η Άννα Διαμαντοπούλου με 7,50, ο
Παύλος Γερουλάνος με 9,00 και οι Κατρί-
νης, Γιαννακοπούλου με 100,00.

Πριν από την κάλπη 
Η αντίστροφη μέτρηση βρίσκει τους

υποψηφίους να στέλνουν μηνύματα ενότη-
τας και συμμετοχής. Χθες ο κ. Ανδρουλά-
κης πραγματοποίησε στην Αθήνα την κεν-
τρική του ομιλία με εμφανή διάθεση να αν-
ταγωνιστεί στα ίσια τους συνυποψηφίους
του. Μιλώντας στον Alpha υποστήριξε:
«Χρειάζεται λοιπόν μια αξιόπιστη προ-
οδευτική προγραμματική δύναμη, που θα
πείσει τον κόσμο όχι μόνο ότι μπορούμε να
νικήσουμε τη Νέα Δημοκρατία, αλλά ότι θα
βελτιώσουμε τη ζωή τους. Αυτό κρίνεται
στις 6 και 13 Οκτωβρίου». Ερωτηθείς, δε,
αν υφίσταται κίνδυνος διάσπασης την επό-
μενη ημέρα των εσωκομματικών εκλογών,
είπε: «Το 2021 που ήμουν νικητής, είπα από
το πρώτο βράδυ ότι δεν υπάρχουν νικητές
και ηττημένοι και όλοι μαζί θα ανατάξουμε
την παράταξη. Με εμένα δεν διακυβεύεται
η ενότητα και το έχω αποδείξει. Σε μόλις
δυόμισι χρόνια το ΠΑΣΟΚ απέδειξε ότι
μπορεί να επιστρέψει. Βγήκαμε από τις
συμπληγάδες του δικομματισμού». 

Δούκας: «270 χιλιάδες
είναι μεγάλη επιτυχία»

Ο Χάρης Δούκας μιλώντας στον ΣΚΑΪ
σχετικά με τη συμμετοχή στις επερχόμε-
νες εκλογές ξεκαθάρισε: «Παραπάνω από
270 χιλιάδες είναι μεγάλη επιτυχία και βε-
βαίως το στοίχημα είναι και κάτι άλλο. Να
είναι μετά οι άνθρωποι αυτοί στην πρώτη
γραμμή, να τους ενεργοποιήσουμε, να
τους κινητοποιήσουμε, να συμμετέχουν
και να συνδιαμορφώνουν. Γιατί 270 χιλιά-

δες πού ήταν δυόμισι χρόνια τώρα; Και νο-
μίζω ότι και εδώ, είναι αυτό που λέμε ότι
το ΠΑΣΟΚ πρέπει να ανοίξει, να είναι πε-
ρισσότερο συμμετοχικό και να δώσει ξανά
ρόλο και λόγο στους φίλους και στα μέ-
λη». Σχολιάζοντας τη δήλωση του κ. Αν-
δρουλάκη ότι το ΠΑΣΟΚ έχει αυξήσει τα
ποσοστά του στις τελευταίες εκλογικές
αναμετρήσεις, παρατήρησε: «Το 13% και
14% είναι βούτυρο στο ψωμί του κ. Μητσο-
τάκη. Εμείς θέλουμε ένα μεγάλο ΠΑΣΟΚ,
μια μεγάλη δημοκρατική παράταξη που
θα νικήσει. Όχι για την εξουσία, αλλά για
τον εκδημοκρατισμό της εξουσίας, για τον
δημοκρατικό προγραμματισμό, την απο-
κέντρωση και για τα θέματα που απασχο-
λούν τον κόσμο». 

Γερουλάνος: «Θα κρατήσω 
το κόμμα ενωμένο»

Το δικό του στίγμα έδωσε και ο Παύλος
Γερουλάνος: «Τρία πράγματα: Σχέδιο για τη
χώρα, που κάνει το ΠΑΣΟΚ διακριτό. Δεύ-
τερον, την εμπειρία μου από τον δημόσιο
και τον ιδιωτικό τομέα. Στην πολιτική δεν
έχουμε πολλούς ανθρώπους που έχουν
εμπειρία και από τα δύο και είναι σημαντι-
κό να ξέρεις τι σημαίνει μεταχρονολογημέ-
νη επιταγή. Τρίτον, τη δυνατότητά μου να
κρατήσω το κόμμα ενωμένο. Δεν έχω ποτέ
πολιτικοποιήσει προσωπικές διαφορές και
δεν προσωποποιώ πολιτικές διαφορές.
Πάντα μένω σε αυτά τα οποία πιστεύω και
δεν μπορεί να αμφισβητήσει κανείς ότι αυ-
τά που λέω τα λέω με κάποιο άλλο στόχο,

παρά μόνο για το καλό του ΠΑΣΟΚ».

Διαμαντοπούλου: 
«Να δουλέψουμε μαζί»

Προσκλητήριο στους πολίτες να ψηφί-
σουν στις εσωκομματικές εκλογές του ΠΑ-
ΣΟΚ την Κυριακή απευθύνει η Άννα Δια-
μαντοπούλου με σποτ που δημοσιεύει με
ανάρτησή της στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης. «Έχει αξία να κινητοποιηθούμε
και να δουλέψουμε μαζί. Γιατί δεν είμαστε
όλοι ίδιοι. Έχει αξία να παλεύεις για τη χώ-
ρα σου. Για αυτό και σας καλώ αυτήν την
Κυριακή να ψηφίσετε για την επόμενη
πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ».

Κατρίνης: «Όχι τα εξωθεσμικά 
κέντρα και συμφέροντα»

Σε σταθερά υψηλούς τόνους και με αντι-
δεξιά ρητορική συνεχίζει ο Μιχάλης Κατρί-
νης: «Ευτυχώς την Κυριακή θα ψηφίσουν
και θα αποφασίσουν οι πολίτες, όχι οι δη-
μοσκόποι, όχι τα εξωθεσμικά κέντρα και
συμφέροντα. Την Κυριακή είναι η τελευ-
ταία ευκαιρία για το ΠΑΣΟΚ, για όσους θέ-
λουν να βλέπουν την πραγματικότητα. Το
μόνο που φοβούνται ο κ. Μητσοτάκης, η
Νέα Δημοκρατία και τα μεγάλα οικονομικά
συμφέροντα είναι η δημιουργία μιας μεγά-
λης παράταξης, ενός πραγματικά μεγάλου
κόμματος, ενός κόμματος εξουσίας που θα
κυβερνήσει αυτοδύναμα. Είναι το μόνο
που τους φοβίζει». 

ΠΑΣΟΚBET

Ο τρελός χορός 
των ποσοστών

Ποια είναι τα φαβορί που θα περάσουν στην «επόμενη φάση» 
- Τι δείχνουν οι στοιχηματικές εταιρείες
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Απόστολο θα λέει και θα κλαίει
Από αλλού το περίμενε, από αλλού όμως θα του έρθει του

Στέφανου Κασσελάκη, συγκεκριμένα από τον Απόστολο
Γκλέτσο, ο οποίος φέρεται αποφασισμένος να μην κάνει βή-
μα πίσω και να κατέβει στην αρένα για την ηγεσία του ΣΥΡΙ-
ΖΑ. Ο Απόστολος όμως δεν αρκείται στα τετριμμένα και ήδη
προχώρησε και σε προγραμματικές δηλώσεις προγράφον-
τας τον κυρ Στέφανο. Έτσι λοιπόν σε μια από τις δημόσιες
παρεμβάσεις του τα είπε ορθά κοφτά: «Αν βγει εκείνος,

φεύγω την επόμενη μέρα, αν βγω εγώ πρόεδρος, τον δια-
γράφω την άλλη ώρα». Ο Απόστολος όμως πήγε και ένα βή-
μα πιο μπροστά ερμηνεύοντας την εικόνα που παρουσίασε ο
κυρ Στέφανος στο περίφημο βίντεο: «Τι φοβάται; Από τη φω-
νή του, που δεν έβγαινε, είδα έναν άνθρωπο εξαιρετικά φο-
βισμένο, είδα έναν άνθρωπο που ήρθε πάλι να μας βρίσει
μετά από την Κεντρική Επιτροπή». Είναι αυτό που λέμε «φο-
βήθηκε το μάτι του...».

Debate- τσίρκο
Ακούω τον Σωκράτη Φάμελλο να

επιμένει πως πρέπει να γίνει τηλε-
μαχία στον ΣΥΡΙΖΑ! Με ποιους, βρε
Σωκράτη μου; Με τον Κασσελάκη,
τον Γκλέτσο και τον Φαραντούρη;
Θα βγεις παρέα με αυτούς; Την κα-
τάντια και το τρολάρισμα δεν τα
σκέφτεσαι καθόλου;

Τα καθήκοντα
του δημάρχου

Μπορεί η προεκλογική μάχη
για τη νέα ηγεσία στο ΠΑΣΟΚ-
ΚΙΝΑΛ να βρίσκεται κυριολεκτι-
κά στα τελευταία μέτρα της δια-
δρομής, αλλά ο Χάρης Δούκας
δεν ξεχνά τα καθήκοντα του δη-
μάρχου Αθηναίων. Έτσι χθες
βρήκε χρόνο να επισκεφτεί μαζί
με τον αντιδήμαρχο Περιβάλ-
λοντος και Πρασίνου Γ. Αποστο-
λόπουλο το Άλσος Παγκρατίου,
όπου φυτεύτηκαν 30 δέντρα.
Μέχρι στιγμής, από τις αρχές του
χρόνου έχουν φυτευτεί 3.000
δέντρα και ο στόχος του δημάρ-
χου είναι μέχρι το τέλος του
2025 να φτάσουν τα 5.000. 

Ο Άρης που
νόμιζε ότι 
είναι... Αντρέας

Ανάλυση για το βίντεο του
Στέφανου Κασσελάκη, με το
οποίο έδωσε το «παρών» στις
εξελίξεις στον ΣΥΡΙΖΑ, έκανε το
πρωί της Παρασκευής ο Άρης
Σπηλιωτόπουλος. Ο Άρης της
Μυκόνου, μιλώντας για το «εί-
μαι ο Στέφανος» του Κασσελά-
κη, είπε το ακόλουθο: «Ο Πα-
πανδρέου ήταν ο Ανδρέας, η
Μερκούρη ήταν η Μελίνα και
εγώ ήμουν ο Άρης». Τι σχέση
μπορεί να έχετε, βρε αγόρι μου,
εσύ και ο Στέφανος με τη Μελί-
να και τον Αντρέα; 

Με ρωτούν αρκετοί αναγνώστες της στήλης αν έχει ολοκληρωθεί ο
διαχειριστικός έλεγχος που είχε διατάξει τον Ιανουάριο του 2024 με
τη μορφή του κατεπείγοντος ο Νίκος Χαρδαλιάς για τα πεπραγμένα
της διοίκησης Γιώργου Πατούλη. Όπως είχε αναφέρει τότε ο κ. Χαρ-
δαλιάς, θα ελεγχθούν, μεταξύ άλλων, οι συμβάσεις έργων, θα γίνει
διερεύνηση για την παροχή υπηρεσιών, για τις σχέσεις εργολάβων
με την προηγούμενη διοίκηση Πατούλη κ.λπ. Αν δεν με απατά η μνή-
μη μου, εκείνη την περίοδο είχε ειπωθεί σε ό,τι αφορά τη σύνταξη
της έκθεσης των αποτελεσμάτων ότι θα γίνει εντός τριών μηνών από
την έναρξη του ελέγχου. Έκτοτε δεν υπάρχει κάτι νεότερο. Θα ρωτή-
σω και θα επανέλθω με λεπτομέρειες…

Κύριε Χαρδαλιά, τι γίνεται με τον διαχειριστικό έλεγχο 2019-2023 της περιφέρειας;

Ποια θέση 
ανέλαβε στην ΕΕ 
ο Δημήτρης
Τσιόδρας;

Τη συν-προεδρία της Διακομμα-
τικής Ομάδας του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου για την Κλιματική Αλλα-
γή, τη Βιοποικιλότητα και τη Βιώσι-
μη Ανάπτυξη ανέλαβε o ευρωβου-
λευτής της ΝΔ Δημήτρης Τσιόδρας.
Οι δύο άλλοι συν-πρόεδροι είναι η
Φινλανδή Elsi Katainen (Renew)
και ο Πορτογάλος André Rodrigues
(Socialists and Democrats). Πρό-
κειται για μια από τις πιο ιστορικές
και με μεγάλη επιρροή διακομματι-
κές ομάδες, καθώς φέτος συμπλη-
ρώνει 30 χρόνια λειτουργίας και
την προηγούμενη κοινοβουλευτική
περίοδο απολάμβανε της στήριξης
πέντε πολιτικών ομάδων (Europe-
an People’s Party, Socialists and
Democrats, Renew, Greens, Left).

Σ
τα στοιχήματα,
από τρεις εταιρεί-
ες, κοινή είναι η

εικόνα ότι το δίδυμο του
β’ γύρου, πιθανότατα θα
είναι οι Νίκος Ανδρουλά-
κης και Χάρης Δούκας.
Από εκεί και πέρα, σε μία
προηγείται ο νυν πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ, στην
άλλη είναι ισοπαλία και
στην τρίτη προηγείται ο
δήμαρχος Αθηναίων.

Novibet
Στη Novibet ο Νίκος Ανδρουλάκης θεωρείται

φαβορί με απόδοση 1.85, ακολουθούν ο Χάρης
Δούκας με 2.20, η Άννα Διαμαντοπούλου με
7.5, ο Παύλος Γερουλάνος με 8.5, ο Μιχάλης
Κατρίνης με 51 και η Νάντια Γιαννακοπούλου
με 71. Στα ζευγάρια του β’ γύρου, το πιο πιθανό
είναι Ανδρουλάκης-Δούκας με απόδοση 1.30,
ακολουθούν το ζευγάρι Ανδρουλάκης-Διαμαν-
τοπούλου με 4.50, Ανδρουλάκης-Γερουλάνος
με 5.00 και Δούκας-Διαμαντοπούλου με 8.50.

Stoiximan
Στη Stoiximan οι Νίκος Ανδρουλάκης και

Χάρης Δούκας είναι στην απόλυτη ισοπαλία

με αποδόσεις 1.90. Στο 7.50 η Άννα Διαμαν-
τοπούλου, στο 8.50 ο Παύλος Γερουλάνος,
στο 75 ο Μιχάλης Κατρίνης και απόδοση 100
δίνει η Νάντια Γιαννακοπούλου.

Betsson
Στην Betsson πρώτος έρχεται ο Χάρης Δού-

κας με 1.80, ακολουθούν ο Ανδρουλάκης με
2.05, η Διαμαντοπούλου με 7.50, ο Γερουλάνος
με 9 και Κατρίνης-Γιαννακοπούλου με 100. Στο
στοίχημα της Bettson για τον ΣΥΡΙΖΑ προηγεί-
ται ο Σωκράτης Φάμελλος με 1.75, ακολου-
θούν ο Κασσελάκης με 2.30, ο Πολάκης με 10,
ο Τσίπρας με 15 και η Δούρου με 25.

Στοιχηματικές: Οι τελευταίες αποδόσεις
για την ηγεσία του ΠΑΣΟΚ - 

Το πιθανό ζευγάρι του β’ γύρου
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Τι «αμαρτίες»
φορτώθηκε 
ο Τσιάρας

O
πως είμαστε σε θέση να γνωρίζουμε, ο
υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίμων Κώστας Τσιάρας είναι λάτρης των

λαϊκών ασμάτων και αποτελεί κινητή εγκυκλοπαί-
δεια για την ιστορία του λαϊκού τραγουδιού. Αλλά
τα τελευταία 24ωρα η βελόνα του «πικάπ» του έχει
κολλήσει στο άσμα της Ρίτας «Μια ζωή πληρώνω
αμαρτίες αλλονών…».

Ο λόγος είναι ότι, πέρα από το ότι έλαβε τη σκλη-
ρή απόφαση να θέσει υπό επιτήρηση τον ΟΠΕΚΕ-
ΠΕ προκειμένου να εξασφαλίσει χρόνο ώστε να
διορθωθούν οι παρατυπίες στη λειτουργία του Ορ-
γανισμού και να μην απολέσει την πιστοποίησή του
να καταβάλλει τις ευρωπαϊκές ενισχύσεις, τώρα
πρέπει να… υποστεί (πολιτικά) και την πίεση των
αγροτών που λαμβάνουν ειδοποιητήρια να επι-
στρέψουν στον Οργανισμό επιδοτήσεις που είχαν
λάβει το 2022 με εσφαλμένο τρόπο.

Πρόκειται για 53 εκατ. ευρώ που είχαν κατα-
βληθεί από τον ΟΠΕΚΕΠΕ με βάση τη γραμμή δι-
καιωμάτων του 2021. Όμως, επειδή ο ΟΠΕΚΕΠΕ
διαχειρίζεται ευρωπαϊκά χρήματα, ήλθε η «απαν-
ταχούσα» από τις Βρυξέλλες και τώρα τα χρήματα
αυτά οι 197.000 αγρότες που τα είχαν εισπράξει θα
πρέπει να τα επιστρέψουν.

Το παρήγορο είναι ότι οι 139.000 θα πρέπει να
επιστρέψουν έως 250 ευρώ και μάλιστα σε δό-
σεις, οι 29.900 πρέπει να επιστρέψουν έως 500
ευρώ, οι 12.200 έως 750 ευρώ, οι 6.000 έως 1.000
ευρώ, 9.000 έως 5.000 ευρώ και μόνο 238 από
5.000 ευρώ και πάνω.

Δηλαδή, το 71% των αγροτών οφείλει ποσά έως
250 ευρώ που θα καταβληθούν, απ’ ό,τι μαθαίνου-
με, σε τέσσερις δόσεις, καθώς θα γίνει συμψηφι-
σμός.

Η μάχη των «κασσελίστας»
Εντελώς διαφορετική είναι η επικοινωνιακή
τακτική του Στέφανου Κασσελάκη, ο οποίος
ξαφνικά αποφεύγει σαν τον διάολο το λιβάνι τις
συνεντεύξεις και τις τηλεοπτικές παρουσίες
που τόσο τον είχαν ενθουσιάσει - αντιθέτως
έχει στοχοπροσηλωθεί στις διαδικασίες που
λαμβάνουν χώρα στον ΣΥΡΙΖΑ. Ο πρώτος στό-
χος, όπως λένε οι συνεργάτες του, είναι να
ακυρωθεί από το έκτακτο συνέδριο που θα
πραγματοποιηθεί 1-3 Νοεμβρίου η απόφαση
που τον όρισε έκπτωτο από την ηγεσία. Οι
«κασσελίστας» θα δώσουν μάχη για αυτό. Το
ίδιο και η πλευρά των «87». Και στο μεταξύ το
ΠΑΣΟΚ θα οργανώνεται…

Πανεπιστημιακοί 
υπέρ Δούκα
Στα θετικά του Δούκα
στο τελευταίο... κατο-
στάρι ήταν και ένα κεί-
μενο στήριξης από 64
πανεπιστημιακούς που
βλέπουν στην προσωπι-
κότητά του τα χαρακτη-
ριστικά εκείνα που θα κάνουν ξανά το ΠΑΣΟΚ
πλειοψηφική δύναμη. Σημαντικό να σε στηρί-
ζει το καθηγητικό μπλοκ. Δεν είναι εύκολο οι
πανεπιστημιακοί να δίνουν στήριξη πολιτική
σε κάποιον. Ούτε εύκολο ούτε συνηθισμένο.

Στα Χανιά το Σαββατοκύριακο
ο πρωθυπουργός
Σε μια εξαιρετικά σημαντική συνάντηση λό-
γω συγκυρίας θα βρεθεί ο πρωθυπουργός το
Σαββατοκύριακο, στη γενέτειρά του, τα Χα-
νιά, τα οποία επέλεξε ο απερχόμενος Αμερι-
κανός πρέσβης κ. Τσούνης για να προσκα-
λέσει ομοεθνείς του υψηλόβαθμους αξιω-
ματούχους. Προφανώς η συνάντηση θα πε-
ριλαμβάνει εφ’ όλης της ύλης συζήτηση για
την κατάσταση, όπως διαμορφώνεται λόγω
των συγκρούσεων στη Μέση Ανατολή, για
τις συμμαχίες αλλά και για τους κινδύνους
που αναδύονται για ολόκληρο τον κόσμο. 

Λένε για 400.000
Οι υπερφιλόδο-

ξοι στο ΠΑΣΟΚ το-
ποθετούν τον πήχη
της προσέλευσης
ψηφοφόρων στις
εκλογές της Κυρια-
κής ακόμη και στις
400.000. Μαθαίνω επίσης πως είναι πολύ πιθανό να
δοθεί παράταση στην ψηφοφορία λόγω πιθανής υψη-
λής προσέλευσης ώστε να προλάβουν όλοι να ψηφί-
σουν. Είτε επαληθευτεί η πρόβλεψή τους είτε όχι, η
συμμετοχή θα είναι μεγάλη και μοιραία, η εικόνα θα
συγκριθεί με αυτήν του ΣΥΡΙΖΑ! Στην Κουμουνδού-
ρου το γνωρίζουν ήδη και το τρέμουν…

Χ
ρο

νι
κό
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ο

υ
Χ

ρό
νο

υ
«Δεν μας αφορούν 
οι επικοινωνιακές φιέστες»,
το μήνυμα Χαρδαλιά
Από το βήμα του Περιφερειακού Συμβου-
λίου ο Νίκος Χαρδαλιάς δήλωσε πως δεν
υπάρχει περίπτωση να βάλει την υπογρα-
φή του σε έργα που δεν έχουν ώριμες με-
λέτες. «Δεν πρόκειται να αναλωθούμε σε
επικοινωνιακές φιέστες», ήταν η χαρα-
κτηριστική αποστροφή του περιφερειάρ-
χη, δηλωτική των προθέσεών του για τον
τρόπο που διοικεί τη μεγαλύτερη περιφέ-
ρεια της χώρας. «Δεν υπάρχει περίπτωση
να υπογράφω προγραμματικές συμβάσεις
και να βγάζω φωτογραφίες για έργα για τα
οποία δεν έχει γίνει η απαιτούμενη προ-
ετοιμασία και μελέτη μόνο και μόνο για να
χαϊδέψω αυτιά», συνέχισε ο Χαρδαλιάς.
Για τους μυημένους πρόκειται για δέσμευ-
ση που είχαμε ακούσει από τον ίδιο προ-
εκλογικά και -όπως φαίνεται- σκοπεύει να
τηρήσει στο ακέραιο, ζητώντας από τους
δημάρχους να ορίσουν με σαφήνεια τις
προτεραιότητες και τις ανάγκες τους. Ένα
νέο μοντέλο διοίκησης που σίγουρα απέ-
χει πολύ από τις μικροπολιτικές πρακτικές
και τους τακτικισμούς τού όχι και τόσο μα-
κρινού παρελθόντος.
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Η Ζωή ευχήθηκε στη ΝΔ
«χρόνια πολλά»! 

Η Ζωή Κωνσταντοπούλου μέσω του και-
νούργιου λογαριασμού που δημιούρ-
γησε πρόσφατα στο TikTok ευ-
χήθηκε «χρόνια πολλά» στη
Νέα Δημοκρατία για τα 50
χρόνια από την ίδρυσή της.
Στην αρχή σκέφτηκα πόσο
ευγενική είναι και μετά κατά-
λαβα γιατί το έκανε, όταν είδα
ολόκληρο το βίντεο. Η πρόεδρος της Πλεύ-
σης Ελευθερίας έκανε μια «ευχή», όπως εί-
πε, αναφέροντας ότι το κόμμα πρέπει να ξε-
πληρώσει τα χρέη του.

Στο αντάρτικο και 
ο νταής της Μεσσαράς

Ε όχι, αυτό θέλει πολύ θράσος για να το κά-
νεις. Να παρακαλάς δεξιά κι αριστερά να σε
πάρει πίσω στο κόμμα ο Μητσοτάκης και ταυ-
τόχρονα να κάνεις ερωτήσεις κατά της κυβέρ-
νησης. Ο πρώην βουλευτής της
ΝΔ, ο αψύς Λευτέρης Αυγε-
νάκης, κατέθεσε ερώτηση
προς τον υπουργό Κλιματι-
κής Κρίσης και Πολιτικής
Προστασίας Βασίλη Κικίλια,
ορμώμενος από την επιστολή του
Πανελλήνιου Σωματείου Συμβασιούχων Πυ-
ροσβεστών ΠΑΣΣΥΠ. Ποιος; Ο Αυγενάκης.
Που οι καταγγελίες για τις υπουργικές του θη-
τείες φτάνουν από εδώ μέχρι το Ηράκλειο. 

Τα νεύρα του Ανδρουλάκη
Τον έχουν ζώσει τα φίδια τον πρόεδρο Αν-

δρουλάκη, διότι το ποσοστό άνω του 30% που
ψάχνει για τον πρώτο γύρο είναι
μάλλον άπιαστο όνειρο και
επιπλέον όλες οι δημοσκο-
πήσεις τον δείχνουν να χάνει
στον 2ο γύρο, όποιον αντίπα-
λο και αν έχει απέναντί του. Για
τους παραπάνω λόγους μαθαίνω
ότι έχει χάσει την ψυχραιμία του και συμπερι-
φέρεται αλλοπρόσαλλα, ακόμη και στους στε-
νούς συνεργάτες του… 

Το πουλί της εξουσίας ο «Σπίνος»
Εδώ και αρκετά χρόνια είναι γνωστό στα γραφεία της εξουσίας ότι έχω ένα πουλί, ονόματι «Σπίνος», που στήνει αυτί στα πα-

ράθυρα της εξουσίας και έρχεται και μου κελαηδάει τι άκουσε. Είναι γνωστή επίσης η φιλική σχέση που έχει ο «Σπίνος» με

τον Πίνατ στο Μέγαρο Μαξίμου, αφού κατά διαστήματα ανταλλάσσουν πληροφορίες. Βρέθηκαν λοιπόν την Τετάρτη αργά

το βράδυ, μετά την εκδήλωση του συντρόφου, συναγωνιστή της Δεξιάς και της προόδου και υποψήφιου προέδρου του

ΕΒΕΑ Γιάννη Μπρατάκου, και σχολίασαν την εκδήλωση. Το θάψιμο πήγε σύννεφο! Θα έχω να γράφω για έναν μήνα!

Αυτό που μου έκανε εντύπωση είναι ότι στο Μέγαρο Μαξίμου υπάρχει αξιωματούχος, ο οποίος είναι ο επίσημος ταξιθέτης. Δηλαδή, αυτός

που αποφασίζει πού θα καθίσουν οι αξιωματούχοι της κυβέρνησης. Στο Ζάππειο Μέγαρο την Τετάρτη ήταν παρών και έδινε οδηγίες για το

πού θα καθίσουν ο πρωθυπουργός, οι υπουργοί  και τα υψηλόβαθμα στελέχη της κυβέρνησης. Αφού έδωσε τις οδηγίες που έπρεπε, στη συ-

νέχεια μερίμνησε για το πού θα καθίσουν οι φίλοι του εκδότες και δημοσιογράφοι. Φώναξε λοιπόν τις κοπέλες (ταξιθέτριες) και είπε ότι στη

δεύτερη σειρά θα καθίσει ο τάδε εκδότης με την ομάδα του. Πίσω στη γαλαρία, στην έκτη θέση, ο τάδε εκδότης τής τάδε εφημερίδας... Μόνο

που ο συγκεκριμένος εκδότης κάθισε στη δεξιά πτέρυγα μπροστά με φίλο του υπουργό (τζάμπα πήγε η οδηγία που είχε δώσει). Η εκδήλωση

πέτυχε και ο ταξιθέτης πήρε άριστα...

Η
ατάκα του Μεγάρου
Μαξίμου για Σαμα-
ρά και Καραμανλή

(δεν πήγαν στη χθεσινή εκ-
δήλωση της ΝΔ) είναι δια-
χρονικά η γνωστή: «Κανένα
σχόλιο». 

Ο ίδιος ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης, ο οποίος ρωτή-
θηκε χθες στην εκπομπή
του Ευαγγελάτου, είπε με
νόημα: «Εγώ έκανα το χρέ-
ος μου και τους πήρα...»,
όπερ σημαίνει ότι ο καθέ-
νας αναλαμβάνει την ευθύ-
νη της στάσεώς του. Τώρα
σε ποιον κάνουν κακό με τη
στάση τους, αυτό είναι ένα
ερώτημα… Στον Μητσοτά-
κη κάνουν κακό ή συνολικά στην παράταξη της ΝΔ; Θα μου
πείτε, δικαίωμά τους να κάνουν ό,τι νομίζουν. Προφανώς. Όλοι
κρίνονται. Όπως είπε ο κ. Μητσοτάκης, οι πολίτες θα τα κρί-
νουν όλα: «Αυτό θα το κρίνουν (οι πολίτες), εγώ είμαι ο τελευ-
ταίος που θα το κρίνει». Πάντως, όπως είπε ο πρωθυπουργός,

η γιορτή είναι για τους απλούς ανθρώπους: «Είναι αφιερωμένη
όχι στους αρχηγούς όχι στους διατελέσαντες πρωθυπουργούς
αλλά στον απλό νεοδημοκράτη». Να σας πω και ένα μυστικό; Ο
Μητσοτάκης ήξερε ότι δεν θα πάνε και για αυτό τους κάλεσε
τηλεφωνικά… 

Ο Μητσοτάκης έκανε το χρέος του 
- Ποιος θα κρίνει Σαμαρά και Καραμανλή;

Κάν’ το όπως ο Στέφανος
Η άρνηση των δύο πρώην προέδρων της ΝΔ να

παραβρεθούν στο street party στη Ρηγίλλης δεν

ακούστηκε ωραία στο «γαλάζιο» στρατόπεδο.

«Είπαμε να τραβήξουμε το μανίκι, αλλά όχι να πά-

θουμε και ΣΥΡΙΖΑ», μου έλεγε έμπειρος κοινο-

βουλευτικός που δεν έκρυβε τον προβληματισμό

του για το έως πού θα φτάσει όλη αυτή η κατάστα-

ση. Και ενώ έφευγε, γυρνάει και μου λέει ψιθυρι-

στά: «Στο χωριό μου λένε ότι “το γινάτι βγάζει μά-

τι”». Βέβαια, υπήρχαν και αυτοί που αντιμετώπι-

ζαν με πιο εύθυμη διάθεση την όλη κατάσταση,

όπως στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ που είπε με βιτριολι-

κή διάθεση: «Θα μπορούσαν να στείλουν ένα βίν-

τεο-μήνυμα όπως ο Στέφανος…».

Θα έρθει Ελλάδα ο Σολτς;
Μια σημαντική άφιξη υψηλόβαθμου

αξιωματούχου στην Αθήνα το επόμενο διά-

στημα προανήγγειλε χθες ο Γερμανός πρέ-

σβης στη χώρα μας Αντρέας Κιντλ, ο οποίος

δεξιώθηκε πολιτικούς, διπλωμάτες, στρα-

τιωτικούς, επιχειρηματίες και δημοσιογρά-

φους στον κήπο της πρεσβευτικής κατοι-

κίας στο Χαλάνδρι για τον εορτασμό της

επετείου της επανένωσης της Γερμανίας

στις 3 Οκτωβρίου 1990. Οι παριστάμενοι ερ-

μήνευσαν τα πρεσβευτικά λεγόμενα ως

προαναγγελία επίσκεψης του Γερμανού Καγκελάριου Όλαφ Σολτς

στην Αθήνα. Δεν αποκλείεται ωστόσο, όπως έλεγαν άλλοι, να αφορά

και τον πρόεδρο Βάλτερ Σταϊνμάγερ. Θα δείξει…
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Φύγε όπως είσαι, 
το λέει ο Αποστόλης

Α
ν βγει πρόεδρος ο Γκλέτσος, παίρνει δρόμο ο Κασσελάκης. Το είπε ο Τόλης, το καμάρι της

Στυλίδας, ξεκάθαρα. Μόλις βγει πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, την επόμενη ώρα διαγράφει τον

Κασσελάκη. Μπράβο, Τόλη. Η εκλογή σου έτσι κι αλλιώς είναι κάτι παραπάνω από βέβαιη. 
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Κ άποτε το περιοδικό (έντυπο τότε) «LIFE» ήταν τόσο διάσημο

που οι υπεύθυνοί του πήραν μια πολύ τολμηρή εκδοτική από-

φαση: Κυκλοφόρησαν ένα τεύχος χωρίς τον χαρακτηριστικό

του λογότυπο με τα τεράστια άσπρα γράμματα στο κόκκινο φόντο. Στο εξώ-

φυλλο -εντελώς τυχαία ή και όχι- είχε έναν κόκορα. Η εικόνα ήταν «τόσο

καλή», είπαν στον γραφίστα βάρδιας, που ο λογότυπος «θα τη χάλαγε». Η

λέξη LIFE μπήκε, τελικά, με

πολύ μικρά γράμματα, σχεδόν

δυσανάγνωστα, κάπου κάτω

από το κοκόρι. 

Το τεύχος πάτωσε.  

Το θυμήθηκα -και το περιο-

δικό και το συμβάν αλλά και το

κοκόρι- με τον «είμαι ο σκέτα

Στέφανος» Κασσελάκη, ο

οποίος έφτιαξε ένα βίντεο αρ-

κετών δευτερολέπτων, με τον

εαυτό του φυσικά, στο οποίο

δεν αισθάνθηκε την ανάγκη

ούτε το επίθετό του να πει ούτε

και αν θα είναι υποψήφιος

στον ΣΥΡΙΖΑ. Όχι ότι έχει και

μεγάλη σημασία πλέον, νομίζω

ότι πλην ελαχίστων ανθρώπων,

που συνεχίζουν να ασχολούν-

ται εμμονικά με τα όσα συμβαί-

νουν στο κόμμα της αξιωματι-

κής αντιπολίτευσης, ουδείς δί-

νει σημασία. 

Σαν μπαγιάτικη 
είδηση

Συμβαίνει συχνά αυτό, σε

περιοδικά, ανθρώπους ή άλλα

πράγματα εξίσου. Να πι-

στεύουν ότι έχουν τόσο ισχυρό brand name που δεν χρειάζεται καν

να εξηγήσουν τι πουλάνε. Πουλάνε τον εαυτό τους και θεωρούν ότι

αρκεί αυτό.  Η προσωπική απορία μου είναι η εξής: Τόσο ο ίδιος ο

Στέφανος Κασσελάκης όσο και οι οπαδοί-ακόλουθοί του δεν βλέ-

πουν ότι όλο αυτό το hype πέριξ του προσώπου του φούσκωσε -όπως

φουσκώνουν τα πάντα στα social media ή ενίοτε και στην πραγματι-

κή ζωή- και ξεφούσκωσε ταχύτατα, σαν μπαγιάτικη είδηση που την

είδαμε, την ξαναείδαμε, τη βαρεθήκαμε και πήγαμε παρακάτω; 

Το βασικό πρόβλημα με την εικόνα και την έλλειψη περιεχομένου είναι

ότι για να παραμείνει η σκέτη εικόνα (κατά το «σκέτο Στέφανος») «ψηλά»,

πρέπει να βομβαρδίζεις το κοινό διαρκώς με αυτήν. Και να την επανεφευ-

ρίσκεις συνέχεια. 

Ο Στέφανος Κασσελάκης αποφάσισε κάποια στιγμή (αφού του το ούρ-

λιαξαν ένα σωρό άνθρωποι και έχασε και την προεδρία του ΣΥΡΙΖΑ) να

απέχει από τα social, να διαφυλάξει την προσωπική του ζωή και να μην

τραβολογιέται στα πρωινάδικα. Κάπως αργά, αλλά οκέι. 

Με το που το έκανε αυτό, έπαψε να αποτελεί είδηση. Είναι είδηση, αλλά

μόνο στα «πολιτικά» κάποιων συγκεκριμένων ΜΜΕ, στα «ψιλά» που λέμε

στο επάγγελμα. Αν το στόρι δεν

έχει Φάρλι και καβγάδες και

ίντριγκες και Σπέτσες και γυ-

μναστήρια και μπόλικο TikTok

δεν φαίνεται να ενδιαφέρει

απολύτως κανέναν. 

Για έναν θρόνο 
χωρίς βασίλειο

Θα πείτε τώρα, αυτό δεν του

λέγατε, να αφήσει το lifestyle

και να κάνει πολιτική; Ναι, αυ-

τό του λέγαμε, αλλά επί του

παρόντος έκανε μόνο το πρώ-

το. Συνεπώς, χωρίς lifestyle

και χωρίς πολιτική, δεν έμεινε

τίποτε, παρά ένας «σκέτος

Στέφανος». 

Προσωπικά πιστεύω ότι αν

κάνουν τελικά εκλογές στον

ΣΥΡΙΖΑ και αν του επιτραπεί

να είναι υποψήφιος και αν δώ-

σει το ρημάδι το πόθεν έσχες

του κάποτε, θα εκλεγεί. Θα πά-

νε οι groupies, κάποιοι που

έχουν ίδιον όφελος και κάποι-

οι άλλοι που ακόμη πιστεύουν

ότι ο «σκέτο Στέφανος» θα αλ-

λάξει την Ελλάδα και θα πατήσει κάτω τον Μητσοτάκη, να τον ψηφί-

σουν. Και μόλις εκλεγεί, θα φύγει ο μισός ΣΥΡΙΖΑ από όσον έχει

απομείνει, που είναι ήδη ο μισός του μισού, και θα τελειώνει το πα-

ραμύθι. 

Ο Στέφανος θα ξανανέβει στον «κλεμμένο» θρόνο του, θα αποκα-

τασταθεί η «τάξη» και όλοι αυτοί θα είναι ευχαριστημένοι στην 5η-

6η θέση. Δεν πιστεύω ότι τους νοιάζει αυτό, όμως. Τους νοιάζει να

ξαναπάρουν την εξουσία, ακόμη κι αν αυτή είναι ανάλογη σε ισχύ

της εξουσίας ενός διαχειριστή μετρίου μεγέθους πολυκατοικίας. Να

θριαμβολογήσουν στην αίθουσα του θρόνου. 

Ακόμη κι αν ο βασιλιάς πάνω σε αυτόν θα είναι «γυμνός» και με ένα μι-

κροσκοπικό βασίλειο.

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Στέφανος, 
κυριολεκτικά

σκέτος 
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Τ
η δική του «υπογραφή» στην ιστορι-
κή συγκυρία της επετείου των 50
χρόνων από την ίδρυση της Νέας

Δημοκρατίας έβαλε ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης με μια εφ’ όλης της ύλης συνέντευξη
στο Mega και με άρθρο του στον «Ελεύθε-
ρο Τύπο», ανήμερα τα «γενέθλια» του
κόμματος. 

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης επέλεξε να
απαντήσει «θεσμικά» στην απουσία των
δύο πρώην πρωθυπουργών Κώστα Καρα-
μανλή και Αντώνη Σαμαρά, κάνοντας ευθέ-
ως προβολή στα εκατομμύρια των ψηφο-
φόρων, που όλα αυτά τα χρόνια έχουν στη-
ρίξει την παράταξη. «Εγώ έκανα το καθή-
κον μου, τους κάλεσα προσωπικά, θα επα-
ναλάβω ότι η σημερινή μέρα δεν είναι
αφιερωμένη στους αρχηγούς και τους
πρωθυπουργούς, αλλά στους νεοδημο-
κράτες», είπε χαρακτηριστικά, σημειώνον-
τας ότι είναι οι πολίτες που θα κρίνουν την
απουσία των δύο πρώην πρωθυπουργών.

«Είμαστε κεντροδεξιά 
φιλελεύθερη παράταξη» 

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης τόνισε ότι η ΝΔ
είναι το μόνο κόμμα που άντεξε και ενισχύ-
θηκε, γιατί έμεινε πιστή στις αξίες της, αλ-
λά είχε και τη δυνατότητα προσαρμογής.
Μάλιστα, επεσήμανε τη ρήση του Κων-
σταντίνου Καραμανλή, «δεν είμαι ούτε δε-
ξιός ούτε αριστερός, είμαι προοδευτικός»,
απαντώντας εμμέσως στην πλευρά των
διαφωνούντων με την τακτική του κόμμα-
τος και τις αιτιάσεις ότι η παράταξη χάνει
τον δεξιό προσανατολισμό της. «Είμαστε
μια κεντροδεξιά φιλελεύθερη παράταξη»,
τόνισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης, δίνοντας
το ιδεολογικό στίγμα της ΝΔ, ρίχνοντας
«βέλη» και σε όσους διατείνονται ότι απο-
τελούν πιο «πατριωτικά» κόμματα. «Όσοι
φαντάζονται ότι η ΝΔ έχει θέματα συνοχής
ή ενότητας είναι βαθιά νυχτωμένοι», τόνι-
σε, σχολιάζοντας και την κατάσταση στο
εσωτερικό της Κοινοβουλευτικής Ομάδας.
Σημείωσε με έμφαση, μάλιστα, ότι τα χρό-
νια που ο ίδιος διατηρεί την ηγεσία της ΝΔ
υλοποίησε τις δεσμεύσεις του, άνοιξε το
κόμμα στην κοινωνία, διεύρυνε την παρά-
ταξη και έφερε νέα στελέχη.

Πίστη στις αξίες του χθες
Ήδη ο πρωθυπουργός είχε στείλει σαφές

μήνυμα ιστορικής συνέχειας και ενότητας,
όταν στο άρθρο του ανέφερε ότι η επέτειος
των 50 χρόνων αποτελεί «ξεχωριστό σταθ-
μό για την παράταξη, σε μια δυναμική πο-
ρεία ευθύνης και προόδου […] δίνει την
ευκαιρία να τιμήσουμε την ιστορία μας.
Κυρίως, όμως, να στραφούμε με πίστη και
αυτοπεποίθηση στο μέλλον, με βάση τις

στέρεες θέσεις και τις διαχρονικές μας
αξίες». Το άρθρο κατέληγε με ένα ξεκάθα-
ρο μήνυμά για το μέλλον για την πορεία της
Νέας Δημοκρατίας. «Πίστη στις αξίες του
χθες. Χωρίς, ωστόσο, να τις αφήνει αιχμά-
λωτες του παρελθόντος. Αντίθετα, είναι η
παράταξη που ξέρει να κάνει την παράδο-
ση στοιχείο της εξέλιξής της και να δικαιώ-
νει τις ρίζες της μέσα από το άπλωμα της
επιρροής της σε κάθε Ελληνίδα και Έλλη-
να».

«Η ΝΔ καθόρισε τις εξελίξεις»
Ο πρωθυπουργός επεσήμανε στο άρθρο

του ότι η Νέα Δημοκρατία προβάλλει σή-
μερα ως η μόνη δύναμη που είναι σε θέση
να προσφέρει στον πολίτη σιγουριά και
αποτέλεσμα, πρόοδο και ελπίδα για μια κα-
λύτερη ζωή, απέναντι σε μια σπαρασσόμε-
νη αντιπολίτευση που βυθίζεται στα αδιέ-
ξοδά της, ασφυκτιώντας χωρίς πολιτικό
οξυγόνο. Για τον Κυριάκο Μητσοτάκη η πο-
ρεία της Νέας Δημοκρατίας συμπίπτει με
τον βηματισμό της σύγχρονης ελληνικής

δημοκρατίας, με τον ίδιο να επισημαίνει ότι
το κόμμα «όχι μόνο άντεξε τις αναταράξεις
της Μεταπολίτευσης, αλλά καθόρισε την
εξέλιξή της από τη θέση του πρωταγωνι-
στή. Με κεντρική επιλογή τον ευρωπαϊκό
προσανατολισμό της χώρας».

Σε μια «γέφυρα» με το σήμερα, ο πρωθυ-
πουργός μίλησε στο άρθρο του για τη συνε-
χή ανανέωση των ιδεών του κόμματος, που
αποτέλεσε ανέκαθεν συστατικό στοιχείο
της Νέας Δημοκρατίας, γιατί πάντα θέλησε
να απαντά στα ζητούμενα των καιρών, με
έμφαση στην ελεύθερη οικονομία και το
κοινωνικό κράτος. Κάνοντας αναδρομή
στην πορεία των 50 χρόνων, ο πρωθυπουρ-
γός υπογράμμισε ότι «με βάση αυτά τα χα-
ρακτηριστικά βαδίζει το κόμμα μας επί
πέντε δεκαετίες. Με στόχο να μεγεθύνει τις
εθνικές επιτυχίες και να περιορίζει τις χα-
μένες ευκαιρίες. Κρατώντας, ως κυβέρνη-
ση, σταθερό το τιμόνι του τόπου. Αλλά ακο-
λουθώντας και τον δρόμο της ευθύνης ως
αντιπολίτευση. Κάτι που αποδείχτηκε πε-
ρίτρανα όταν η χώρα κινδύνεψε να βρεθεί

εκτός Ευρώπης. Με τις “γαλάζιες πλάτες”,
τότε, να την κρατούν εκεί».

Ελληνοτουρκικά: «Δεν θα δεχθούμε
λύση για τη λύση»

Στη συνέντευξή του στο Mega, ο πρωθυ-
πουργός αναφέρθηκε σε όλες τις προκλή-
σεις που η κυβέρνηση καλείται να αντιμε-
τωπίσει, εκφράζοντας τον προβληματισμό
τής κυβέρνησης για τις εξελίξεις στη Μέση
Ανατολή και τις πιθανές οικονομικές επι-
πτώσεις από την άνοδο της τιμής του πε-
τρελαίου. Στάθηκε ιδιαίτερα στις ελληνο-
τουρκικές σχέσεις. Η επικοινωνία με την
Άγκυρα δεν είναι μόνο για να διατηρούνται
οι δίαυλοι ανοιχτοί, αλλά να συνομιλούμε
για θέματα που μας αφορούν, σημείωσε,
λέγοντας ωστόσο ότι η Χάγη δεν είναι κον-
τά για την επίλυση της μοναδικής, όπως τό-
νισε, διαφοράς με την Τουρκία, της οριοθέ-
τησης ΑΟΖ και υφαλοκρηπίδας. Δημιουρ-
γούμε τις προϋποθέσεις για να μπούμε
στην ουσία της συζήτησης, επεσήμανε ο
πρωθυπουργός, χαρακτηρίζοντας στρατη-
γικό όφελος για τη χώρα την επίλυση της
διαφοράς. Έστειλε μήνυμα, πάντως, στην
Άγκυρα, ότι η Ελλάδα δεν θα δεχθεί «λύση
για τη λύση». Αναφερόμενος στο Κυπριακό
χαρακτήρισε απαράδεκτες τις τουρκικές
θέσεις όπως τις παρουσίασε ο Ταγίπ Ερν-
τογάν από το βήμα του ΟΗΕ. «Δεν μπορεί
να υπάρξει ποτέ πλήρης εξομάλυνση των
σχέσεών μας με την Τουρκία χωρίς μια δί-
καιη λύση του Κυπριακού», ήταν το μήνυμα
του Έλληνα πρωθυπουργού, σημειώνον-
τας ότι η Ελλάδα δεν θα δεχτεί ποτέ τη λύση
των δύο κρατών στην Κύπρο.

«Ούτε δεξιός 
ούτε αριστερός,

είμαι προοδευτικός»

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤAΚΗΣ:

«Εγώ έκανα το καθήκον μου, τους
κάλεσα προσωπικά, θα επαναλάβω 

ότι η σημερινή μέρα δεν είναι
αφιερωμένη στους αρχηγούς 

και τους πρωθυπουργούς
αλλά στους νεοδημοκράτες», 

τόνισε ο πρωθυπουργός 





Ε
νωτική ομιλία με παραλήπτη τη βάση του κόμμα-
τος από την ιστορική έδρα της ΝΔ απηύθυνε χθες
ο Κυριάκος Μητσοτάκης. «Τα γενέθλια της ΝΔ

δεν γινόταν να τιμήσουμε παρά μόνο εδώ. Στη Ρηγίλλης
18 που επέλεξε ο Κωνσταντίνος Καραμανλής και συνδέ-
θηκε με την ιστορία της Ελλάδας», ανέφερε ο Κυριάκος
Μητσοτάκης όταν ανέβηκε στο βήμα. «Αυτό το κόμμα έρ-
χεται από μακριά και πηγαίνει πολύ μακριά για να οδηγεί
την πατρίδα μας πάντα μπροστά» είπε και στη συνέχεια
έκανε αναφορές στον ιδρυτή Κωνσταντίνο Καραμανλή,
τον Γεώργιο Ράλλη, τον Ευάγγελο Αβέρωφ, τον Κωνσταν-
τίνο Μητσοτάκη, τον Κώστα Καραμανλή και τον Αντώνη
Σαμαρά. «Σήμερα τιμούμε όλους αυτούς, παρόντες και
απόντες», σημείωσε φωτογραφίζοντας τον Αντώνη Σα-
μαρά και τον Κώστα Καραμανλή, οι οποίοι απουσίαζαν
χθες από την εκδήλωση και στους οποίους είχε αναφερ-
θεί νωρίτερα, στην εκπομπή του Νίκου Ευαγγελάτου, λέ-
γοντας ότι ο ίδιος έκανε το καθήκον του και τους κάλεσε.

«Κοιτάμε μόνο μπροστά»
«Αυτήν τη μέρα της γιορτής πρέπει να απαντήσουμε και

εμείς στην παράταξη και σε όσα μας έχει προσφέρει. Πρέ-
πει να της χαρίσουμε και εμείς τρεις συνεχόμενες κυβερ-
νητικές θητείες», δήλωσε. Ο πρωθυπουργός υπογράμμισε
ότι επί δικής του θητείας η Νέα Δημοκρατία επικράτησε σε
όλες τις μάχες και μάλιστα, όπως είπε χαρακτηριστικά,
στην τελευταία πήρε μεγαλύτερο ποσοστό από τις προ-
ηγούμενες. Σχετικά με την κατεύθυνση της Νέας Δημο-

κρατίας, ο κ. Μητσοτάκης σημείωσε πως «δεν κοιτά ούτε
αριστερά ούτε δεξιά, παρά μόνο μπροστά».

Επίσης, έκανε εκτενείς αναφορές στις αρχές του Κων-
σταντίνου Καραμανλή, λέγοντας ότι ο ιδρυτής της Νέας
Δημοκρατίας είναι αυτός που έβαλε τη ΝΔ στον δρόμο
μιας αδιάκοπης εξέλιξης. Τόνισε ότι ο αείμνηστος Κων-

σταντίνος Καραμανλής ενεργούσε χωρίς να επιδιώκει να
κολακεύει την κοινή γνώμη και ότι παγίως επέλεγε να συ-
νεργαστεί με τους ικανότερους.

Ισχυρές ρίζες
Αναφερόμενος εμμέσως πλην σαφώς στη διεύρυνση

που επιχειρεί τα τελευταία χρόνια η Νέα Δημοκρατία, ο
πρωθυπουργός επεσήμανε με νόημα ότι «η ζωή έχει απο-
δείξει πως όσο πλατύτερα απλώνονται τα κλαριά της ΝΔ
τόσο δικαιώνουν την ισχύ που έχουν οι ρίζες της. Αυτή εί-
ναι η καλύτερη απάντηση στους λίγους που θέλουν μια πε-
ριχαρακωμένη παράταξη, κλειστή και τελικά ηττοπαθή. Σε
μια ευρύχωρη παράταξη κάποιες στιγμές δεν θα συμφω-
νούν προφανώς όλοι σε όλα, όμως θα συμφωνούν οι πολ-
λοί σε πολλά, ειδικά στα θέματα που είναι κρίσιμα για την
πατρίδα».

Η εκδήλωση ξεκίνησε με την προβολή στις γιγαντοοθό-
νες ενός βίντεο με δηλώσεις στελεχών για τη Νέα Δημο-
κρατία, η οποία, όπως επεσήμαναν, επί πενήντα χρόνια βρί-
σκεται στη σωστή πλευρά της Ιστορίας. Ακολούθησε ένα
επετειακό βίντεο για την ιστορία του κόμματος, το οποίο
περιέχει σημαντικές στιγμές και πρόσωπα, από τον Οκτώ-
βριο του 1974 μέχρι και σήμερα.

Οι Κωνσταντίνος Καραμανλής, Γεώργιος Ράλλης, Ευάγ-
γελος Αβέρωφ, Κωνσταντίνος Μητσοτάκης, Μιλτιάδης
Έβερτ, Κώστας Καραμανλής, Αντώνης Σαμαράς, Βαγγέλης
Μεϊμαράκης, Γιάννης Πλακιωτάκης και Κυριάκος Μητσο-
τάκης εμφανίστηκαν στο βίντεο.
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ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΑΠΟ ΡΗΓΙΛΛΗΣ:

«Πάμε ενωμένοι για 3η τετραετία»

«Σήμερα τιμούμε και αυτούς που δεν ήρθαν»,
τόνισε με νόημα φωτογραφίζοντας Σαμαρά

και Καραμανλή
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Ο μοναχικός δρόμος 
του Κυριάκου

Σε πολλά πηγαδάκια κυριάρχησε, όπως ήταν αναμενό-
μενο, η κουβέντα γύρω από τις απουσίες των Αντώνη Σα-
μαρά και Κώστα Καραμανλή. Κάποιοι μητσοτακικοί μού
έλεγαν με νόημα ότι έτσι κι αλλιώς ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης όλες τις εκλογικές αναμετρήσεις (και την προεδρική
για την αρχηγία της ΝΔ και τις εθνικές - αυτοδιοικητικές -
ευρωπαϊκές κάλπες) τις κέρδισε μόνος του. Δεν τον βοή-
θησε κανείς εκ των παλαιών… 

Ο ύμνος
Ο πρωθυπουργός έφτασε συνο-

δευόμενος από τη σύζυγό του Μα-
ρέβα Μητσοτάκη και υπό τους
ήχους του ύμνου της Νέας Δημο-
κρατίας τού Ρόμπερτ Ουίλιαμς:
«Ζήτω η Ελλάδα, ζήτω η θρησκεία,
Ζήτω η Νέα Δημοκρατία».

Η σημειολογία 
του πυρσού

Αυτό που μου έκανε εντύπωση
είναι ότι είδα απλούς ψηφοφό-
ρους της ΝΔ να κρατούν ακόμη
την παλιά σημαία της παράταξης
με τον πυρσό. Ο πυρσός υπήρχε
και στο πόντιουμ όπου ανέβηκε ο
Κυριάκος Μητσοτάκης για να
απευθύνει την ομιλία του…

Μαρία Συρεγγέλα, γραμματέας της ΝΔ

Κυριάκος Πιερρακάκης, υπουργός Παιδείας 

Γιάννης Μπρατάκος, υποψήφιος πρόεδρος ΕΒΕΑ 

Νίκη Κεραμέως, υπουργός Εργασίας Όλγα Κεφαλογιάννη, υπουργός Τουρισμού

Νίκος Χαρδαλιάς, περιφερειάρχης Αττικής 
Άκης Σκέρτσος, 

υπουργός Επικρατείας

Κύρα Κάπη, διευθύντρια
επικοινωνίας 

του πρωθυπουργού

Κώστας Τσιάρας, 
υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

Μάκης Βορίδης, υπουργός Επικρατείας Κωνσταντίνος Τασούλας, προέδρος της Βουλής
Ο πολιτικός συντάκτης της «P» Μίλτος Σακελλάρης
με τον Σταύρο Καλαφάτη, γραμματέα της ΚΟ της ΝΔ

Δημήτρης Τσιόδρας, ευρωβουλευτής

Νίκος Ρωμανός, εκπρόσωπος Τύπου της ΝΔ Παύλος Μαρινάκης, κυβερνητικός εκπρόσωπος
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Είδαμε
Είδαμε πολύ κόσμο, υπουργούς, βουλευτές, βετεράνους της

ΝΔ και μπορεί να ξεχάσαμε αρκετούς. Παύλος Μαρινάκης,
Μαρία Συρεγγέλα, Ζέττα Μακρή, Κώστας Μπακογιάννης, Διο-
νύσης Σταμενίτης, Βασίλης Υψηλάντης, Περικλής Μαντάς, Μα-
ρία Κεφάλα, Μανώλης Κεφαλογιάννης, Θανάσης Κοντογεώρ-
γης, Βασίλης Γιόγιακας, Θάνος Πλεύρης, Νικήτας Κακλαμά-
νης, Δημήτρης Καλογερόπουλος, Δημήτρης Τσιόδρας, Νίκος
Ρωμανός. Από τους πρώτους που βρέθηκαν στην εκδήλωση
ήταν και ο πρώην υπουργός Κώστας Αχ. Καραμανλής. 

Συγκίνηση
Στα video walls έπαιξαν συγκινη-

τικά αποσπάσματα από όλους τους
προέδρους της ΝΔ. Από τον Κων-
σταντίνο Καραμανλή μέχρι τον Γε-
ώργιο Ράλλη, τον Κωνσταντίνο Μη-
τσοτάκη, τον Μιλτιάδη Έβερτ, τον
Κώστα Καραμανλή, τον Αντώνη Σα-
μαρά, τον Βαγγέλη Μεϊμαράκη αλλά
και τον Κυριάκο Μητσοτάκη.

Ο πρωθυπουργός Κυριάκος 
Μητσοτάκης βλέπει ομιλία 

του Κωνσταντίνου Μητσοτάκη

Κωνσταντίνος Γκιουλέκας, 
υφυπουργός Μακεδονίας-Θράκης 

Απόστολος Τζιτζικώστας, Επίτροπος 
Βιώσιμων Μεταφορών και Τουρισμού

Νίκος Δένδιας, υπουργός Εθνικής Άμυνας 

Τάκης Θεοδωρικάκος, υπουργός Ανάπτυξης 
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ταν ο πρώην αρχηγός ΓΕΕΘΑ, στρατη-
γός εα Κωνσταντίνος Φλώρος, έβγαζε
τη στολή μετά από 44 χρόνια υπηρεσίας

στις Ένοπλες Δυνάμεις και εξαντλώντας την
ιεραρχία από το ύπατο αξίωμά τους, ήταν δεδο-
μένο πως ηγετικές θέσεις θα τον περίμεναν με
την έξοδό του από το κτήριο της λεωφόρου Με-
σογείων.  

Ηγετική προσωπικότητα, δυναμικός χαρα-
κτήρας, αποφασιστικός τις κρίσιμες στιγμές,
μεθοδικός και επίμονος απέναντι σε αντιπά-
λους, ήταν δεδομένο πως μεγάλοι επιχειρημα-
τικοί όμιλοι θα προσπαθούσαν να τον εντάξουν
στο δυναμικό τους.  Μόλις εννέα μήνες μετά
την αποστρατεία του, ένας εκ των κορυφαίων
ομίλων ενημέρωσης και ψυχαγωγίας της χώ-
ρας, ο Όμιλος Antenna, ανακοίνωσε την έντα-
ξη στο δυναμικό του τού επίτιμου αρχηγού
ΓΕΕΘΑ, στρατηγού εα Κωνσταντίνου Φλώ-
ρου, στη θέση του συμβούλου Διοίκησης (se-
nior advisor of the Group).

Εντυπωσιακό βιογραφικό
Με βιογραφικό που θα ζήλευαν και ανώτατα

στελέχη πολυεθνικών, ο κ. Κωνσταντίνος
Φλώρος διαθέτει όλα τα εφόδια για να ανταπο-
κριθεί με την ίδια επιτυχία στα νέα του καθή-
κοντα και να αντιμετωπίσει με την ίδια αποτε-
λεσματικότητα τις προκλήσεις που θα βρε-
θούν στο νέο επαγγελματικό του πεδίο. 

Ο στρατηγός Κωνσταντίνος Φλώρος είναι
κάτοχος μεταπτυχιακού τίτλου στη «Στρατηγι-
κή Ανάλυση και στον Χειρισμό και Επίλυση
Κρίσεων», του Strategic Center for Internatio-
nal Security (SCIS), του Πανεπιστημίου του
Aberdeen και μεταπτυχιακού τίτλου στις «Διε-
θνείς Σχέσεις και Στρατηγικές Σπουδές» του
Τμήματος Διεθνών και Ευρωπαϊκών Σπουδών
του Παντείου Πανεπιστημίου Αθηνών.

Γεννήθηκε στις 24 Ιουνίου 1961 στη Χαλκίδα.
Εισήχθη στη Στρατιωτική Σχολή Ευελπίδων το
1979 και αποφοίτησε το 1983, ως ανθυπολοχα-
γός Πεζικού. 

Το 1986 επιλέχτηκε για τις Ειδικές Δυνάμεις
του ΣΞ και αποφοίτησε επιτυχώς από όλα τα
υποχρεωτικά και μη σχολεία των ελληνικών
Ειδικών Δυνάμεων.

Το 1989 διήλθε επιτυχώς της εκπαίδευσης
ως υποβρύχιος καταστροφέας στη Μονάδα
Υποβρυχίων Καταστροφών και το 1992 του
Σχολείου Ειδικών Δυνάμεων των ΗΠΑ
(USAJFK Special Warfare Center and Sch-
ool), επιλεγείς ως ο διακεκριμένος αλλοδαπός

σπουδαστής.  Από το 1986 έως το 1994 υπηρέ-
τησε ως διοικητής Λόχου στο 575 Τάγμα Πε-
ζοναυτών, στο 3ο Ειδικό Τμήμα Εθνοφυλακής
και στη 2η Μοίρα Αλεξιπτωτιστών, όπου και
απέκτησε τις ειδικότητες του αρχηγού ρίψεων
αλεξιπτωτιστών, καθώς και του αλεξιπτωτιστή
ελευθέρας πτώσεως.

Το 1994 τοποθετήθηκε στο 505 Τάγμα Πεζο-
ναυτών (505 ΤΠΝ). Το 1997 μετατέθηκε στη
Διοίκηση Δυνάμεων Καταδρομών της Κύ-
πρου εξασκήσας τα καθήκοντα του αξιωματι-
κού Πληροφοριών.

Το 1999 φοίτησε στην Ανωτάτη Σχολή Πολέ-
μου και το καλοκαίρι του 2000 τοποθετήθηκε
στο 13ο Σύνταγμα Αμφιβίων Καταδρομών.

Το 2003 τοποθετήθηκε στη Διεύθυνση Ειδι-
κών Δυνάμεων ως επιτελής και το 2004 ως δι-
οικητής της Ζ’ Μοίρας Αμφιβίων Καταδρομών
(Ζ’ ΜΑΚ). Το 2005 μετατέθηκε στην Εθνική
Αντιπροσωπεία στο Ανώτατο Συμμαχικό Στρα-
τηγείο Δυνάμεων Ευρώπης (GRC NMR / SHA-

PE) στη Μονς (Βέλγιο) και με την επιστροφή
του στην Ελλάδα το 2008 φοίτησε στη Σχολή
Εθνικής Αμύνης (ΣΕΘΑ).

Το 2009 τοποθετήθηκε στο ΓΕΕΘΑ, στη Δι-
εύθυνση Ειδικών Επιχειρήσεων (ΔΕΕ), ως
τμηματάρχης του Τμήματος Σχεδίων Ειδικών
Επιχειρήσεων και το καλοκαίρι του 2011 ανέ-
λαβε τα καθήκοντα του επιτελάρχη της XVI
Μ/Κ ΜΠ.

Το 2012 προήχθη στον βαθμό του ταξίαρχου
και επιλέχτηκε ως διοικητής της 13ης Διοίκη-
σης Ειδικών Επιχειρήσεων, από όπου τον
Μάρτιο του 2014 τοποθετήθηκε στο ΓΕΣ, ως
διευθυντής της Διεύθυνσης Επιχειρήσεων. 

Τον Μάρτιο του 2015 προήχθη στον βαθμό
του υποστρατήγου και τοποθετήθηκε στο ΓΕΕ-
ΘΑ, ως διευθυντής του Α’ Κλάδου (Επιχειρή-
σεις). Από τον Φεβρουάριο του 2016 ανέλαβε
τον γενικό συντονισμό του Μεταναστευτικού-
Προσφυγικού. Τον Ιανουάριο του 2017, κατό-
πιν απόφασης του ΚΥΣΕΑ, ανέλαβε τα καθή-

κοντα του επιτελάρχη του ΓΕΕΘΑ. Τον Μάρτιο
του 2017 προήχθη στον βαθμό του αντιστράτη-
γου και κατόπιν αποφάσεως του ΚΥΣΕΑ ανέ-
λαβε τα καθήκοντα του υπαρχηγού ΓΕΕΘΑ.
Τον Ιανουάριο του 2019, κατόπιν απόφασης
του ΚΥΣΕΑ, τοποθετήθηκε ως διοικητής της
1ης Στρατιάς/EU-OHQ «Αχιλλέας».

Τον Ιανουάριο του 2020 και κατόπιν από-
φασης του ΚΥΣΕΑ, ανέλαβε τα καθήκοντα
του αρχηγού του Γενικού Επιτελείου Εθνικής
Άμυνας. 

Στην πιο νευραλγική θέση
Στα τέσσερα χρόνια της θητείας του ως αρ-

χηγού ΓΕΕΘΑ κλήθηκε να αντιμετωπίσει με-
γάλες κρίσεις. Από τον Έβρο και την ασύμμε-
τρη απειλή της απόπειρας εισβολής χιλιάδων
παράνομων μεταναστών, μέχρι την έξοδο του
τουρκικού στόλου από το Ακσάζ, το… κυνήγι
του «Oruc Reis» στην Ανατολική Μεσόγειο και
τις καθημερινές προκλήσεις των Τούρκων στο
Αιγαίο.  Χωρίς φοβικά σύνδρομα, κατάφερε να
θωρακίσει τα σύνορα σε στεριά, αέρα και θά-
λασσα, διαμηνύοντας προς τους Τούρκους
πως η χώρα μας είναι πανέτοιμη κάθε στιγμή
για κάθε ενδεχόμενο. 

Παράλληλα, προσέφερε πολύτιμες λύσεις
στην Πολιτεία όποτε απαιτήθηκε. Από την κρί-
ση του κορονοϊού, όπου τα στρατιωτικά εργο-
στάσια παρήγαν συνεχώς μάσκες και αντιση-
πτικά, μέχρι την επιχείρηση «Ελευθερία» για
μεταφορά εμβολίων σε όλη τη χώρα. 

Η τετραετής θητεία του στρατηγού Φλώρου
ως αρχηγού του ΓΕΕΘΑ συνέπεσε με μια πε-
ρίοδο μεγάλης γεωπολιτικής ρευστότητας, αλ-
λά και με χρόνια σημαντικής αμυντικής και δι-
πλωματικής αναβάθμισης της χώρας.

Πρωτοστάτησε στη στρατηγική μας συμπό-
ρευση με τις Ηνωμένες Πολιτείες, τη Γαλλία,
την Αίγυπτο, το Ισραήλ, τα ΗΑΕ και άλλες χώ-
ρες, ενώ εργάστηκε μεθοδικά για τη στρατιω-
τική αναβάθμιση της Ελλάδας στο πλαίσιο του
ΝΑΤΟ και της Ευρώπης. 

Τέλος, έδωσε νέα διάσταση στη συμβολή
των Ενόπλων Δυνάμεων στην αντιμετώπιση
φυσικών καταστροφών και έκτακτων κατα-
στάσεων.

Στη θέση του συμβούλου Διοίκησης του Όμιλου ο επίτιμος αρχηγός ΓΕΕΘΑ 
- Ηγετική προσωπικότητα, δυναμικός χαρακτήρας, αποφασιστικός 

τις κρίσιμες στιγμές, μεθοδικός και επίμονος απέναντι σε αντιπάλους

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΦΛΩΡΟΣ

Ένας στρατηγός στον ΑΝΤ1 
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τις προτεραιότητές του από εδώ και στο
εξής στο υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρ-
νησης αναφέρθηκε ο υφυπουργός Κων-

σταντίνος Κυρανάκης. Αφού τοποθετήθηκε για
τον παγκόσμιο διαγωνισμό ρομποτικής, όπου
έδωσε το «παρών» και ο Κυριάκος Μητσοτάκης,
στάθηκε στη βία των ανηλίκων και στο νέο νομο-
σχέδιο για το Κτηματολόγιο, ενώ απάντησε σχετι-
κά με το εάν υπάρχει εσωκομματική αντιπολίτευ-
ση στη Νέα Δημοκρατία.

Το υπουργείο σας συνδιοργάνωσε τον φετινό
Παγκόσμιο Διαγωνισμό ρομποτικής FIRST Global
Challenge, στον οποίο έδωσε το «παρών» και ο

πρωθυπουργός. Ποια θεωρείτε ότι ήταν τα οφέλη της
χώρας μας από τη διοργάνωση;
Το FIRST Global Challenge είναι μια τεράστια διοργά-
νωση διεθνούς εμβέλειας, ένας παγκόσμιος διαγωνι-
σμός ρομποτικής και είμαστε πολύ περήφανοι για την
προσπάθεια που έγινε τα τελευταία δύο χρόνια, ώστε
να τον φιλοξενήσουμε φέτος στην Ελλάδα, τη χώρα
από όπου ξεκίνησαν οι Ολυμπιακοί Αγώνες και το
Ολυμπιακό πνεύμα.

Τα οφέλη για την πατρίδα μας και τη διεθνή της παρουσία
είναι πολλά από τη φιλοξενία ενός τέτοιου διαγωνισμού.
Είναι πολύ σημαντικό να γνωρίζει όλος ο κόσμος ότι η
Ελλάδα κάνει ψηφιακά άλματα, είναι ανοιχτή στην καινο-
τομία, αλλά και σε νέους ανθρώπους που θέλουν να έρ-

θουν και να κάνουν εδώ πραγματικότητα τα όνειρά τους.
Αυτό θεωρώ ότι επετεύχθη τις προηγούμενες μέρες, κα-

θώς φιλοξενήσαμε τις εθνικές ομάδες 193 χωρών, μαθητές
από όλες τις άκρες της Γης, τα πιο λαμπρά μυαλά της γενιάς
τους. Όλοι μαζί έδωσαν ένα πολύ σημαντικό μήνυμα συνύ-
παρξης και ευγενούς άμιλλας και μάλιστα σε μια εποχή
που ήταν παραπάνω από αναγκαίο με τα όσα συμβαίνουν
διεθνώς.

Παρατηρείται μια έξαρση στη βία, ιδιαίτερα των
ανηλίκων. Είναι ένα θέμα που αφορά οριζόντια την
κοινωνία. Απασχολεί την κυβέρνηση το πώς θα
αντιμετωπιστεί;

Η αλήθεια είναι ότι ειδικά στους ανηλίκους, ειδικά στα

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

στον Μίλτο 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Στον παγκόσμιο διαγωνισμό 
ρομποτικής FIRST Global
Challenge φιλοξενήσαμε 

τις εθνικές ομάδες 193 χωρών,
μαθητές από όλες τις άκρες 
της Γης, τα πιο λαμπρά μυαλά

της γενιάς τους. Όλοι μαζί 
έδωσαν ένα πολύ σημαντικό 

μήνυμα συνύπαρξης 
και ευγενούς άμιλλας
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έφηβα παιδιά, βλέπουμε πάρα πολλή βία. Από μικροεγ-
κληματικότητα, κλοπές, μέχρι και ένα προπαρασκευαστι-
κό στάδιο για να προχωρήσουν στα επόμενα, τα πιο άγρια.
Δεν είναι τυχαίο ότι πολλές από αυτές τις ομάδες βίας
συνδέονται και γηπεδικά και με επεισόδια που γίνονται
συχνά στο κέντρο, είναι συγκοινωνούντα δοχεία.

Μας έχει απασχολήσει όλους πάρα πολύ, εμένα προσω-
πικά και ως νέο γονιό που βλέπω το παιδί μου να μεγαλώ-
νει και που ανησυχώ για τους κινδύνους που ελλοχεύουν.
Νομίζω ότι όλοι όσοι είμαστε γονείς αντιλαμβανόμαστε
την ευθύνη που έχουμε απέναντι στα παιδιά. Τα ερεθίσμα-
τα που έχουν τα παιδιά σε μια ηλικία που διαμορφώνουν
προσωπικότητα παίζουν πάρα πολύ μεγάλο ρόλο.

Το σχολείο παίζει πολύ μεγάλο ρόλο. Οι δάσκαλοί μας
παίζουν πολύ μεγάλο ρόλο. Ωστόσο η παραβατικότητα, ει-
δικά στα παιδιά και τους έφηβους, είναι ένα ζήτημα εξαι-
ρετικά πολυσύνθετο. Αφορά πρωτίστως και τις ίδιες τις
οικογένειες. Το κράτος δεν μπορεί να υποκαταστήσει σε
καμία περίπτωση την οικογένεια ως τον βασικό πυρήνα
ανατροφής των παιδιών. Οφείλουμε, φυσικά, να είμαστε
πάνω από τα ζητήματα που αφορούν την παραμέληση των
ανηλίκων, κάτι που δυστυχώς επίσης αποτελεί συχνό φαι-
νόμενο.

Θεωρώ ότι συνολικά στις παρεμβάσεις που έχει κάνει
έως τώρα η κυβέρνηση έχει επιδείξει καλά ανακλαστικά.
Έχουν υπάρξει ήδη στοχευμένες αλλαγές από το υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης στον Ποινικό Κώδικα, οι οποίες έχουν
μια ιδιαίτερη αξία και είναι καλό να αναδειχτούν. Αρχικά
καθιερώθηκε αυστηρότερη ποινική μεταχείριση της
οπλοκατοχής, ειδικά στους νέους, ενώ φυλακίζονται πλέ-
ον όσοι υποπίπτουν στην ίδια, επαναλαμβανόμενη αξιό-
ποινη πράξη. Μπαίνει επίσης τέλος στην απαλλαγή των
κατηγορουμένων όταν αυτοί επιστρέφουν κλοπιμαία, για-
τί είναι και αυτού του είδους τα αδικήματα που συναντών-
ται πολύ συχνά μεταξύ ανηλίκων, ήταν όμως ένα ευνοϊκό
μέτρο το οποίο αποδείχτηκε πως κάποιοι εκμεταλλεύον-
ταν για να συνεχίζουν τη δράση τους, μετά τη σύλληψή
τους.

Φέρατε στη Βουλή ένα νέο νομοσχέδιο για το
Κτηματολόγιο. Ποια είναι τα επόμενα βήματα για το
Κτηματολόγιο και τι σκοπεύετε να πετύχετε με τις
νέες ρυθμίσεις;

Με τον νόμο που ψηφίστηκε από τη Βουλή, βάζουμε στην
τελική φάση την κτηματογράφηση στη χώρα. Μέχρι το τέ-
λος του 2025, η Ελλάδα θα έχει επιτέλους ολοκληρωμένο
Κτηματολόγιο και θα λειτουργεί με ενιαίους κανόνες. Πα-
ράλληλα, απλοποιούμε τις διαδικασίες μεταβίβασης ακι-
νήτου, ενώ το Κτηματολόγιο γίνεται ο πρώτος δημόσιος
φορέας που εφαρμόζει Τεχνητή Νοημοσύνη υποστηρι-
κτικά σε διοικητικές αποφάσεις. Έχουμε φτιάξει ένα μον-
τέλο το οποίο διαβάζει σε φυσική γλώσσα το συμβόλαιο,
αναγνωρίζει το είδος πράξης και κάνει εισήγηση για τον
νομικό έλεγχο που πρέπει να εφαρμοστεί.

Πρόκειται για μια τεράστια εξοικονόμηση χρόνου και
κόστους για το ελληνικό Δημόσιο. Δημιουργούμε, λοιπόν,
ένα σύγχρονο, ψηφιακό Κτηματολόγιο που προστατεύει
την περιουσία των πολιτών, ενισχύει την ασφάλεια δι-
καίου και προωθεί την οικονομική ανάπτυξη. Οι ρυθμί-
σεις αυτές δεν είναι απλώς μια νομοθετική πρωτοβουλία,

αλλά μια σημαντική επένδυση στο μέλλον της χώρας μας,
με επίκεντρο την εξυπηρέτηση του πολίτη και τις ασφα-
λείς και γρήγορες συναλλαγές ακινήτων.

Ποιες είναι οι προτεραιότητές σας από εδώ και στο
εξής στο υπουργείο;

Αυτή τη στιγμή διατίθενται από το υπουργείο Ψηφιακής
Διακυβέρνησης και μέσω του gov.gr περισσότερες από
1.900 ψηφιακές υπηρεσίες και μαζί με τον υπουργό Δη-
μήτρη Παπαστεργίου δουλεύουμε σκληρά, ώστε κάθε μέ-
ρα να προστίθενται καινούργιες, καταργώντας όμως πα-
ράλληλα και αρκετές γραφειοκρατικές διαδικασίες και
πιστοποιητικά. Σημασία για εμάς δεν έχει απλά να ψηφιο-
ποιούμε τις διαδικασίες αλλά να μειώνουμε τη γραφει-
οκρατία.

Στόχος μας είναι και η αναβάθμιση του Gov.gr Wallet,
ώστε όλες οι χρηστικές πληροφορίες, όλα τα βασικά έγ-
γραφα που χρειάζονται οι πολίτες στην καθημερινότητά
τους να βρίσκονται εύκολα και άμεσα προσβάσιμα στη
mobile εφαρμογή του wallet. Παράλληλα δουλεύουμε και
με συναρμόδια υπουργεία, αλλά και αυτοδιοικητικούς
φορείς, ώστε να προχωρήσει η αναβάθμιση των παρεχό-
μενων ψηφιακών υπηρεσιών τόσο στη ναυτιλία όσο και
στη δικαιοσύνη και τις μεταφορές.

Τελικά υπάρχει εσωκομματική αντιπολίτευση στη
Νέα Δημοκρατία;

Όχι. Οι βουλευτές της Νέας Δημοκρατίας ασκούν -όπως
οφείλουν- τα συνταγματικά τους καθήκοντα και αυτό περι-
λαμβάνει τον έλεγχο της κυβέρνησης ακόμα και όταν αυτή
προέρχεται από το ίδιο κόμμα. Και εγώ ο ίδιος, κατά την προ-
ηγούμενη κοινοβουλευτική περίοδο, όταν δεν είχα κυβερνη-
τικά καθήκοντα, πολύ συχνά έφερνα προτάσεις στη Βουλή.

Είναι πολύ σημαντικό να τονιστεί ότι το νομοσχέδιο του
υπουργείου μας, το οποίο ψηφίσαμε πριν λίγες μέρες στη
Βουλή, ήταν προϊόν στενής συνεργασίας και συνδιαμόρ-
φωσης με την Κοινοβουλευτική Ομάδα της ΝΔ. Μαζί με
τους βουλευτές, σκύψαμε πάνω από τα προβλήματα, πή-
γα εγώ ο ίδιος προσωπικά σε πολλές περιοχές για να συ-
ναντηθούμε με τοπικούς φορείς και έτσι καταλήξαμε στην
τελική μορφή του νόμου για το Κτηματολόγιο.

Αυτός είναι ο ρόλος μιας σωστά οργανωμένης Κοινοβουλευ-
τικής Ομάδας και, αντιστοίχως, οι υπουργοί έχουμε την υποχρέ-
ωση να απαντούμε για κάθε ζήτημα που άπτεται των αρμοδιοτή-
των μας. Αυτό δεν αποτελεί εσωκομματική αντιπολίτευση, αλλά
μια θεσμική, δημοκρατική κοινοβουλευτική διαδικασία. Άλλω-
στε και η κριτική, όχι μόνο όταν προέρχεται από εντός της ΝΔ,
αλλά και από οποιοδήποτε κόμμα της αντιπολίτευσης, όταν είναι
εποικοδομητική και παραγωγική είναι απολύτως θεμιτή.
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ώστε κάθε μέρα να προστίθενται καινούργιες. Σημασία για εμάς δεν έχει απλά
να ψηφιοποιούμε τις διαδικασίες αλλά να μειώνουμε τη γραφειοκρατία
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Τ
ίτλους τέλους στην προεδρική
εκλογή έβαλε από ό,τι φαίνεται ο
Στέφανος Κασσελάκης με το βίντεο

που αναμενόταν να είναι η ανακοίνωση της
υποψηφιότητάς του, ήταν όμως στην πραγ-
ματικότητα η επισημοποίηση της νέας διά-
σπασης του κόμματος που εν τω μεταξύ
κατρακυλά χωρίς φρένο στις δημοσκοπή-

σεις, φτάνοντας στην πέμ-
πτη θέση και το μονοψήφιο
ποσοστό.

Το γεγονός ότι ο έκπτω-
τος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ
δεν δήλωσε πουθενά στο
βίντεο που δημοσίευσε ότι
θα είναι υποψήφιος εκ νέου
για την ηγεσία του κόμμα-

τος είναι ακριβώς επειδή δεν πρόκειται να
είναι. Το σχέδιο του Στέφανου Κασσελάκη
στοχεύει είτε σε μια ηρωική έξοδο στο Συ-
νέδριο, όπου οι αντίπαλοί του θα τον έχουν
αποκλείσει από την προεδρική εκλογή, εί-
τε να δώσει τη «μάχη» της κάλπης, όπως
την έχουν δώσει στο παρελθόν ο Γιώργος
Παπανδρέου, ο Ευάγγελος Βενιζέλος και ο
Αλέξης Τσίπρας. Δίχως αντίπαλο.

«Πώς γίνεται να είσαι 
εδώ και να κρύβεσαι;»

Ο στενός συνεργάτης του Παύλου Πολά-
κη και μέλος της Κεντρικής Επιτροπής
Μάρκος Χατζησάββας, πρώην συνεργάτης
και του ίδιου του Στέφανου Κασσελάκη,
σχολίαζε: «Εσείς πρέπει να κάνετε αυτά κι
αυτά. Εγώ δεν σας λέω τι θα κάνω, ούτε καν
αν θα είμαι εκ νέου υποψήφιος». Ο Κώστας
Ζαχαριάδης σημείωνε από την πλευρά του:
«Σε ένα βίντεο 232 δευτερολέπτων δεν χώ-
ρεσε η φράση “θα είμαι υποψήφιος για
πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συμ-
μαχία”. Πώς γίνεται να είσαι εδώ και να
κρύβεσαι;». Ο Παύλος Πολάκης με ανάρ-
τησή του σημείωνε σχετικά: «Με λένε Παύ-
λο και τα κατέθεσα όλα, υπογραφές και πό-
θεν έσχες! Περιμένω Στέφανο, Σωκράτη,
Νίκο και Απόστολο!».

Ο Στέφανος Κασσελάκης λέει καθαρά,
μεταξύ άλλων, στο βίντεό του: «Μην περι-
μένετε την ώρα των εκλογών για πρό-
εδρο. Γεμίστε τώρα τις ΟΜ και τις Νομαρ-
χιακές. Γραφτείτε άμεσα μέλη στον ΣΥΡΙ-
ΖΑ μέχρι τις 11 Οκτωβρίου για να μπορεί-
τε να ψηφίσετε για συνέδρους. Να ακου-
στεί η φωνή σας». 

Ο έκπτωτος πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, που
κάποτε αναφωνούσε από το βήμα «βρείτε
μου αντίπαλο και πάμε», τώρα θέλει να…
τελειώσει την μπουγάδα στο Συνέδριο του
κόμματος, ανατρέποντας την απόφαση της
Κεντρικής Επιτροπής για την καθαίρεσή
του και να επιστρέψει στον 7ο όροφο της
Κουμουνδούρου. Έπειτα, αφού οι αντίπα-
λοί του θα έχουν αντιδράσει, πιθανότατα

αποχωρώντας από το Συνέδριο, τότε θα κά-
νει μια ακόμα κατ’ επίφαση εκλογή που θα
αναμετρηθεί με τον εαυτό του.

«Ο άνθρωπος δεν έχει 
τίποτα στο κεφάλι του»

Η συγκεκριμένη τακτική Κασσελάκη βέ-
βαια έχει φουντώσει πια και τις αντιδρά-
σεις εναντίον του, με τα περισσότερα στε-
λέχη της άλλης όχθης να ξεκαθαρίζουν πια
πως «ή αυτός ή εμείς». Χαρακτηριστικά,
στην επανεμφάνισή του έπειτα από πολ-
λούς μήνες σιωπής, ο άλλοτε υποστηρι-
κτής του Στέφανου Κασσελάκη, Γιώργος
Τσίπρας, επιβεβαίωσε ότι σε περίπτωση
που εκλεγεί εκ νέου ο έκπτωτος πρόεδρος
του ΣΥΡΙΖΑ, εκείνος θα αποχωρήσει. «Εί-
ναι πλέον και θέμα αξιοπρέπειας. Δεν αν-
τέχεται αυτό το πράγμα. Εννοείται ότι απο-

χωρώ. Υπάρχει πολύ μεγάλο πρόβλημα αν
δεχτεί το Συνέδριο την υποψηφιότητα». 

Ο ίδιος μίλησε με τις σκληρότερες εκ-
φράσεις για τον Στέφανο Κασσελάκη: «Ο
άνθρωπος δεν έχει τίποτα στο κεφάλι του,
θέλει απλά να είναι αρχηγός. Και είναι επι-
κίνδυνος από αυτή την άποψη, γιατί μπορεί
να πάει μέχρι ακροδεξιά, δεν υπάρχουν
όρια σε αυτό».

«Στο βίντεο που έκανε ο Κασσελάκης,
μιλάει πάλι για ΣΥΡΙΖΑ και διαπλοκή. Το
ίδιο είχε κάνει τον Αύγουστο και σε ένα
βίντεο εναντίον δεκάδων στελεχών του
κόμματος. Αυτό είναι προσβολή της προ-
σωπικότητας των στελεχών, των μελών και
του ίδιου του κόμματος», ανέφερε στην
Πολιτική Γραμματεία ο Θανάσης Θεοχαρό-
πουλος, που είχε εισηγηθεί στην Κεντρική
Επιτροπή την προϋπόθεση που θα πρέπει

να πληρούν οι υποψήφιοι για να συμμετέ-
χουν στην εκλογική διαδικασία.

«Αν βγει, φεύγω, αν βγω, τον διαγράφω
την επόμενη ημέρα», ανέφερε και ο Από-
στολος Γκλέτσος, ο οποίος εκτίμησε ότι με
τα όσα ανέφερε περί διαπλοκής στο βίντεό
του ο έκπτωτος πρόεδρος, «εκεί τελει-
ώσαμε, εκεί έφυγε από την πολιτική, δεν
έφυγε από την Αριστερά, έφυγε από την
πολιτική».

Με άγριες διαθέσεις 
οι kasselistas

Δύο είναι οι ημερομηνίες-κλειδιά μέχρι
το Συνέδριο που είναι προγραμματισμένο
να διεξαχθεί το πρώτο τριήμερο του Νοεμ-
βρίου. Η 20ή Οκτωβρίου, που είναι η κατα-
ληκτική ημερομηνία για την εκλογή συνέ-
δρων, και η 24η Οκτωβρίου, τελευταία ημέ-
ρα που όποιος θέλει να είναι υποψήφιος θα
κληθεί να καταθέσει τις υπογραφές που
απαιτούνται αλλά και το πόθεν έσχες του. 

Προτίθεται να κάνει κάτι τέτοιο ο Στέφα-
νος Κασσελάκης; Αν κρίνει κανείς από το
βίντεο, πιθανότατα όχι. Αν όμως έχει δια-
μορφώσει τον συσχετισμό που χρειάζεται
για το Συνέδριο, όλα θα κριθούν εκεί.

Οι kasselistas πάντως βρίσκονται σε…
mood σύγκρουσης, κάτι που δείχνουν οι
τελευταίες τους κινήσεις. Η αρχή έγινε
στην τελευταία Κεντρική Επιτροπή, όπου οι
οπαδοί του προέδρου αποχώρησαν κατά
την ψήφιση της πρότασης του Χρήστου
Σπίρτζη για κατάθεση πόθεν έσχες μαζί με
τις υποψηφιότητες. Θέλησαν στην πραγμα-
τικότητα να μπλοκάρουν τη συγκεκριμένη
ψηφοφορία, αλλά δεν τους βγήκε.

Οι υποστηρικτές του έκπτωτου προ-
έδρου αποχώρησαν πριν από λίγες ημέρες
και από τη συνεδρίαση της Κεντρικής Ορ-
γανωτικής Επιτροπής του Συνεδρίου, ενώ
την ίδια τακτική ακολούθησε η Θεοδώρα
Τζάκρη που αποχώρησε από τη συνεδρία-
ση της Πολιτικής Γραμματείας για το θέμα
της εγκυκλίου προς τις οργανώσεις του
κόμματος. Για το ίδιο θέμα η Ολυμπία Τελι-
γιορίδου, επίσης οπαδός του καθαιρεθέν-
τος προέδρου, δήλωσε την παραίτησή της
από το τριμελές του Οργανωτικού.

Όπως είναι εμφανές από τα παραπάνω
περιστατικά, η πόρτα της Κουμουνδούρου
έχει πλέον ανοίξει. Το θέμα είναι πότε οι
kasselistas θα διαλέξουν να τη διαβούν. 

Τι σχεδιάζουν ο έκπτωτος και 
οι στενοί συνεργάτες του για 
να κατατροπώσουν τους εχθρούς
τους - Φουντώνουν οι φωνές όσων 
θέλουν να τον διώξουν από το κόμμα

«Ζαριά» Κασσελάκη 
για να τινάξει στον αέρα
την εκλογή προέδρου

ΚΑΛΗΝΥΧΤΑ,  ΣΥΡΙΖΑ

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com



από το ψηλότερο βουνό της Ελλάδος

ΔΔώσε στον εαυτό σου και πρόσφερε σε αυτούς που αγαπάς, 
το νερό που τους αξίζει, 

το νερό που έπιναν μόνο οι θεοί του Ολύμπου 

Βουλίκι, Κατερίνη 60 100 • Τηλ. 23510 27809  210 5777006 (γραφεία Αθήνας)
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Ο
εμφύλιος που μαίνεται εδώ και καιρό

στον ΣΥΡΙΖΑ με διασταυρούμενα πυρά

μεταξύ των αντίπαλων «στρατοπέδων»

δεν λέει να υποχωρήσει. Τελευταίο επεισόδιο, η

αναφορά της Θεοδώρας Τζάκρη στην επεισο-

διακή συνεδρίαση της Πολιτικής Γραμματείας

του ΣΥΡΙΖΑ, από την οποία αποχώρησε πριν

ολοκληρωθεί.

Η βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ μιλώντας χθες στον

ΣΚΑΪ υποστήριξε ότι «το να τρίζει τα δόντια της

μια ψευδεπίγραφη εξουσία δεν προκαλεί τρόμο

αλλά καγχασμό. Στην κυριολεξία το έχουν τερ-

ματίσει, οι απειλές για διαγραφές κόσμου ή και

το γεγονός ότι μου κλείνουν μέχρι και το μικρό-

φωνο όταν μιλάω, όλες αυτές οι αστειότητες

προκαλούν γέλιο, γιατί έχουν έναν συγκεκριμέ-

νο ορίζοντα μέχρι τις 24 του Νοέμβρη. Θέλουν

να συμβολίσουν επί της ουσίας πως όποιος εί-

ναι με τον Κασσελάκη τιμωρείται. Αυτά θυμί-

ζουν άλλες εποχές και αποτελούν παράσημα

για μένα».

Στην ερώτηση αν στον ΣΥΡΙΖΑ του κ. Κασσε-

λάκη έχουν θέση όλα τα στελέχη του κόμματος,

ξεκαθάρισε ότι σκοπός δεν είναι να αποκλειστεί

κανείς. «Το κοινό που θα ψηφίσει Σωκράτη Φά-

μελλο δεν είναι ενιαίο ούτε ως προς τη σύνθεση

ούτε ως προς τις πεποιθήσεις του. Υπάρχει μια

μικρή ομάδα που προσπαθεί να τους ρυμουλ-

κήσει, να τους εγκλωβίσει και να τους εργαλει-

οποιήσει, πείθοντάς τους να κόψουν τις γέφυ-

ρες πίσω τους».

Τέλος, εξέφρασε εκ νέου την αισιοδοξία της

ότι μεγάλος νικητής της εσωκομματικής μάχης

θα είναι ο Κασσελάκης από τον πρώτο γύρο μά-

λιστα, χαρακτηρίζοντας «αστειότητες», «ασυ-

ναρτησίες» και «γελοιότητες» όσα λέγονται πε-

ρί μη υποψηφιότητάς του.

«Φοβάται κάποιος την
ετυμηγορία των μελών;»

Στον αντίποδα, ο Κώστας Ζαχαριάδης μιλών-

τας στην ΕΡΤ αναφέρθηκε στο βίντεο της διφο-

ρούμενης υποψηφιότητας Κασσελάκη λέγον-

τας: «Εγώ νομίζω ότι όταν κάπου δεν λέει ότι εί-

σαι υποψήφιος, δεν είσαι υποψήφιος. Άμα θέ-

λεις να είσαι υποψήφιος, είναι πολύ απλό. Λες

“γεια σας, είμαι ο Γιώργος και θέλω να είμαι

υποψήφιος”».

O κ. Ζαχαριάδης εξήγησε πως το Συνέδριο

συγκαλείται ως ακόλουθο της απόφασης της

Κεντρικής Επιτροπής, η οποία ενέκρινε τη μομ-

φή στον Στέφανο Κασσελάκη. «Άρα το Συνέδριο

έχει συγκεκριμένη θεματολογία και συγκεκρι-

μένο σκοπό, που είναι η έγκριση των υποψη-

φιοτήτων προκειμένου να πάμε στις εκλογές. Το

ερώτημα είναι: Φοβάται κάποιος την ετυμηγο-

ρία των μελών; Δεν θέλει κάποιος να πάει σε

μάχη από τη βάση του κόμματος στην οποία μι-

λούσε στο όνομα της μέχρι χτες. Γιατί εγώ μπο-

ρώ να δώσω και αυτή την ερμηνεία, αλλά το ζή-

τημα δεν είναι τι ερμηνείες δίνω εγώ ή να μιλά-

με με χρησμούς και με σήματα καπνού. Το ζήτη-

μα είναι καθαρό», εξήγησε.

Τόνισε ξανά πως «όποιος θέλει να καταθέσει

υποψηφιότητα πάει 30 υπογραφές και αναρτά το

πόθεν έσχες του και τελειώνει. Καταθέτει υπο-

ψηφιότητα» και υπενθύμισε ότι «δεν έχουμε

προσωπικό πρόβλημα με τον Στέφανο Κασσε-

λάκη, τουλάχιστον εγώ. Είναι πολιτικό το θέμα». 

Όσο για το πώς γίνεται να υπάρξει συνύπαρξη

των μελών του ΣΥΡΙΖΑ την επομένη των εκλο-

γών, ο κ. Ζαχαριάδης τόνισε πως «θα πρέπει να

επιμείνουμε στο πολιτικό σκέλος. H πολιτική

αντιπαράθεση, όσο σκληρή και να είναι, θα πρέ-

πει να είναι πολιτική, θα πρέπει να αποφεύγον-

ται οι προσωπικοί χαρακτηρισμοί και να απο-

βληθεί αυτή η νοοτροπία. Και αυτός είναι ο τρό-

πος για μια ηγεσία η οποία θα είναι συνθετική,

θα είναι συμπεριληπτική, θα θέλει να ενώσει το

κόμμα και να γεφυρώσει τον χώρο. Έτσι θα

μπορέσουμε να προχωρήσουμε. Εάν πάμε ένα

κόμμα το οποίο είναι τραυματισμένο, είναι δια-

σπασμένο, εμείς να το παραλάβουμε και να το

διχάσουμε, θα έχουμε κάνει το καλύτερο δώρο

στον κ. Μητσοτάκη». 

«Δεν είναι δεδομένο ότι 
θα κατέβει υποψήφιος»

Επίσης, και ο Σωκράτης Φάμελλος σε συνέν-

τευξή του στην ΕΡΤNews αναφέρθηκε στις

εσωκομματικές εξελίξεις στον ΣΥΡΙΖΑ και την

υποψηφιότητά του, ενώ σχολίασε και αυτός το

βίντεο Κασσελάκη στο οποίο δηλώνει «παρών»

στη διαδικασία για την εκλογή προέδρου, χωρίς

ωστόσο να δηλώνει πως κατεβαίνει υποψήφιος.

«Θέλω να πω ότι δεν είναι δεδομένο ότι θα κατέ-

βει. Δεν το δηλώνει τουλάχιστον. Αφήνει υπο-

νοούμενα σχετικά με τον κίνδυνο αποκλεισμού

υποψηφίων από το συνέδριο, κάτι το οποίο δεν

έχει μπει ποτέ στη συζήτηση. Θεωρώ ότι είναι

μια ανησυχία που δημιουργείται χωρίς λόγο.

Δεν αμφισβητεί κανείς από εμάς ούτε τις υπο-

γραφές ούτε το πόθεν έσχες», εξήγησε ο κ. Φά-

μελλος.

Ο κ. Φάμελλος τόνισε επίσης πως ο πρώην

πρόεδρος δεν θέλει αυτό τον ΣΥΡΙΖΑ. «Αναρω-

τιέμαι διότι με τα ντοκουμέντα που υπάρχουν

και όχι με υποψίες, έγιναν δύο φορές συζητή-

σεις για αλλαγή του ονόματος. Έγινε μια προ-

σπάθεια αλλαγής καταστατικού και έχει γίνει

μια αποσπασματική συζήτηση με αντικρουόμε-

να χαρακτηριστικά για να αλλάξουν οι κατευ-

θύνσεις. Όμως εδώ τα 150.000 μέλη ήρθαν και

ψήφισαν για να κάνουμε καλύτερο αυτό το ΣΥ-

ΡΙΖΑ, όχι για ένα άλλο κόμμα», είπε.

Ξεκαθάρισε μεταξύ άλλων πως δεν ζήτησε

ποτέ τη διαδικασία της μομφής. «Πρότεινα δη-

μόσια να πάμε σε προσφυγή στη βάση χωρίς

μομφή το οποίο θα εξασφάλιζε ότι ο πρώην

πρόεδρος θα έμενε στη θέση του. Προκάλεσε

και μέσα στην Κεντρική Επιτροπή να κάνουμε

μομφή, το ζήτησε και όταν το αποτέλεσμα βγή-

κε εις βάρος του το αμφισβήτησε», υπογράμμι-

σε, ενώ αναφερόμενος στη δική του υποψηφιό-

τητα δήλωσε πως «θεωρώ ότι είναι μια απάντη-

ση στη μεγάλη ανάγκη να έχουμε ένα σοβαρό

και σύγχρονο ΣΥΡΙΖΑ».

Νωρίτερα χθες ο βουλευτής Κορινθίας του

ΣΥΡΙΖΑ Γιώργος Ψυχογιός σε ανάρτησή του στο

Facebook εξαπέλυσε βολές κατά του Κασσελά-

κη για την επίσκεψή του στο Ξυλόκαστρο, ενώ ο

ίδιος έκανε επίκαιρη ερώτηση στη Βουλή και

δεν είχε ενημερωθεί από τον έκπτωτο πρόεδρο,

όπως καμία ενημέρωση δεν είχαν οι τομεάρχες

του ΣΥΡΙΖΑ και τα όργανα του κόμματος στον

νομό.

«Κι επειδή το κόμμα μας -που έχω υπηρετή-

σει για 25 χρόνια, πολύ πριν και χωρίς καμία

επιδίωξη για αξιώματα (!)- βρίσκεται σε μια πο-

λύ κρίσιμη καμπή, δεν θα πω τίποτα παραπάνω

για να το προστατέψω. Αφήνω αυτή την πρακτι-

κή του Στ. Κασσελάκη στην κρίση του κόσμου

ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Κορινθίας και της κορινθιακής κοι-

νωνίας, που με γνωρίζουν πολύ καλά όλα αυτά

τα χρόνια...», κατέληξε.

Κόντρες και μαχαιρώματα
στον απόηχο του βίντεο
«Στέφανος... σκέτος»

Η Τζάκρη κατήγγειλε προσπάθεια 
φίμωσής της, ενώ Ζαχαριάδης 
και Φάμελλος σφυροκόπησαν 
τον Κασσελάκη για τη διφορούμενη
υποψηφιότητά του και 
τα υπονοούμενά του για κίνδυνο 
αποκλεισμού υποψηφίων

Θεοδώρα Τζάκρη Κώστας Ζαχαριάδης

Σωκράτης Φάμελλος Γιώργος Ψυχογιός
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«Σ
υμμετέχω σε ένα δίκτυο στελεχών που δραστηριοποι-
είται σε κοινωνικούς, παραγωγικούς, πολιτισμικούς
και επιστημονικούς χώρους, με στόχο την ενδυνάμω-

ση του διαλόγου “από τα κάτω” για να απαντήσουμε στο αίτημα
της κοινωνίας για αλλαγή», μας εξηγεί ο πρώην βουλευτής και
πρόσφατα παραιτηθείς από μέλος της ΚΕ του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ Χάρης
Τσιόκας. 

Προσθέτει, δε, πως «η κοινωνική αντιπολίτευση που στις ευ-
ρωεκλογές καταγράφηκε ως πλειοψηφία ζητά, για τις επόμε-
νες εκλογές και όχι στο μέλλον, να βρει πολιτική έκφραση δια-
κυβέρνησης», η οποία θα γίνει διακριτή «μέσα από το πρό-
γραμμα που η κοινωνική και πολιτική συμμαχία έχει λόγους να
τη συγκροτήσει».

Κρίνει πως «οι πρωτοβουλίες που έχουν ληφθεί μέχρι στιγ-
μής είναι διακριτές με βαθύ προοδευτικό πρόσημο, από τη Λού-
κα Κατσέλη, τον Διονύση Τεμπονέρα, τον Παντελή Οικονόμου,
τον Κώστα Τσουκαλά», ενώ δεν παραλείπει να επισημάνει πως
«στον αγώνα για την πολιτική αλλαγή είναι κρίσιμο και χρήσιμο
να συμβάλουν οι δύο ηγέτες», Αλέξης Τσίπρας και Γιώργος Πα-
πανδρέου, καθώς διαθέτουν εμπειρία και διεθνή αναγνώριση. 

Η αίσθηση στην κοινωνία είναι πως η Αριστερά τα έχει κάνει
θάλασσα. Συμμετέχετε σε ομάδα πρωτοβουλίας για ανασύν-
θεση του προοδευτικού χώρου με προγραμματική συμφω-
νία, η οποία θα δώσει διέξοδο κυβερνησιμότητας. Τι ακρι-
βώς εννοείτε;

Δεν συμμετέχω σε ομάδα αλλά σε ένα δίκτυο στελεχών που δραστη-
ριοποιείται σε κοινωνικούς, παραγωγικούς, πολιτισμικούς και επι-
στημονικούς χώρους. Στόχος, η ενδυνάμωση του διαλόγου «από τα
κάτω» για να απαντήσουμε στο αίτημα της κοινωνίας που καταγρά-
φηκε και στις ευρωεκλογές για αλλαγή. 

Οι πρωτοβουλίες που έχουν ληφθεί μέχρι στιγμής είναι δια-
κριτές με βαθύ προοδευτικό πρόσημο, από τη Λούκα Κατσέλη,
τον Διονύση Τεμπονέρα, τον Παντελή Οικονόμου, τον Κώστα
Τσουκαλά και άλλα στελέχη. Και θα υπάρξουν κι άλλες, γιατί
πολλοί κατανοούν την ανάγκη της στροφής. Αλλά δεν αρκεί, πρέ-
πει να την κατανοήσουν όλοι! Για αυτό ενισχύουμε τον διάλογο
για τη διαμόρφωση αξιόπιστης προγραμματικής πρότασης δια-
κυβέρνησης που θα εκφράζει μια ευρύτερη προοδευτική πλει-
οψηφία.

Πώς θα το κάνετε αυτό; Με ποιο αφήγημα και με ποιον ηγέτη;
Υφίσταται πλέον κοινωνική αντιπολίτευση που στις ευρωεκλογές
καταγράφηκε ως πλειοψηφία. Ζητά, για τις επόμενες εκλογές και όχι
στο μέλλον, να βρει πολιτική έκφραση διακυβέρνησης. Να γίνει δια-
κριτή μέσα από το πρόγραμμα η κοινωνική και πολιτική συμμαχία
που έχει λόγους να τη συγκροτήσει. 

Είναι χαρακτηριστική και η παρέμβαση του Αντώνη Κοτσακά
που αναφέρεται στην ανάγκη συντονισμού αυτής της προσπά-
θειας για τη διαμόρφωση προγραμματικής πρότασης διακυβέρ-
νησης.

Στο ερώτημά σας «με ποιον ηγέτη;», η απάντηση γίνεται απλή.
Μπορούν να εξεταστούν πολλές εκδοχές για τους ανθρώπους
και τα πρόσωπα που θα κληθούν να εφαρμόσουν την προγραμ-
ματική συμφωνία που θα συνδιαμορφωθεί. Σε τελική ανάλυση,
κριτής και εντολοδόχος είναι πάντα ο λαός. 

Το αφήγημα λοιπόν είναι καθαρό. Στον προοδευτικό χώρο, οι ηγέ-
τες πρέπει να υπηρετούν πολιτικές και προγράμματα που αφορούν
την κοινωνία και όχι το αντίθετο, που εκφράζει η ΝΔ.

Το ΠΑΣΟΚ εκλέγει πρόεδρο και ακολουθεί ο ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ. Τα
δύο κόμματα από μόνα τους δεν μπορούν να διεκδικήσουν
τη διακυβέρνηση της χώρας; Εσείς τι προσδοκάτε από τις
δύο νέες ηγεσίες;
Πράγματι, κανείς από τους δυο δεν μπορεί μόνος του να κοι-

τάξει τον ορίζοντα των επόμενων εκλογών. Και φυσικά, πρέπει
να λάβουν ξεκάθαρη θέση μπροστά στην κοινωνία, σε ποια κα-
τεύθυνση θα συμβάλουν για την επόμενη εκλογική αναμέτρηση

που επιτρέψτε μου να εκτιμήσω ότι έχει απρόβλεπτο χρόνο διε-
ξαγωγής…

Η χώρα μας, οι πολίτες και η παραγωγική βάση δεν έχουν ανάγκη
από μικρά κόμματα διαμαρτυρίας που προσφέρουν άλλοθι στο σύ-
στημα. Πολύ περισσότερο από μικρά κόμματα συμπληρώματα, πα-
ρακολουθήματα για συστημικές κυβερνήσεις. 

Ένα πρόγραμμα πρέπει να εκφράζει μια ευρύτερη συμμαχία
των δυνάμεων της επισφαλούς εργασίας, τα μεσαία στρώματα,
την αγροτιά και κυρίως τη νεολαία και τις καινοτόμες δυνάμεις.

Πολλοί ίσως αναρωτηθούν, «μα πώς να ξεχάσουμε τις διαιρέ-
σεις του χθες;». Η απάντηση πρέπει τώρα να δοθεί από τις ηγε-
σίες στις επεξεργασίες λύσεων για τα προβλήματα του αύριο. Οι
νέες αντιθέσεις χρειάζονται σύγχρονες λύσεις και σε αυτές μπο-
ρούμε με την εμπειρία και τις αξίες μας να συναντηθούμε.

Ειδικά στον ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ, ακόμα και κορυφαία στελέχη του
δεν αποκλείουν μια νέα διάσπαση, ίσως και πριν το συνέ-
δριο. Από τον ΣΥΡΙΖΑ του 2015 έχουν προκύψει η Νέα Αρι-
στερά, το ΜέΡΑ25, η Πλεύση Ελευθερίας και η ομάδα του
Παναγιώτη Λαφαζάνη. Κρίνετε πως όλοι αυτοί οι σχηματι-
σμοί μπορούν τώρα να συνυπάρξουν σε έναν νέο φορέα;
Οι πολιτικοί σχηματισμοί δεν είναι σε γυάλα, πρέπει να διαβά-

σουν τον κόσμο. Το αίτημα προκύπτει από την κοινωνία και δεν
αφορά τις αντιθέσεις του χθες που διαίρεσαν, αλλά εκείνες που
δημιουργούνται τώρα με βάση τα νέα δεδομένα και πρέπει να
ενώσουν. Είναι προφανές ότι έτσι θα αξιολογούνται τα ρεύματα
και τα κόμματα του προοδευτικού χώρου. 

Προφανώς, το κάθε κόμμα με βάση τη δική του διαδρομή, το
ιδεολογικό του στίγμα και τις πολιτικές του εμπειρίες καλείται να
συμβάλει σε προγραμματικές επεξεργασίες για τα σύγχρονα
προβλήματα της κοινωνίας της παραγωγής και του κράτους.

Κάτι πρακτικό στο σημείο αυτό: Ο εκλογικός νόμος δεν δίνει
το μπόνους εδρών σε συνασπισμό κομμάτων. Πώς θα ξεπε-
ραστεί αυτό το αντικειμενικό εμπόδιο με δεδομένο ότι οι

ηγεσίες της Κεντροαριστεράς αντιτίθενται στη ρευστοποί-
ηση των κομμάτων τους;
Προσέξτε! Τα κόμματα συγκροτούνται με όρους ιδεολογικής,

πολιτικής και προγραμματικής ενότητας. Δεν υπάρχει κανένας
λόγος να καταργηθούν η πολιτική αυτονομία και η οργανωτική
αυτοτέλεια των κομμάτων. Η λύση υπάρχει και έχει δοκιμαστεί
και στη χώρα μας. Σας θυμίζω ότι στον ΣΥΡΙΖΑ σε εθνικές εκλο-
γές συνυπήρξαν 13 συνιστώσες που είχαν αναγνωριστεί στον
Άρειο Πάγο ως αυτοτελείς πολιτικοί σχηματισμοί. Σας θυμίζω ότι
το ΠΑΣΟΚ στην εποχή της Γεννηματά συνεργάστηκε με τη ΔΗ-
ΜΑΡ στις εθνικές εκλογές χωρίς να καταργηθούν οι πολιτικοί
σχηματισμοί. 

Σε καμία εκδοχή δεν χάθηκε το εκλογικό μπόνους. 
Το κρίσιμο στοιχείο είναι με τη συμμετοχή των κοινωνικών και

παραγωγικών εκπροσώπων και φορέων η διαμόρφωση προοδευτι-
κής πλειοψηφίας με προγραμματική ενότητα για το αύριο. 

Οι δύο πρώην πρωθυπουργοί, Αλέξης Τσίπρας και Γιώργος
Παπανδρέου, θα μπορούσαν να παίξουν ρόλο στην ανασύν-
θεση του προοδευτικού χώρου; 
Αναμφισβήτητα! Πρόκειται για πρόσωπα με σωρευμένη εμ-

πειρία και συμβολή σε περιόδους δύσκολων διεργασιών για τη
χώρα και τους πολίτες. Είναι γνώστες των διεργασιών και των
αντιθέσεων που εξελίσσονται στην ευρωπαϊκή και την παγκό-
σμια κοινότητα. Ασφαλώς και μπορούν να συμβάλουν καταλυτι-
κά, προκειμένου στη χώρα να επανέλθει το οξυγόνο της δημο-
κρατίας με την αντιπαράθεση εναλλακτικών προγραμμάτων δια-
κυβέρνησης, ώστε ο πολίτης να έχει επιλογές διαμόρφωσης
εξελίξεων προς το συμφέρον του.

Μονομέτωπος πρέπει να είναι ο αγώνας για την πολιτική αλλα-
γή και σε αυτό είναι κρίσιμο και χρήσιμο να συμβάλουν οι δύο
ηγέτες. Μην ξεχνάμε ότι ο Αλέξης Τσίπρας στην Ευρώπη αποτε-
λούσε δίαυλο συνάντησης των αριστερών κομμάτων με τους σο-
σιαλιστές και τους οικολόγους και ο Γιώργος Παπανδρέου ηγήθη-
κε και διαδραμάτισε ουσιαστικό ρόλο στη Σοσιαλιστική Διεθνή.Χ
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24 ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 

Oυφυπουργός Προστασίας του
Πολίτη και βουλευτής Ηλείας
της Νέας Δημοκρατίας Ανδρέ-

ας Νικολακόπουλος είναι ένας πολιτι-
κός με όραμα και αποφασιστικότητα.

Γεννήθηκε και μεγάλωσε στην Αμα-
λιάδα. Αποφοίτησε από το 1ο Γενικό
Λύκειο και στη συνέχεια πέτυχε την
εισαγωγή του στη Νομική Σχολή του
Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπι-
στημίου Αθηνών. Μετά την αποφοίτη-
σή του έκανε τις μεταπτυχιακές του
σπουδές στο Διεθνές Εμπορικό Δί-
καιο στο Πανεπιστήμιο Essex στη Με-
γάλη Βρετανία. Στη συνέχεια πραγμα-
τοποίησε την πρακτική του άσκηση σε
δικηγορικό γραφείο των Αθηνών και
το 2000 έγινε μέλος του Δικηγορικού
Συλλόγου Αμαλιάδας, όπου άνοιξε το
δικηγορικό του γραφείο, το οποίο λει-
τουργεί μέχρι και σήμερα.

Από μικρός ασχολούνταν με τα κοι-
νά, τις περισσότερες φορές ως εκλεγ-
μένο μέλος στο συμβούλιο της τάξης
αλλά και στο 15μελές συμβούλιο του
σχολείου του. Του άρεσε πάντα να
βοηθάει και να προσφέρει.
Ασχολήθηκε από μαθητής με τη
ΜΑΚΙ, αλλά και μετά στη Νομι-
κή Αθηνών πολύ ενεργά με τη
ΔΑΠ-ΝΔΦΚ και την ΟΝΝΕΔ.

Υπήρξε δημοτικός σύμβου-
λος και πρόεδρος του Δημοτι-
κού Συμβουλίου στον Δήμο
Ήλιδας, όταν εξελέγη πρώτος
σε σταυρούς κατά την εκλογική διαδι-
κασία του 2014. Στις εθνικές εκλογές
της 7ης Ιουλίου 2019 συμμετείχε για
πρώτη φορά ως υποψήφιος με το ψη-
φοδέλτιο της Νέας Δημοκρατίας και
εξελέγη βουλευτής Ηλείας, ενώ στις
εθνικές εκλογές του Ιουνίου του 2023

επανεξελέγη πρώτος σε σταυρούς.
Η πορεία του από τότε μέχρι και σή-

μερα είναι εξαιρετικά σημαντική.
Διετέλεσε αντιπρόεδρος της Διαρ-
κούς Επιτροπής Δημόσιας Διοίκη-

σης, Δημόσιας Τάξης και Δι-
καιοσύνης. Υπήρξε μέλος της
Διαρκούς Επιτροπής Εθνικής
Άμυνας και Εξωτερικών Υποθέ-
σεων, μέλος της Ελληνικής Αντι-
προσωπείας στο Συμβούλιο της
Ευρώπης, μέλος της Επιτροπής
Νομικών Υποθέσεων και Ανθρω-
πίνων Δικαιωμάτων του Συμβου-

λίου της Ευρώπης και της Υποεπιτρο-
πής Εφαρμογής των αποφάσεων του
Ευρωπαϊκού Δικαστηρίου Ανθρωπί-
νων Δικαιωμάτων και μέλος της αντί-
στοιχης Ελληνικής Κοινοβουλευτι-
κής Επιτροπής, που ελέγχει την
εφαρμογή των αποφάσεων του ΕΔΔΑ.

Επίσης, ήταν μέλος της Ειδικής Μόνι-
μης Επιτροπής Σωφρονιστικού Συ-
στήματος, μέλος της Διακοινοβου-
λευτικής Συνέλευσης της Διαδικα-
σίας Συνεργασίας Χωρών ΝΑ Ευρώ-
πης (SEECP PA) και μέλος της Δια-
κοινοβουλευτικής Επιτροπής Κοινής
Εξωτερικής Πολιτικής και Πολιτικής
Ασφάλειας της ΕΕ (CFSP/CSDP), κα-
θώς και πρόεδρος της Επιτροπής Ελ-
ληνοϊσλανδικής Φιλίας. Στις 3 Ια-
νουαρίου 2024 ανταποκρίθηκε στη
μεγάλη τιμή που του έκανε ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης και
ανέλαβε με αίσθημα ευθύνης τη θέση
του υφυπουργού στο υπουργείο Προ-
στασίας του Πολίτη. Κεντρικός στό-
χος του στρατηγικού σχεδιασμού που
ακολουθεί στο υπουργείο είναι η εμ-
πέδωση ακόμη μεγαλύτερου αισθή-
ματος ασφάλειας στην κοινωνία. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΑΝΔΡΕΑΣ 
ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ

Ένας πολιτικός με όραμα 
και αποφασιστικότητα

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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ΠΡΟΣΩΠΟΓΡΑΦΙΕΣ 25Ανδρέας Νικολακόπουλος 

Τ
ον ρωτήσαμε για τα παιδικά του χρόνια και
τους γονείς του: «Πολλές φορές έρχονται
στη μνήμη μου όμορφες στιγμές από τα

παιδικά μου χρόνια. Ο πατέρας μου ήταν ταξιδιω-
τικός πράκτορας, αντιπρόσωπος της Οlympic Air,
και λόγω της φύσεως του επαγγέλματός του μου
έμαθε να αγαπώ τα ταξίδια. Η μητέρα μου ήταν δι-
καστικός υπάλληλος και με τόσες αναφορές και
παραστάσεις με έκανε να αγαπήσω τον θεσμό της
δικαιοσύνης και τον χώρο των δικαστηρίων, κα-
θώς από μικρός θυμάμαι να την επισκέπτομαι στα
δικαστήρια, όπου ήταν ο χώρος εργασίας της».

Όσο για το όραμά του, συνδέεται με ένα καλύτε-
ρο μέλλον, ειδικά για τις νεότερες γενιές «της πα-
τρίδας μας και μέσα από αυτό έχω θέσει πολύ
συγκεκριμένους προσωπικούς στόχους. Ξεκίνη-
σα να ασχολούμαι με τα κοινά βάζοντας ως από-
λυτη προτεραιότητα την προσφορά για τον τόπο
μου και τους πολίτες. Για αυτό και προσπαθώ μέ-
σα από την πολιτική μου διαδρομή να είμαι χρήσι-
μος και να συμβάλλω με όλες μου τις δυνάμεις
στο να δώσουμε οριστικές λύσεις σε σημαντικά
και διαχρονικά προβλήματα». Ο Ανδρέας Νικολα-
κόπουλος θεωρεί πως τα τελευταία χρόνια γίνεται
μια σημαντική και κομβική κυβερνητική προσπά-
θεια με κοινό παρονομαστή την καλύτερη επόμε-
νη μέρα για την Ελλάδα. «Νιώθω τη δημιουργική
ευθύνη τού να είμαι μέρος αυτής της προσπάθει-
ας, ενώ από την άλλη οπλίζομαι με μεγαλύτερη
δύναμη για να ανταπεξέλθω στις υποχρεώσεις
και να δουλέψω ακόμη πιο σκληρά πάνω σε έναν
τελικό στόχο. Ένα μέλλον με μια πιο ισχυρή Ελλά-
δα, περισσότερες ευκαιρίες για όλους, πολλές και
καλύτερες δουλειές για τους νέους ανθρώπους,
ακόμη μεγαλύτερη στήριξη στην οικογένεια, εμ-
πέδωση του κλίματος ασφάλειας γύρω μας και λι-
γότερες κοινωνικές ανισότητες», δηλώνει.

Μπορεί να έχει ελάχιστο ελεύθερο χρόνο, αλλά
του αρέσει ο κινηματογράφος. «Μπορώ να δω από

περιπέτεια μέχρι επιστημονικής φαντασίας. Ταυτί-
ζομαι με τις ιδιαίτερες μορφές τέχνης και κυρίως τη
ζωγραφική. Συνηθίζω να επισκέπτομαι εκθέσεις
ζωγραφικής σε πινακοθήκες, ειδικούς χώρους τέ-
χνης και αλλού. Μπορώ να μείνω πολλές ώρες σε
ένα μουσείο. Είμαι άνθρωπος του αθλητισμού, είμαι
φίλαθλος, ιδιαίτερα μου αρέσουν το ποδόσφαιρο, το
μπάσκετ, το τένις και ο μηχανοκίνητος αθλητισμός.
Συνδέω τη γυμναστική με την καλή υγεία. Τέλος,
αγαπώ πολύ τα ταξίδια ως μια ξεχωριστή διέξοδο
στην έντονη καθημερινότητα», αναφέρει χαρακτη-
ριστικά.

Για τον υφυπουργό ο αθλητισμός αποτελεί τρό-
πο ζωής. Κάθε μέρα, όσο το επιτρέπουν οι υπο-
χρεώσεις του, φροντίζει να γυμνάζεται. «Παίζω
ποδόσφαιρο από μικρός, ενώ υπήρξα μέλος της
ομάδας ποδοσφαίρου του Δικηγορικού Συλλόγου
Ηλείας για πολλά χρόνια. Μου αρέσει επίσης το
τένις, αλλά δυστυχώς έχω να παίξω καιρό λόγω
των υποχρεώσεων στο υπουργείο. Αλλά και η κο-
λύμβηση, όποτε βρίσκω ευκαιρία, είναι ένας τρό-
πος να ξεφύγω από την ένταση της μέρας», ανα-
φέρει.

Τον ρωτήσαμε, κλείνοντας, για τα βιβλία που
τον έχουν «ταξιδέψει» αλλά και τις φράσεις που
τον ακολουθούν: «Ξεχωρίζω το σπουδαίο έργο
“Αναφορά στον Γκρέκο” και ταυτίζομαι απόλυτα
με τη φράση του Νίκου Καζαντζάκη “Να αγαπάς
την ευθύνη, να λες εγώ μονάχος μου θα σώσω τον
κόσμο”. Επίσης το βιβλίο του Χωμενίδη “Η δίκη
Σουάρεφ” που διάβασα πρόσφατα μου άρεσε πο-
λύ καθώς αποτυπώνει με εξαιρετικό και άκρως
ενδιαφέροντα τρόπο τον τρόπο ζωής των δικηγό-
ρων. Κρατώ επίσης μια φράση του Ουίνστον Τσόρ-
τσιλ: “ Ένας απαισιόδοξος βλέπει τη δυσκολία σε
κάθε ευκαιρία. Ένας αισιόδοξος βλέπει την ευ-
καιρία σε κάθε δυσκολία”. Ένα επίσης βιβλίο που
αγάπησα είναι “Οι μέρες που έχτισαν την ιστορία”
του Έρικ Λάρσον».

Στιγμιότυπο από την παιδική του ηλικία 

Καθημερινά 
εργάζεται 
πολλές 
ώρες στο
υπουργείο 

Στιγμιότυπο από συναντήσεις του με ενστόλους

Με το βλέμμα 
στο μέλλον για 

μια καλύτερη Ελλάδα

Ορκωμοσία για το υπουργείο Προστασίας του Πολίτη

Δίνει μάχες για 
την προστασία όλων

Μαζί με τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη 
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Κουμπάροι, κουνιάδοι,
νύφες και συσσίτια 
της ντροπής

Η
«κάνουλα» των στοιχείων που φτά-
νουν στην «Political» σε βάρος του
περιφερειάρχη Ηπείρου Αλέξανδρου

Καχριμάνη είναι ανεξάντλητη και όσα έρχον-
ται στο φως της δημοσιότητας είναι το λιγότε-
ρο προκλητικά! Μπορεί βέβαια κάποιες περι-
πτώσεις, όπως του κουμπάρου Χριστογιάννη,
να μην είναι ποινικά κολάσιμες, αλλά στην
πολιτική υπάρχει ένας άγραφος κανόνας,
πως ό,τι είναι νόμιμο δεν είναι και ηθικό.

Στέργιος Κασσάρος: Ο κουνιάδος
Κουνιάδος του περιφερειάρχη Ηπείρου ο
Στέργιος Κασσάρος, επιχειρηματίας τουρι-

στικών επιχειρήσεων με έδρα
το Μέτσοβο, φέρεται από
πολλούς ως ο «ευνοούμενος»
της περιφέρειας με απευθεί-
ας αναθέσεις εκατοντάδων
χιλιάδων ευρώ.
Μεταφορές προσώπων, φιλο-
ξενίες και ταξίδια είναι από
τις πλέον συνηθισμένες ανα-
θέσεις, χωρίς διαγωνισμό με

δεδομένη τη ζημία του δημόσιου συμφέρον-
τος. ( Έγγραφο 1)
Πρόκειται όμως και για κατάτμηση ομοειδών
υπηρεσιών που ο νόμος απαγορεύει ρητώς,
ενώ καταστρατηγείται και εκείνος που ορίζει
ότι επιτρέπεται μόνο μία απευθείας ανάθεση
τον χρόνο στο ίδιο πρόσωπο. ( Έγγραφα 2
έως 5)
Το χειρότερο δε όλων είναι ότι ο περιφερει-

άρχης φέρεται να συμ-
μετείχε στην Οικονομική
Επιτροπή για κάποιες
από τις αναθέσεις, παρα-
βιάζοντας και τον νόμο
που αφορά τη σύγκρου-
ση συμφερόντων και ο
οποίος απαγορεύει ακό-
μη και ως «διατάκτης» να

υπογράφει κάποιος για θέ-
μα που σχετίζεται με συγ-

γενή του μέχρι τέταρτου βαθμού ακόμη και
εξ αγχιστείας.
Η υπόθεση οδηγήθηκε στη δικαιοσύνη, με
τον δημοσιογράφο Κώστα Καλτσή να αθωώ-
νεται στην ποινική δίκη, με το δικαστήριο να
μη λαμβάνει καν υπόψη του άλλη απόφαση
αστικού δικαστηρίου.
Αξίζει να σημειωθεί ότι μέχρι πριν από δύο

χρόνια οι συνεδριάσεις τής τότε Οικονομικής
Επιτροπής γίνονταν στο γραφείο του περι-
φερειάρχη, αλλά και ότι για τη συμμετοχή
του στη λήψη αποφάσεων έφταιγε δήθεν η
γραμματέας της Επιτροπής, που… εκ παρα-
δρομής τον έφερε ως συμμετέχοντα. (Έγ-
γραφο6)
Όμως, τόσο πολύ νοιάζεται για τον κουνιάδο
ο περιφερειάρχης
που σε μια απόφαση
υπογράφει ο ίδιος
ως… αντ’ αυτού, δη-
λαδή του εαυτού του!
( Έγγραφο 7)
Βεβαίως, ανακύπτει
τεράστιο θέμα με την
προστασία που παρέ-
χεται στον περιφερει-
άρχη, διότι σε παρό-
μοια περίπτωση στην
Κρήτη δημοτική σύμ-
βουλος πρόεδρος επιτροπής ετέθη σε αρ-
γία, σύμφωνα άλλωστε και με απόφαση του
Συμβουλίου της Επικρατείας, όπως φαίνε-
ται και στο έγγραφο που δημοσιεύουμε.
(Έγγραφο 8)
Στην Ήπειρο οι νόμοι φαίνεται να μην
ισχύουν…

Γεώργιος Χριστογιάννης: Ο κουμπάρος
Το όνομα του κυρίου Γεώργιου Χριστογιάν-
νη δεν είναι άγνωστο στους αναγνώστες της
«Political», αφού έχει γίνει ιδιαίτερη ανα-
φορά σε εκείνον στην υπόθεση με την κτη-
νοτροφική μονάδα μέσα στον Εθνικό Δρυ-
μό που προστατεύεται από το Διάταγμα Ζα-
γορίου.
Όπως αναφέρεται και σε ρεπορτάζ της εφη-
μερίδας «Τύπος Ηπείρου», «οι Ηπειρώτες το
έχουν “τούμπανο” κι αυτός “κρυφό καμάρι”
και ο λόγος για τον περιφερειάρχη Ηπείρου
Αλέξανδρο Καχριμάνη όχι μόνο για τα κατορ-
θώματά του στον Λούρο, που πήραν τον δρό-
μο της δικαιοσύνης ύστερα από ενέργειες
του τότε υφυπουργού Περιβάλλοντος Γιώρ-
γου Αμυρά, όχι μόνο για όλα αυτά τα “έργα”
ανά την Ήπειρο που κατεβάζουν βουνά ή
εξαφανίζουν όχθες ακόμα και γεφύρια στο
όνομα των αδρανών υλικών και ο νοών νοεί-
τω, αλλά και μέρος των επιχειρήσεων της οι-
κογένειάς του, ΑΥΤΟ που έχει να κάνει με την
κτηνοτροφία».

ΟΙ ΑΝΑΘΕΣΕΙΣ ΣΤΗΝ ΟΙΚΟΓΕΝΕΙΑ ΚΑΧΡΙΜΑΝΗ

Πώς μοιράζεται το δημόσιο χρήμα 
στο συγγενολόι του περιφερειάρχη Ηπείρου

( Έγγραφο 1) Πίνακας  με τις απευθείας 
αναθέσεις στον Στέργιο Κασσάρο

( Έγγραφο 6) Το πρακτικό 
της συνεδρίασης της τότε 
Οικονομικής Επιτροπής 

της Περιφέρειας Ηπείρου

( Έγγραφο 7) Η απόφαση 
που φαίνεται να υπογράφει 

ο κ. Καχριμάνης αντί του
κουμπάρου του Στέργιου

Κασσάρου
( Έγγραφο 8) Η απόφαση του
Συμβουλίου της Επικρατείας

( Έγγραφα 2 έως 5) Αποφάσεις της Περιφέρειας Ηπείρου 
και του περιφερειάρχη για απευθείας αναθέσεις στην Kassaros Travel 

Η ιστοσελίδα stotapsi.gr
με τις αποκαλύψεις του
δημοσιογράφου Κώστα

Καλτσή

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com
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Σ
ύμφωνα με την εκδότρια Ελένη Καραπάνου, ο κύριος
Καχριμάνης από τη μία αρέσκεται να παρουσιάζεται ως
άνθρωπος που σέβεται το περιβάλλον και από την άλλη

είναι ένας πολιτικός που στον βωμό των προσωπικών του επι-
διώξεων και του ιδίου οφέλους δεν υπολογίζει ούτε το περι-
βάλλον ούτε καν τους νόμους! 

Χαρακτηριστικό παράδειγμα, η κτηνοτροφική μονάδα έξω
από το Μέτσοβο όσο και στην Κρύα λίγο έξω από τα Γιάννενα,
όπου ανεγέρθηκε πολυτελής νέος στάβλος με τα πάνελ από το
Ελληνικό με τη βοήθεια του κ. Χριστογιάννη που κατάφερε να
εκδώσει άδεια για ΠΡΟΧΕΙΡΟ ΚΑΤΑΛΥΜΑ, για πρόχειρη στα-
βλική εγκατάσταση όπως αναγράφει η αρχική άδεια για τον
στάβλο του, ενώ κατάφερε να εκδώσει και άδεια ΕΓΚΡΙΣΗΣ
ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΔΟΜΗΣΗΣ ΜΙΚΡΗΣ ΚΛΙΜΑΚΑΣ(!) με την αιτιολογία
πως θα γίνουν επεμβάσεις στις όψεις και νέα ανοίγματα! Πού;
Μα φυσικά στον πρόχειρο στάβλο που θα έπρεπε να είναι κατα-
σκευασμένος από ξύλα, άχυρα κ.λπ.

Απευθείας αναθέσεις
Βέβαια δεν είναι μόνο αυτά. Ο κ. Χριστογιάννης μπορεί να

μην είναι συγγενής εξ αγχιστείας ή συγγενής μέχρι τετάρτου
βαθμού για να τον πιάνει το ασυμβίβαστο, αλλά είναι ΚΟΥΜΠΑ-
ΡΟΣ της οικογένειας και πλέον τίθεται θέμα ΗΘΙΚΗΣ ΤΑΞΗΣ!

Οι απευθείας αναθέσεις που λαμβάνει είναι σε μεγάλο πο-
σοστό εκατοντάδων χιλιάδων ευρώ και σε μεγάλη συχνότητα,
με αποτέλεσμα να τον έχουν «ανακηρύξει» οι συντοπίτες
«Εθνικό Εργολάβο της Ηπείρου». (έγγραφα  πάνω δεξιά) 

Οι αναθέσεις πέφτουν βροχή και οι εργολάβοι της περιοχής
διαμαρτύρονται… με μέτρο, καθώς επικρατεί ο φόβος ότι δεν
θα ξαναδούν έργο της Περιφέρειας Ηπείρου στα γραφεία τους,
ούτε καν για τα ελάχιστα ποσά που παίρνουν. Αν τα παίρνουν
και αυτά, γιατί όπως λένε η περιφέρεια είναι καταχρεωμένη για
τα έργα που κάνει! Γιατί άραγε;

Τα συσσίτια και τα κέτεριγκ
των τέκνων Καχριμάνη

Πριν από τέσσερα χρόνια ήρθαν στο φως της δημοσιότητας
στοιχεία για υπάλληλο κορινθιακής εταιρείας κέτεριγκ που
δραστηριοποιείται μεταξύ άλλων και στην Ήπειρο και ο οποίος
φέρεται να «ανέλαβε» την παράνομη μεταφορά μεταναστών
στην ενδοχώρα, όπως αποκάλυπτε έγγραφο της Κρατικής
Ασφάλειας που περιέγραφε τη σύλληψή τους σε φορτηγό της
εταιρείας μέσα στον θάλαμο ψύξης των τροφίμων! 

Συγκεκριμένα, όπως αναφέρεται σε ρεπορτάζ της εφημερί-
δας «Τύπος Ηπείρου» εκείνη την εποχή στη Σάμο, φορτηγό αυ-
τοκίνητο της συγκεκριμένης εταιρείας κατασχέθηκε, καθώς
μετέφερε μετανάστες, τους οποίους είχε επιβιβάσει στο πλοίο
της γραμμής, όπου και συνελήφθησαν σε αιφνιδιαστικό δειγ-
ματοληπτικό έλεγχο!

Ο υπάλληλος της εταιρείας, έχοντας πρόσβαση σε ΟΛΕΣ τις
δομές φιλοξενίας λόγω της ανάληψης της τροφοδοσίας από
την εταιρεία του, φέρεται να έχει μεταφέρει άγνωστο αριθμό,
μέχρι σήμερα, μεταναστών από τη Σάμο (ελέγχεται και η διακί-
νηση από άλλα νησιά) μέσα στα φορτηγά τροφοδοσίας. Βάσει
όσων ανακάλυψε η Ασφάλεια, ο οδηγός φέρεται να απενεργο-
ποιούσε το σύστημα ψύξης και τους μετέφερε μέσα στον θάλα-
μο του ψυγείου.

Η εταιρεία της οποίας ήταν υπάλληλος ο φερόμενος ως δια-
κινητής των παράνομων μεταναστών δραστηριοποιείται και
στην Ήπειρο, καθώς φαίνεται ότι στο κομμάτι της σίτισης μετα-
ναστών έκανε σύμπραξη με γιαννιώτικη εταιρεία και πέραν αυ-
τού, στην επίσημη ιστοσελίδα της διαφημίζει πως διατηρεί
υποκατάστημα στο Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Ιωαννίνων.

Ο «Εθνικός Εργολάβος της Ηπείρου»

Ο «Τύπος Ηπείρου» είχε αναδείξει το θέμα με τον πολιτικό μηχανικό και κουμπάρο του περιφερειάρχη
Γεώργιο Χριστογιάννη, που είχε εκδώσει άδεια για «πρόχειρο κατάλυμα» και κτίστηκε το «παλάτι-στάβλος» στο Μέτσοβο

Εντολές πληρωμής της Περιφέρειας Ηπείρου για έργα 
που δόθηκαν με απευθείας ανάθεση στον Γεώργιο Χριστογιάννη

Πρωτοσέλιδο της εφημερίδας
«Τύπος Ηπείρου» για την υπόθεση

με τα συσσίτια μεταναστών

Η κτηνοτροφική μονάδα μέσα στον Εθνικό Δρυμό της Πίνδου
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Ελκυστική τελικά 
αυτή η… σίτιση
αλλοδαπών
Σ

ύμφωνα πάντα με το δημοσίευμα
της γιαννιώτικης εφημερίδας, τις
καταγγελίες για τη δράση της εται-

ρείας έκανε ο ταξίαρχος Δημήτριος Βα-
κεντής, διοικητής της 79ης Ανώτερης Διοί-
κησης Ταγμάτων Εθνοφυλακής (ΑΔΤΕ),
τον Απρίλιο του 2019, σύμφωνα με τις
οποίες συνελήφθη ο προμηθευτής επ’ αυ-

τοφώρω από την 79η ΑΔΤΕ της Σάμου να
παραδίδει τις μισές ή και λιγότερες μερί-

δες φαγητού σε σχέση με τα χρήματα που
είχε πληρωθεί και συνεπώς να εξαπατά το
Ελληνικό Δημόσιο!

Και όχι μόνο αυτό: Απασχολούσε και

παράνομο μετανάστη σε εργασίες της εται-
ρείας, ο οποίος συνελήφθη επ’ αυτοφώρω
από άνδρες της 79ης ΑΔΤΕ να παραδίδει τα
γεύματα της εταιρείας στο ΚΥΤ Σάμου!

Διαβάζοντας τους αποδέκτες του εγγρά-
φου η έκπληξή μας ήταν τεράστια! Εκτός
της εταιρείας που είχε τον υπάλληλο διακι-
νητή και μια ακόμα που συνεργαζόταν
(εταιρείες για τις οποίες έχει παρέμβει η
OLAF, Αρχή Καταπολέμησης της Απάτης
και της Διαφθοράς), ως αποδέκτης εμφα-
νίζεται επίσης και η ηπειρώτικη Άνοστρον.

«Δεν μπλέκω στις δουλειές 
των παιδιών μου»

Η Ήπειρος διαθέτει όμως και άλλη εται-
ρεία για τον τομέα που αφορά τη σίτιση των
μεταναστών. Μια άλλη εταιρεία ζήλεψε την
αποδοτικότητα αλλά και το σασπένς που
εμπεριέχεται σε ό,τι αφορά τη συγκεκρι-
μένη σίτιση και μάλιστα είναι ιδιοκτησίας
συγγενικού προσώπου του περιφερειάρχη
κ. Καχριμάνη! 

Όπως αποκαλύφθηκε τον Απρίλιο του
2020, ο περιφερειάρχης Αττικής κ. Πα-
τούλης, αφού εξασφάλισε από το υπουρ-
γείο Εσωτερικών 5 εκατ. ευρώ, επιθυμού-
σε τη συμμετοχή στη δουλειά της εταιρεί-
ας Salas Catering. Στην ανοιχτή διαδικα-
σία όμως, η εν λόγω εταιρεία δεν κατάφε-

ρε να πάρει μερίδιο από τη δουλειά. Τότε
ιστοσελίδες, φίλα προσκείμενες στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, άρχισαν να πιέζουν προς την κατεύ-
θυνση της αλλαγής όσων είχαν εξασφαλί-
σει το έργο.

Το θέμα είναι περίπλοκο. Τα στοιχεία
που έχουν δει το φως της δημοσιότητας
κονιορτοποιούν τη γνωστή μόνιμη επωδό
των λόγων του κ. Καχριμάνη ότι «δεν μπλέ-
κω στις δουλειές των παιδιών μου και της

οικογένειας… χτυπούν αυτούς με στόχο
εμένα»!

Σύμφωνα πάντα με τον «Τύπο Ηπείρου»,
έπειτα από «ζυμώσεις» αλλά και ένα…
αποκαλυπτικό τηλεφώνημα του περιφε-
ρειάρχη Ηπείρου Αλέξανδρου Καχριμάνη
προς τον κ. Πατούλη, άλλαξε άρδην η κα-
τάσταση. 

Η εταιρεία του υιού Καχριμάνη
Η εταιρεία ιδρύθηκε τον Αύγουστο του

2019, λίγες ημέρες δηλαδή μετά την επα-
νεκλογή του «Αλέκου» ως περιφερειάρχη.
Ονομάζεται Τροφοδοτική events hall ΑΕ,

με έδρα τη Νεοκαισάρεια Ιωαννίνων και
υποκατάστημα στις Αχαρνές Αθηνών. Μέ-
τοχοι ο κ. Γεώργιος Καχριμάνης με 10.000
ευρώ και η κ. Μαρία Καραφέρη με 15.000
ευρώ. 

Επειδή το όνομα Καραφέρη μπορεί να
μη σας λέει τίποτε, σημειώστε ότι είναι σύ-
ζυγος του κ. Ιωάννη Μπαρμπαγιάννη, ενώ
διαχειρίστρια σύμβουλος-εκπρόσωπος
ορίστηκε η κ. Αθηνά Μπαρμπαγιάννη του
Βασιλείου, παρότι σε κατάσταση του ΙΚΑ
ως εκπρόσωπος εμφανιζόταν ο κ. Γ. Καχρι-
μάνης. Αξίζει να ληφθεί υπόψη ότι η οικο-
γένεια Μπαρμπαγιάννη (ισχυροί παράγον-
τες της ΝΔ) εκ Μετσόβου είναι ιδιοκτήτρια
του Cezaria και της Άνοστρον ΑΕ, μεγάλης
εταιρείας catering και όχι μόνο. Όλοι τους
στενοί φίλοι του κ. Καχριμάνη. 

Πώς έγινε ο διαγωνισμός
Οι προσφορές κατατέθηκαν στις 8 Απρι-

λίου, με την προαναφερθείσα εταιρεία να
συμμετέχει ενδιαφερόμενη για έναν τομέα
της προκήρυξης για συσσίτια προς αλλο-
δαπούς. Η αρμόδια επιτροπή συνεδρίασε
την επόμενη ημέρα, 9 Απριλίου. Προκρί-
θηκε η Τροφοδοτική events hall ΑΕ και
επειδή υπήρξαν ερωτηματικά σε ό,τι αφο-
ρούσε την τιμή ανά μερίδα, αλλά και σχετι-
κώς με περιβαλλοντικές άδειες, ικανότητα
ανταπόκρισης στην ανάθεση κ.λπ., αποφα-
σίστηκε να ζητηθούν διευκρινίσεις.

Η συνεδρίαση επαναλήφθηκε στις 15
Απριλίου και όπως αναφέρεται στα πρακτι-
κά, παρασχέθηκαν εξηγήσεις, αλλά, και
παρά το γεγονός ότι σε πολλά δεν δόθηκαν
επαρκείς απαντήσεις για ελλείψεις από
την εταιρεία Καχριμάνη-Μπαρμπαγιάννη,
κρίθηκε ως μειοδότρια!

Το πρωτοσέλιδο 
της γιαννιώτικης 
εφημερίδας 
«Τύπος Ηπείρου» 
για τις μπίζνες 
του υιού Καχριμάνη 
με τη σίτιση αλλοδαπών

Το ΚΥΤ Σάμου
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Ε
ίχε μεσολαβήσει προ-
φανώς το τηλεφώνημα
του κ. Καχριμάνη προς

τον κ. Πατούλη όπως γράφτηκε
και δόθηκε το «πακέτο» της
δουλειάς!

Ο λόγος που επικοινώνησε ο
περιφερειάρχης Ηπείρου με
τον ομόλογό του της Αττικής εί-
χε να κάνει με το γεγονός ότι
μια από τις μικρές εταιρείες
που συμμετείχαν στον διαγωνι-
σμό ανήκε σε συγγενικό πρό-
σωπο του κ. Καχριμάνη. Πρόκειται για μια
εταιρεία, όπως ο ίδιος γνωστοποίησε, η
οποία συστήθηκε τον Αύγουστο του 2019!

Το σίγουρο είναι ότι στο έργο των συσσι-
τίων εισήλθε τελικά και η Salas Catering, η
οποία και πήρε τον διαγωνισμό και δεν επι-
λέχθηκε τελικά το συγγενικό πρόσωπο του κ.
Καχριμάνη, ενώ παράλληλα οι εταιρείες που
βρέθηκαν εκτός κατήγγειλαν ύποπτα παρα-
σκηνιακά παιχνίδια, ζητώντας παράλληλα την
παρέμβαση τόσο του τότε υπουργού Εσωτε-
ρικών όσο και της κυβέρνησης της ΝΔ. 

Μπλέξιμο με… πατέντα, που λένε! Για
αυτό και η δεύτερη μειοδότρια εταιρεία κα-
τήγγειλε το γεγονός στο Ελεγκτικό Συνέ-
δριο, που στις 27 Απριλίου έκρινε παράνο-
μη την ανάθεση, επισημαίνοντας όλα τα πα-
ραπάνω, την ύποπτα χαμηλή τιμή ανά μερί-
δα (εννοεί και κάκιστη ποιότητα…), μαζί και
ελλείψεις δικαιολογητικών, εικονική πρόσ-
ληψη ενός ατόμου (για μία ημέρα…), αδυ-
ναμία ικανότητας στην ανταπόκριση των
απαιτήσεων της ανάθεσης, στήριξη σε τρί-
τους (στην άλλη εταιρεία των Μπαρμπα-
γιάννη, δηλαδή…) και πολλά άλλα.

Την πάτησε
Έτσι δεν μπόρεσε η εταιρεία τελικώς να

πάρει το «μερίδιο» που φέρεται να ζήτησε
ο περιφερειάρχης για τον γιο και τους φί-
λους του με την παρέμβασή του, η οποία
αναστάτωσε τη διαδικασία ενός διαγωνι-
σμού, καθιστώντας τον εντελώς διάτρητο
και αναξιόπιστο.

Αυτή η εξέλιξη δεν αναιρεί φυσικά το

θολό της υπόθεσης, που εντέλει δείχνει
ότι μπροστά στο κέρδος η ηθική πάει πε-
ρίπατο… 

Η εκμετάλλευση των αλλοδαπών και λοι-
πών ευπαθών ομάδων μάλλον θεωρείται
ως… ύψιστη προσφορά και θεάρεστο έρ-
γο, για να έχουν την εξήγησή της το ενδια-
φέρον και η «αγάπη» προς αυτούς!

Η σταγόνα στον ωκεανό
Τα τοπικά δημοσιεύματα συνεχίστηκαν

για τον ρόλο της οικογένειας Καχριμάνη

στα συσσίτια. Δεν είναι μόνο ο γιος του,
λοιπόν, που ίδρυσε το 2019 εταιρεία κέτε-
ριγκ (Τροφοδοτική events hall ΑΕ) για τη
σίτιση αλλοδαπών κ.λπ. ευπαθών ομάδων,
αλλά το 2020 και η σύζυγος του γιου του
(νύφη του δηλαδή) Ελένη (Ελίνα) Τρίχα (με
τον Ιωάννη Καραφέρη) ίδρυσαν την ΤΡΟ-
ΦΟ ΛΑΡΣΟΥ ΑΕ με το ίδιο αντικείμενο!

Και αυτή με κεφάλαιο 25.000 ευρώ,
έδρα τη Νεοκαισάρεια Ιωαννίνων,
όπως του γιου του (Τροφοδοτική
events hall ΑΕ) που συνεργάζεται με

την εταιρεία του φίλου του
Μπαρμπαγιάννη, την Άνο-
στρον-Cezaria.

Οι καταγγελίες 
για το Καρά Τεπέ

Νόμιμο είναι, θα μας πείτε,
να αναπτύσσονται επιχειρημα-
τικές δραστηριότητες από τα
παιδιά και άλλους συγγενείς
και φίλους του περιφερειάρχη,
αλλά καθόλου νόμιμο και ηθι-
κό να εκμεταλλεύονται τη δυ-

στυχία των αλλοδαπών ή όποιων άλλων για
να θησαυρίζουν.

Πάμε λοιπόν στην εταιρεία της νύφης του
Καχριμάνη, που -όπως καταγγέλλεται-
έφτασε στη Βουλή μόλις την Τρίτη 20 Απρι-
λίου, από τον βουλευτή Λέσβου του ΣΥΡΙΖΑ
Γιάννη Μπουρνού. Όπως λέει λοιπόν, οι
εταιρείες Άνοστρον και ΤΡΟΦΟ ΛΑΡΣΟΥ
ανέλαβαν το συσσίτιο 7.500 αλλοδαπών
στο Κέντρο Υποδοχής της Λέσβου Καρά
Τεπέ για 20 ημέρες, έναντι του ποσού των
772.352,20 ευρώ!

Από εδώ και πέρα αρχίζουν τα παρατρά-
γουδα, όπως καταγγέλλει ο βουλευτής, και
λίγες ημέρες νωρίτερα είχε αποκαλύψει η
ηλεκτρονική εφημερίδα της Λέσβου «Το
Νησί».

Η ποιότητα του φαγητού άθλια, μερίδες
λειψές, που κόστιζαν μόλις 4,99 ευρώ
(πρωινό, μεσημεριανό και βραδινό), αλλά
και χρεώνοντας για κάποιες χιλιάδες πε-
ρισσότερους από όσοι στην πραγματικότη-
τα είναι!

Οι αποκαλύψεις συνεχίζονται και σε ό,τι
αφορά το κτήριο που χρησιμοποιούν οι δύο
εταιρείες στη Λέσβο. Έχει κατασχεθεί για
χρέη ύψους 1,2 εκατ. ευρώ στην εφορία και
το ΙΚΑ και φαίνεται να ενοικιάστηκε έναντι
200 ευρώ τον μήνα (1.200 τμ), όταν πριν
ενοικιαζόταν 2.500-3.500 ευρώ!

Οι απορίες εύλογες και γίνεται λόγος για
κρυφές συμφωνίες σε βάρος του Δημοσί-
ου, αλλά και γενικότερα με τη σίτιση για τη
«μεγαλύτερη μπίζνα που έβαλε φωτιά στην
τοπική αγορά και στους διαγωνισμούς»!

Το «τηλεφώνημα» 
του περιφερειάρχη…

«εγώ δεν ανακατεύομαι»

Το ρεπορτάζ της εφημερίδας «Τύπος Ηπείρου» 
για το θέμα με τις ηπειρώτικες εταιρείες κέτεριγκ Το Κέντρο Υποδοχής και Ταυτοποίησης στο Καρά Τεπέ της Λέσβου

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Σ
άλος έχει ξεσπάσει και δεν λέει να κα-
ταλαγιάσει στην Ήπειρο μετά τα τε-
λευταία δημοσιεύματα του τοπικού

και αθηναϊκού Τύπου για τα όσα συμβαίνουν
με τον περιφερειάρχη Αλέξανδρο Καχριμά-
νη και η υπόθεση πλέον έφτασε στη Βουλή.

Τόσο η υπόθεση με τις απευθείας αναθέ-
σεις όσο και η σύλληψη του Γιαννιώτη δη-
μοσιογράφου Κώστα Καλτσή, στο πλαίσιο
του αυτοφώρου, έπειτα από μήνυση του
υιού του περιφερειάρχη, έγιναν ερώτηση
προς την κυβέρνηση από τον ΣΥΡΙΖΑ με
πρωτοβουλία του βουλευτή Πρέβεζας του
κόμματος Κώστα Μπάρκα.

Ο κ. Μπάρκας, όπως αναφέρει στη σχετι-
κή του ανακοίνωση, μεταφέρει στη Βουλή
με την ερώτησή του προς τον υπουργό
Εσωτερικών τον έντονο προβληματισμό
των πολιτών της Ηπείρου και της πολιτικής
σκηνής. Αιτία είναι οι πρωτοφανείς καταγ-
γελίες που βλέπουν το φως της δημοσιότη-
τας για την άσκηση μη χρηστής διοίκησης
της Περιφέρειας Ηπείρου με την υπόνοια
κατασπατάλησης του δημόσιου χρήματος,
με πιο χαρακτηριστική περίπτωση την κα-
ταχρηστική εφαρμογή των απευθείας ανα-
θέσεων από τον περιφερειάρχη Ηπείρου
Αλέξανδρο Καχριμάνη.

Στην ερώτηση, την οποία συνυπογρά-
φουν εννιά βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ-Προ-
οδευτική Συμμαχία, ύστερα από πρωτο-
βουλία του κ. Μπάρκα, αναφέρεται: 

Προς τον κ. Υπουργό Eσωτερικών
Θέμα: «Σοβαρό πλήγμα στο κύρος της

Δημόσιας Διοίκησης οι πρωτοφανείς κα-
ταγγελίες για την Περιφέρεια Ηπείρου»

Την έντονη ανησυχία και προβληματισμό
στους πολίτες της Ηπείρου αλλά και όλης
της χώρας έχουν προκαλέσει οι πρωτοφα-
νείς καταγγελίες για την άσκηση μη χρη-
στής διοίκησης της Περιφέρειας Ηπείρου
με την υπόνοια κατασπατάλησης του δημό-
σιου χρήματος, με πιο χαρακτηριστική πε-
ρίπτωση την καταχρηστική εφαρμογή των
απευθείας αναθέσεων από τον Περιφερει-
άρχη Ηπείρου Αλέξανδρο Καχριμάνη.

Τον τελευταίο μήνα πληθώρα τηλεοπτι-
κών καναλιών και ηλεκτρονικών και έντυ-

πων μέσων ενημέρωσης βρίθουν από δη-
μοσιεύματα για αναθέσεις έργων, για προσ-
λήψεις ατόμων που «θα σβήνουν τα φώτα
των κτιρίων», για αγορές χαλιών, επαναφέ-
ροντας εκ των πραγμάτων στο δημόσιο διά-
λογο «τις κακές συνήθειες των πολιτικών»
να διαχειρίζονται χωρίς φειδώ και έλεγχο
τα χρήματα του Έλληνα φορολογούμενου.

Οι καταγγελίες για πληθώρα απευθείας
αναθέσεων, σε έργα και προμήθειες της
Περιφέρειας Ηπείρου προϋπολογισμού δι-
πλάσιου των άλλων περιφερειών της χώ-

ρας έχουν δημιουργήσει εύλογες αμφιβο-
λίες στους πολίτες της Ηπείρου ότι η προ-
σφυγή σε αυτήν τη διαδικασία είναι προ-
σχηματική.

Μάλιστα, ο μεγάλος θόρυβος αυτών των
καταγγελιών και δημοσιευμάτων προκάλε-
σε τη διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης
για τις απευθείας αναθέσεις στην Περιφέ-
ρεια Ηπείρου που διέταξε η Εισαγγελία
Ιωαννίνων και έχουν κληθεί να καταθέσουν
οι επικεφαλής των παρατάξεων της αντιπο-
λίτευσης και μέλη της οικονομικής επιτρο-

πής της Περιφέρειας.
Το γεγονός της σύλληψης δημοσιογρά-

φου δεν είναι από τα συνηθισμένα στην πε-
ριοχή της Ηπείρου και προκαλεί έντονο
προβληματισμό μεταξύ των ανθρώπων τό-
σο των μέσων ενημέρωσης όσο και της το-
πικής πολιτικής σκηνής. Οι πρωτοφανείς
αυτές καταστάσεις παραπέμπουν σε άλλες
εποχές, πλήττουν το κύρος της δημοκρα-
τίας μας αλλά και συνολικά το κύρος της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Επειδή η άσκηση δημόσιας διοίκησης
οφείλει και πρέπει να είναι υπόδειγμα λει-
τουργίας ενός συλλογικού και δη μη κερ-
δοσκοπικού φορέα και όχι παράδειγμα
προς αποφυγήν, 

Επειδή οι δημοσιογράφοι δεν πρέπει να
διώκονται κακόβουλα από οποιονδήποτε
κατά την άσκηση των καθηκόντων τους, αλ-
λά στο πλαίσιο του δημόσιου συμφέροντος
να υπηρετούν την ενημέρωση και την ελεύ-
θερη έκφραση, σύμφωνα με τις αρχές δε-
οντολογίας του δημοσιογραφικού λειτουρ-
γήματος και οποιαδήποτε προσπάθεια εκ-
φοβισμού και «τρομοκράτησης» δεν θα
πρέπει να γίνετε ανεκτή στο πλαίσιο ενός
δημοκρατικού και ευνομούμενου κράτους
όπως η χώρα μας,

Επειδή η ανάγκη για διαφάνεια είναι επι-
βεβλημένη περισσότερο από κάθε άλλη
φορά όπως και η ανάγκη αποκατάστασης
της αξιοπιστίας των θεσμών και της λει-
τουργίας τους,

Ερωτάται ο κ. Υπουργός,
1. Ποιους μηχανισμούς ελέγχου προτίθε-

ται το Υπουργείο Εσωτερικών να ενεργο-
ποιήσει ώστε να αποτραπεί βλάβη του δη-
μόσιου συμφέροντος σε φορείς που δια-
χειρίζονται δημόσιο χρήμα;

2. Τι μέτρα προτίθεται να λάβει η κυβέρ-
νηση ώστε να βάλει φρένο στην «επιδημία»
των απευθείας αναθέσεων;

Οι ερωτώντες Βουλευτές
Mπάρκας Κώστας, Πούλου Παναγιώτα,

Μάλαμα Κυριακή, Νοτοπούλου Αικατερίνη,
Γιαννούλης Χρήστος, Μεϊκόπουλος Αλέ-
ξανδρος, Παναγιωτόπουλος Ανδρέας, Zαμ-
πάρας Μιλτιάδης, Αυλωνίτης Αλέξανδρος-
Χρήστος.

Στη Βουλή τα... έργα
και οι ημέρες του

περιφερειάρχη Ηπείρου

Ερώτηση προς την κυβέρνηση από εννέα βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ 
για τις καταγγελίες περί απευθείας αναθέσεων αλλά και προσπάθειας

φίμωσης του Τύπου από τον Αλέξανδρο Καχριμάνη 

Κώστας Mπάρκας Παναγιώτα Πούλου Κυριακή Μάλαμα Αικατερίνη 
Νοτοπούλου

Χρήστος Γιαννούλης Αλέξανδρος 
Μεϊκόπουλος

Ανδρέας 
Παναγιωτόπουλος

Μιλτιάδης Zαμπάρας Αλέξανδρος-Χρήστος
Αυλωνίτης
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Η
πολιτική κλεψύδρα για τις εσωκομμα-
τικές εκλογές στο ΠΑΣΟΚ για την ανά-
δειξη νέας ηγεσίας αδειάζει, καθώς

μένουν λιγότερο από 24 ώρες. Ο Οδυσσέας
Κωνσταντινόπουλος, αντιπρόεδρος της Βου-
λής και βουλευτής Ν. Αρκαδίας του ΠΑΣΟΚ-
ΚΙΝΑΛ, από την πρώτη στιγμή ξεκαθάρισε τη
στάση του στηρίζοντας την υποψηφιότητα του
Χάρη Δούκα.

Λίγο πριν ανοίξουν οι κάλπες στέλνει το δικό
του ενωτικό μήνυμα και καλεί τους πολίτες σε
μαζική συμμετοχή. Υπεραμύνεται των πολιτι-
κών επιλογών του και υπογραμμίζει σε όλους
τους τόνους πως «θεωρώ την παρούσα πολιτι-
κή συγκυρία την τελευταία ευκαιρία της χώρας
να μπει σε βιώσιμη και σταθερή τροχιά σύγκλι-
σης με την Ευρώπη», ενώ στέλνει σαφές μήνυ-
μα προς τον κόσμο της παράταξής του: «Δεν
πρέπει να επιτρέψουμε να χάσουμε πάλι από
τον Κασσελάκη».

Μένουν λιγότερες από 24 ώρες για
το άνοιγμα της κάλπης. Ποιο είναι
το μήνυμα που θέλετε να στείλετε
στους πολίτες που δεν έχουν απο-
φασίσει ακόμη αν θα πάνε να ψη-
φίσουν για εκλογή νέας ηγεσίας;

Η δημοκρατία είναι ένα άνθος που ευδο-
κιμεί μόνο όταν το ποτίζουν με συμμετο-
χή. Στόχος του ΠΑΣΟΚ ήταν και είναι η
μαζική συμμετοχή των πολιτών. Και σή-
μερα υπάρχουν οι προϋποθέσεις να έρθουν πά-
νω 300.000 ψηφοφόροι, δεδομένου ότι στις
εσωκομματικές εκλογές του ΠΑΣΟΚ το 2021
ψήφισαν 271.000 και στις εκλογές της Κεντροα-
ριστεράς το 2017 ψήφισαν 212.000. Οι προοδευ-
τικοί πολίτες πρέπει να συμμετάσχουν μαζικά
για να διαλέξουν όχι απλώς έναν πρόεδρο για το
ΠΑΣΟΚ, αλλά έναν ηγέτη που θα αμφισβητήσει
ξανά την παντοδυναμία της Νέας Δημοκρατίας
και θα είναι ο επόμενος πρωθυπουργός.

Είστε από τα στελέχη που από την πρώτη
στιγμή ξεκαθαρίσατε τη στάση και τη στή-
ριξή σας στο πρόσωπο του κ. Δούκα. Γιατί
να πάρει ο κ. Δούκας στα χέρια του το πη-
δάλιο του ΠΑΣΟΚ, όταν ακόμη δεν έχει
δείξει ένα επαρκές δείγμα γραφής στον
Δήμο της Αθήνας;

Δίνουμε τη μάχη να μεγαλώσει η παράταξη και

για αυτό δεν χρειαζόμαστε έναν ακόμη κεντρο-
δεξιό υποψήφιο, αλλά έναν κεντροαριστερό που
θα μπορέσει να εκπροσωπήσει τα λαϊκά συμφέ-
ροντα και να προτάξει ως κύριο στόχο τη μείωση
των ανισοτήτων. Ο Χάρης Δούκας είναι ο πλέον
γνήσιος κεντροαριστερός υποψήφιος, που μπο-
ρεί να ενώσει τις δυνάμεις του χώρου της δημο-
κρατικής παράταξης, του ΠΑΣΟΚ, να τον κρατή-
σει ενιαίο, αυτόνομο και να νικήσει τη ΝΔ. Επι-
πλέον έχει αποδείξει ότι δεν πιστεύει στα κλει-
στά συστήματα λήψης αποφάσεων και διοίκη-
σης. Ξέρει να εμπνέει και να οργανώνει αποτε-
λεσματικές ομάδες και ανοιχτά δίκτυα ανθρώ-
πων που ήδη φέρνουν αποτελέσματα και στον
Δήμο Αθηναίων και αυτό θα διασφαλίσει και
καλύτερα αποτελέσματα αύριο στο ΠΑΣΟΚ και
μεθαύριο στην κυβέρνηση της χώρας.

Θεωρείτε ότι η παρούσα πολιτική συγκυ-
ρία αποτελεί και την τελευταία ευκαιρία
για το ΠΑΣΟΚ ώστε να ξαναμπεί σε κυ-

βερνητική τροχιά;
Θεωρώ την παρούσα πολιτική συγκυρία
την τελευταία ευκαιρία της χώρας να
μπει σε βιώσιμη και σταθερή τροχιά
σύγκλισης με την Ευρώπη. Η Νέα Δη-
μοκρατία σήμερα διαχειρίζεται αθροι-
στικά μέσω του ΕΣΠΑ και του Ταμείου
Ανάκαμψης το μεγαλύτερο οικονομικό
πακέτο κοινοτικών πόρων που είχε η
χώρα, η οποία μάλιστα κατέχει την 1η

θέση στην κατά κεφαλήν ενίσχυση από κοινοτι-
κούς πόρους. Ωστόσο, οι επιδόσεις στην οικο-
νομία, στους θεσμούς και στο κράτος είναι απο-
γοητευτικές. Η Νέα Δημοκρατία, μετά από πέν-
τε χρόνια διακυβέρνησης, επιλέγει ακόμη την
ξεθυμασμένη επικοινωνιακή τακτική να συγ-
κρίνεται με την περίοδο 2015-2019 του ΣΥΡΙΖΑ,
ενώ συνεχίζει να λειτουργεί απροκάλυπτα ως
κέντρο εξυπηρέτησης ενός κλειστού οικονομι-
κού και τραπεζιτικού συστήματος πολύ μεγά-
λων συμφερόντων, των ίδιων που κερδοσκο-
πούν μέσα από την αισχροκέρδεια. Η Ελλάδα
χρειάζεται στρατηγική για να επιστρέψει στον
ευρωπαϊκό μέσο όρο, τον οποίο είχε αγγίξει χά-
ρη στις κυβερνήσεις ΠΑΣΟΚ. Άρα η τελευταία
ευκαιρία δεν είναι μόνο του ΠΑΣΟΚ αλλά όλων
των Ελλήνων.

Ποιο είναι το «μοντέλο Δούκα» για το ΠΑ-

ΣΟΚ και ειδικά για το ενδεχόμενο συνερ-
γασιών;

Το «μοντέλο Δούκα» είναι μοντέλο νίκης μέσα
από ένα πολιτικό πλαίσιο που λειτουργεί ως
προσκλητήριο συσπείρωσης κοινωνικών δυνά-
μεων απέναντι στην αλαζονική διοίκηση της Νέ-
ας Δημοκρατίας. Το πέτυχε στον Δήμο Αθηναίων
απέναντι στον κ. Μπακογιάννη και μπορεί να το
κάνει απέναντι στην αλαζονική κυβέρνηση του
κ. Μητσοτάκη. Στο πλαίσιο αυτό, η συνεργασία
είναι μια συζήτηση που την κατευθύνει η ίδια η
κοινωνία και όχι οι εν κρυπτώ συζητήσεις και
αποφάσεις κομματικών επιτελείων. Έτσι η πρό-
σκληση του Χάρη Δούκα απευθύνεται στους πο-
λίτες με στόχο να ξανακάνει το ΠΑΣΟΚ πλειοψη-
φικό κίνημα με στόχο την ευημερία των πολλών.

Με τον κ. Ανδρουλάκη αλλά και τον κ. Γε-
ρουλάνο φαίνεται ότι επικρατεί μια ηλε-
κτρισμένη ατμόσφαιρα. Υπάρχουν περι-
θώρια αρμονικής συνεργασίας την επο-
μένη των εκλογών;

Στις εκλογές, είτε εθνικές είτε εσωκομματικές,
πάντα υπάρχει πολύ φορτισμένη ατμόσφαιρα
ανάμεσα στους διεκδικητές της εξουσίας. Είναι
λογικό γιατί τότε εντείνονται οι ιδεολογικές και
προγραμματικές συζητήσεις και η σχετική κρι-
τική. Όμως, στο ΠΑΣΟΚ ιστορικά έχουμε απο-
δείξει ότι υπάρχει δημοκρατική κουλτούρα συ-
νεργασίας παρά τις ιδεολογικές διαφορές μας.
Άλλωστε, οι 5 από τους 6 υποψήφιους του ΠΑ-

ΣΟΚ έχουν συνυπάρξει και συνεργαστεί στις πιο
δύσκολες φάσεις του ΠΑΣΟΚ την τελευταία δω-
δεκαετία. Θεωρώ δεδομένο ότι το ίδιο θα κά-
νουν ειδικά τώρα που οι προοπτικές της παρά-
ταξης είναι πολύ πιο ευοίωνες.

Δημοσκοπικά το ΠΑΣΟΚ φαίνεται ότι
κερδίζει και πάλι το ενδιαφέρον των πο-
λιτών. Ποια είναι τα λάθη που πρέπει να
αποφευχθούν προκειμένου να μην επι-
στρέψει και πάλι στην αφετηρία;

Το ΠΑΣΟΚ είχε αποκτήσει μια σημαντική δημο-
κοπική δυναμική και στις αρχές του 2022 λόγω
του έντονου συγκινησιακού κλίματος που προ-
κάλεσαν ο αδόκητος θάνατος της αείμνηστης
Φώφης Γεννηματά και το έντονο ενδιαφέρον
για τις εσωκομματικές εκλογές τον Δεκέμβριο
του 2021. Ωστόσο, αυτή η δυναμική δεν κεφα-
λαιοποιήθηκε. Το κόμμα λειτούργησε ως κλει-
στός μηχανισμός λήψης αποφάσεων, με προ-
βληματική λειτουργία των οργάνων του, που
αποθάρρυνε την ενεργό συμμετοχή, όπως επι-
βεβαιώθηκε στις εθνικές εκλογές του 2023 και
ακόμη περισσότερο στις ευρωεκλογές του
2024. Αυτό το λάθος δεν πρέπει να επαναλη-
φθεί. Το ΠΑΣΟΚ πρέπει να επανεκκινήσει με
όργανα πολλαπλασιαστές της συμμετοχής που
θα παράγουν πολιτική και θα παίρνουν τολμη-
ρές πρωτοβουλίες εκπροσωπώντας την κοινω-
νία. Δεν πρέπει να επιτρέψουμε να χάσουμε
πάλι από τον Κασσελάκη.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ
Βουλευτής Αρκαδίας με το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ

«Δεν πρέπει να επιτρέψουμε
να χάσουμε πάλι

από τον Κασσελάκη»

στον Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλο

aantonopoulos10@gmail.com 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Γ
ια την ιστορία, αξίζει να πούμε πως τον Ιούνιο του
1988 η κυβέρνηση του Ανδρέα Παπανδρέου μετονό-
μασε το υπουργείο Βορείου Ελλάδος σε υπουργείο

Μακεδονίας-Θράκης. Τον Οκτώβριο του 2009 η κυβέρνη-
ση του Γιώργου Παπανδρέου υποβάθμισε το υπουργείο σε
Γενική Γραμματεία, τη Γενική Γραμματεία Μακεδονίας-
Θράκης, η οποία υπήχθη στο υπουργείο Εσω-
τερικών. Η κυβέρνηση του Αντώνη Σαμαρά
ωστόσο το 2012 ακύρωσε τις ρυθμίσεις της κυ-
βέρνησης Παπανδρέου, επαναφέροντας το
υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης. Η δεύτερη
κυβέρνηση Αλέξη Τσίπρα δημιούργησε το ση-
μερινό υφυπουργείο Μακεδονίας-Θράκης.

Μόλις τον περασμένο Ιούνιο ο Κωνσταντίνος Γκιουλέκας ανέ-
λαβε τα ηνία του υφυπουργείου Εσωτερικών, αρμόδιου για θέμα-

τα Μακεδονίας-Θράκης, του γνωστού σε όλους μας ΥΜΑΘ
από τον προκάτοχό του Στάθη Κωνσταντινίδη. Παρών σε εκεί-
νη την τελετή παράδοσης-παραλαβής ήταν και ο υπουργός
Εσωτερικών Θεόδωρος Λιβάνιος, ο οποίος, προσέχοντας τα
λεγόμενά του, παρείχε τη διαβεβαίωση ότι ως Μακεδόνας και
ο ίδιος θα κάνει ό,τι μπορεί για την αναβάθμιση της Μακεδο-

νίας-Θράκης.
Το ερώτημα βέβαια που προκύπτει είναι το

εξής: Με την αναβάθμιση του υφυπουργείου τι
γίνεται; Η «P» λοιπόν ρώτησε δημάρχους και
φορείς της Θεσσαλονίκης αν θεωρούν πως πρέ-
πει όντως να αναβαθμιστεί σε υπουργείο, ποιο
ρόλο θα μπορούσε να παίξει στην ευρύτερη πε-

ριοχή και αν θα μπορούσε μαζί με τη Διεύθυνση Ιδιωτικών Επεν-
δύσεων να βοηθήσουν στην τόνωση της επιχειρηματικότητας.

Το ΥΜΑΘ δεν μπορεί
να αποτελεί παράρτημα
κάποιων υπουργείων

Ρεπορτάζ:
Φένια

Κλιάτση

Εκχώρηση 
αρμοδιοτήτων και πόρων

ζητούν δήμαρχοι 
και φορείς 

της Θεσσαλονίκης 



Η
σημασία του υπουργείου Μακεδονίας και Θράκης (ΥΜΑΘ) στην αναπτυξιακή

πορεία της Θεσσαλονίκης και της Βόρειας Ελλάδας έχει βρεθεί συχνά στο επί-

κεντρο της συζήτησης. Η αποδυνάμωση του ρόλου του κατά τη διάρκεια της

πρωθυπουργίας του Γιώργου Παπανδρέου, όταν υποβαθμίστηκε (ουσιαστικά) σε γραμ-

ματεία του υπουργείου Εσωτερικών, είχε προκαλέσει αντιδράσεις. Ωστόσο, η αξιολόγη-

ση του ρόλου του ΥΜΑΘ δεν πρέπει να γί-

νεται με στενά γεωγραφικά κριτήρια. Η

Βόρεια Ελλάδα με κέντρο τη Θεσσαλονίκη

δεν είναι απλώς μια περιφέρεια, αλλά μπο-

ρεί να αποτελέσει πυλώνα αυτοδύναμης

ανάπτυξης και το ΥΜΑΘ μπορεί να παίξει

καταλυτικό ρόλο σε αυτό.

Το Γραφείο Εξυπηρέτησης Επενδυτών

του ΥΜΑΘ μπορεί να αποτελέσει κλειδί για

την προσέλκυση τόσο εγχώριων όσο και

ξένων επενδύσεων, ενισχύοντας τη Βόρεια

Ελλάδα ως κέντρο επιχειρηματικότητας

και καινοτομίας. Στόχος είναι η δημιουργία

νέων θέσεων εργασίας μέσω της στήριξης

των μικρομεσαίων επιχειρήσεων και της

προώθησης της εξωστρέφειας. Το λιμάνι

της Θεσσαλονίκης αποτελεί έναν από τους

σημαντικότερους μοχλούς ανάπτυξης και

το ΥΜΑΘ μπορεί να συνδράμει στη μετα-

τροπή του σε διεθνές διαμετακομιστικό

κέντρο και κέντρο τουρισμού κρουαζιέρας, διασυνδέοντας το λιμάνι με τις αγορές των

Βαλκανίων και ενισχύοντας τις υποδομές του.

Εξίσου σημαντικός είναι και ο ρόλος των ακαδημαϊκών ιδρυμάτων της Θεσσαλονίκης.

Το ΥΜΑΘ μπορεί να ενισχύσει τη συνεργασία μεταξύ των πανεπιστημίων και της αγοράς

εργασίας, προωθώντας την καινοτομία και την έρευνα. Ιδιαίτερα στον τομέα της ψηφια-

κής οικονομίας η Θεσσαλονίκη μπορεί να γίνει κέντρο εκπαίδευσης και προσέλκυσης

διεθνών φοιτητών, με το ΥΜΑΘ να υποστηρίζει την ανάπτυξη δεξιοτήτων και την παροχή

τεχνολογικών υποδομών.

Η πόλη διαθέτει επίσης θεσμοθετημένους φορείς καινοτομίας, όπως η Ζώνη Καινοτο-

μίας και το Τεχνολογικό Πάρκο, που με την κατάλληλη υποστήριξη μπορούν να προσελ-

κύσουν σημαντικές επενδύσεις. Το ΥΜΑΘ μπορεί να συμβάλει στη διασύνδεση αυτών

των φορέων με τις διεθνείς αγορές, δημιουργώντας νέες ευκαιρίες απασχόλησης υψη-

λής προστιθέμενης αξίας.

Επιπλέον, η πλούσια πολιτιστική κληρονομιά της Θεσσαλονίκης, που περιλαμβάνει

σημαντικά μνημεία και μουσεία, μπορεί να αποτελέσει μοχλό ανάπτυξης. Μέσω της

προώθησης του πολιτιστικού τουρισμού και της συνεργασίας με τοπικούς φορείς, το

ΥΜΑΘ μπορεί να αναδείξει τη Θεσσαλονίκη ως διεθνή πολιτιστικό προορισμό.

Για να μπορέσει όμως το ΥΜΑΘ να ανταποκριθεί αποτελεσματικά στους στόχους του

είναι απαραίτητη η ενίσχυσή του με ουσιαστικές αρμοδιότητες, αυτόνομο προϋπολογι-

σμό και εκτελεστικές εξουσίες. Οι προσπάθειες δύο κυβερνήσεων να δημιουργήσουν

πρωθυπουργικό γραφείο στη Θεσσαλονίκη αποδεικνύουν, αν μη τι άλλο, το ενδιαφέρον

τους για την περιοχή. Ωστόσο, είναι κρίσιμο να αναθεωρηθεί ο γεωπολιτικός ρόλος της

Βόρειας Ελλάδας όχι απλώς ως γεωγραφικού όρου αλλά και ως κεντρικού «παίκτη» στη

διασυνοριακή συνεργασία και σταθερότητα στα Βαλκάνια. Και το ΥΜΑΘ επιβάλλεται να

έχει πρωταγωνιστικό ρόλο σε αυτήν τη διαδικασία.
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Στέλιος Αγγελούδης 
Δήμαρχος Θεσσαλονίκης

Δήμαρχος Πυλαίας-Χορτιάτη, πρόεδρος ΠΕΔΚΜ 

Με την υφιστάμενη κάθετη
δομή της κεντρικής εξουσίας,
εκτιμώ ότι ουσιαστικές αρμο-
διότητες σε υπουργεία με γε-
ωγραφικό προσδιορισμό δεν
μπορούν να υπάρξουν. Θα
μπορούσε όμως το υπουργείο
Μακεδονίας-Θράκης να έχει
μια βασική και ουσιαστική αρ-
μοδιότητα αναπτυξιακού χα-
ρακτήρα για τον σχεδιασμό
αναπτυξιακών κινήτρων και
την αδειοδότηση ιδιωτικών
επενδυτικών προτάσεων με
fast track διαδικασίες. Μια αρμοδιότητα που θα κινείται στη λογική του one stop
shop, περιλαμβάνοντας όλα τα στάδια της διαδικασίας, από τον σχεδιασμό και την
έγκριση μέχρι την αδειοδότηση και την παρακολούθηση της επένδυσης. Μέσα
από μια τέτοια παρέμβαση η μεγάλη ακριτική περιοχή της Μακεδονίας και της
Θράκης θα έμπαινε σε ταχύτερους ρυθμούς ανάπτυξης με πολλαπλά οφέλη για
την οικονομία και τις τοπικές κοινωνίες.

Το ΥΜΑΘ είναι πολιτικός βρα-
χίονας για ολόκληρη τη Μακε-
δονία-Θράκη. Είναι σημαντικό
να αναβαθμιστεί ο ρόλος του. Το
ΥΜΑΘ πρέπει να ξαναγίνει
ΥΜΑΘ, δηλαδή υπουργείο. Αυ-
τήν τη φορά πρέπει να γίνει ένα
υπουργείο με αρμοδιότητες και
ενεργό ρόλο στην κυβερνητική
πολιτική. Όταν υπάρχει πραγ-
ματικό κυβερνητικό ενδιαφέ-
ρον για τη Θεσσαλονίκη, υπάρ-
χει και ρόλος για το ΥΜΑΘ.
Ασφαλώς και μπορεί να συνερ-
γαστεί με τη Διεύθυνση Ιδιωτι-
κών Επενδύσεων για την τόνω-
ση της επιχειρηματικότητας. Και δεν είναι μόνο αυτό. Η προώθηση των μεγάλων έρ-
γων, η ενίσχυση της επιχειρηματικότητας, ακόμη και θέματα της ελληνικής διπλωμα-
τίας θα μπορούσαν να αποτελέσουν πεδία όπου το ΥΜΑΘ, κατάλληλα στελεχωμένο, θα
έχει ενεργό ρόλο. Η αποκέντρωση εν προκειμένω δεν έχει το νόημα της εκχώρησης
αλλά της ενίσχυσης των κεντρικών κυβερνητικών υπηρεσιών. Και μάλιστα σε μια πε-
ριοχή όπως η Βόρεια Ελλάδα που είναι πάντοτε ευαίσθητη και σημαντική για τη χώρα,
είτε για την οικονομική ανάπτυξη είτε για τη γεωπολιτική ισορροπία στην ευρύτερη
περιοχή. Την ώρα που η Αλβανία ιδρύει μουσουλμανικό κράτος στο εσωτερικό της,
την ώρα που οι βόρειοι γείτονές μας επιμένουν στις δοξασίες για το όνομα της Μακε-
δονίας, εκτιμώ ότι μια τέτοια κίνηση είναι και χρήσιμη και κρίσιμη και πολιτικά ορθή.
Μάλιστα, η συγκυρία ευνοεί τη λειτουργία ενός υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης, κα-
θώς είναι ορατό πια το μεγάλο κυβερνητικό ενδιαφέρον και το ενδιαφέρον του ίδιου
του πρωθυπουργού για τη Θεσσαλονίκη και την ευρύτερη περιοχή.

Αρμοδιότητα για fast track 
διαδικασίες

Η αναγκαιότητα του ΥΜΑΘ
στην αναπτυξιακή ταυτότητα

της Θεσσαλονίκης

Άρθρο του Γιώργου Ν. Καραμανλή
Πτυχιούχος Δημοσιογραφίας 

και ΕπικοινωνίαςΝα ηγηθεί των ιδιωτικώνεπενδύσεων

Ιγνάτιος Καϊτεζίδης
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ΕΡΕΥΝΑ

Παντελής Τσακίρης Δήμαρχος Ωραιοκάστρου

Οι αρμοδιότητες του ΥΜΑΘ είναι συγκεκριμένες. Διαχρονικά αποτελούσε σημείο ανα-
φοράς για τη Β. Ελλάδα και μετά την επανασύστασή του το 2012 αποτελεί σημαντικό ερ-
γαλείο ως τομέας του υπουργείου Εσωτε-
ρικών που συμβάλλει στην ανάπτυξη της
Μακεδονίας-Θράκης. Το ΥΜΑΘ θα ήταν
χρήσιμο να αναβαθμιστεί ξανά σε υπουρ-
γείο, ειδικά τώρα που άρχισε να εφαρμό-
ζεται ο σχεδιασμός του πρωθυπουργού
Κυριάκου Μητσοτάκη για την ανάπτυξη
της Β. Ελλάδας με την υλοποίηση σειράς
έργων που αφορούν και την Τοπική Αυτο-
διοίκηση. Σε κάθε περίπτωση θα μπορού-
σε να λειτουργήσει αποκεντρωτικά ως μια
ισχυρή δομή του κράτους και να είναι ο
συνδετικός κρίκος μεταξύ των φορέων
της Μακεδονίας και της Θράκης και της
κεντρικής διοίκησης στην Αθήνα. Έτσι θα
μπορούσαν να «τρέξουν» κάποιες γραφει-
οκρατικές διαδικασίες πιο σύντομα και να
περνάμε αμεσότερα στη φάση της υλοποίησης έργων. Η Θεσσαλονίκη, η Μακεδονία και η
Θράκη έχουν τις προϋποθέσεις και τις δυνατότητες να γίνουν πόλος έλξης επενδύσεων
και να καταστούν κόμβος καινοτομίας. Το ΥΜΑΘ μπορεί να αναλάβει τον συντονιστικό
ρόλο προς αυτή την κατεύθυνση και Τοπική Αυτοδιοίκηση και φορείς να δώσουμε μαζί
στον τόπο την ώθηση που χρειάζεται για να φτιάξουμε ένα καλύτερο μέλλον.

Το υπουργείο Μακεδονίας-Θράκης, το οποίο τα τελευταία χρόνια είναι υφυπουρ-
γείο υπαγόμενο στο υπουργείο Εσωτερικών, ουσιαστικά δεν διαθέτει αρμοδιότητες,
ούτε φυσικά διαχειρίζεται κονδύλια.
Όπως συνέβαινε άλλωστε και όλα τα προ-
ηγούμενα χρόνια. Για αυτό και ο ρόλος
του ήταν πάντοτε υποβαθμισμένος. Ένας
απλός διαμεσολαβητής ανάμεσα στην
κεντρική εξουσία και τους φορείς της
Θεσσαλονίκης και γενικότερα της Μακε-
δονίας και της Θράκης. Υπό αυτούς τους
όρους το ΥΜΑΘ δεν έχει νόημα να υπάρ-
χει. Η Πολιτεία θα πρέπει να αποφασίσει
αν θέλει να διατηρήσει μια κυβερνητική
δομή στη Βόρεια Ελλάδα, τότε θα πρέπει
να της εκχωρήσει ουσιαστικές αρμοδιό-
τητες και φυσικά και πόρους ώστε να
μπορεί να επιλύει εκείνο όλα τα ζητήματα
που αφορούν την περιοχή μας. Διαφορε-
τικά θα συνεχίσει να παραμένει μια υπο-
βαθμισμένη κυβερνητική δομή, η οποία δεν μπορεί να παίξει κανέναν ουσιαστικό ρόλο,
πόσω μάλλον να βοηθήσει στην τόνωση της επιχειρηματικότητας.

Η άποψή μου στο ζήτημα αυτό είναι ξεκάθαρη. Το υφυπουργείο Εσωτερικών, αρ-
μόδιο για θέματα Μακεδονίας-Θράκης, πρέπει αναμφισβήτητα να αναβαθμιστεί.
Με τον τρόπο αυτό θα μπορέσει να
διαδραματίσει ένα σημαντικό και ου-
σιαστικό ρόλο τόσο στον γεωγραφικό
χώρο της Βόρειας Ελλάδας όσο και
σε εθνικό επίπεδο. Ένας νέος και
αναβαθμισμένος ρόλος του ΥΜΑΘ θα
συνέβαλλε τα μέγιστα σε περαιτέρω
ανάπτυξη της Θεσσαλονίκης και της
Βόρειας Ελλάδας. Το γεγονός αυτό
θα κινούνταν και στο πλαίσιο που έχει
θέσει η Ευρωπαϊκή Ένωση, η οποία
προσανατολίζεται στην ενίσχυση των
κατά τόπους περιφερειών ώστε να
παίξουν πρωταγωνιστικό ρόλο σε
διάφορα ζητήματα. Επίσης, η ανα-
βάθμισή του θα είχε ως αποτέλεσμα
την καλύτερη λειτουργία στη Βόρεια
Ελλάδα και των υπόλοιπων υπουργείων, στο πλαίσιο της συνεργασίας μεταξύ τους.
Η αναβάθμιση του ΥΜΑΘ προϋποθέτει τη διαχείριση περισσότερων κονδυλίων από
αυτό ώστε να είναι περισσότερες και οι δυνατότητες παρέμβασής του. Αυτό με τη
σειρά του και στο πλαίσιο συνεργασίας του ΥΜΑΘ με τη Διεύθυνση Ιδιωτικών Επεν-
δύσεων θα άνοιγε τον δρόμο για περισσότερες επενδύσεις σε διάφορους τομείς στη
Βόρεια Ελλάδα. Τέλος, για τις μεγάλες επενδύσεις οι αδειοδοτήσεις που χρειάζον-
ται θα έπρεπε να ελέγχονται και να δίνονται από το ΥΜΑΘ, διότι αυτό είναι πιο κοντά
στις τοπικές κοινωνίες. Έτσι, θα διαμορφώνεται κλίμα συναίνεσης και δεν θα βλέ-
πουμε το οξύμωρο τοπικές κοινωνίες να αντιτίθενται σε μεγάλες επενδύσεις.

Ο ρόλος του υπουργείου Μακεδονίας-Θράκης πέρα από συμβολικός είναι και ου-
σιαστικός. Είναι ένα σαφές μήνυμα προς όλες τις κατευθύνσεις - μήνυμα κυριαρ-
χίας, συνοχής και ισόρροπης γεωγραφικά ανάπτυξης. Σε σχέση με το παρελθόν η
λειτουργία του είναι αναβαθμισμένη χωρίς αυτό να σημαίνει ότι δεν υπάρχουν περι-
θώρια περαιτέρω ενίσχυσής του. Το
ΥΜΑΘ μπορεί να γίνει ένα στρατηγείο
για όλη τη Βόρεια Ελλάδα - πολιτικό
κέντρο που όχι μόνο θα συντονίζει τις
κρατικές δημόσιες πολιτικές, αλλά
ως βραχίονας της ελληνικής Πολιτεί-
ας θα μπορεί να ορίζει προτεραιότη-
τες, να ιεραρχεί στόχους και να κινη-
τοποιεί παραγωγικές δυνάμεις του
τόπου. Ένας διευρυμένος και ουσια-
στικός ρόλος του είναι μονόδρομος
αν θέλουμε να έχουμε πολιτική για τη
ΝΑ Ευρώπη και τη βαλκανική χερσό-
νησο. Υποδομές, επενδύσεις, ανθε-
κτικότητα, εξωστρέφεια και αντιμε-
τώπιση προβλημάτων της περιοχής
πρέπει να είναι και στη δική του αρ-
μοδιότητα. Η Βόρεια Ελλάδα έχει μεγάλες παραγωγικές δυνάμεις και μπορεί να
προσδώσει βάθος στο ελληνικό ΑΕΠ. Σε αυτή την προσπάθεια η προσέλκυση ιδιωτι-
κών επενδύσεων είναι κρίσιμος τομέας γιατί μόνο με αυτές μπορούν να δημιουργη-
θούν συνέργειες με υπεραξία. Όπως επίσης η δικτύωση των ελληνικών επιχειρήσε-
ων είναι κρίσιμη παράμετρος και για τη βιωσιμότητα αλλά και την ανάπτυξή τους.

Ισχυρή δομή για την αποκέντρωση

Θεόδωρος Παπαδόπουλος Δήμαρχος Θέρμης

Μόνο με πόρους μπορεί 
να λειτουργήσει ουσιαστικά

Το ΥΜΑΘ να δίνει όλες
τις αδειοδοτήσεις στις επενδύσεις 

Λευτέρης Αλεξανδρίδης Δήμαρχος Κορδελιού Ευόσμου

Ρόλο στρατηγείου για τις παραγωγικές 
δυνάμεις της περιφέρειας

Δημήτρης Ασλανίδης Δήμαρχος Παύλου Μελά
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Θεόδωρος Τζέκος Δήμαρχος Θερμαϊκού 

Το ΥΜΑΘ χρειάζεται να αναβαθμιστεί
και κυρίως να αποκτήσει πρόσβαση σε
περισσότερους χρηματοδοτικούς πό-
ρους. Με αυξημένες αρμοδιότητες και
με έναν ενισχυμένο περιφερειακό ρόλο
θα έχει τη δυνατότητα να εντρυφήσει στα
πραγματικά προβλήματα της Μακεδο-
νίας και της Θράκης και να συμβάλει
στην αποκέντρωση. Ο ρόλος του ΥΜΑΘ
είναι πολύπλευρος, αναπτυξιακός και
εθνικός. Δεν μπορεί να αποτελεί ένα πα-
ράρτημα κάποιων υπουργείων αλλά ένα
αυτόνομο υπουργείο με ικανό προϋπο-
λογισμό και πολυσχιδές portfolio δρα-
στηριοτήτων.

Η ανάπτυξη της οικονομίας στη Βόρεια
Ελλάδα και η προσέλκυση επενδύσεων δεν είναι ένα ζήτημα ύπαρξης μιας αποκεντρω-
μένης υπηρεσίας σε ένα υπουργείο. Είναι περισσότερο ζήτημα ελκυστικότητας της πε-
ριοχής μας προκειμένου ένας επενδυτής αξιόπιστα, γρήγορα και αποτελεσματικά να
μπορεί να έχει στη διάθεσή του το ισχύον θεσμικό, χρηματοδοτικό και νομικό πλαίσιο.
Προφανώς η Διεύθυνση Ιδιωτικών Επενδύσεων στο ΥΜΑΘ μπορεί να αποτελεί ένα hub
στη Θεσσαλονίκη για την ενημέρωση, πληροφόρηση και εντέλει υποδοχή και επεξερ-
γασία επενδυτικών αιτημάτων ακόμη και σε ρυθμούς ταχύτερους σε σχέση με την Αθή-
να έτσι ώστε να διατηρεί ανταγωνιστικό πλεονέκτημα.

Διαχρονικά το ΥΜΑΘ αποτελεί σημείο αναφοράς για τη Βόρεια Ελλάδα, λειτουργώντας
ως εργαλείο ανάπτυξης της Μακεδονίας και της Θράκης, δίνοντας στη Βόρεια Ελλάδα
φωνή και ρόλο στις πολιτικές και οικονομι-
κές διεργασίες. Ωστόσο, το υφυπουργείο
Εσωτερικών, αρμόδιο για θέματα Μακεδο-
νίας-Θράκης, όπως πλέον ονομάζεται,
πρέπει να αναβαθμιστεί προκειμένου να
αποκτήσει ισχυρό συντονιστικό χαρακτήρα
ώστε να καταστήσει τη Βόρεια Ελλάδα υπό-
δειγμα ανάπτυξης, μέσω της αύξησης της
απασχόλησης, της ενίσχυσης των μικρομε-
σαίων επιχειρήσεων, της δημιουργίας
πρωτογενών πλεονασμάτων και της τόνω-
σης της εξωστρέφειας. Το ΥΜΑΘ σε συνερ-
γασία με τη Γενική Διεύθυνση Ιδιωτικών
Επενδύσεων, που αποτελεί τον φορέα σχε-
διασμού και εφαρμογής του εκάστοτε ανα-
πτυξιακού/επενδυτικού νόμου, καθώς και
καθεστώτων προσέλκυσης ξένων κεφα-
λαίων, μπορεί να συνδράμει ουσιαστικά προς αυτή την κατεύθυνση, καθιστώντας το βο-
ρειοελλαδικό τόξο υποδοχέα και δημιουργό νέων επενδύσεων και επέκτασης των υφι-
στάμενων. Στο πλαίσιο αυτό, ουσιαστική θα είναι η συνεισφορά των επιμελητηρίων, που
αποτελούν συμβούλους της Πολιτείας, καθώς και εκφραστές του επιχειρείν, των ιδιαιτε-
ροτήτων και των αναγκών του. 

Παραδοσιακά το υπουργείο Μακε-
δονίας-Θράκης διαδραμάτιζε πάντα
έναν συντονιστικό ρόλο. Πρέπει δε να
αναφέρω ότι το Εμπορικό και Βιομη-
χανικό Επιμελητήριο είχε πάντα εξαι-
ρετική συνεργασία με το ΥΜΑΘ σε
πολλούς τομείς για επίλυση ζητημά-
των τοπικού κυρίως χαρακτήρα. Η
απόφαση για κατάργησή του το 2009
είχε προκαλέσει μεγάλη απογοήτευ-
ση σε όλους τους Βορειοελλαδίτες.
Από την επανασύστασή του όμως το
2012 το υπουργείο Εσωτερικών (Μα-
κεδονίας, Θράκης - ΥΜΑΘ) πέραν του
συντονιστικού του ρόλου καλείται να
επιτελέσει και έναν άλλον στόχο λειτουργώντας ως «εργαλείο» για την ανάπτυξη της
Βόρειας Ελλάδας. Η Διεύθυνση Ιδιωτικών Επενδύσεων του υπουργείου ειδικότερα
στοχεύει στην καθιέρωση της Μακεδονίας και της Θράκης ως πόλου έλξης επενδύ-
σεων και κόμβου καινοτομίας. Μέχρι σήμερα αυτό έχει επιτευχθεί ικανοποιητικά,
αλλά δεδομένου ότι η περιοχή μας έχει πολύ σημαντικά συγκριτικά πλεονεκτήματα
υπάρχουν μεγάλα περιθώρια οικονομικής ανάπτυξης. Στο πλαίσιο αυτό, το ΥΜΑΘ
πρέπει να αναβαθμιστεί για να μπορέσει να βοηθήσει στην επίτευξη του στόχου αυ-
τού. Θα πρέπει η Μακεδονία και η Θράκη να επιτύχουν μια αύξηση του κατά κεφαλήν
εισοδήματος φτάνοντας τα επίπεδα άλλων περιοχών και κάτι τέτοιο μπορεί να γίνει
με προσέλκυση και άλλων παραγωγικών επενδύσεων και αύξηση της συμβολής των
επιχειρήσεων περιοχής στις εξαγωγές της χώρας μας.

Ως πρόεδρος του ΣΕΒΕ θεωρώ πως η αναβάθμιση του υπουργείου Μακεδονίας και
Θράκης (ΥΜΑΘ) είναι μια επιτακτική ανάγκη. Οφείλει να ενισχυθεί και να αποκτήσει
μεγαλύτερη στρατηγική σημασία ώστε να συμβάλει πιο ενεργά στην ανάπτυξη της Βό-
ρειας Ελλάδας. Αυτό θα απαιτούσε τη στελέχωσή του με ειδικούς σε τομείς, με αποτέ-
λεσμα να αναβαθμιστεί σε ένα ισχυρό θεσμικό όργανο με εξουσίες για την προσέλκυ-

ση επενδύσεων και την προώθηση
της επιχειρηματικής ανάπτυξης στην
οικονομία της Βόρειας Ελλάδας. Το
ΥΜΑΘ, λόγω της στρατηγικής θέσης
της Θεσσαλονίκης, μπορεί να λει-
τουργήσει ως κεντρικός πυλώνας
ανάπτυξης για τα Βαλκάνια. Με την
προώθηση διασυνοριακών συνεργα-
σιών και την υλοποίηση στρατηγικών
σχεδίων, με επίκεντρο τη δημιουργία
δικτύων συνεργασίας στους τομείς
της βιομηχανίας, του εμπορίου και
των υποδομών, το ΥΜΑΘ θα μπορού-
σε να αναβαθμίσει τη Θεσσαλονίκη σε
ένα επιχειρηματικό και πολιτιστικό
κέντρο της περιοχής. Αναμφίβολα, το
ΥΜΑΘ, σε συνεργασία με τη Διεύθυν-

ση Ιδιωτικών Επενδύσεων, έχει τη δυνατότητα να ενισχύσει την επιχειρηματικότητα
στη Βόρεια Ελλάδα, προσφέροντας ένα πλαίσιο υποστήριξης με πρόσβαση σε πληρο-
φορίες, συμβουλευτική υποστήριξη, χρηματοδοτικά εργαλεία και συνεργασίες. Η συ-
νεργασία των δύο οργάνων, μέσω ειδικών προγραμμάτων για καινοτομία και νεοφυείς
επιχειρήσεις, μπορεί να τονώσει τη βιομηχανία, την τεχνολογία και τον τουρισμό.

Hub για την προσέλκυση
ιδιωτικών επενδύσεων

Αναστάσιος Καπνοπώλης Πρόεδρος ΒΕΘ 

Βορειοελλαδικό τόξο,
υποδοχέας επενδύσεων

Εργαλείο για την ανάπτυξη
στη Βόρεια Ελλάδα

Ιωάννης Μασούτης Πρόεδρος ΕΒΕΘ και ΚΕΕΕ

Πυλώνας ανάπτυξης των Βαλκανίων
Συμεών Διαμαντίδης Προέδρος ΣΕΒΕ
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«Α
ν δεν λυθεί η μεγάλη διαφορά
που έχουμε με την Τουρκία, δη-
λαδή η οριοθέτηση της υφαλο-

κρηπίδας και της ΑΟΖ, δεν θα υπάρχουν μα-
κρόχρονη ειρήνη και ευημερία στην περιοχή
μας», ανέφερε ο υπουργός Εξωτερικών Γιώρ-
γος Γεραπετρίτης μιλώντας χθες στον ΣΚΑΪ.

Ο κ. Γεραπετρίτης σημείωσε πάντως ότι η
επίλυση πρέπει να γίνει με βάση το διεθνές δί-
καιο, ωστόσο τόνισε πως δεν είμαστε ακόμη

κοντά σε αυτό. Συνεχίζοντας, υπογράμμισε
πως «αυτή είναι η κατάλληλη στιγμή για την Ελ-
λάδα, καθώς η χώρα μας διαθέτει αυτήν τη
στιγμή ένα πολύ καλό διεθνές κεφάλαιο, το
οποίο είναι ισχυρότερο από ποτέ».

Ξεκαθάρισε επίσης ότι «η χώρα μας ποτέ δεν
πρόκειται να συναινέσει στο να τεθούν ζητήμα-
τα κυριαρχίας», ενώ απαντώντας στις αιτιάσεις
για την πολιτική προσέγγισης στον ελληνο-
τουρκικό διάλογο, ανέφερε πως σέβεται τις

«Αν δεν λυθεί η μεγάλη
διαφορά με την Τουρκία, 

δεν θα υπάρχουν
ειρήνη και ευημερία»

διαφορετικές απόψεις, αλλά -πρόσθεσε- «δι-
κό μου χρέος είναι να δημιουργήσω τις συνθή-
κες ειρήνης, ευημερίας και εθνικης αυ-
τοπεποίθησης». 

«Όταν συζητάς, πάντα
κάτι έχεις να κερδίσεις»

Γαι τις συνομιλίες με τη γειτονική χώ-
ρα είπε ότι «15 μήνες μετά την έναρξη
του διαλόγου στο Βίλνιους, όταν συζητάς
πάντα κάτι έχεις να κερδίσεις. Λύση δεν μπορεί
να υπάρχει αν δεν συζητήσεις. Κατά τη διάρ-
κεια των 15 μηνών εδραιώθηκαν κανάλια επι-
κοινωνίας. Πάντα υπάρχουν εντάσεις, αλλά
δουλεύουν οι δύο κυβερνήσεις ώστε οι εντά-
σεις να μη γίνονται κρίσεις», συμπλήρωσε ο κ.
Γεραπετρίτης, με την κυβέρνηση να ετοιμάζε-
ται ήδη για το επόμενο βήμα στον ελληνοτουρ-
κικό διάλογο. 

Η δήλωση αυτή ασφαλώς εντάσσεται στο γε-
νικότερο σκεπτικό της κυβέρνησης και στο κυ-
ρίαρχο μέλημά της να υπάρχει πρωτίστως
ασφάλεια και σε δεύτερο επίπεδο ευημερία,
για αυτό και διερευνάται κατά πόσο υπάρχει
ένα πλαίσιο για την επόμενη φάση. Για αυτό και
ο όρος «οριοθέτηση» είναι πλέον ανοιχτός στο
τραπέζι προκειμένου να γίνει αντιληπτό στην
ελληνική κοινή γνώμη ότι μπαίνει χρονοδιά-
γραμμα.

Η κυβέρνηση θέλει να εκμεταλλευτεί το μο-
μέντουμ των «ήρεμων νερών» και ασφαλώς
την υπεροχή της στο εσωτερικό πολιτικό σκη-
νικό ώστε να δρομολογήσει το κλείσιμο του
επώδυνου βιβλίου των ελληνοτουρκικών σχέ-

σεων. Έτσι λοιπόν στο υπουργείο Εξωτερικών
ήδη συγκροτείται ομάδα από εμπειρογνώμο-

νες, νομικούς και έμπειρους διπλωμά-
τες τόσο από την Ελλάδα όσο και από το
εξωτερικό ώστε να γίνει η ανάλογη
προετοιμασία για να υπάρχει η ανα-
γκαία νομική και τεχνική υποστήριξη.

Η έμπειρη Μαρία Τελαλιάν, πρώην
επικεφαλής της Ειδικής Νομικής Υπη-
ρεσίας του υπουργείου Εξωτερικών και
σύμβουλος του πρωθυπουργού για θέ-

ματα Διεθνούς Δικαίου, που διατηρεί στενή
σχέση με την υφυπουργό Εξωτερικών Αλεξάν-
δρα Παπαδοπούλου, θα σηκώσει ένα σημαντι-
κό βάρος της προετοιμασίας, ενώ υπάρχει
ανοιχτή γραμμή με τον Τούρκο πρέσβη στη
Αθήνα Τσαγατάι Ερτσιγές. 

«Δεν έχουμε διευθετήσει 
αυτήν τη διαφορά»

Σε αυτό το κλίμα κρατάμε την αναφορά του
πρωθυπουργού στον ΟΗΕ που μίλησε περί
προθυμίας της Ελλάδας «να εργαστεί για την
επίλυση του μοναδικού εκκρεμούς σημαντι-
κού ζητήματος με τη γείτονα: την οριοθέτηση
της υφαλοκρηπίδας και της Αποκλειστικής Οι-
κονομικής Ζώνης στο Αιγαίο και την Ανατολική
Μεσόγειο. Δεν έχουμε μπορέσει να διευθετή-
σουμε αυτήν τη διαφορά επί περισσότερα από
40 χρόνια, αλλά αυτό δεν σημαίνει ότι είναι μοι-
ραίο να παραμείνει άλυτη». Σε κάθε περίπτω-
ση, το ανώτατο συμβούλιο συνεργασίας των Ια-
νουάριο θα είναι κομβικό, καθώς θα έχει ήδη
ορκιστεί και ο νέος πρόεδρος των ΗΠΑ.

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Στο κυρίαρχο μέλημα της κυβέρνησης για την οριοθέτηση 
της υφαλοκρηπίδας και της ΑΟΖ αναφέρθηκε ο ΥΠΕΞ 

- «Αυτή είναι η κατάλληλη στιγμή για την Ελλάδα, διαθέτουμε 
το ισχυρότερο διεθνές κεφάλαιο που είχαμε ποτέ» 

ΓΙΩΡΓΟΣ ΓΕΡΑΠΕΤΡΙΤΗΣ:
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Τ
ην πολύτιμη και πολύπλευρη συνεισφορά
των Ενόπλων Δυνάμεων και το σπουδαίο λει-
τούργημα που επιτελούν τα στελέχη τους

ανέδειξε για μια ακόμη φορά η επιχείρηση επανα-
πατρισμού των Ελλήνων του Λιβάνου.

Με απόλυτο επαγγελματισμό, λαμβάνοντας κάθε
μέτρο ασφαλείας και προετοιμάζοντας μια επιχεί-
ρηση σε εμπόλεμη ζώνη προσμετρώντας όλους
τους παράγοντες, η Πολεμική Αεροπορία έφτασε
στη διακεκαυμένη ζώνη του Λιβάνου, παρέλαβε

τους δεκάδες Έλληνες και Κύ-
πριους και απογειώθηκε για την
ασφάλεια της πατρίδας.Οι εικό-
νες κατά την προσγείωση στο αε-
ροδρόμιο της Βηρυτού αποτυπώ-
νουν πλήρως την κατάσταση στη
Μέση Ανατολή. Πυκνός καπνός
πάνω από την πρωτεύουσα του
Λιβάνου, την ώρα που μαχητικά
του Ισραήλ βομβάρδιζαν συνε-

χώς θέσεις της Χεζμπολάχ. Με το αεροδρόμιο της
Βηρυτού να παραμένει ακόμη ανοιχτό, το C-130 της
Πολεμικής μας Αεροπορίας προσγειώθηκε και απο-
γειώθηκε χωρίς προβλήματα, αφήνοντας πίσω μια
πόλη που βυθιζόταν στη φρίκη του πολέμου.

Ικανοποίηση στο Πεντάγωνο
Η προσγείωση του ελληνικού μεταγωγικού της

356 Μοίρας Τακτικών Μεταφορών στην Ελευσίνα
έφερε χαμόγελα ανακούφισης, όχι μόνο στους επι-
βαίνοντες αλλά και στην πολιτική και στρατιωτική
ηγεσία για την άριστη εκτέλεση της αποστολής σε μια
ζώνη κινδύνου. Παράλληλα, ανέδειξε για μια ακόμη
φορά την ανάγκη και τη σπουδαιότητα να υπάρχουν
διαθέσιμα μεταγωγικά αεροσκάφη, ένα ζήτημα που
ταλαιπώρησε για χρόνια την Πολεμική μας Αεροπο-
ρία, που με χαμηλές διαθεσιμότητες πάλευε να αντα-
ποκριθεί στις τεράστιες επιχειρησιακές ανάγκες και
την παράλληλη στήριξη της Πολιτείας.

Θυμίζουμε πως παρά τις διαχρονικά επίμονες και
συνεχείς προσπάθειες της ηγεσίας του αεροπορι-
κού Επιτελείου για την ανάταξη του στόλου των με-
ταγωγικών αεροσκαφών, οι διαθεσιμότητες, μέχρι
πριν από δύο χρόνια, ήταν σε απελπιστικά επίπεδα.
Αποκορύφωμα, ο σεισμός στην Τουρκία στις αρχές
του 2023, που ο πρωθυπουργός έδωσε εντολή να
φύγουν μεταγωγικά με βοήθεια και τελικά έφυγε
μόλις ένα. Ο ίδιος ο Κυριάκος Μητσοτάκης τότε
έδωσε εντολή για άμεση και αποτελεσματική λύση
στο ζήτημα των C-130.

«Ρεκόρ» δεκαετιών
Τον περασμένο Φεβρουάριο η 356 Μοίρα καλω-

σόρισε ξανά το τρίτο C-130 που ύστερα από χρόνια
ταλαιπωρίας στα υπόστεγα του εργοστασίου της
Πολεμικής Αεροπορίας κατάφερε τελικά να ξανα-
βγεί στον διάδρομο απογείωσης και τους μηχανι-
κούς να εγγυώνται ασφαλείς πτήσεις.

Λίγους μήνες μετά ακολούθησε το τέταρτο, ενώ
το καλοκαίρι προσγειώθηκε στην 112 Πτέρυγα Μά-
χης στην Ελευσίνα ένα από τα δύο C-130 Hercules
της Πολεμικής Αεροπορίας, που είχαν ενταχθεί στο
νατοϊκό πρόγραμμα υποστήριξης NSPA (NATO
Support and Procurement Agency) και ολοκλήρω-
σε τις εργασίες συντήρησης στην Πορτογαλία. Με

τον τρόπο αυτό ο αριθμός της διαθέσιμης δύναμης
μεταγωγικών της 356 Μοίρας ανέβηκε στα πέντε.

Στην Πορτογαλία παραμένει ένα ακόμη ελληνικό
C-130, με τις πιο αισιόδοξες εκτιμήσεις να μιλούν
για απόδοση του αεροπλάνου εντός του 2025.

Μετά την ταλαιπωρία και το άγχος των προηγού-
μενων ετών, ο αριθμός των πέντε διαθέσιμων C-
130H αποτελεί «ρεκόρ» δεκαετιών, καθώς τα τελευ-
ταία χρόνια υπήρξαν περίοδοι που πετούσε μόλις
ένα C-130. Πλέον η Πολεμική Αεροπορία διαθέτει
συνολικά εννέα μεταγωγικά, πέντε C-130 και τέσ-
σερα C-27 Spartan, ενώ εκτιμάται πως τους επόμε-

νους μήνες θα γίνουν δέκα.  Στα υπόστεγα της ΕΑΒ
βρίσκονται άλλα τρία C-130. Στα δύο από αυτά οι ερ-
γασίες έχουν προχωρήσει σε μεγάλο ποσοστό, ενώ
το τρίτο είναι στα αρχικά στάδια συντήρησης. Οι ελ-
λείψεις προσωπικού στην Ελληνική Αεροπορική
Βιομηχανία αλλά και η εύρεση ανταλλακτικών -μιας
και πρόκειται για μοντέλα προηγούμενων δεκαε-
τιών- προκαλούν σημαντικές καθυστερήσεις στην
ολοκλήρωση των εργασιών, με το χρονοδιάγραμμα
αρκετές φορές να εκτροχιάζεται.

Εισηγήσεις από το αεροπορικό Επιτελείο
Παρά τις τεράστιες προσπάθειες για επιστροφή

σε πτήσιμη κατάσταση αρκετών μεταγωγικών, εί-
ναι δεδομένο πως σε μερικά χρόνια θα κληθούν να
αποσυρθούν λόγω παλαιότητας. Για τον λόγο αυτό
ο αρχηγός ΓΕΑ, αντιπτέραρχος Δημοσθένης Γρη-
γοριάδης, έχει ήδη φακέλους με λύσεις ώστε να
μην περιέλθει ξανά σε αδιέξοδο ο στόλος των με-
ταγωγικών αεροσκαφών. Η «λύση» από τις ΗΠΑ,
μετά την επιστολή Μπλίνκεν για παραχώρηση αε-
ροσκαφών από το αμερικανικό πλεόνασμα, απορ-
ρίφθηκε χωρίς δεύτερη σκέψη, μιας και οι Αμερι-
κανοί μάς έδιναν αεροσκάφη τα οποία ενδεχομέ-
νως να ήταν σε χειρότερη κατάσταση και από τα
πέντε C-130 που παραμένουν καθηλωμένα για
χρόνια στην Τανάγρα.

Η συζήτηση λοιπόν επανέρχεται στην ανάγκη
απόκτησης νέων μεταγωγικών. Η Αεροπορία δεν
κρύβει το ενδιαφέρον της για την απόκτηση της νέ-
ας γενιάς C-130J, καθώς, σύμφωνα με αρμόδιες
πηγές, η ένταξή τους στο ελληνικό οπλοστάσιο θα
είναι άμεση, μιας και ήδη υπηρετούν οι προκάτοχοί
τους, ενώ υπάρχει ήδη σημαντική εμπειρία σε θέ-
ματα εκπαίδευσης και υποστήριξης.

Οι εισηγήσεις από το αεροπορικό Επιτελείο
έχουν γίνει και πλέον η πολιτική ηγεσία καλείται να
τα βάλει στην εξοπλιστική ατζέντα. Σε ποια θέση;
Άγνωστο. Προς το παρόν ο στόχος των δέκα μετα-
γωγικών είναι πλέον εφικτός και επιτρέπει τους
σχεδιασμούς για το μέλλον. 

Η επιχείρηση απεγκλωβισμού 
των Ελλήνων ανέδειξε 
τη σπουδαιότητα των μεταγωγικών
για αποστολές σε εμπόλεμες 
περιοχές - Προς αναζήτηση λύσεων
το ΓΕΑ ώστε να αυξηθεί 
ο στόλος τους στο άμεσο μέλλον

Η αποστολή στον
Λίβανο και η ανάγκη

για διαθέσιμα
ιπτάμενα «θηρία»

Ο υπουργός Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας προανήγγειλε αλ-
λαγές τόσο στη στρατιωτική θητεία όσο και στην εφεδρεία. Ο ΥΠΕ-
ΘΑ παραβρέθηκε χθες στην ορκωμοσία των νεοσυλλέκτων στρα-
τιωτών της 2024 Ε’ ΕΣΣΟ, που πραγματοποιήθηκε στο Κέντρο Εκ-
παιδεύσεως Πυροβολικού στη Θήβα, και με δηλώσεις του άνοιξε
τα χαρτιά της πολιτικής ηγεσίας για τις επερχόμενες αλλαγές.

«Η θητεία, δηλαδή η προσφορά χρόνου από τους νέους ανθρώ-
πους στην πατρίδα τους, πρέπει να εξελιχθεί ώστε να υπηρετεί τις
σύγχρονες ανάγκες ασφάλειας της πατρίδας μας», ανέφερε, ενώ
στη συνέχεια τόνισε πως «στους επόμενους 24 μήνες, στο πλαίσιο
της υλοποίησης της “Ατζέντας 2030”, η στρατιωτική θητεία αλλάζει.

Θα αποτελεί μια ολοκληρωμένη διαδικασία απόκτησης
εκτεταμένων βασικών επιχειρησιακών γνώσεων αλλά
και ανάπτυξης ειδικών δεξιοτήτων», είπε.

«Για αυτό προωθούμε σημαντικές αλλαγές τόσο στη
θητεία όσο και στην εφεδρεία. Η θητεία από αγγαρεία
πρέπει να μετατραπεί σε μια θητεία με ουσία. Σε μια θη-
τεία ευκαιρία και για την πατρίδα και για τον νεοσύλλεκτο. Ο
οπλίτης θα μπορεί να αποκτά δεξιότητες χρήσιμες για τις Ένοπλες
Δυνάμεις, αλλά χρήσιμες και για τον ίδιο», εξήγησε ο κ. Δένδιας.

Στη συνέχεια, αναφερόμενος σε ένα ζήτημα που απασχολεί εδώ
και χρόνια τόνισε: «Υπολογίζουμε ότι θα χρειαστούμε περίπου 36

μήνες για να αλλάξουμε και την εφεδρεία και να μπορέ-
σουμε να αρχίσουμε την υλοποίηση του πρωτοποριακού
προγράμματος εθελοντικής στράτευσης γυναικών,
ώστε τα άξια επαγγελματικά μας στελέχη να συμπλη-
ρώνονται και από άρτια εκπαιδευμένους οπλίτες».
Καταλήγοντας ανέφερε πως «η ύπαρξη της πατρίδας

στηρίχθηκε πάντα και στηρίζεται στη νέα γενιά των Ελλήνων.
Και η θητεία και η εφεδρεία αποτελούν προϋπόθεση υπαρξιακή.
Αποτελούν προϋπόθεση για να μπορέσουμε να υπερασπίσουμε τη
χώρα αν απαιτηθεί. Ή για να σας το πω με δύο λέξεις: Αποτελούν
απαραίτητη συνθήκη εθνικής ανεξάρτητης ύπαρξης».                    M. Π.

C-130

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Νίκος Δένδιας: «Στα χακί και οι γυναίκες» - Όλες οι αλλαγές στη στρατιωτική θητεία
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T
ην πεποίθηση ότι μετά τις πολλαπλές κρίσεις που έχουν
χειριστεί οι δήμοι έχουν διαμορφωθεί ώριμες συνθήκες
για την αλλαγή της Αυτοδιοίκησης τονίζει ο δήμαρχος

Αγίων Αναργύρων-Καματερού Σταύρος Τσίρμπας μιλώντας στην
«Political». Ταυτόχρονα, μοιράζεται μαζί μας το όραμά του για
επίτευξη βιώσιμης ανάπτυξης στον Δήμο Αγίων Αναργύρων-Κα-
ματερού. Επιπλέον μας μιλά για το μεγάλο έργο ανάπλασης του
παλαιού αμαξοστασίου του ΟΣΕ, επιφάνειας 62.000 τμ, που μετά
από πολλές δυσκολίες ξεκίνησε. Πρόκειται για το μεγάλο πάρκο

στο κέντρο της πόλης, όπου θα δημιουργηθούν
υποδομές σύγχρονης τεχνολογίας. Παράλληλα, ο
Σταύρος Τσίρμπας αναφέρεται στη μεγάλη επιβά-
ρυνση από τον ΧΥΤΑ Φυλής και, τέλος, μας ανα-
πτύσσει το όραμά του για τον ΑΣΔΑ, όπου έχει
αναλάβει την προεδρία. 

Ανήκετε στη νέα γενιά αυτοδιοικητικών. Ποιο είναι
το όραμά σας για τη βελτίωση της Αυτοδιοίκησης,
προκειμένου οι παρεμβάσεις της να είναι πιο

αποτελεσματικές; Το ρωτώ αυτό λόγω της επικείμενης έναρξης
του διαλόγου για τη σύνταξη του νέου Κώδικα Αυτοδιοίκησης. 

Ξεκίνησα να ασχολούμαι ενεργά με την Τοπική Αυτοδιοίκηση
από το 2010 σε ηλικία μόλις 26 ετών. Έχω βιώσει όλη τη διαδρο-
μή μέσα στα δύσκολα χρόνια της οικονομικής κρίσης, της υγει-
ονομικής, της ενεργειακής και ακόμα και τώρα που οι πληθωρι-
στικές τάσεις πιέζουν την κοινωνία μας. Σε όλη αυτή την πορεία
έως σήμερα, η Τοπική Αυτοδιοίκηση στήριξε τον κόσμο, βγήκε
μπροστά, οι δήμοι ανέλαβαν πρωτοβουλίες που είχαν ουσιαστι-
κό αντίκτυπο και βοήθησαν σημαντικά τους πολίτες. 

Αυτό πέρα από το ανθρωπιστικό κομμάτι το οποίο είναι αναμ-
φισβήτητο έχει και έναν χαρακτήρα διδακτικό, πως οι δήμοι,
οποτεδήποτε έχει χρειαστεί, έχουμε βάλει πλάτη αθόρυβα, με
καίρια βοήθεια σε κάθε μεγάλη πρόκληση της εποχής και συνε-
χίζουμε καθημερινά να στηρίζουμε τις τοπικές κοινωνίες, χωρίς
να διαθέτουμε ούτε τα κατάλληλα εργαλεία, πολύ περισσότερο
ούτε το νομοθετικό πλαίσιο.

Το γεγονός αυτό δημιουργεί από μόνο του ώριμες συνθήκες
για την αλλαγή της Αυτοδιοίκησης. Θεωρώ πως η Τοπική Αυτοδι-
οίκηση μπορεί να δώσει λύσεις εκεί που το κεντρικό κράτος
αδυνατεί, έχει τα ανακλαστικά, τις δυνατότητες, την τεχνογνωσία
και σίγουρα είναι κοντά στον παλμό της κοινωνίας, μέσα από την
καθημερινότητα. Άρα πρέπει να τολμήσουμε όλοι μαζί ένα μεγά-
λο βήμα προς τα εμπρός, με αρμοδιότητες, με εργαλεία, με νο-
μοθετικές ρυθμίσεις και χρηματοδοτήσεις, δημιουργώντας έναν
συνολικό κρατικό μηχανισμό ευέλικτο, σύγχρονο, γρήγορο και
αποτελεσματικό.

Περνάμε τώρα στα του Δήμου Αγίων Αναργύρων-Καματερού.
Ποιος είναι ο προσανατολισμός και η προοπτική που θα θέλατε να
δώσετε στον δήμο; Και εξειδικεύω το ερώτημα: Ποια είναι η
στόχευσή σας σε σχέση με τη βιώσιμη ανάπτυξη, με δεδομένο ότι
η κλιματική κρίση κάνει όλο και πιο εμφανή την παρουσία της;

Στην προηγούμενη θητεία μας έγινε μια μεγάλη προεργασία για

τη βιώσιμη ανάπτυξη του δήμου μας σε δυο άξονες. Τη δημιουρ-

γία ασφαλών διαδρομών στους εμπορικούς δρόμους της πόλης

μας, με έργα φιλικά προς την οικογένεια, τους πεζούς, τους ηλι-

κιωμένους, ώστε να μπορέσει αναπτυχθεί η εμπορικότητα. Ταυ-

τόχρονα επιλέξαμε να οδηγήσουμε το μέλλον του δήμου μας μέ-

σα από ένα μεγάλο, εμβληματικό έργο που όμοιό του δεν θα

υπήρχε στη Δυτική Αθήνα. Έτσι, ανακοινώσαμε τις προηγούμε-

νες ημέρες πως το έργο ανάπλασης του παλαιού αμαξοστασίου

του ΟΣΕ μετά από εκατοντάδες δυσκολίες ξεκίνησε. 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«Η Τοπική Αυτοδιοίκηση μπορεί 
να δώσει λύσεις εκεί που 

το κεντρικό κράτος αδυνατεί»

«Η διαχείριση των κρίσεων δημιούργησε ώριμες 
συνθήκες για την αλλαγή της ΤΑ. Πρέπει να τολμήσουμε
όλοι μαζί ένα μεγάλο βήμα προς τα εμπρός

στην Ηλέκτρα
Βισκαδουράκη

ilektravisk@hotmail.com



Εκεί θα δημιουργηθεί ένα μεγάλο πάρκο στο κέντρο της πόλης

μας, επιφάνειας 62.000 τμ, χώροι πρασίνου και αναψυχής με κεν-

τρική ταυτότητα την τεχνολογία. Στην πρώτη φάση που θα ολοκλη-

ρωθεί μέχρι το τέλος του 2025 θα γίνει η ανάπλαση των χώρων του

πρασίνου, των ανοιχτών θεάτρων, των γηπέδων και σε δεύτερη φά-

ση τα κτήρια που θα φιλοξενήσουν το κέντρο τεχνολογίας. 

Στον χώρο αυτό θα μπορούμε να φιλοξενούμε από δράσεις εικο-

νικής πραγματικότητας, ψηφιακής μετάβασης και εφευρέσεις, μέ-

χρι πλατφόρμες και δραστηριότητες ρομποτικής, διαγωνισμούς

που θα φιλοξενεί η πόλη μας και φυσικά δραστηριότητες αναψυχής

και άθλησης για όλους τους κατοίκους και τους επισκέπτες.

Η ανάπλαση του παλαιού αμαξοστασίου του ΟΣΕ συμπεριλαμβά-

νει και την ανάπλαση όλου του εμπορικού κέντρου των Αγίων Αναρ-

γύρων. Έτσι θα δημιουργηθεί ένας πυρήνας ελεύθερων χώρων,

άνω των 100 στρεμμάτων, από την πλατεία των Αγίων Αναργύρων,

τον Πευκώνα, την Ελιά του Πεισίστρατου, τη Δημοκρα-

τίας, τη Φυλής μέχρι το Πάρκο Τρίτση, με επίκεντρο το

παλαιό αμαξοστάσιο του ΟΣΕ, που καταφέραμε να έρ-

θει στην κατοχή του δήμου και θα δημιουργηθεί ένα

υπέροχο πάρκο αναψυχής, που θα περιλαμβάνει χώ-

ρους άθλησης, περιπάτου, θέατρα, γήπεδα, παιδότο-

πους και θα αποτελέσει έναν πόλο έλξης για επιχειρη-

ματίες και επισκέπτες, δίνοντας νέα πνοή και δυναμι-

κή στην τοπική αγορά και στον δήμο μας γενικότερα.

Μια ανάπλαση που με την ολοκλήρωσή της θα αλλάξει

ολοκληρωτικά την εικόνα του δήμου και των κατοίκων

και θα ξανακάνει το εμπορικό μας κέντρο πρωταγωνι-

στή στη Δυτική Αθήνα.

Όσον αφορά τα έργα αντιπλημμυρικής θωράκισης,
ποια είναι σε εξέλιξη, προκειμένου η περιοχή σας να
μην πλήττεται από πλημμυρικά φαινόμενα; Και πριν
από αυτό, σε ποια φάση βρίσκεται η διευθέτηση
ρεμάτων;

Η αντιπλημμυρική θωράκιση της πόλης μας είναι στις

προτεραιότητές μας από την προηγούμενη θητεία.

Ωστόσο, για να μπορέσουμε να προχωρήσουμε στα έρ-

γα που θα δώσουν τις λύσεις που χρειαζόμαστε, είναι

απαραίτητο να ολοκληρωθεί η μελέτη διευθέτησης και

οριοθέτησης των ρεμάτων από την Περιφέρεια Αττικής

καθώς και η μελέτη επάρκειας και διεύρυνσης του Κη-

φισού, ώστε να μπορέσουν να διοχετευτούν τα όμβρια

ύδατα.

Έχουμε ήδη δημοπρατήσει το αντιπλημμυρικό έργο

στην περιοχή του Γεροβουνού, ενώ έχουμε ήδη ολο-

κληρώσει τις μελέτες για το κέντρο των Αγίων Αναργύ-

ρων, που το υφιστάμενο δίκτυο ομβρίων υδάτων δεν

επαρκεί πλέον για τα φαινόμενα που αντιμετωπίζουμε. 

Δυστυχώς, η κλιματική αλλαγή έχει αλλάξει τελείως

τον τρόπο εξέλιξης των φαινομένων, δίνοντας ραγδαί-

ες βροχοπτώσεις σε ελάχιστο χρόνο και είναι κάτι που

πρέπει να αντιμετωπίσουμε συνολικά με οργανωμένες προσπάθει-

ες και μελέτες. Σκεφτείτε ότι σε μια απλή νεροποντή στις αρχές Σε-

πτεμβρίου στην πόλη μας, έπεσαν 60-80 τόνοι νερού ανά στρέμμα

μέσα σε μόλις μία ώρα, μια ποσότητα που παλαιότερα θα αφορούσε

ολόκληρο το έτος.

Παρακολουθούμε ότι δίνετε βαρύτητα στη βιώσιμη αστική
κινητικότητα. Ποια έργα έχετε σε εξέλιξη προς αυτή την
κατεύθυνση;

Όπως σας είπα, ο στρατηγικός μας σχεδιασμός βασίζεται στην ανά-

πτυξη της μικροκινητικότητας μέσα στην πόλη, στις γειτονιές,

ωθώντας τους δημότες να απολαύσουν το περπάτημα, τη βόλτα με

το ποδήλατο σε ένα όμορφο, πράσινο και ασφαλές περιβάλλον.

Έτσι, από το 2021 μέχρι σήμερα υλοποιήσαμε ένα από τα μεγαλύτε-

ρα έργα αστικής κινητικότητας -τολμώ να πω- στην Ελλάδα, με 22

χιλιόμετρα αστικής ανάπλασης, με φαρδιά πεζοδρόμια, διανοίξεις

επικίνδυνων σημείων, δημιουργία ραμπών ΑμεΑ, τοποθέτηση υπό-

γειων κάδων και εξοπλισμού και χιλιάδες δενδροφυτεύσεις. Πα-

ράλληλα έχουμε σχεδιάσει την επέκταση των ποδηλατοδρόμων της

πόλης από τα 2,5 χλμ που είναι σήμερα στα 7 χλμ!

Στο μεταξύ ανακύπτουν διαρκώς ανάγκες για αναβάθμιση και
επέκταση της σχολικής στέγης. Τι έχετε κάνει και τι δρομολογείτε
προς αυτή την κατεύθυνση;

Η σχολική χρονιά ξεκίνησε για εμάς με μεγάλη χαρά, με τα εγκαίνια

ενός νέου νηπιαγωγείου, του 12ου Νηπιαγωγείου Καματερού, ενώ

μέχρι το τέλος της χρονιάς θα εγκαινιάσουμε και τον ολοκαίνουριο

5ο Βρεφονηπιακό Καματερού.

Πέρα από αυτό όμως, έχουμε ξεκινήσει ένα πρόγραμμα ενεργει-

ακών αναβαθμίσεων των σχολικών μονάδων, βελτιώνοντας τη θερ-

μική απόδοση των κτηρίων με θερμοπροσόψεις, μονώσεις, αντικα-

τάσταση κουφωμάτων και χρήση νέων τεχνολογιών φωτισμού. 

Έχουν ολοκληρωθεί ήδη οκτώ μονάδες και αναμένονται ακόμη

περισσότερες. Ταυτόχρονα υλοποιούμε με ιδιαίτερο σθένος το ετή-

σιο πρόγραμμα συντήρησης, αναβαθμίζοντας τους αύλειους χώ-

ρους, συντηρώντας τα κτήρια ώστε να είναι ασφαλή και προσβάσιμα. 

Στόχος μας είναι να προσφέρουμε στα παιδιά της πόλης μας ένα

αναβαθμισμένο περιβάλλον μάθησης, προφυλαγμένο από τα καιρι-

κά φαινόμενα, με υλικά φιλικά προς τη φύση, βοηθώντας στη συγ-

κέντρωση και την απόδοση των μαθητών μέσα στη σχολική αίθουσα.

Ποιες είναι οι παρεμβάσεις σας για τη διαχείριση απορριμμάτων
και την ανακύκλωση, προκειμένου να μειωθεί η επιβάρυνση από
το τέλος ταφής;

Τα απορρίμματα είναι ένα μεγάλο και χρόνιο θέμα. Το μεγάλο στοί-

χημα είναι να καταφέρουμε να γίνει ευκαιρία και να μην παραμείνει

πρόβλημα. Ο ΧΥΤΑ Φυλής παραμένει μια ωρολογιακή βόμβα που

απειλεί και τον δήμο μας. Τα τελευταία χρόνια ολοκληρώσαμε ένα

πολύ μεγάλο έργο τοποθέτησης υπόγειων κάδων με χωριστά ρεύ-

ματα ανακύκλωσης σε 62 σημεία σε ολόκληρη την πόλη. Ταυτόχρο-

να, προχωράμε με δράσεις ενίσχυσης της ανακύκλω-

σης με διαλογή στην πηγή, με ρεύματα για ρουχισμό και

υπόδηση, με τη συλλογή βιοαποβλήτων από τις λαϊκές

αγορές και τα καταστήματα, καθώς και με ομάδες ταχεί-

ας επέμβασης στις γειτονιές, ώστε να μπορέσουμε να

διαχειριστούμε τον μεγάλο όγκο απορριμμάτων. Πα-

ράλληλα με τη διαχείριση θα πρέπει να ευαισθητοποι-

ήσουμε την κοινωνία περισσότερο, να αποκτήσει τη σω-

στή νοοτροπία βοηθώντας και τις υπηρεσίες του δήμου

να ανταποκριθούν. Στο εξωτερικό υπάρχουν ήδη αρκε-

τά μοντέλα που λειτουργούν με μεγάλη επιτυχία και

μπορούμε να δανειστούμε καλές πρακτικές που έχουν

αποτέλεσμα.

Αναλάβατε εσχάτως την προεδρία στον Αναπτυξιακό
Σύνδεσμο Δυτικής Αθήνας (ΑΣΔΑ). Ποιος είναι ο
προσανατολισμός που θέλετε να δώσετε στον ΑΣΔΑ και
στους δήμους που συμμετέχουν; Ποια είναι τα έργα σε
προτεραιότητα που πρέπει να υλοποιήσετε; 
Ο ρόλος του ΑΣΔΑ είναι επίκαιρος όσο ποτέ στην ανά-

πτυξη της Δυτικής Αθήνας. Οι σύγχρονες συνθήκες και

το νέο επιχειρησιακό πλαίσιο στο οποίο μεταβαίνει η

Αυτοδιοίκηση δημιουργούν νέες απαιτήσεις και στοχο-

θεσία, αποτελώντας το όχημα μετάβασης των εννέα δή-

μων σε μια νέα πραγματικότητα.

Ο ΑΣΔΑ μπορεί να εξελιχθεί χρησιμοποιώντας την

πολυσυλλεκτικότητα και την εξωστρέφεια, συλλέγον-

τας τις καλές πρακτικές που εφαρμόζουν μεμονωμένα

οι δήμοι, δημιουργώντας ένα συνολικό πλαίσιο δράσης,

πάνω στο οποίο θα εφαρμόζονται νέοι κανόνες, βασι-

σμένοι σε δοκιμασμένες και αποτελεσματικές λύσεις. 

Με τον τρόπο αυτό θα μετατραπεί από ένα όχημα μετα-

βατικών ιδιοτήτων σε έναν δημιουργικό φορέα ανάπτυ-

ξης, συλλέγοντας, συνθέτοντας και αναδιανέμοντας

πληροφορίες, τεχνογνωσία, πόρους και υπηρεσίες

προς την Τοπική και Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση. Πα-

ράλληλα είναι απαραίτητη η στροφή προς την προσέλκυση και την

«επιτάχυνση» των επενδύσεων με σημαντικό αναπτυξιακό, κοινω-

νικό-οικονομικό και περιβαλλοντικό αποτύπωμα. 

Η Δυτική Αθήνα έχει τεράστια ανάγκη να ενισχύσει και να ανα-

δείξει την ανταγωνιστικότητά της σε διεθνές επίπεδο. Μέσα από την

πολιτιστική και την επιχειρηματική ανάδειξη, τη σύζευξή τους με τη

σύγχρονη γνώση και καινοτομία, τα οφέλη μπορούν να είναι διάχυ-

τα για την ενίσχυση της κοινωνικής συνοχής, την καταπολέμηση

των κοινωνικών ανισοτήτων, την ανάπτυξη και τη βελτίωση της ποι-

ότητας ζωής των πολιτών.

ΣΑΒΒΑΤΟ 5 OKTΩΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL 39 Σταύρος Τσίρμπας
ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Η Δυτική Αθήνα έχει τεράστια ανάγκη να ενισχύσει
και να αναδείξει την ανταγωνιστικότητά της 
σε διεθνές επίπεδο. Μέσα από την πολιτιστική 
και την επιχειρηματική ανάδειξη, τη σύζευξή τους
με τη σύγχρονη γνώση και καινοτομία, τα οφέλη
μπορούν να είναι διάχυτα για την ενίσχυση 
της κοινωνικής συνοχής, την καταπολέμηση 
των κοινωνικών ανισοτήτων, την ανάπτυξη 
και τη βελτίωση της ποιότητας ζωής των πολιτών
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Κ
ορυφώνονται οι αντιδράσεις ενάντια στα κοράκια
που έχοντας αγοράσει τα κόκκινα δάνεια συνεχίζουν
ακάθεκτα να βγάζουν στο σφυρί τα σπίτια των συμ-

πολιτών μας. Και αυτό σε μια φάση που η ακρίβεια εξαφανί-
ζει το εισόδημα των μισθωτών, των συνταξιούχων αλλά και
των ελεύθερων επαγγελματιών.

Βέβαια, οι τράπεζες, οι οποίες επανειλημμένα ανακεφα-
λαιοποιήθηκαν με χρήματα του ελληνικού λαού, κατάφεραν
να ξεφορτωθούν από το 2017 και εντεύθεν κόκκινα δάνεια
ύψους 80 δισ. ευρώ (www.capital.gr, 19/7/2024). Σύμφωνα
με τον Γιάννη Στουρνάρα, «η εφαρμογή του προγράμματος
Ηρακλής στην Ελλάδα προσέφερε ένα σαφές όφελος διότι
συνέβαλε στην ταχεία εξυγίανση των ισολογισμών των τρα-
πεζών» (www.naftemporiki.gr, 27/9/2024). Το ύψος των
κρατικών εγγυήσεων για το πρόγραμμα Ηρακλής είχε ήδη
ανέλθει στο ποσό των 19 δισ. ευρώ στα τέλη Ιουνίου 2024
(www.imerisia.gr, 26/6/2024). Παρ’ όλα αυτά, η κυβέρνηση
ανακοίνωσε επέκταση του Ηρακλής 3 επιπλέον κατά 1 δισ.
ευρώ, από 2 στα 3 δισ. ευρώ συνολικά
(www.moneyreview.gr, 12/9/2024). Μάλιστα, το συνολικό
ποσό των κρατικών εγγυήσεων στο πλαίσιο του Σχεδίου
Ηρακλής εκτιμάται τελικά ότι θα ανέλθει στο ποσό των 23
δισ. ευρώ (www.kathimerini.gr, 17/9/2024). Έτσι, το ποσό των
κρατικών εγγυήσεων στην πράξη έρχεται να καλύψει τη
μέχρι στιγμής μείωση του συνολικού ποσού των κόκκινων
δανείων που ανέρχεται σε 21,8 δισ. ευρώ, καθώς, σύμφωνα
με στοιχεία που έδωσε ο Κωστής Χατζηδάκης, τα κόκκινα
δάνεια που βρίσκονται αυτήν τη στιγμή στα χέρια των δια-
φόρων funds και των servicers αγγίζουν τα 70,4 δισ. ευρώ
από 92,2 δισ. ευρώ που ήταν το 2019 (www.iefimerida.gr,
3/10/2024). Μάλιστα, καθώς παραμένει ορατός ο κίνδυνος
κατάπτωσης των εν λόγω κρατικών εγγυήσεων (www.capi-
tal.gr, 12/2/2024), το Σχέδιο Ηρακλής όχι μόνο δεν ανακού-
φισε τους δανειολήπτες οι οποίοι παραμένουν στα νύχια των
funds και των servicers, αλλά ταυτόχρονα στοιχίζει στο Δη-
μόσιο πολύ περισσότερο από την πρόταση-λύση που είχαμε
θέσει στο τραπέζι ήδη από το 2016 σχετικά με τη δημιουργία
Ταμείου Σωτηρίας Δανειοληπτών που θα στοίχιζε στο Δημό-
σιο 4,5 δισ. ευρώ, λύνοντας μια για πάντα το ζήτημα των κόκ-
κινων δανείων ύψους τουλάχιστον 90 δισ. ευρώ, καθώς οι
δανειολήπτες θα μπορούσαν πλέον να αγοράσουν τα δάνειά

τους στην τιμή πρώτης προσφοράς που έκαναν τα κοράκια.
Για την ιστορία θα πρέπει να τονιστεί ότι στις 15 Φεβρουα-

ρίου 2016 ο Μάριο Ντράγκι εξασφάλισε για τους Ιταλούς
συμπατριώτες του τα κόκκινα δάνεια των ιταλικών τραπεζών
να εντάσσονται σε καλάθι τιτλοποιημένων απαιτήσεων
(Asset Backed Security - ABS) και να δίνονται ως εγγυήσεις
(collaterals) στην Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. Αξιοποι-
ώντας αυτό το γεγονός στις 18/2/2016 στη συνεδρίαση της
Επιτροπής Οικονομικής και Νομισματικής Πολιτικής της Ευ-
ρωβουλής, κάλεσα τον Ντάισελμπλουμ να εφαρμόσει και
στην Ελλάδα τη λύση που εξασφάλισε ο Ντράγκι για τους
συμπατριώτες του στην Ιταλία. Και καθώς ο Ντάισελμπλουμ
πέταξε το μπαλάκι στον Ντράγκι, στη συνέχεια λίγες μέρες
μετά, στις 26 Φεβρουαρίου 2016, κατέθεσα Γραπτή Ερώτηση
προς την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα ζητώντας από τον
Ντράγκι να υπάρξει αντίστοιχη λύση και για τα κόκκινα δά-
νεια στην Ελλάδα.

Τόσο η τότε κυβέρνηση όσο και ο διοικητής της ΤτΕ ενη-
μερώθηκαν από την πλευρά μου για το σχέδιο Ντράγκι στις
30-31 Μαρτίου 2016 κατά τη διάρκεια της συνάντησης που
είχαν οι κύριοι Τσίπρας, Τσακαλώτος, Σταθάκης και Στουρ-
νάρας με τα μέλη της Ειδικής Επιτροπής (FAWG) του Ευρω-
παϊκού Κοινοβουλίου που συστάθηκε για τον έλεγχο της
τρόικας. Στις συναντήσεις αυτές επίσης τους έθεσα υπόψη
Πρόταση-Λύση για τα κόκκινα δάνεια, σύμφωνα με την οποία
καθώς οι τράπεζες θα πουλούσαν τα μη εξυπηρετούμενα δά-
νεια στα «distress funds» σε ιδιαίτερα χαμηλές τιμές (κάτω
από το 10% της αξίας τους), θα έπρεπε να θεσμοθετηθεί υπο-
χρεωτικό δικαίωμα προτίμησης για τους δανειολήπτες και
τους εγγυητές τους για εξαγορά του δανείου τους στην τιμή
πρώτης προσφοράς που θα έκαναν τα κοράκια (Kontra Ch-
annel-«Kontra 24», 4/4/2016 και στο www.notismarias.gr,
7/4/2016).

Επιπλέον και επειδή μπορεί οι δανειολήπτες να μην είχαν
ούτε αυτά τα χρήματα, θα έπρεπε να δημιουργηθεί ένα Δη-
μόσιο Ταμείο στο οποίο να καταφεύγουν οι δανειολήπτες για
να λάβουν τα ποσά που πρέπει να πληρώσουν προκειμένου
να εξαγοράσουν το δάνειό τους. Για τον λόγο αυτόν πρότεινα
η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ να διαθέσει ποσό τουλάχιστον 4,5 δισ.
ευρώ από το ποσό των 24 δισ. ευρώ που περίσσεψαν τότε
από την ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών στα πλαίσια του

τρίτου δανειακού πακέτου, προικοδοτώντας έτσι το νέο Δη-
μόσιο Ταμείο που θα αποτελούσε πλέον ένα ισχυρό εργαλείο
χρηματοδοτικής στήριξης των δανειοληπτών προκειμένου να
μη χάσουν τα σπίτια τους. Σημειωτέον, την παραπάνω Πρό-
ταση-Λύση ανέλυσα και στην κοινή συνεδρίαση της FAWG
με την Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων της Ελληνικής
Βουλής που έγινε στη Βουλή στις 30/3/2016.

Παρ’ όλα αυτά, η κυβέρνηση δεν δέχθηκε την Πρότασή
μου, αν και ο Ντράγκι απαντώντας στις 4/5/2016 στην παρα-
πάνω Γραπτή μου Ερώτηση επισήμανε με σαφή και κατηγο-
ρηματικό τρόπο ότι «στο Μνημόνιο Συνεννόησης που έχει
υπογραφεί με την Ελλάδα δεν περιλαμβάνεται ειδική απαί-
τηση η οποία να υποχρεώνει τις Ελληνικές τράπεζες να πω-
λούν τα μη εξυπηρετούμενα δάνειά τους», αφήνοντας
ορθάνοικτο το ενδεχόμενο της παραπάνω λύσης για τη χώρα
μας.

Στη συνέχεια και καθώς ο Ντράγκι προωθούσε την ίδρυση
Ταμείου για τα κόκκινα δάνεια στην Ιταλία επανάφερα την
πρότασή μου για την ίδρυση ενός Δημόσιου Ταμείου για τα
κόκκινα δάνεια στην Ελλάδα («Κυριακάτικη KontraNews»,
31/07/2016), το οποίο θα προχωρούσε στην αγορά των κόκ-
κινων δανείων στην τιμή πρώτης προσφοράς που θα έκαναν
τα κοράκια και στη συνέχεια θα έδινε την ευκαιρία στους δα-
νειολήπτες να αγοράσουν στην τιμή αυτή το δάνειό τους και
να σώσουν τα σπίτια τους.

Την παραπάνω πρόταση-λύση επανέφερα σε επίπεδο Ευ-
ρωβουλής και εκτός αυτής αρκετές φορές όπως:

1. Στις 12/10/2016 προς τον Μπενουά Κερέ, μέλος της Εκτε-
λεστικής Επιτροπής της ΕΚΤ, στα πλαίσια της (FAWG).

2. Στις 5/10/2017 στην Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου στο Στρασβούργο.

3. Στις 25/10/2017 προς τον αντιπρόεδρο της Κομισιόν
Ντομπρόφσκις στην Ολομέλεια του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου στο Στρασβούργο.

4. Στις 11/9/2018 προς τον Αλέξη Τσίπρα ενώπιον της Ολο-
μέλειας του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου ξανά στο Στρα-
σβούργο.

5. Στις 29/1/2019 προς τον Μάριο Ντράγκι ενώπιον της Επι-
τροπής Οικονομικής και Νομισματικής Πολιτικής του Ευρω-
παϊκού Κοινοβουλίου.

Νέο παράθυρο ευκαιρίας για λύση στο θέμα των κόκκινων
δανείων άνοιξε το 2020 την εποχή της πανδημίας που σε όλη
την Ευρώπη και σε όλο τον κόσμο δόθηκε πακτωλός κρατι-
κών ενισχύσεων για τη στήριξη των νοικοκυριών.

Για τον λόγο αυτό στις 6 Δεκεμβρίου 2020 με άρθρο μου
κάλεσα την κυβέρνηση της ΝΔ «από το τότε περίφημο μαξι-
λάρι των 32 δισ. ευρώ να διαθέσει 4,5 δισ. ευρώ για τη δημι-
ουργία Δημόσιου Ταμείου Σωτηρίας Δανειοληπτών, το οποίο
να αγοράσει τα κόκκινα στεγαστικά και επιχειρηματικά δάνεια
στην τιμή πρώτης προσφοράς που κάνουν τα κοράκια και εν
συνεχεία με βάση το κυπριακό μοντέλο να πουλήσει με δι-
ευκολύνσεις στην ίδια τιμή τα δάνεια στους δανειολήπτες για
να σώσουν τα σπίτια τους και τις επιχειρήσεις τους»
(www.notismarias.gr, 6/12/2020).

Εις μάτην όμως καθώς η κυβέρνηση επέμενε στην πεπα-
τημένη του σχεδίου Ηρακλής.

Από το σχέδιο Ηρακλής λοιπόν πίσω στην Πρόταση-Λύση
για τα κόκκινα δάνεια που δεν είναι άλλη από τη δημιουργία
Ταμείου Σωτηρίας Δανειοληπτών και με τους δανειολήπτες
να μπορούν να αγοράσουν τα δάνειά τους στην τιμή πρώτης
προσφοράς που κάνουν τα κοράκια.

Από το Σχέδιο Ηρακλής πίσω 
στο Ταμείο Σωτηρίας Δανειοληπτών

του
Νότη Μαριά

Πρόεδρος του
κόμματος ΕΛΛΑΔΑ -
Ο ΑΛΛΟΣ ΔΡΟΜΟΣ,
καθηγητής Θεσμών

της Ευρωπαϊκής
Ένωσης 

στο Πανεπιστήμιο
Κρήτης, πρώην

ευρωβουλευτής,
notismarias@gmail.com
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Μ
ε μεγάλο ενδιαφέρον αλλά και αυ-
ξανόμενο προβληματισμό παρα-
κολουθεί σύμπασα η νομική κοι-

νότητα, όπως βέβαια και συνολικά η ελληνι-
κή κοινωνία -με αφορμή πρόσφατα περιστα-
τικά- τις νέες πρωτοβουλίες του υπουργείου
Δικαιοσύνης για την αντιμετώπιση της αυξα-
νόμενης εγκληματικότητας τόσο στον χώρο
του κοινού ποινικού δικαίου (δράση συμμο-
ριών, ληστείες, κλοπές, εκβιάσεις κ.λπ.) όσο
και ειδικότερα στο πεδίο της παραβατικότη-
τας ανηλίκων, ζήτημα που μας είχε απασχο-
λήσει και σε προηγούμενο άρθρο (φύλλο της
2 Αυγούστου 2024, υπό τον τίτλο Νεανική εγ-
κληματικότητα και παιδεία).

Ως προς το δεύτερο αυτό σκέλος, η αυστη-
ροποίηση τόσο των ποινών όσο και του συνο-
λικού πλαισίου αντιμετώπισης των ανήλικων
δραστών και των γονέων αυτών φαίνεται να
είναι η επιλεγείσα από την πολιτική ηγεσία
κύρια (και μόνη;) μέθοδος αντιμετώπισης
της ως άνω πραγματικότητας.

Αντίστοιχα, και ως προς το πρώτο σκέλος,
ομοίως η αυστηροποίηση του πλαισίου αντι-
μετώπισης των καθ’ έξιν και κατ’ επανάληψη
παραβατών, έτσι ώστε να οδηγούνται τελικά
στη φυλακή όσοι παραβιάζουν εκ νέου τον
νόμο ενώ τους έχουν ήδη επιβληθεί περιορι-
στικοί όροι (κατ’ αντιστοιχία αντίστοιχων συ-
στημάτων του εξωτερικού, όπως για παρά-
δειγμα η αρχή των «τριών χτυπημάτων» που
εφαρμόζεται σε ορισμένες πολιτείες στις
Ηνωμένες Πολιτείες, όπου οι δράστες που
έχουν καταδικαστεί τρεις φορές για σοβαρά
εγκλήματα, αντιμετωπίζουν ισόβια ποινή
χωρίς τη δυνατότητα αποφυλάκισης υπό
όρους) σε συνδυασμό με την ήδη εξαγγελ-
θείσα κατάργηση της διάταξης περί εξάλει-
ψης του αξιοποίνου στις περιπτώσεις περι-
ουσιακών εγκλημάτων (πχ, κλοπή, υπεξαί-
ρεση, απάτη) που υφίσταται εκ των υστέρων
ικανοποίηση του θύματος από την πλευρά
του δράστη, καθώς πλέον αυτή η εξέλιξη θα
αντιμετωπίζεται απλώς ως ελαφρυντική πε-
ρίσταση του άρθρου ΠΚ. 84 (περ 2 δ).

Οι αυστηρές ποινές, όπως η ισόβια κά-

θειρξη, οι μακροχρόνιες φυλακίσεις, αλλά

και ο περιορισμός των πάσης φύσεως ανα-

στολών έκτισης της ποινής, αποτελούν ένα

σημαντικό μέρος των ποινικών συστημάτων

παγκοσμίως. Στόχος τους είναι η αποτροπή

της εγκληματικότητας, η τιμωρία των δρα-

στών και η προστασία της κοινωνίας. Ωστό-

σο, οι επιπτώσεις τους στην κοινωνική δι-

καιοσύνη παραμένουν θέμα αντιπαραθέσε-

ων τόσο στον νομικό όσο και στον κοινωνικό

διάλογο.

Από νομική άποψη, οι αυστηρές ποινές

υποστηρίζονται ως ένα μέσο απονομής δι-

καιοσύνης που ανταποκρίνεται στη σοβαρό-

τητα του εγκλήματος. Οι υποστηρικτές τους

θεωρούν ότι τέτοιες ποινές λειτουργούν

αποτρεπτικά, ειδικά για τα σοβαρότερα των

εγκλημάτων. Το σκεπτικό πίσω από την επι-

βολή αυστηρών ποινών είναι αφενός ότι η

ισχυρή τιμωρία μπορεί να αποθαρρύνει άλ-

λους από το να διαπράξουν παρόμοια εγκλή-

ματα, αφετέρου δε ότι αποτελεί μια ουσια-

στική μορφή δικαίωσης για τα θύματα και τις

οικογένειές τους.

Ωστόσο, η νομική επιχειρηματολογία για

τις αυστηρές ποινές συχνά τίθεται υπό αμφι-

σβήτηση όσον αφορά την αποδοτικότητά

τους. Έρευνες έχουν δείξει ότι η αποτρεπτι-

κή δύναμη των ποινών αυτών είναι

περιορισμένη, καθώς η πλειοψη-

φία των εγκληματιών δεν λειτουρ-

γεί με βάση τον ορθολογικό υπολο-

γισμό του κινδύνου σύλληψης και

τιμωρίας.

Ο αντίλογος επισημαίνει επίσης

ότι, από κοινωνιολογική σκοπιά,

οι αυστηρές ποινές συχνά ενέ-

χουν νομικές και κοινωνιολογι-

κές προκλήσεις και αναπαράγουν

τις ανισότητες που ήδη υπάρχουν

στο σύστημα δικαιοσύνης. Σύμ-

φωνα με αυτή την προσέγγιση, η

αδυναμία πρόσβασης σε υψηλής

ποιότητας νομική υπεράσπιση, η

διαφορετική αντιμετώπιση ατόμων από

μειονοτικές κοινότητες και η μεγαλύτερη

χρήση ποινών κατά των χαμηλότερων κοι-

νωνικών τάξεων δείχνουν ότι οι αυστηρές

ποινές δεν εφαρμόζονται ισομερώς σε

όλους τους πολίτες. Αυτό δημιουργεί ένα

αίσθημα αδικίας και ενισχύει την ανισότη-

τα στο δικαστικό σύστημα, γεγονός που έρ-

χεται σε αντίθεση με την έννοια της κοινω-

νικής δικαιοσύνης. Ενώ η απονομή δικαιο-

σύνης και η προστασία της κοινωνίας είναι

σημαντικά ζητήματα, οι αρνητικές επιπτώ-

σεις τους, ιδίως σε μειονοτικές και ευάλω-

τες κοινωνικές ομάδες, θέτουν υπό αμφι-

σβήτηση την αποτελεσματικότητά τους.

Μια πιο δίκαιη προσέγγιση στη δικαιοσύνη

θα μπορούσε να περιλαμβάνει λιγότερο

αυστηρές ποινές, σε συνδυασμό με αποκα-

ταστατικά μέτρα που επιτρέπουν στους

δράστες να επανενταχθούν στην κοινωνία

και να συμβάλουν θετικά.

Μετά τα ανωτέρω εισαγωγικά σχόλια, και

επανερχόμενοι στην εξέταση των -υπό θέ-
σπιση- νέων τροποποιήσεων, αρχικά δεν
μπορεί κανείς να αμφισβητήσει ότι σαφώς
έχουν επαρκή δικαιοπολιτικό λόγο, καθώς
φαίνεται να συμβαδίζουν και να ικανοποιούν
το εύλογο κοινωνικό αίτημα για την εμπέδω-
ση ενός αισθήματος ασφάλειας σε σχέση με
διαρκώς αυξανόμενη εγκληματική δραστη-
ριότητα.

Ο προβληματισμός που ανακύπτει, όμως,
ξεπερνά τόσο την κατασταλτική λειτουργία,
ήτοι την επιβολή αυστηρότερων ποινών και
συνολικού πλαισίου αντιμετώπισης των δρα-
στών, όσο και την προληπτική / αποτρεπτική
λειτουργία, μέσω της απειλής αυστηρότερης
αντιμετώπισης.

Έχει γραφτεί ειδικά αυτή την πε-
ρίοδο πλήθος άρθρων ιδίως για τις
συμμορίες Ρομά και τις συμμορίες
ανηλίκων, που η δράση τους απα-
σχολεί δημοσιότητα και Αρχές, με
συνεχώς αυξανόμενη ένταση, τόσο
προς την κατεύθυνση της αναζήτη-
σης των κοινωνικών λόγων και πα-
ραμέτρων που συντείνουν στη διέ-
γερση του κοινωνικού αυτού φαι-
νόμενου, αποβλέποντας στη διε-
ρεύνηση τρόπων αντιμετώπισής
του, μέσω της εξομάλυνσης των αι-
τιών που το προκαλούν. Όσο και
προς την κατεύθυνση απλά της -διά

της αυστηρής επιβολής του νόμου- αντιμε-
τώπισής του, θεσπίζοντας διατάξεις που θα
οδηγούν ευκολότερα τους δράστες στα κα-
ταστήματα κράτησης και σωφρονισμού. Ενώ
υπάρχουν ακόμη και φωνές, κραυγές μάλ-
λον(!), ειδικά στα μέσα κοινωνικής δικτύω-
σης, για το δικαίωμα αυτοπροστασίας, ακόμη
και για «τάγματα αυτοδικίας» σε βάρος των
δραστών.

Είναι προφανές ότι η προσπάθεια δικαιο-

λόγησης ακραία παραβατικών συμπεριφο-

ρών στη βάση των δεδομένων που δημιουρ-

γούν κοινωνικές ανισότητες, προβληματικά

οικογενειακά περιβάλλοντα, ή (στη βάση)

γενικά της οικονομικής κρίσης και των προ-

βλημάτων ομαλής ένταξης ατόμων μειονο-

τήτων στο κοινωνικό σύνολο, όσο εύλογο και

αν μπορεί να ακούγεται, φοβάμαι ότι πρακτι-

κά δεν οδηγεί κάπου. Μεταθέτει το πρόβλη-

μα στην ευχή της συνολικής βελτίωσης / θε-

ραπείας της κοινωνίας, της οικογένειας, του

εκπαιδευτικού συστήματος, των δομών πρό-

νοιας ακόμη και της συνολικής οικονομίας,

που φυσικά και πρέπει να αποτελούν στόχο

κάθε ευνομούμενης πολιτείας, ηχούν όμως

στα αυτιά κάθε ρεαλιστή πολίτη σαν προ-

εκλογικό σύνθημα ή σαν επίλογος μαθητι-

κής έκθεσης.

Δυστυχώς, παρότι όλοι, φαντάζομαι, συν-

τάσσονται με την άποψη ότι εκτός από το να

καταδικάζουμε κάποιον δράστη, πρέπει ως

κοινωνία να ψάξουμε και τα σχετικά αίτια αλ-

λά και να προσπαθήσουμε να εξαλείψουμε

τις ρίζες που δημιουργούν αυτές τις παραβα-

τικές συμπεριφορές, φοβάμαι ότι δεν μπο-

ρούμε απλώς να περιμένουμε την υλοποίηση

(;) του ανωτέρω υψηλού ιδανικού πράττοντας

μηδέν και απλά παρακολουθώντας τις συνέ-

πειες του διαρκούς επιδεινούμενου αυτού

φαινομένου. Τίποτα άλλωστε δεν εμποδίζει

τις αρμόδιες υπηρεσίες της Πολιτείας αλλά

και κοινωνικούς φορείς να σκύψουν πάνω

από τις «ρίζες του κακού» και με ενιαία πολι-

τική ως κράτος δικαίου και πρόνοιας να βοη-

θήσουν οικογένεια, σχολείο και μειονότητες

στην κατεύθυνση της ομαλής κοινωνικής

συμμετοχής και συμμόρφωσης στα όρια

αποδεκτών νομικά και κοινωνικά συμπερι-

φορών. Προφανώς βέβαια ακούγεται λίγο

οξύμωρο, το ότι επειδή η Πολιτεία δεν μπο-

ρεί να κάνει κάτι καλύτερο για τα ανωτέρω,

απλά να τα αντιμετωπίζει μόνο με αυστηρό-

τερες ποινές και φυλακές.

Ωστόσο, εκτιμώ ότι δυστυχώς είναι μονό-

δρομος να κινηθούμε με χρονική ανακολου-
θία, ήτοι άμεσα να αυστηροποιηθεί το πλαί-

σιο των ποινών και παράλληλα να γίνουν

σταθερά, προσεκτικά και αποτελεσματικά

βήματα στην κατεύθυνση των ανωτέρω κοι-

νωνικών πολιτικών που θα ανοίξουν τον δρό-

μο και σε μια εναλλακτική προσέγγιση και

προς μία δικαιοσύνη (και) με αποκαταστατι-

κό χαρακτήρα. Ήτοι με στόχευση πέρα από

τη στείρα τιμωρία των δραστών, στην επα-
νόρθωση των βλαβών που προκλήθηκαν από

το έγκλημα, τόσο για τα θύματα όσο και για

την κοινωνία στο σύνολό της, με παράλληλη
όμως έμφαση στην αποκατάσταση του εγ-

κληματία, μέσω εκπαίδευσης, θεραπείας και

κοινωνικής επανένταξης, αντί για τη στέρηση

της ελευθερίας του για μακρά χρονικά δια-

στήματα.

Σίγουρα όμως, μέχρι να εφαρμοστούν και

να αποδώσουν αυτές οι πολιτικές, κάτι πρέ-
πει να γίνει.

του
Αντώνη 

Πεπελάση

Δικηγόρος 
στον Άρειο Πάγο,

μέλος Ένωσης 
Ελλήνων 

Ποινικολόγων,
Ms Εμπορικού 

Δικαίου

Είναι η αυστηροποίηση των ποινών η λύση 
στο πρόβλημα της αύξησης της εγκληματικότητας;
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Η
γυναικομαστία είναι μια συχνή κα-
τάσταση που επηρεάζει έναν ση-
μαντικό αριθμό ανδρών, με εκτιμή-

σεις να δείχνουν ότι περίπου 40%-60% του
ανδρικού πληθυσμού θα την εμφανίσει κά-
ποια στιγμή στη ζωή του. Παρόλο που παρα-
μένει ένα θέμα που πολλοί διστάζουν να αν-
τιμετωπίσουν, η γυναικομαστία μπορεί να

επηρεάσει την αυτο-
πεποίθηση των αν-
δρών και την καθημε-
ρινότητά τους.

Αληθής Vs ψευδούς
γυναικομαστίας

Η γυναικομαστία
διακρίνεται σε δύο
μορφές, καθεμία με
διαφορετικές αιτίες
και θεραπευτικές
προσεγγίσεις: αληθής

και ψευδής γυναικομαστία.
Η αληθής γυναικομαστία προκύπτει από την

υπερτροφία του μαζικού αδένα λόγω ορμονι-
κών ανισορροπιών. Πρόκειται για τον αδενικό
τύπο της πάθησης. Από την άλλη πλευρά, η
ψευδής γυναικομαστία οφείλεται σε υπερβο-
λική συσσώρευση λίπους στους μαστούς και
για τον λόγο αυτό συχνά αποκαλείται και λιπο-
μαστία. Η διάκριση μεταξύ αυτών των δύο μορ-
φών είναι καθοριστική για την επιλογή της κα-
τάλληλης θεραπείας.

Για να κατανοήσει ένας άνδρας εάν πά-
σχει από αληθή ή ψευδή γυναικομαστία,
μπορεί να παρατηρήσει τα παρακάτω χαρα-
κτηριστικά:

• Αληθής γυναικομαστία: Ο μαζικός αδέ-
νας είναι σταθερός και ανομοιόμορφος.
Υπάρχουν σβόλοι κάτω από τη θηλή, που
μπορεί να επεκτείνονται εκτός των ορίων της
θηλαίας άλω, ενώ συχνά προκαλείται πόνος
με την αφή.

•Ψευδής γυναικομαστία: Η περιοχή του
στήθους είναι μαλακή λόγω της συσσώρευ-
σης λίπους. Είναι αισθητή η ύπαρξη μαλα-
κών σβόλων κάτω από τους μαστούς και η
αφή δεν συνοδεύεται από πόνο.

Επιπλέον, σε ορισμένες περιπτώσεις, οι
ασθενείς μπορεί να παρουσιάζουν και τα
δύο είδη γυναικομαστίας, συνδυάζοντας χα-
ρακτηριστικά και των δύο μορφών.

Στάδια γυναικομαστίας
Η γυναικομαστία ταξινομείται σε τρία στά-

δια, ανάλογα με την αύξηση των μαστών, τον
βαθμό πτώσης και την περίσσεια του δέρμα-
τος:

• Στάδιο Ι: Μικρή αύξηση χωρίς περίσσεια
δέρματος.

• Στάδιο ΙΙ: Μέτρια αύξηση χωρίς περίσ-
σεια δέρματος (ΙΙa) ή μέτρια αύξηση με πε-
ρίσσεια δέρματος και πτώση (ΙΙb).

• Στάδιο ΙΙΙ: Μεγάλη αύξηση με περίσσεια

δέρματος και σημαντική πτώση. Η ταξινόμη-
ση αυτή βοηθά τον ιατρό να καθορίσει την
κατάλληλη θεραπεία, εξασφαλίζοντας το
καλύτερο δυνατό αποτέλεσμα για κάθε
ασθενή.

Αίτια εμφάνισης
της γυναικομαστίας

Οι αιτίες της γυναικομαστίας είναι ποικί-
λες και περιλαμβάνουν γενετικές δυσλει-
τουργίες, ορμονικές διαταραχές λόγω ανι-
σορροπίας στην παραγωγή τεστοστερόνης
και οιστρογόνων, χρόνιες παθήσεις, όπως
είναι ο υπερθυρεοειδισμός, αλλά και αυξη-
μένο βάρος ή παχυσαρκία. Η γυναικομαστία
συνήθως εμφανίζεται σε μια από τις ακό-
λουθες ηλικιακές ομάδες:

Βρέφη: Συνήθως υποχωρεί μέσα σε λίγες
εβδομάδες μετά τη γέννηση.

Έφηβοι: Συχνά εξαφανίζεται μέσα σε διά-
στημα δύο ετών.

Μεσήλικες: Περίπου το 25% των ανδρών
άνω των 60 εμφανίζει γυναικομαστία.

Ωστόσο, η αληθής γυναικομαστία μπορεί
να εμφανιστεί σε άνδρες ανεξάρτητα από την
ηλικία, το βάρος ή την κατάσταση του σώμα-
τός τους, ενώ η ψευδής γυναικομαστία πα-
ρατηρείται κυρίως σε υπέρβαρους ή παχύ-
σαρκους άνδρες.

Η γνώση των παραγόντων που συμβάλ-
λουν στην εμφάνιση της γυναικομαστίας
βοηθά στην έγκαιρη διάγνωση και στην επι-
λογή της κατάλληλης θεραπείας.

Θεραπευτικές επιλογές για 
την αντιμετώπιση της γυναικομαστίας

Τα τελευταία χρόνια, η αντιμετώπιση της γυ-
ναικομαστίας έχει εξελιχτεί σημαντικά, προ-
σφέροντας σύγχρονες και αποτελεσματικές λύ-
σεις μέσα από την επεμβατική δερματολογία
και την αισθητική πλαστική χειρουργική. Η επι-
λογή της κατάλληλης θεραπείας εξαρτάται από
την αιτία και το στάδιο της γυναικομαστίας και
γίνεται έπειτα από λεπτομερή εξέταση και αξιο-
λόγηση από εξειδικευμένο ιατρό.

Αυθεντική κρυολιπόλυση CoolSculpting®:
Είναι μη επεμβατική μέθοδος, η πλέον αξιόπι-
στη κρυολιπόλυση με την έγκριση του FDA
(Αμερικανικός Οργανισμός Τροφίμων και Φαρ-
μάκων). Χρησιμοποιείται για την αντιμετώπιση
της ψευδούς γυναικομαστίας. Η θεραπεία στο-
χεύει στην απομάκρυνση του τοπικού λίπους
μέσω της τεχνολογίας ψύξης. Πραγματοποιείται
με τη χρήση εξειδικευμένης κεφαλής που
εφαρμόζεται στην περιοχή του στήθους, κρυ-
σταλλοποιώντας τα λιποκύτταρα και προωθών-
τας τη φυσική αποβολή τους από τον οργανισμό.
Η διαδικασία είναι ανώδυνη, απόλυτα ασφαλής
και ολοκληρώνεται σε μία συνεδρία. Οι ιστοί και
το δέρμα διατηρούνται ανέπαφοι και οι ασθε-
νείς μπορούν να επιστρέψουν άμεσα στην εργα-
σία και τις καθημερινές τους δραστηριότητες.
Τα αποτελέσματα είναι φυσικά και μόνιμα. 

VASER® λιπογλυπτική: Η VASER® Lipo είναι
η κορυφαία, ελάχιστα επεμβατική μέθοδος λι-
ποαναρρόφησης και λιπογλυπτικής που μπορεί
να προσφέρει οριστική θεραπεία της ψευδούς

γυναικομαστίας σε μία μόνο συνεδρία, χωρίς να
αφήνει ουλές ή αντιαισθητικά σημάδια. Βασίζε-
ται σε προηγμένη τεχνολογία υπερήχων, οι
οποίοι διασπούν με ακρίβεια το επίμονο λίπος,
χωρίς να προκαλούν βλάβες στους παρακείμε-
νους ιστούς. Το λίπος απομακρύνεται με ασφά-
λεια από τους μαστούς μέσω της λιποαναρρό-
φησης ενώ παράλληλα σμιλεύεται η περιοχή για
την πλήρη αποκατάσταση χωρίς χαλάρωση του
δέρματος. Σε περιπτώσεις όπου υπάρχει και πε-
ρίσσεια λιπώδους ιστού και πλεονάζον δέρμα, η
θεραπεία μπορεί να συνδυαστεί με εκτομή γύ-
ρω από την περιοχή της θηλαίας άλω. Η διαδι-
κασία γίνεται με τοπική αναισθησία, ενώ η απο-
θεραπεία είναι σύντομη και τα αποτελέσματα
μόνιμα.

Θερμολιπόλυση EXILIS ELITE™: Είναι μια μη
επεμβατική θεραπεία που συνδυάζει τεχνολο-
γία ραδιοσυχνοτήτων και υπερήχων για την εξά-
λειψη των λιποκυττάρων, ενώ ταυτόχρονα προ-
άγει τη σύσφιξη του δέρματος μέσω της παρα-
γωγής κολλαγόνου και ελαστίνης. Είναι ιδιαίτε-
ρα αποτελεσματική για περιπτώσεις ψευδούς
γυναικομαστίας Σταδίου Ι. Η θεραπεία πραγμα-
τοποιείται με την εφαρμογή ειδικής κεφαλής
που θερμαίνει τα λιποκύτταρα, τα οποία σταδια-
κά αποβάλλονται από τον οργανισμό. Με το
ελεγχόμενο σύστημα ψύξης που λειτουργεί
καθ’ όλη τη διάρκεια της θεραπείας, η διαδικα-
σία είναι απόλυτα ασφαλής και ανώδυνη. Η
αποθεραπεία είναι άμεση, επιτρέποντας στον
ασθενή να επιστρέψει στις καθημερινές του
δραστηριότητες χωρίς καθυστέρηση.

Εξάλειψη γυναικομαστίας στους άνδρες

του
δρ Χριστόφορου

Τζερμιά

Δερματολόγος –
Αφροδισιολόγος



«Τ
α μουσουλμανικά έθνη έχουν έναν
κοινό εχθρό», διεμήνυσε ο Αγιατο-
λάχ Αλί Χαμενεΐ στο τέμενος Μοσά-

λα, στο κέντρο της Τεχεράνης, πραγματοποι-
ώντας μνημόσυνο για τον δολοφονηθέντα ηγέ-
τη της Χεζμπολάχ Χασάν Νασράλα. Η Μέση
Ανατολή ακόμη φλέγεται και το πνεύμα της
ομιλίας του ήταν ότι αν οι μουσουλμάνοι ενω-
θούν, μπορούν να νικήσουν τους εχθρούς
τους. Τόνισε επίσης ότι ο εχθρός του ιρανικού
έθνους είναι επίσης εχθρός των εθνών του
Ιράκ, του Λιβάνου και της Αιγύπτου, τονίζοντας
ότι ο εχθρός τους είναι ο ίδιος. «Κάθε χτύπημα
στο σιωνιστικό καθεστώς είναι υπηρεσία προς
όλη την ανθρωπότητα», δήλωσε ο Αγιατολάχ
Αλί Χαμενεΐ, ο οποίος εμφανίστηκε έχοντας
δίπλα του ένα τουφέκι. «Δεν θα καθυστερή-
σουμε, ούτε θα βιαστούμε να απαντήσουμε
στο Ισραήλ. Αν θέλει ο θεός, θα το καταστρέ-
ψουμε. Κάθε χτύπημα στο σιωνιστικό καθε-
στώς είναι υπηρεσία προς όλη την ανθρωπότη-
τα. Η έξοχη δράση των ένοπλων δυνάμεών μας
πριν από μερικές νύχτες ήταν απολύτως νόμι-
μη και θεμιτή. Η επιχείρηση “Καταιγίδα Αλ Ακ-
σά” ήταν νόμιμη, το ίδιο ήταν και αυτή των Πα-
λαιστινίων. Η άμυνα των Λιβανέζων στη Γάζα
είναι μια δίκαιη κίνηση. Η θαυμάσια επιχείρη-
ση των ενόπλων δυνάμεών μας ήταν απόλυτα
νόμιμη», δήλωσε ο ηγέτης της ιρανικής επανά-
στασης.

Σύμφωνα με τον υπουργό Εξωτερικών του
Ιράν Αμπάς Αραχτσί, η Τεχεράνη στηρίζει τις
προσπάθειες για κατάπαυση του πυρός στον
Λίβανο υπό τον όρο ότι θα την υποστήριζε και η
Χεζμπολάχ και θα είναι ταυτόχρονη με μια
εκεχειρία στη Λωρίδα της Γάζας.

ΗΠΑ: Ελπίζουν σε συγκρατημένη
απάντηση του Νετανιάχου...

Επί του πεδίου ο στρατός του Ισραήλ ανακοί-
νωσε ότι μαχητικά αεροσκάφη της ισραηλινής
πολεμικής αεροπορίας επιτέθηκαν σε υπόγεια
σήραγγα μεταξύ Λιβάνου και Συρίας, στον
απόηχο των αναφορών ότι χτυπήθηκε σημαντι-

κός οδικός άξονας κοντά στα σύνορα των δύο
χωρών. Σύμφωνα με τον στρατό του Ισραήλ, η
σήραγγα χρησιμοποιούνταν από τη Χεζμπολάχ
για τη μεταφορά και αποθήκευση όπλων. Ο ισ-
ραηλινός στρατός πρόσθεσε ότι χτυπήθηκαν
επίσης υποδομές, στρατιωτικά κτήρια και απο-
θήκες όπλων. Ο υπουργός Άμυνας του Ισραήλ
Γιόαβ Γκάλαντ προειδοποίησε ότι το Τελ Αβίβ
επιφυλάσσει «περισσότερες εκπλήξεις» για τη
Χεζμπολάχ, καθώς οι επιχειρήσεις του ισραη-
λινού στρατού συνεχίζονται στον Νότιο Λίβανο.

«Η Χεζμπολάχ δέχεται πολύ σοβαρά πλήγ-
ματα, το ένα μετά το άλλο. Εξουδετερώσαμε
τον Χασάν Νασράλα και επιφυλάσσουμε πε-
ρισσότερες εκπλήξεις», ανέφερε κατά την επί-
σκεψή του στο επιτελείο της 36ης Μεραρχίας
στο Βόρειο Ισραήλ.

Ο Ισραηλινός υπουργός δήλωσε πως το πυ-
ραυλικό σύστημα της Χεζμπολάχ υπέστη ένα

βαρύ πλήγμα και ένα σημαντικό τμήμα του κα-
ταστράφηκε στο πλαίσιο των ισραηλινών επι-
χειρήσεων, προσθέτοντας πως τα αρχηγεία δι-
οίκησης, τα επικοινωνιακά συστήματα και το
δεύτερο και τρίτο επίπεδο διοίκησης υπό τον
Νασράλα εξαλείφθηκαν. Αξιωματούχοι του
Λευκού Οίκου που συνεργάζονται στενά με Ισ-
ραηλινούς εκφράζουν την ελπίδα ο Νετανιά-
χου να προβεί σε μια «συγκρατημένη» απάν-
τηση στην επίθεση του Ιράν. Σύμφωνα με τη
«Wall Street Journal», οι Ισραηλινοί έχουν πει
στην κυβέρνηση Μπάιντεν ότι δεν αισθάνονται
την ανάγκη να χτυπήσουν άμεσα ή με μαζικό
τρόπο. Ο Αμερικανός πρόεδρος δήλωσε ότι
δεν θα στήριζε ένα πλήγμα στις πυρηνικές εγ-
καταστάσεις, αλλά άφησε ανοιχτό το ενδεχό-
μενο στήριξης σε μια επίθεση σε πετρελαϊκές
εγκαταστάσεις, στέλνοντας στα ύψη τις τιμές
του πετρελαίου.

ΚΚΙΜ ΓΙΟΝΓΚ ΟΥΝ:
«Αν μας επιτεθούν,
θα χρησιμοποιήσω 
χωρίς κανέναν δισταγμό
πυρηνικά όπλα»
Χωρίς δισταγμό θα χρησιμοποιήσει
τα πυρηνικά όπλα που διαθέτει η
Βόρεια Κορέα, αν υποστεί επίθεση
από τη Νότια Κορέα και τις ΗΠΑ,
δήλωσε ο ηγέτης της Κιμ Γιονγκ
Ουν, όπως μετέδωσε το βορειοκο-
ρεατικό επίσημο πρακτορείο ειδή-
σεων KCNA. Στη Νότια Κορέα σταθ-
μεύουν δεκάδες χιλιάδες αμερικα-
νοί στρατιωτικοί. Η Πιονγκγιάνγκ
«θα χρησιμοποιήσει χωρίς δισταγ-
μό όλα τα μέσα στη διάθεσή της,
συμπεριλαμβανομένων πυρηνικών
όπλων», αν «ο εχθρός» της επιτε-
θεί, τόνισε για αυτό ο ηγέτης της
Βόρειας Κορέας σύμφωνα με το
πρακτορείο, με φόντο τη συνεχιζό-
μενη ένταση με τη Σεούλ.
Οι δηλώσεις του Κιμ Γιονγκ Ουν
έγιναν αφού η Νότια Κορέα γιόρτα-
σε τη μέρα των ενόπλων δυνάμεων.
Ο πρόεδρος Γιουν Σοκ-γελ διεμή-
νυσε σε εορταστική εκδήλωση
πως ο Κιμ θα διακινδύνευε το «τέ-
λος του καθεστώτος του» σε περί-
πτωση χρήσης πυρηνικού όπλου.
Απείλησε πως θα υπάρξει «αποφα-
σιστική και συντριπτική αντίδρα-
ση» του στρατού του και της συμ-
μαχίας Σεούλ-Ουάσιγκτον. Ο Κιμ
Γιονγκ Ουν μάλιστα χαρακτήρισε
τον κ. Γιουν «μαριονέτα» και
«ανώμαλο».
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Η κυβέρνηση του προέδρου των ΗΠΑ ωθεί τον κόσμο προς
μια πυρηνική καταστροφή, όπως υποστήριξε ο Ρώσος πρε-
σβευτής στην Ουάσιγκτον Ανατόλι Αντόνοφ σε συνέντευξή
του στο ρωσικό κανάλι Channel One και ενώ ο πρόεδρος της
χώρας Βλαντίμιρ Πούτιν είχε ανακοινώσει τις επικείμενες
τροποποιήσεις στο πυρηνικό δόγμα στις 25 Σεπτεμβρίου σε
μια μόνιμη συνεδρίαση του ρωσικού Συμβουλίου Ασφαλεί-
ας: «Είπα στους Αμερικανούς, έχω πει στους συναδέλφους
μου στον Λευκό Οίκο και στο υπουργείο Εξωτερικών των

ΗΠΑ ότι ωθείτε τον κόσμο προς μια πυρηνική καταστροφή.
Εννοώ την ουκρανική κρίση και τις τρέχουσες πολιτικές των
ΗΠΑ στη Μέση Ανατολή. Υποστηρίζουν μια πλευρά στη σύγ-
κρουση και αυτό δεν συμβάλλει καθόλου στην ειρήνη». Ο Αν-
τόνοφ είπε επίσης ότι προσπάθησε να εξηγήσει την «ουσία»
των τροποποιήσεων του Ρώσου προέδρου Βλαντίμιρ Πούτιν
στο ρωσικό πυρηνικό δόγμα σε αξιωματούχους του Λευκού
Οίκου και του υπουργείου Εξωτερικών. «Αυτό το θέμα έχει
ιδιαίτερη σημασία για εμένα, γιατί στην ουσία οι Αμερικανοί

διεξάγουν τον πόλεμο εναντίον μας, αλλά με τα χέρια Ουκρα-
νών», είπε ο πρέσβης. Μεταξύ των προτεινόμενων τροποποι-
ήσεων είναι η υποστήριξη οποιασδήποτε πυρηνικής δύνα-
μης σε μια μη πυρηνική χώρα που βρίσκεται σε πόλεμο με τη
Ρωσία και οι εγγυήσεις για μια πυρηνική απάντηση σε μια
επίθεση στη σύμμαχο της Ρωσίας Λευκορωσία. Ο κατάλογος
των χωρών και των στρατιωτικών συμμαχιών και των στρα-
τιωτικών απειλών στις οποίες εφαρμόζεται η πυρηνική απο-
τροπή πρόκειται να επεκταθεί.

Ρώσος πρεσβεστής στις ΗΠΑ: «Ο Μπάιντεν ωθεί τον κόσμο σε πυρηνική καταστροφή»
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Ο ανώτατος θρησκευτικός ηγέτης του Ιράν στο μνημόσυνο 
για τον ηγέτη της Χεζμπολάχ Χασάν Νασράλα 

είπε πως «κάθε χτύπημα στο σιωνιστικό καθεστώς 
είναι υπηρεσία προς όλη την ανθρωπότητα»

«Κοινός εχθρός το Ισράηλ
για τα μουσουλμανικά έθνη»

ΑΓΙΑΤΟΛΑΧ ΑΛΙ ΧΑΜΕΝΕΪ
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Τ
ο τετράδιο όπου είχαν σημειωμένα παραγγελίες και
ονόματα είναι πλέον ο πονοκέφαλος για τους διά-
σημους πελάτες των Κρητικών που συνελήφθησαν

στο Ηράκλειο για διακίνηση ναρκωτικών. Ανάμεσα στα
ονόματα που περιλαμβάνονται μέσα στο τεφτέρι των πα-
ραδόσεων υπάρχουν εξήντα άτομα, που είναι τρανταχτά
ονόματα, και η είδηση πως οι κατηγορούμενοι κρατούσαν
ημερολόγιο με πολλά στοιχεία, αριθμούς τηλεφώνων,
ονοματεπώνυμα και διευθύνσεις παραλαβής και παράδο-
σης των ναρκωτικών έχει δημιουργήσει πανικό.

Τα έγραφαν «χαρτί και καλαμάρι»
Στην πόλη του Ηρακλείου οργιάζουν οι φήμες για πολύ

γνωστούς και ευυπόληπτους πολίτες, επιχειρηματίες και
αθλητές, συνδέοντάς τους με τους συλληφθέντες. Οι τρεις
κατηγορούμενοι φαίνεται πως στο περιβόητο τετράδιο δεν

είχαν μόνο τα ονόματα των πελατών, αλλά
κρατούσαν κανονικά ημερολόγιο, στο
οποίο έγραφαν ποσότητες πώλησης, χρή-
ματα που λάμβαναν από τον καθένα και
τους... τζαμπατζήδες που θα πλήρωναν εν
καιρώ.

Οι άνδρες της Δίωξης Ναρκωτικών έχουν
επικεντρωθεί στα ραντεβού που είναι ση-

μειωμένα, ενώ «τρέχει» και παράλληλη έρευνα σε κινητά
και λάπτοπ, όπου ελέγχονται τα πάντα προκειμένου να
ανακαλύψουν και άλλα πρόσωπα που εμπλέκονται.

Η πολυσέλιδη δικογραφία περιέχει όλα τα παραπάνω
στοιχεία, καθώς και ονόματα άλλων ατόμων που φέρεται
να είχαν στενή συνεργασία με τους δύο αρχηγούς της εγ-
κληματικής οργάνωσης. Συνολικά 11 είναι οι συλληφθέν-
τες αλλά τρεις φέρεται να ελέγχουν τα πάντα.

Τα προφίλ των συλληφθέντων
Ο 80χρονος άνδρας που έχει συλληφθεί και είναι ο πα-

τέρας των δύο αδερφών και ένας 47χρονος είναι τα μεγα-
λύτερα σε ηλικία μέλη της εγκληματικής οργάνωσης, ενώ
όλοι οι υπόλοιποι συλληφθέντες είναι από 20 έως 30 ετών.
Νεαροί που πλέον έχουν βαριές κατηγορίες και, όπως
φαίνεται, είχαν στήσει μία πολύ λειτουργική και δυναμική
εγκληματική οργάνωση για τη διακίνηση των ναρκωτικών.

Ο εισαγγελέας άσκησε κακουργηματικές διώξεις για
συγκρότηση εγκληματικής οργάνωσης στους 10 από τους
11 συλληφθέντες, καθώς και για κατοχή και διακίνηση
ναρκωτικών. Ο μόνος που εξαιρέθηκε είναι ο 30χρονος
που περιγράφεται στη δικογραφία ως ο «φύλακας» της
οργάνωσης.

Στις μεταξύ τους συνεννοήσεις, όποτε η παράδοση γινό-

ταν σε σημείο που υπήρχε αρκετός κόσμος ή ακόμη και σε
πλατείες, ο «φύλακας» πρότεινε στον αρχηγό να συναντη-
θεί εκείνος με τους «κουζουλούς» ώστε να τους παραδώ-
σει τα «καλούδια», δηλαδή τα ναρκωτικά.

Τα δύο αδέρφια δεν δίσταζαν να πραγματοποιούν τα
ραντεβού σε κοινή θέα, παίρνοντας όμως τις απαραίτητες
προφυλάξεις.

Οι ηγετικοί… ρόλοι 
Τα δύο αδέρφια, 25 και 22 χρόνων, φέρεται, σύμφωνα με

τους αξιωματικούς της Δίωξης Ναρκωτικών, να έχουν
ηγετικό ρόλο στο κύκλωμα διακίνησης των ναρκωτικών.
Στην ομάδα αυτή όμως σημαντικό ρόλο είχε ακόμη ένας
νεαρός άνδρας και τα δύο αδέρφια του, που η ηλικία τους
είναι 20 και 21 ετών.

Σύμφωνα με τους αξιωματικούς, το προσωνύμιο που εί-
χαν αποδώσει στα τρία αδέρφια ήταν το… «κουζουλοί»,
από τον τρόπο που διακινούσαν τα ναρκωτικά. Τα τρία
αδέρφια, εκτός από την παράδοση με διάφορους τρόπους,
φέρεται να βρίσκουν και τους πελάτες, ενώ στη συνέχεια
κανόνιζαν τα ραντεβού για την πώληση των ναρκωτικών.

Οι «κουζουλοί», όπως αναφέρεται στη δικογραφία, εί-
χαν βρει ευφάνταστους τρόπους να διακινούν τα ναρκωτι-
κά. Ακόμα και σε κοινή θέα σε καταστήματα εστίασης ή
μπροστά σε μαγαζιά προκειμένου να παραπλανούν τους
αστυνομικούς. Στη δικογραφία αναφέρεται πως ο «φύλα-
κας» είχε κρυμμένο στο σπίτι του μισό κιλό κοκαΐνης. Επί-
σης, ήταν εκείνος που φρόντισε να φυλάσσει τα ναρκωτικά
σε ασφαλή μέρη όπως το σπίτι του και στη συνέχεια τα μοί-
ραζε στα υπόλοιπα μέλη. Μάλιστα, ο ίδιος πληρωνόταν με
τον μήνα για τις υπηρεσίες φύλαξης και στο τεφτέρι ανα-
γράφονται συγκεκριμένα ποσά. 

Χειροπέδες σε ενδεκαμελή σπείρα διακίνησης
ναρκωτικών στην Κρήτη - Εξήντα τα ονόματα
στο τετράδιο των παραδόσεων 
- Η Δίωξη «ξεσκονίζει» κινητά και λάπτοπ

Στο στόχαστρο ο πατέρας
και οι φίλοι του

Στις 11/7 η Ασφάλεια των Χανιών προχώρησε σε
σύλληψη ενός άνδρα για παραβάσεις που αφορούν
ναρκωτικές ουσίες, καθώς επίσης για το αδίκημα της
έκθεσης ανηλίκων σε κίνδυνο. Συγκεκριμένα μετά
από καταγγελία ότι εξέθετε σε κίνδυνο τα ανήλικα τέ-
κνα του, καθώς αυτά δεν βρίσκονταν υπό την επίβλε-
ψή του, εντόπισαν σε χώρο ιδιοκτησίας του, όπου βρί-
σκονταν τα τέκνα του, ποσότητα κοκαΐνης (1,6 γραμ-
μάρια) και 316 δισκία ναρκωτικών ουσιών. Σύμφωνα
με πληροφορίες, ανάμεσα στα άτομα που αναζητά η
Αστυνομία ως συνεργούς της εγκληματικής οργάνω-
σης είναι και ο συγκεκριμένος Κρητικός. Μάλιστα, η
Αστυνομία ερευνά παράλληλα με τη δράση του συγ-
κεκριμένου πατέρα και τους στενούς του φίλους.

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

ΤΟ ΤΕΦΤΕΡΙ ΠΟΥ... ΚΑΙΕΙ ΕΠΩΝΥΜΟΥΣ ΗΡΑΚΛΕΙΩΤΕΣ

Οι «κουζουλοί»,
τα «καλούδια»
και ο «φύλακας»
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Π
υρκαγιές σε τρία μέτωπα ξέσπασαν την Πα-
ρασκευή το μεσημέρι στον νομό Ηλείας και
συγκεκριμένα στις περιοχές Γεράκι, Πανό-

πουλο και Μανωλάδα, ενώ εστάλησαν και στους
κατοίκους μηνύματα από το 112, προκειμένου να
εκκενώσουν τους τρεις οικισμούς με ασφάλεια.

Μάλιστα, τραυματίστηκε σοβαρά πυροσβέστης
της 6ης ΕΜΟΔΕ, ο οποίος βρι-
σκόταν στην περιοχή Μπουμ-
πούνα, όπου καίει η μεγάλη φω-
τιά στο Γεράκι Αμαλιάδας. Ο
άτυχος άνδρας υπέστη κάταγμα
και μεταφέρθηκε στο νοσοκο-
μείο στο Ρίο με ελικόπτερο του
Πυροσβεστικού Σώματος που
επιχειρούσε στην περιοχή.

Από χθες το πρωί σε περιοχές
του νομού Ηλείας εκδηλώθηκαν
εννέα φωτιές τις οποίες ερευνά
κλιμάκιο της Διεύθυνσης Αντιμετώπισης Εγκλη-
μάτων Εμπρησμού που βρέθηκε στην περιοχή και
συλλέγει στοιχεία σχετικά με τα αίτια που τις προ-
κάλεσαν.

Ισχυρές επίγειες και εναέριες πυροσβεστικές
δυνάμεις έσπευσαν πρώτα στην περιοχή Γεράκι,
όπου στις 2.00 το μεσημέρι ξέσπασε η πρώτη με-
γάλη φωτιά. Δόθηκε μάχη για να τη θέσουν υπό
έλεγχο αλλά λόγω των ισχυρών ανέμων έλαβε ανε-
ξέλεγκτες διαστάσεις, ενώ είχε ήδη κατακάψει δα-
σική έκταση αλλά και σπίτια του οικισμού που βρί-

σκονταν κοντά στην εστία.
Περίπου μισή ώρα αργότερα, σε μια απόσταση

20 χλμ εκδηλώθηκε νέα μεγάλη πυρκαγιά στην πε-
ριοχή Πανόπουλο, ενώ ακολούθησε η Νέα Μανω-
λάδα σε καλαμιές, που επίσης παραδόθηκε στην
πύρινη λαίλαπα και χρειάστηκε να κινητοποιηθούν
εναέρια μέσα για την κατάσβεση.

Σύμφωνα με τον αντιπεριφε-
ρειάρχη Ηλείας Νίκο Κοροβέση,
στην περιοχή έπνεαν δυνατοί
άνεμοι που δυσχέραιναν το έργο
των πυροσβεστών. Μάλιστα η
περιφέρεια απέστειλε όλα τα
μηχανήματα που είχε στη διάθε-
σή της, προκειμένου να ενισχυ-
θούν οι χερσαίες δυνάμεις της
πυροσβεστικής. 

Όπως τόνισε μάλιστα ο αντι-
περιφερειάρχης, από την πρώτη

ώρα της πυρκαγιάς κάηκαν δύο σπίτια. 
Σε δηλώσεις του ο δήμαρχος Ήλιδας Χρήστος

Χριστοδουλόπουλος τόνισε ότι υπήρχε μεγάλη
επικινδυνότητα και για τα τρία μέτωπα, καθώς στην
περιοχή συνολικά έπνεαν δυνατοί άνεμοι.

Στην περιοχή μέχρι την ώρα που γραφόταν το ρε-
πορτάζ επιχειρούσαν περίπου 200 πυροσβέστες
με 4 ομάδες πεζοπόρων, 62 οχήματα, 8 αεροσκά-
φη και 9 ελικόπτερα εκ των οποίων δύο για συντο-
νισμό, ενώ συνέδραμαν μηχανήματα έργου και
υδροφόρες ΟΤΑ.

Ειδικές… σχολές για τα ζευγάρια που σκέφτονται να παντρευτούν,
ώστε να τους προετοιμάσουν για τον έγγαμο βίο, εξετάζει η Εκκλησία,
με στόχο την ενίσχυση του θεσμού της παραδοσιακής οικογένειας,
απέναντι στην «αποδυνάμωση» που συντελείται στη σύγχρονη εποχή.

Κατά τη διάρκεια της χθεσινής, δεύτερης ημέρας των εργασιών της
Συνόδου της Ιεραρχίας της Εκκλησίας της Ελλάδος, ο Μητροπολίτης

Θεσσαλονίκης Φιλόθεος πρότεινε
μια σειρά πρακτικών μέτρων προς
αυτόν τον σκοπό, όπως την επιστρο-
φή των μελλόνυμφων στα θρανία για
εντατικά μαθήματα προτού ανέβουν
τα σκαλιά της εκκλησίας. 

Όπως επισήμανε, «οι θεωρούμε-
νες λειτουργικές δυσχέρειες σχετικά
με την παραδοσιακή οικογένεια μαζί

με τον ατομοκεντρικό τρόπο της σύγχρονης πραγματικότητας οδηγούν
όλο και περισσότερα ζευγάρια στη διάρρηξη της συζυγικής σχέσης,
τον χωρισμό και το διαζύγιο». Εκτός των άλλων, για την ενίσχυση του
θεσμού της οικογένειας, ο κ. Φιλόθεος, σύμφωνα με πληροφορίες,
πρότεινε επίσης τη δημιουργία κεντρικού ταμείου για την ενίσχυση
των κυήσεων, την περαιτέρω ανάπτυξη των σχολών γονέων που λει-
τουργούν με ευθύνη της Εκκλησίας της Ελλάδος, τη δημιουργία βιω-
ματικών ομάδων γονέων και κατασκηνωτικά τριήμερα για οικογένειες. 

Τη μεγαλύτερη χασισοφυτεία στην Ελλάδα με
σχεδόν 8.500 δενδρύλλια κάνναβης εντόπισε η
αστυνομία στη Θήβα και συγκεκριμένα σε αγροτε-
μάχιο στο Ακραίφνιο Βοιωτίας.

Η Ασφάλεια Θηβών σε συνεργασία με τη Δίωξη
Ναρκωτικών της Ασφάλειας Αττικής βρήκαν
8.342 δενδρύλλια κάνναβης σε αγροτεμάχιο 114
στρεμμάτων στη θέση Βαγέικα Κωπαΐδας, ενώ
συνελήφθη ο 44χρονος αγρότης, φερόμενος ως
εγκέφαλος των εμπόρων ναρκωτικών. Παράλλη-
λα, αναζητούνται πέντε συνεργοί του.

Οι αστυνομικοί εντόπισαν την χασισοφυτεία-
μαμούθ ανάμεσα σε καλλιέργειες με καλαμπόκι.
Σύμφωνα με τους πρώτους υπολογισμούς, υπο-
λογίζεται ότι θα έκοβε με τους συνεργάτες του 7,5
τόνους χασίς, με τα κέρδη τους να αγγίζουν τα
15.000.000 ευρώ.

Το ύψος των δενδρυλλίων ήταν από 1,2 έως 3,5
μέτρα και σε αρκετά σημεία είχαν ξεπεράσει και
το ύψος του καλαμποκιού. Τα 1.348 δενδρύλλια
εκριζώθηκαν ενώ τα υπόλοιπα 6.995 καταστρά-

φηκαν εντός του αγροτεμαχίου με καταστροφέα.
Εντός της φυτείας βρέθηκαν και κατασχέθηκαν

επίσης τέσσερις σκηνές, είδη ένδυσης και τρόφιμα
που χρησιμοποιούσαν οι φύλακες των δενδρυλ-
λίων κάνναβης. Ο 44χρονος αγρότης εντός της
ημέρας θα απολογηθεί στον εισαγγελέα Θηβών.

Μελλόνυμφους
στα… θρανία
προτείνει
ο Μητροπολίτης
Θεσσαλονίκης

Σε πύρινο κλοιό η Ηλεία - Σοβαρός
τραυματισμός πυροσβέστη

Τρία τα μεγάλα μέτωπα, 
εκκενώθηκαν οικισμοί 

στις περιοχές
Γεράκι, Πανόπουλο και 

Μανωλάδα, εννέα συνολικά
πυρκαγιές ξέσπασαν από 
το πρωί της Παρασκευής

Στη Θήβα η μεγαλύτερη χασισοφυτεία, με 8.500 
δενδρύλλια, θα έδιναν 7,5 τόνους  χασίς αξίας 15 εκατ.
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Γιατί θα... ξεκλειδώσουν
δύσκολα οι κλειστές κατοικίες

Σ
ε σταυρόλεξο για δυνατούς λύτες εξελίσ-
σεται το σχέδιο της κυβέρνησης για το
άνοιγμα των κλειστών διαμερισμάτων,

καθώς η τριετής φοροαπαλλαγή από τη φορο-
λόγηση των ενοικίων μπορεί να λειτουργεί ως
δέλεαρ για τους ιδιοκτήτες, ωστόσο υπάρχουν

σοβαρές ενστάσεις για τους «κό-
φτες» που προβλέπει το νέο
πλαίσιο.

Σύμφωνα με τις εξαγγελίες της
κυβέρνησης, η τριετής φορολο-
γική απαλλαγή για τα ενοίκια
ισχύει εφόσον η κατοικία είναι
κλειστή τα τελευταία τρία χρόνια,
δεν έχει «γράψει» κιλοβατώρες

ο μετρητής του ηλεκτρικού ρεύματος και η επι-
φάνεια είναι κάτω από 120 τμ. 

Ωστόσο, παράγοντες της αγοράς εκφράζουν
αμφιβολίες για την αποδοτικότητα των μέτρων
και θεωρούν ότι θα υπάρξει εξαιρετικά περιορι-
σμένη ανταπόκριση των ιδιοκτητών τέτοιων ακι-
νήτων, καθώς τίθεται μια σειρά άλλων περιορι-
σμών που καθιστούν σχεδόν αδύνατο το... ξε-
κλείδωμά τους. Όπως αναφέρεται και σε σχετι-

κή επιστολή της Πανελλήνιας Ομοσπονδίας
Ιδιοκτητών Ακινήτων προς το υπουργείο Εθνι-
κής Οικονομίας και Οικονομικών, το θετικό
όφελος από την τριετή φοροαπαλλαγή δεν αρκεί
για να... συγκινηθούν οι ιδιοκτήτες και να διαθέ-
σουν τέτοια ακίνητα στην αγορά. Το συμπέρα-
σμα αυτό σχετίζεται με τις εξής τρεις παραμέ-
τρους:

1.Η τριετία που τίθεται ως προϋπόθεση για να
είναι κλειστή μια κατοικία θεωρείται υπερβολι-
κά μεγάλο χρονικό διάστημα, που θα αποκλεί-
σει από την αγορά χιλιάδες ακίνητα, τα οποία
μάλιστα είναι και σχετικά καινούργια. Για τον λό-
γο αυτό πρέπει να θεωρηθούν ως κενά όσα ακί-
νητα δεν είχαν ενοικιαστεί κατά το χρονικό διά-
στημα από 1ης/1/2023 έως και τις 8/9/2024. 

2.Στα ακίνητα που μπορούν να ενοικιαστούν
πρέπει να ενταχθούν και όσα είχαν ενοικιαστεί

με βραχυχρόνια μίσθωση έως τις 31/12/2023,
αρκεί να ήταν καταχωρημένα στο Μητρώο Ακι-
νήτων. Επιπλέον, δεν πρέπει να αποκλειστούν
ιδιοκτήτες οι οποίοι θέλουν άμεσα να ενοικιά-
σουν τα ακίνητα μέσω μακροχρόνιας μίσθωσης.

3.Η εξαίρεση των κενών κατοικιών που ανή-
κουν σε νομικά πρόσωπα μη κερδοσκοπικού
χαρακτήρα περιορίζει την εμβέλεια και την απο-
τελεσματικότητα της φορολογικής απαλλαγής
που ανακοίνωσε πρόσφατα η κυβέρνηση. Αυτό
σημαίνει ότι θα παραμείνουν κλειστά χιλιάδες
κενά ακίνητα, τα οποία ανήκουν σε φιλανθρωπι-
κά, εκκλησιαστικά και άλλα ιδρύματα, κληροδο-
τήματα σε νοσοκομεία, γηροκομεία, ορφανο-
τροφεία, άσυλα, πανεπιστήμια, σωματεία, δή-
μους κ.λπ.

Σε κάθε περίπτωση, το υπουργείο Εθνικής Οι-
κονομίας και Οικονομικών, εφόσον διαπιστώσει
στην πράξη ότι υπάρχει πρόβλημα, θα παρέμβει
με διορθωτικές κινήσεις. Ωστόσο, οι τελικές
αποφάσεις θα παρθούν μέσα στο 2025 και ανά-
λογα με τις εξελίξεις στο φλέγον ζήτημα της
στεγαστικής κρίσης, που έχει οδηγήσει σε ξέ-
φρενη άνοδο των ενοικίων.

Τα βαρίδια που εμποδίζουν 
την αύξηση της προσφοράς ώστε 

να συγκρατηθούν τα ενοίκια

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com



ΣΑΒΒΑΤΟ 5 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΕΛΛΑΔΑ48

Μ
ε ερωταπαντήσεις το υπουρ-
γείο Οικονομικών προσπαθεί
να δείξει με ποιον τρόπο η δη-

μοσιονομική διαχείριση του προϋπολο-
γισμού και οι ευρωπαϊκές ενισχύσεις
μπορούν να βελτιώσουν την καθημερι-
νότητα του Έλληνα, ένα από τα βασικό-
τερα προβλήματα που αντιμετωπίζει ο
πολίτης ενόσω ακούει για τη θετική πο-
ρεία της οικονομίας. 

Χαρακτηριστική είναι η πέμπτη ερώτη-
ση: «Εφόσον η όποια υπεραπόδοση του
προϋπολογισμού δεν θα μπορεί να διανέ-
μεται στους πολίτες, για ποιον λόγο η κυ-

βέρνηση επιδιώκει υψηλότερα πλεο-
νάσματα;». Η απάντηση είναι ότι τα
επιπλέον έσοδα του προϋπολογι-
σμού επιτυγχάνονται επειδή υπερα-
ποδίδει η οικονομία και τα έξτρα έσο-
δα μπορούν να διατεθούν είτε για την
αποπληρωμή χρέους είτε για τη δη-
μιουργία αποθεματικού (είτε και για

τα δύο). Στην πρώτη περίπτωση, οι πολίτες
κερδίζουν από τη μείωση των τόκων που
πληρώνει το κράτος για την εξυπηρέτηση
του δημόσιου χρέους, ενώ στη δεύτερη
διασφαλίζονται χρήματα για αντιμετώπιση
έκτακτων αναγκών που μπορεί να προκύ-
ψουν στο μέλλον, κάτι ιδιαίτερα πιθανό όσο
χειροτερεύει η κλιματική αλλαγή. 

Οι αλλαγές
Σε αυτό το πλαίσιο, ένα άλλο ερώτημα

που απαντά η οδός Νίκης είναι το εξής:
«Ποιες είναι οι διαρθρωτικές αλλαγές
που περιλαμβάνονται στο τετραετές δη-
μοσιονομικό σχέδιο;». Η απάντηση
αφορά τη χρηματοδότηση που αποτυ-
πώνεται στο πρόγραμμα 2025-2028 και
κατευθύνεται στους εξής τομείς:

1. Δημογραφικό: Πρόσθετη προστα-
σία για οικογένειες με 3 παιδιά και άνω,
έκπτωση φόρου για χρηματικές παρο-
χές υπέρ νέων γονέων, μείωση του φό-
ρου ασφαλίστρου (στο 15%) ιδιωτικών
συμβολαίων υγείας για παιδιά. 

2. Στεγαστικό: Πρόγραμμα «Σπίτι μου
2», περιορισμός της βραχυχρόνιας μί-
σθωσης στο κέντρο της Αθήνας, κίνητρα
για μακροχρόνιες μισθώσεις κενών κα-
τοικιών.

3. Αντιμετώπιση των συνεπειών της
κλιματικής κρίσης: Επενδύσεις στην
πρόληψη πυρκαγιών και πλημμυρών,
μείωση του ΕΝΦΙΑ για ασφάλιση κατοι-
κιών, αύξηση της περιμέτρου υποχρεω-
τικής ασφάλισης επιχειρήσεων.

4. Υγεία: Προσλήψεις μόνιμου ιατρι-
κού και νοσηλευτικού προσωπικού,
αναβάθμιση νοσοκομείων, έλεγχος των
προμηθειών.

5. Αναβάθμιση του εκπαιδευτικού

συστήματος: Δημιουργία μη κρατικών
πανεπιστημίων, ανακαίνιση σχολικών
κτηρίων, προγράμματα επαγγελματικής
εκπαίδευσης και κατάρτισης.

6. Περιορισμός της φοροδιαφυγής:
Ο περιορισμός της φοροδιαφυγής θα
επιτρέψει περαιτέρω μειώσεις φορών
και θα επέλθει μέσω της πλήρους
εφαρμογής του myDATA και των ηλε-
κτρονικών τιμολογίων, της ψηφιοποί-
ησης των ελέγχων και της απόλυτης
ψηφιοποίησης της ΑΑΔΕ. 

7. Ενίσχυση της επιχειρηματικότη-
τας: Κίνητρα για έρευνα - ανάπτυξη -
συγχωνεύσεις, σύσταση του Εθνικού
Επενδυτικού Ταμείου, σχέδιο για επέ-
κταση θερμοκηπίων και στήριξη σε νέ-
ους αγρότες.

8. Επισκόπηση δαπανών για ορθολο-
γικότερη κατανομή (Spending review).

Θα υπάρξουν νέα μέτρα;
Όποιος καίγεται απ’ τον χυλό φυσάει

και το γιαούρτι και μετά την περίοδο
2015-2019 η συνεχής λήψη μέτρων έχει
γίνει ο εφιάλτης των Ελλήνων. Στο ερώ-
τημα λοιπόν «θα πρέπει τα επόμενα
χρόνια η κυβέρνηση να πάρει επιπλέον
μέτρα προκειμένου να επιτευχθούν οι
στόχοι για το πρωτογενές πλεόνασμα;»
το ΥΠΕΘΟ απαντά «όχι». Κι αυτό διότι ο
στόχος για το πρωτογενές πλεόνασμα
για όλη την περίοδο έως το 2028 είναι
2,4% του ΑΕΠ, όσο είναι το πρωτογενές
πλεόνασμα που θα επιτύχει φέτος η οι-
κονομία (με εξαίρεση το 2025, οπότε

προβλέπεται 2,5%). Άρα δεν χρειάζονται
επιπλέον μέτρα τα επόμενα χρόνια. Η
ελληνική οικονομία έχει αποδείξει πως
είναι σε θέση (όπως κάνει φέτος) να
επιτυγχάνει λογικά πρωτογενή πλεονά-
σματα που εξασφαλίζουν τη συνέχιση
της μείωσης του χρέους.

Έχοντας θέσει αυτούς τους στόχους,
το μεσοπρόθεσμο πρόγραμμα αποτυ-
πώνει την πορεία που θα ακολουθήσει η
οικονομία την επόμενη τετραετία. Ο
ρυθμός ανάπτυξης θα είναι σταθερά
από τους υψηλότερους στην ΕΕ. 

Το δημόσιο χρέος θα μειωθεί δραστι-
κά, στο 133,4% ως το 2028 από 153,7%
φέτος. Η μείωση αυτή έρχεται σε συνέ-
χεια της δραστικής αποκλιμάκωσης
από το 207% το 2020 σε 161,9% το 2023,
δηλαδή κατά 45 ποσοστιαίες μονάδες
σε διάστημα τριών ετών. Υπολογίζεται
ότι το 2028 η Ελλάδα δεν θα είναι η χώ-
ρα με το υψηλότερο χρέος στην ΕΕ, κα-
θώς πιθανότατα θα είναι η Ιταλία. 

Η ανεργία θα μειωθεί περαιτέρω στο
8,5% το 2028, από 17,9% που ήταν το 2019
και 9,5% που έφτασε τον Αύγουστο. Επί-
σης οι μισθοί, τόσο ο κατώτατος όσο και
ο μέσος, θα αυξηθούν περαιτέρω: Ο κα-
τώτατος μισθός από 650 ευρώ το 2019
και 830 ευρώ που είναι σήμερα, προ-
βλέπεται να διαμορφωθεί στα 950 ευρώ
το 2027. 

Αντίστοιχα ο μέσος μισθός από 1.046
ευρώ το 2019 και 1.258 ευρώ στο τέλος
του 2023 προβλέπεται να φτάσει το
2027 στα 1.500 ευρώ. 

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Πώς τα έσοδα
θα αποτυπωθούν 

στην τσέπη του Έλληνα 

Tο υπουργείο Οικονομικών δίνει απαντήσεις σε ερωτήσεις
πολιτών προκειμένου τα υπερέσοδα της ανάπτυξης 

να βελτιώσουν την καθημερινότητα

ΠΡΟΫΠΟΛΟΓΙΣΜΟΣ
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H
επιεικής λέξη είναι ανησυχία,
για την εικόνα που μπορεί να
πάρει η παγκόσμια οικονομία

σε περίπτωση που πραγματοποιηθούν
επιθέσεις του Ισραήλ στο Ιράν. Η πρώτη
σκέψη είναι ότι θα κλείσουν τα στενά
του Ορμούζ, η βασικότερη παγκόσμια
πετρελαϊκή οδός για την οποία κάποιοι
προβλέπουν ότι ενδεχόμενο μπλοκάρι-
σμα θα μπορούσε να εκτοξεύσει τις τιμές του
βαρελιού ακόμη και στα 200 δολάρια από τα
78,3 που είχε φτάσει κάποια στιγμή χθες. Η
άνοδος αυτή άλλωστε είναι ήδη υψηλή, καθώς
στις 26 Σεπτεμβρίου το Μπρεντ ήταν στα 71,3
δολάρια, άρα εμφάνισε
ήδη άνοδο 9,8%. 

Για την ώρα πάντως στη
λιανική αγορά των καυσί-
μων της χώρας μας η τιμή
της βενζίνης δεν έχει επη-
ρεαστεί ακόμη, αν και ανα-
μένεται πολύ σύντομα να
αποτυπωθούν οι πρόσφα-
τες αυξήσεις. Σε αυτή τη
φάση που βρίσκεται η κρί-
ση στη Μέση Ανατολή δεν αποκλείεται να έχουμε
άνοδο κάποιων λεπτών του ευρώ, αν όμως οι εν-
τάσεις συνεχιστούν, τότε τα πράγματα θα γίνουν
πολύ χειρότερα, με τις τιμές της αμόλυβδης να
πηγαίνουν ξανά κοντά στα 2 ευρώ το λίτρο. 

Η παγκόσμια περιπέτεια
Ήδη διεθνείς ενεργειακοί αναλυτές τονίζουν

ότι αν πραγματοποιηθούν επιθέσεις Ισραηλινών
σε πετρελαϊκές εγκαταστάσεις του Ιράν, τότε η
αύξηση της τιμής του πετρελαίου σίγουρα θα
προκαλέσει ένα απρόβλεπτο ντόμινο στην παγ-
κόσμια οικονομία. Άλλωστε αυτή την πιθανότητα
την άφησε ανοιχτή ο Τζο Μπάιντεν, ο οποίος σε
ερώτηση αν θα στήριζαν οι ΗΠΑ μια τέτοια κίνηση
από την πλευρά του Ισραήλ, έδωσε ασαφή απάν-
τηση: «Είμαστε σε συζητήσεις για αυτό. Πιστεύω
ότι κάτι τέτοιο θα ήταν λίγο… τέλος πάντων…».

Την ίδια στιγμή υπάρχουν αναλύσεις που κά-
νουν λόγο για τη δυνατότητα αντιστάθμισης
των όποιων αναταραχών, καθώς οι πετρελαι-

οπαραγωγές χώρες έχουν τη δυνατότητα
να ρίχνουν στην αγορά περί τα 6 εκατομ-
μύρια βαρέλια ημερησίως, ώστε να καλύ-
ψουν τις όποιες ελλείψεις εμφανιστούν.
Η παραγωγή του Ιράν υπολογίζεται σε 2
εκατομμύρια βαρέλια, άρα αυτή η ποσό-
τητα εύκολα μπορεί να καλυφθεί, αν και
είναι σίγουρο ότι κάτι τέτοιο δεν θα κα-
τευνάσει την ανησυχία.

Το ΔΝΤ
Σε δηλώσεις της η εκπρόσωπος του Διεθνούς

Νομισματικού Ταμείου Τζούλι Κόζακ εξήγησε ότι
η πιθανότητα περαιτέρω κλιμάκωσης της σύγ-

κρουσης αυξάνει τους κιν-
δύνους και την αβεβαιότητα
και θα μπορούσε να έχει
σημαντικές παγκόσμιες οι-
κονομικές επιπτώσεις, αν
και είναι νωρίς να μιλήσου-
με για κάτι τέτοιο. Όσον
αφορά πάντως την εμπόλε-
μη ζώνη, η οικονομική κα-
ταρράκωση είναι δραματι-
κή. 

Όπως εξήγησε, «στη Γάζα, ο άμαχος πληθυ-
σμός αντιμετωπίζει άθλιες κοινωνικοοικονομι-
κές συνθήκες, ανθρωπιστική κρίση και ανεπαρ-
κή παροχή βοήθειας. Οι προκαταρκτικές επίση-
μες εκτιμήσεις δείχνουν μείωση του ΑΕΠ κατά
86% το πρώτο εξάμηνο του 2024. Στη Δυτική Όχ-
θη, οι ήδη ζοφερές προοπτικές έχουν επιδεινω-
θεί περαιτέρω και τα προκαταρκτικά επίσημα
στοιχεία δείχνουν μείωση του ΑΕΠ κατά 25% το
πρώτο εξάμηνο του 2024. Στον Λίβανο, η πρό-
σφατη όξυνση της σύγκρουσης επιδεινώνει την
ήδη εύθραυστη μακροοικονομική και κοινωνική
κατάσταση της χώρας και στο Ισραήλ, το ΑΕΠ
συρρικνώθηκε κατά περίπου 20% το τέταρτο τρί-
μηνο του 2023, ακολουθούμενο από μόνο μερική
ανάκαμψη το πρώτο εξάμηνο του τρέχοντος
έτους».

Πάντως για την ώρα -όπως εξήγησε η Κόζακ-
όσον αφορά τις τιμές των εμπορευμάτων, αυτές
παραμένουν κάτω από τα υψηλά του προηγούμε-
νου έτους.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Οι τιμές συνεχίζουν την άνοδο
Συνεχίζεται η άνοδος στην αγορά ακινήτων και κατά το τρίτο
τρίμηνο, με τις μέσες ζητούμενες τιμές πώλησης κατοικιών σε
όλη την Ελλάδα να σημειώνουν αύξηση 6,8% σε σχέση με το
αντίστοιχο διάστημα του 2023, ενώ οι μέσες ζητούμενες τιμές
ενοικίασης αυξήθηκαν κατά 7,6%. Ως αιτία θεωρείται η έντονη
ζήτηση για φοιτητικά σπίτια λόγω της ανακοίνωσης των βάσε-
ων αλλά και της έναρξης της ακαδημαϊκής χρονιάς, σε συν-
δυασμό με την παραδοσιακά ισχυρή καλοκαιρινή περίοδο, η
οποία ενισχύει τη ζήτηση για κατοικίες. Ιδιαίτερη σημασία
πάντως έχουν και οι φορολογικές παρεμβάσεις που έχει ανα-
κοινώσει η κυβέρνηση. Για παράδειγμα, η αναστολή ΦΠΑ έως
το 2025 που αφορά τις μεταβιβάσεις ακινήτων από κατα-
σκευαστές μειώνει το κόστος αγοράς έως και 17%.

Μικρό καλάθι για άνοιγμα ακινήτων
Την ίδια στιγμή, προβληματισμό προκαλούν τα στοιχεία που θέλουν τις πε-

ρισσότερες κλειστές κατοικίες να μην μπορούν να ανοίξουν παρά τα φορο-

λογικά κίνητρα που έδωσε η κυβέρνηση και κυρίως την τριετή απαλλαγή φό-

ρου εισοδήματος που μπορεί να φέρει όφελος έως 5.400 ευρώ σε τρία χρό-

νια. Σύμφωνα με πηγές μεσιτών, με βάση την απογραφή του 2011, 2,2 εκατ.

κατοικίες, ή το 35% του συνόλου του κτηριακού αποθέματος της χώρας ήταν

κλειστό. Σήμερα, υπολογίζεται ότι 500.000 ακίνητα είναι σχολάζουσες κλη-

ρονομιές ή αποποιήσεις και τα περισσότερα από αυτά τα ακίνητα βρίσκονται

στην περιφέρεια. Παράλληλα, άλλα 400.000 οικιστικά ακίνητα είναι εκτός

αγοράς, λόγω τραπεζικών διαδικασιών και χρεών, ενώ περίπου 150.000 με

200.000 έχουν απορροφηθεί στη βραχυχρόνια μίσθωση και τη Χρυσή Βίζα.

Μόνο από κληροδοτήματα, έχουν εντοπιστεί περίπου 5.000 κλειστά διαμερί-

σματα στο κέντρο της Αθήνας, τα οποία δεν πρόκειται να αξιοποιηθούν παρά

μόνο μετά από δέκα χρόνια. Άλλα ακίνητα είναι κατασχεμένα κι άλλες χιλιά-

δες επίσης είναι προϊόν δικαστικής διαμάχης, που λόγω των μεγάλων καθυ-

στερήσεων στην απονομή δικαιοσύνης μένουν αναξιοποίητα επί σειρά ετών.

Κακή εβδομάδα για μετοχές
Μεγάλες αναταράξεις προκλήθηκαν στο χρηματιστήριο από το place-

ment του 10% της Εθνικής Τράπεζας αλλά και το γεωπολιτικό ρίσκο

που έχει δημιουργηθεί στη Μέση Ανατολή, γεγονός που επηρεάζει το

ΧΑ ως αναδυόμενη και περιφερειακή αγορά. Όλα αυτά χάλασαν το

βελτιωμένο κλίμα των προηγούμενων ημερών. Η συνεδρίαση της Πα-

ρασκευής ήταν η πέμπτη διαδοχική που έκλεισε με πτώση, με τον Γε-

νικό Δείκτη να χάνει 50 μονάδες σε αυτό το διάστημα, δηλαδή -3,42%.

Επίσης ο FTSE 25 έχασε περίπου 4% και ο τραπεζικός δείκτης 5,46%.

Όσον αφορά τις τράπεζες ειδικότερα, δέχτηκαν σχεδόν όλες έντονες

πιέσεις, καθώς βρέθηκαν στην αιχμή των ρευστοποιήσεων εγχώριων

και ξένων χαρτοφυλακίων. Η Alpha Bank έχασε 6,81%, η Eurobank

6,70%, η Πειραιώς 6,18% και η Εθνική 3,75%.

Κέντρο (πολλών) διερχομένων το «Βενιζέλος»
Τα στοιχεία των αφίξεων στον αερολιμένα της Αθήνας δεν δίνουν στοιχεία

για τη δαπάνη των τουριστών, δείχνουν όμως ότι θα συνεχιστεί η πορεία ρε-

κόρ στην υποδοχή ταξιδιωτών. Τον Σεπτέμβριο λοιπόν αυξήθηκε κατά 9,7% η

επιβατική κίνηση σε σύγκριση με τα επίπεδα του Σεπτεμβρίου 2023. Συνολι-

κά στο εννεάμηνο από το «Ελευθέριος Βενιζέλος» πέρασαν 24,56 εκατ. επι-

βάτες, σημειώνοντας άνοδο 13,3%. Η επιβατική κίνηση του εσωτερικού ήταν

αυξημένη κατά 7,3% και του εξωτερικού αυξημένη εντυπωσιακά κατά 16%.

Σε οικονομικό εφιάλτη 
εξελίσσονται οι συγκρούσεις 

στη Μέση Ανατολή, 
με τον «μαύρο χρυσό» 

να επιβαρύνει την παγκόσμια 
παραγωγή και το εμπόριο

Ανησυχία για εκτόξευση πετρελαίου
στα 200 δολάρια το βαρέλι
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Ε
νισχυμένο ισολογισμό με επταπλάσια κέρδη σε
σχέση με πέρυσι, αλλά υψηλότερο τζίρο εμφάνι-
σε η ΕΥΔΑΠ κατά το α’ εξάμηνο του έτους, ενώ

την ίδια στιγμή είναι προγραμματισμένες μεγάλες επεν-
δύσεις και λαμβάνονται πρόσθετα μέτρα για την αντιμε-
τώπιση της λειψυδρίας.

Πιο συγκεκριμένα, τα κέρδη προ φόρων ανήλθαν σε
€14,5 εκατ. από €1,9 εκατ. πέρυσι, ενώ συνολικά από τις
κύριες δραστηριότητες η εταιρεία παρουσίασε αύξηση
εσόδων κατά €11,7 εκατ. ή σε ποσοστό 7,4%, με αποτέλε-
σμα να διαμορφωθούν στα €174,5 εκατ. έναντι €162,8

εκατ. το αντίστοιχο περσινό διάστημα. Η ΕΥΔΑΠ
αύξησε τον κύκλο εργασιών της, σταθεροποίησε τα
λειτουργικά έξοδα και κατά συνέπεια βελτίωσε
όλους τους δείκτες αποτελεσματικότητας, ενώ η
παρατεταμένη περίοδος υψηλών θερμοκρασιών
οδήγησε την κατανάλωση σε υψηλά επίπεδα, ση-
μειώνοντας αύξηση 7,5%.

Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις της διοίκησης, η κα-
τάσταση αναμένεται να εξομαλυνθεί τους επόμε-

νους μήνες με την πτώση της θερμοκρασίας και την πα-
ράλληλη ενημέρωση των πολιτών για την εξοικονόμηση
του πόρου.

Σύμφωνα με τις οικονομικές καταστάσεις α’ εξαμήνου,
τα κέρδη προ φόρων, χρηματοδοτικών, επενδυτικών απο-
τελεσμάτων και αποσβέσεων (EBITDA) παρουσίασαν αύ-
ξηση κατά 57% ή €11 εκατ. και διαμορφώθηκαν στα €30,2
εκατ. από €19,2 εκατ. κατά το αντίστοιχο περσινό εξάμη-
νο. Η αύξηση των λειτουργικών κερδών επηρέασε τα κέρ-
δη προ φόρων χρηματοδοτικών και επενδυτικών αποτε-
λεσμάτων της εταιρείας, τα οποία διαμορφώθηκαν στα 8,5
εκατ. ευρώ από ζημίες €300.000 το αντίστοιχο περσινό
εξάμηνο. Οι λειτουργικές ταμειακές ροές διαμορφώθη-
καν σε €5 εκατ. από €19 εκατ. το αντίστοιχο εξάμηνο του
2023. Οι Επενδυτικές Ταμιακές Ροές ήταν αρνητικές στα
€11,2 εκατ. εξαιτίας των αγορών ενσωμάτων ακινητοποι-
ήσεων ύψους €23,3 εκατ. και των εισπραχθέντων επιχο-

ρηγήσεων που ήταν αυξημένες κατά €8,5 εκατ.
Το συνολικό λειτουργικό κόστος της εταιρείας δια-

μορφώθηκε στα €166,1 εκατ., σημειώνοντας αύξηση κα-
τά περίπου €2,4 εκατ. ή σε ποσοστό 1,5%. Οι βασικοί πα-
ράγοντες που διαμόρφωσαν το λειτουργικό κόστος ήταν
η αύξηση του κονδυλίου αμοιβών και εξόδων προσωπι-
κού λόγω της εφάπαξ καταβολής ποσών, καθώς και της
υπογραφής νέας Συλλογικής Σύμβασης Εργασίας (επι-
πλέον δαπάνες €6,1 εκατ.), αλλά και η μείωση των δια-
φόρων προβλέψεων κατά €9,3 εκατ. Μέρος της αύξη-
σης στο κονδύλι αμοιβές και έξοδα προσωπικού εξου-

δετερώνεται με την αναστροφή της σχετικής πρόβλε-
ψης, ενώ ανάσα στον ισολογισμό της ΕΥΔΑΠ έδωσε το
ενεργειακό κόστος, καθώς οι σχετικές δαπάνες μειώθη-
καν κατά €4,6 εκατ. 

Επενδύσεις και έργα
Το α’ εξάμηνο του τρέχοντος έτους η απορρόφηση του

επενδυτικού προγράμματος έργων της ΕΥΔΑΠ ανήλθε σε
€22,4 εκατ., σημειώνοντας αύξηση 6% σε σχέση με το αν-
τίστοιχο περσινό εξάμηνο.

Σύμφωνα με τη διοίκηση, το επενδυτικό πρόγραμμα
2024-2033 αφορά μεγάλα έργα στην Ανατολική Αττική
(€958,7 εκατ.), έργα του δικτύου ύδρευσης (€681,6
εκατ.), έργα αποχέτευσης (€364,5 εκατ.) και έργα κτι-
ριακά, ψηφιακής διακυβέρνησης και μετασχηματισμού
(€103,8 εκατ.). Η υστέρηση των απορροφήσεων στο
επενδυτικό πρόγραμμα οφείλεται κυρίως στα μεγάλα
έργα αποχέτευσης της Ανατολικής Αττικής. Ωστόσο, η
ΕYΔΑΠ προβλέπεται ότι θα απορροφήσει τα σχετικά
κονδύλια εντός τους έτους.

Με αφορμή τα αποτελέσματα α’ εξαμήνου της ΕΥΔΑΠ, ο
διευθύνων σύμβουλος Χάρης Σαχίνης σημείωσε ότι «η
αύξηση της κατανάλωσης που οφείλεται στην άνοδο θερ-
μοκρασίας αλλά και η περιορισμένη αύξηση του λειτουρ-
γικού κόστους, κάτω από τα επίπεδα του πληθωρισμού,
ενίσχυσαν τα αποτελέσματα της ΕYΔΑΠ». Επιπλέον, η
εταιρεία αντιμετωπίζει τις προκλήσεις της κλιματικής αλ-
λαγής και ειδικότερα την ανομβρία η οποία μείωσε ση-
μαντικά τα αποθέματα νερού στους ταμιευτήρες. Η ΕΥ-
ΔΑΠ έχει προχωρήσει σε μια σειρά προγραμματισμένων
μέτρων ενίσχυσης των πηγών υδροδότησης, καθώς και
μετριασμού της κατανάλωσης, ενώ σύμφωνα με τον κ.
Σαχίνη θα είναι αρωγός του κράτους στην ευρύτερη προ-
σπάθεια διασφάλισης της υδροδότησης και με το νέο
ρυθμιστικό πλαίσιο θα θέσει τις βάσεις για τη βιώσιμη
ανάπτυξή της προς όφελος των καταναλωτών αλλά και
της αδιάλειπτης κάλυψης των αναγκών της κοινωνίας.Ο
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Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

Επταπλάσια
κέρδη και μεγάλες

επενδύσεις 

«Η αύξηση της κατανάλωσης που οφείλεται 
στην άνοδο θερμοκρασίας αλλά και η περιορισμένη

αύξηση του λειτουργικού κόστους κάτω από τα επίπεδα 
του πληθωρισμού ενίσχυσαν τα αποτελέσματα 

της ΕYΔΑΠ», σημείωσε ο διευθύνων σύμβουλος 
Χάρης Σαχίνης

Ενίσχυση τζίρου λόγω αυξημένης
κατανάλωσης, αλλά και μέτρα κατά

της λειψυδρίας



Ο
προηγούμενος μήνας ανήκε δικαιωματικά
στην Ελένη Βρεττού, καθώς κατά τη διάρκειά
του συμμετείχε στον γάμο της Attica Bank και

της Παγκρήτιας Τράπεζας. Όπως αποκαλύπτεται τε-
λικά, ο τραπεζικός γάμος ξεκίνησε στα τέλη του 2022,

όταν όλη η αγορά μιλούσε για το «πάντρεμα»
των δύο τραπεζών.

Η Ελένη Βρεττού είναι η πρώτη γυναίκα διευ-
θύνουσα σύμβουλος τράπεζας στην Ελλάδα και
αυτό από μόνο του λέει πολλά. Ίσως και όλα.
Όσοι τη γνωρίζουν κάνουν λόγο για μια γυναίκα
μεθοδική και διορατική που δεν αφήνει τίποτα
στην τύχη, με επαγγελματικές κινήσεις που εί-

ναι σωστά μελετημένες και συνυπολογίζουν τον κίν-
δυνο. Επίσης, κάποιοι λένε ότι τα χαρακτηριστικά της
είναι ο αυθορμητισμός, το χιούμορ και η καυστική της
ατάκα. Η ίδια πάντως έχει εκφραστεί δημοσίως και
για τα επαγγελματικά της αλλά και για την προσωπική
της ζωή. Σε συνεντεύξεις της έχει πει, αναφερόμενη
στην Attica Bank και στο δύσκολο έργο, να τη σταμα-
τήσει από την κατρακύλα στην οποία βρισκόταν: «Δεν
μπορείς να μηδενίσεις τον κίνδυνο, αλλά να τον δια-
χειριστείς…».

Σε μια άλλη συνέντευξη είχε μιλήσει για το πώς κα-
ταφέρνει να μεγαλώνει δύο παιδιά (έχει ένα 9 ετών
και ένα 7 ετών) και πώς συνδυάζει και «διοικεί» ταυ-
τόχρονα την επαγγελματική και οικογενειακή της
ζωή. «Όταν έκανα τα παιδιά μου», είχε πει στο Har-
pers Bazaar το 2021 ως υψηλόβαθμο στέλεχος της
Πειραιώς, «ήμουν ήδη επικεφαλής και είχα πολλούς

συνεργάτες που μπορούσα να εμπιστευτώ. Την ίδια
πολυτέλεια έχω και τώρα. Έχω στήσει έναν μηχανι-
σμό που δουλεύει ρολόι». Αυτός ο μηχανισμός ήδη
έχει αποδείξει ότι ξαναστήθηκε στην Attica Bank και
ότι λειτούργησε και πάλι τέλεια, ενώ ο ανάλογος «μη-
χανισμός» της προσωπικής ζωής θα κληθεί να λει-
τουργήσει και αυτός τέλεια, ιδίως σε μερικούς μήνες
που τα μέλη της νέας της οικογένειας θα αυξηθούν
κατά έναν - ή μία.

Οι σπουδές της Ελένης Βρεττού έχουν ολοκληρω-
θεί στην Αμερική και συγκεκριμένα στο Πανεπιστή-
μιο της Πενσιλβάνια, απ’ όπου έχει πάρει πτυχίο στα
Οικονομικά. Η ίδια έχει παραδεχτεί πως η ζωή της
άλλαξε όταν ο πατέρας της αποφάσισε να τη στηρίξει
για να σπουδάσει στο εξωτερικό. Πολύ ανθρώπινα
έχει πει για αυτή του την απόφαση: «Χρωστάω πάρα
πολλά στον πατέρα μου. Δεν ήμασταν οικογένεια με
οικονομική άνεση και όμως έδωσε μια περιουσία για
να σπουδάσω. Πήγα στο Γουόρτον της Πενσιλβάνια.
Δέκα χρόνια μετά την αποφοίτησή μου κάθισα στο

κέντρο του campus μόνη και τον πήρα τηλέφωνο. Του
είπα: “ Ό,τι είμαι το χρωστάω σ’ εσένα”. Κλαίγαμε και
οι δύο».

Όπως γράφει το επαγγελματικό βιογραφικό της,
έχει διεθνή εμπειρία σε τράπεζες της Ελλάδας και
του εξωτερικού που ξεπερνάει τα 20 έτη με εξειδί-
κευση στους τομείς της εταιρικής και επενδυτικής
τραπεζικής. Στην Attica Bank βρέθηκε όταν μπήκε
στο «περισκόπιο» του διοικητή της Τράπεζας της Ελ-
λάδος Γιάννη Στουρνάρα, ο οποίος έψαχνε ένα στέλε-
χος για να μην γκρεμιστεί η τράπεζα των μηχανικών.
Το βρήκε στο πρόσωπο της Ελένης Βρεττού, η οποία
είχε ήδη αποδείξει τις ικανότητές της στην Τράπεζα
Πειραιώς, αλλά και πριν από αυτό όταν επί 14 χρόνια
εργαζόταν στην HSBC στην Ελλάδα και τη Μεγάλη
Βρετανία.

Όταν τον Σεπτέμβριο του 2022 τοποθετήθηκε στη
θέση της διευθύνουσας στην Attica Bank, κάποιοι μι-
λούσαν για μια τράπεζα-φάντασμα με τεράστια
ανοίγματα και πλήρη ανυποληψία. Έλεγαν τότε πως
ακόμη και σε περαστικούς αν έδιναν δάνεια, τόσο κα-
κές εξασφαλίσεις αποκλείεται να πετύχαιναν. Και
όμως η Ελένη Βρεττού μέσα σε δύο χρόνια πέτυχε
την αναστροφή της δραματικής εικόνας της τράπε-
ζας, έβαλε τέλος στις ζημιογόνες χρήσεις εμφανί-
ζοντας και κέρδη και πλέον με την ολοκλήρωση της
συγχώνευσης Attica Bank και Παγκρήτιας μπορεί να
υπερηφανεύεται ότι πέτυχε τη δημιουργία του πέμ-
πτου πυλώνα του τραπεζικού συστήματος αυτής της
χώρας.
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Σταμάτησε την κατάρρευση της Attica
Bank, πέτυχε την αναστροφή της και 

με την ολοκλήρωση της συγχώνευσης
με την Παγκρήτια μπορεί 

να υπερηφανεύεται ότι δημιούργησε
τον πέμπτο τραπεζικό πυλώνα

ΕΛΕΝΗ ΒΡΕΤΤΟΥ

Η πρώτη γυναίκα
CEO τράπεζας
στην Ελλάδα

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Το ελληνικό Δημόσιο εισέπραξε 3,27 δισ. ευρώ,
το υψηλότερο ποσό στην ιστορία αξιοποίησης πε-
ριουσιακών στοιχείων που έχουν μεταβιβαστεί
στο ΤΑΙΠΕΔ, πέραν της εφάπαξ καταβολής του
αντιτίμου, ο Παραχωρησιούχος θα αποδίδει ετη-
σίως τουλάχιστον 7,5% επί των πάσης φύσεως
εσόδων από την εκμετάλλευση του αυτοκινητο-
δρόμου, ενώ από την Κυριακή 6 Οκτωβρίου, μέρα
κατά την οποία θα παραδοθεί ο αυτοκινητόδρομος

στον νέο παραχωρησιούχο, το κόστος των διοδίων
θα μειωθεί από τα 2,8 στα 2,5 ευρώ. Αυτά είναι τα
οφέλη που προκύπτουν από τη νέα Σύμβαση Πα-
ραχώρησης της Αττικής Οδού, όπως τα παρουσία-
σε στην Ολομέλεια της Βουλής ο υπουργός Υπο-
δομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊκούρας κατά
τη συζήτηση επί του νομοσχεδίου για τη νέα Σύμ-
βαση Παραχώρησης του αυτοκινητοδρόμου.
«Είναι η πρώτη φορά στην Ελλάδα που έχουμε αλ-

λαγή Παραχωρησιούχου σε εν λειτουργία αυτοκι-
νητόδρομο», τόνισε ο κ. Σταϊκούρας, κάνοντας
λόγο για ένα εξαιρετικά δύσκολο, περίπλοκο και
πρωτόγνωρο εγχείρημα. Παράλληλα, διασφαλί-
ζεται η απασχόληση των εργαζομένων στον αυτο-
κινητόδρομο, ενώ προβλέπονται και επενδύσεις,
ύψους 380 εκατ. ευρώ, για την αναβάθμιση και
τον εκσυγχρονισμό της Αττικής Οδού.

Ρ. Σαβ.

Δ
εν είναι μόνο το κυκλοφοριακό
έμφραγμα που προκαλείται
καθημερινά στον Κηφισό από

τα φορτηγά δοκιμάζοντας την υπομονή
των οδηγών ΙΧ, είναι και οι συνθήκες
υγιεινής όσων εργάζονται στην περιο-
χή του Βοτανικού. Άναρχη δόμηση,

σκουπίδια, ανύπαρκτες υποδο-
μές είναι όσα αντικρίζει κάποιος
πλησιάζοντας κάποια μεταφορι-
κή εταιρεία.

Ο υφυπουργός Μεταφορών
Βασίλης Οικονόμου επισκέφτη-

κε τα πρακτορεία διαμεταφορών
στον Βοτανικό ώστε διά ζώσης να
δει και να αφουγκραστεί τα προ-

βλήματα που αντιμετωπίζουν οι επιχει-
ρήσεις του κλάδου. 

Αφού περιηγήθηκε σε πολλά πρα-
κτορεία, είχε την ευκαιρία και να συνο-
μιλήσει με τους ιδιοκτήτες και τους ερ-
γαζόμενους σε αυτά και να ακούσει τις
ανησυχίες τους.

Οι εγκαταστάσεις συνθέτουν μια ει-
κόνα που απέχει από τα πρότυπα ενός
καλά οργανωμένου χώρου logistics
και για αυτό τον λόγο υλοποιείται το με-
γάλο έργο στο πάρκο της Φυλής. Πρό-
κειται για τη δημιουργία του mega lo-
gistics center στον Δήμο Φυλής με τη
μετεγκατάσταση των διαμεταφορικών
εταιρειών από τον Βοτανικό ενόψει και
της Διπλής Ανάπλασης στην περιοχή.

Με τα σημερινά δεδομένα, υπολογί-
ζεται πως 9.000 βαρέος τύπου οχήματα
μπαίνουν και άλλα τόσα βγαίνουν σε
καθημερινή βάση, τα οποία με τη δημι-
ουργία του νέου υπερσύγχρονου κέν-
τρου στη Φυλή θα μετατοπιστούν από
την περιοχή του Βοτανικού και θα πά-
νε, μέσω της Αττικής Οδού και της Πε-
ριφερειακής του Αιγάλεω, σε αυτό τον
οργανωμένο υποδοχέα.

«Μεγάλη αναπτυξιακή ώθηση
στη χώρα από τη μετεγκατάσταση»

«Απαιτείται άμεση και οργανωμένη
αντιμετώπιση της άκρως προβληματι-

κής αυτής κατάστασης. Το Logistics
Park στη Φυλή είναι ο μόνος δρόμος
σωτηρίας για τον Βοτανικό αλλά και η
προοπτική και η εξέλιξη για το μέλλον
των logistics στη χώρα, που θα δώσει
μια μεγάλη αναπτυξιακή ώθηση. Δεν
θα χάσουμε ούτε στιγμή μέχρι να επι-
τύχουμε τον στόχο της μετεγκατάστα-
σης των επιχειρήσεων διαμεταφορών
από τον Βοτανικό στη Φυλή», σημεί-
ωσε ο υφυπουργός Μεταφορών Βασί-
λης Οικονόμου, συνομιλώντας με το
Προεδρείο της Πανελλήνιας Ένωσης
Επιχειρήσεων Διαμεταφοράς (ΠΕΕΔ).

Άλλωστε, είναι σημαντικό να τονιστεί

πως για τα εθνικά logistics είναι πάρα
πολύ σημαντική η ύπαρξη αυτών των
οργανωμένων υποδοχέων γιατί μει-
ώνονται το κόστος και ο χρόνος μετα-
φοράς, ενώ απλοποιούνται και οι δια-
δικασίες.  Μειώνονται έτσι σημαντικά
τα κόστη για τα εθνικά logistics και αν
αναλογιστούμε πως η Ελλάδα είναι
σταθμός για τις παγκόσμιες εφοδιαστι-
κές αλυσίδες, οι οργανωμένοι υποδο-
χείς θα δώσουν αυτή τη δυνατότητα.

Εν κατακλείδι, μειώνοντας το κόστος
μεταφοράς και αποθήκευσης των αγα-
θών μειώνεται και το τελικό κόστος στο
ράφι. 

Τα οφέλη από τη νέα σύμβαση παραχώρησης της Αττικής Οδού

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

«Το Logistics Park
στη Φυλή, μόνος
δρόμος σωτηρίας
για τον Βοτανικό»

ΒΑΣΙΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ

Ο υφυπουργός
Μεταφορών επισκέφτηκε

τα πρακτορεία
διαμεταφορών και

άκουσε τις ανησυχίες των
επιχειρήσεων του κλάδου
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Α
ναπτυσσόμενη αγορά στην εξε-
ρεύνηση και παραγωγή φυσικού
αερίου στην Ανατολική Μεσόγειο

αποτελεί η Ελλάδα, όπου υπάρχουν οκτώ
ενεργές συμβάσεις έρευνας και παραγω-
γής υδρογονανθράκων, στις οποίες συμ-
μετέχουν σημαντικοί επενδυτές, όπως η
ExxonMobil, η HELLENiQ ENERGY και η
Energean. Πρόκειται για την περιοχή του
Πρίνου, που βρίσκεται σε φάση παραγω-
γής, το Κατάκολο είναι σε φάση ανάπτυ-
ξης, ενώ έξι ακόμη περιοχές βρίσκονται σε

διαδικασία έρευνας. Η μία είναι στη
χερσαία περιοχή των Ιωαννίνων,
τρεις θαλάσσιες περιοχές στο Ιόνιο
Πέλαγος (Μπλοκ 2, Μπλοκ 10, Μπλοκ
Ιονίου) και δύο θαλάσσιες περιοχές
στην Κρήτη (Δυτικά της Κρήτης, Νο-
τιοδυτικά της Κρήτης). Με το επίκεν-
τρο του ενδιαφέροντος ωστόσο να
στρέφεται κυρίως στις περιοχές που
βρίσκονται σε φάση έρευνας.

Την τελευταία διετία έχουν επιταχυνθεί
οι έρευνες με την ολοκλήρωση όλων των
γεωφυσικών ερευνητικών προγραμμάτων
για τις ενεργές συμβάσεις, ενώ μέσα στην
επόμενη διετία αναμένονται οι αποφάσεις
για τη διενέργεια ερευνητικών γεωτρήσε-
ων στα περισσότερα οικόπεδα, προκειμέ-
νου εντός της τρέχουσας δεκαετίας -σε
περίπτωση επιτυχούς έκβασης των ερευ-
νών- να υπάρξει εγχώρια παραγωγή υδρο-
γονανθράκων, πέραν αυτής του Πρίνου.

Θα μπορούσαμε
να κάνουμε εξαγωγές

Σύμφωνα με ανάλυση της Ελληνικής
Διαχειριστικής Εταιρείας Υδρογονανθρά-

κων και Ενεργειακών Πόρων (ΕΔΕΥΕΠ), η
οποία συμπεριλαμβάνεται στην οικονομι-
κή έκθεση της εταιρείας, μια συντηρητική
εκτίμηση των δυνητικών και πιθανών απο-
θεμάτων των εν λόγω περιοχών, στις οποί-
ες ωστόσο δεν έχει ακόμη διενεργηθεί
εξερευνητική γεώτρηση, κυμαίνεται σύμ-
φωνα με προκαταρκτικά στοιχεία, στα 24
τρισ. κυβικά πόδια (trillion cubic feet) ή
680 δισ. κυβικά μέτρα φυσικού αερίου
(risked recoverable reserves).

Όπως επισημαίνει η ΕΔΕΥΕΠ, η πιθανή
επιβεβαίωση αυτών των κοιτασμάτων
υπερκαλύπτει τόσο την παρούσα όσο και
τη μέλλουσα εγχώρια ζήτηση φυσικού αε-
ρίου, καθιστώντας τη χώρα μας εξαγωγική
έως τα τέλη της δεκαετίας. Παράλληλα,

σημειώνει ότι μια πιθανή παραγωγή φυσι-
κού αερίου, με βάση μια χρονική διάρκεια
εικοσιπενταετίας, από την έναρξη παρα-
γωγής, θα έχει τεράστια οικονομικά οφέ-
λη, τα οποία θα προκύψουν από τη φορο-
λογία εισοδήματος και τα μερίσματα παρα-
γωγής και άλλα ανταλλάγματα.

Ολοκληρώθηκαν το 2023
οι σεισμικές έρευνες

Σύμφωνα με την ΕΔΕΥΕΠ, σε ό,τι έχει να
κάνει με το πρόγραμμα τρισδιάστατων σει-
σμικών ερευνών, αυτές ολοκληρώθηκαν
το 2023. Έως σήμερα η εταιρεία έχει επι-
βλέψει συνολικά οκτώ θαλάσσιες σεισμι-
κές έρευνες, βασιζόμενες στο έτος-ορό-
σημο του 2022, κατά το οποίο πραγματο-

ποιήθηκαν οι υψηλότερες επενδύσεις σε
έρευνα που έγιναν ποτέ στον ελληνικό το-
μέα upstream.

Κατά το δεύτερο μισό του 2023 κυριάρ-
χησε η επεξεργασία των ερευνητικών δε-
δομένων με σκοπό την πιθανή λήψη απο-
φάσεων για ερευνητικές γεωτρήσεις προς
το δεύτερο μέρος του 2024, υπογραμμίζει
η εταιρεία αφήνοντας ανοιχτό το «παράθυ-
ρο» για τη λήψη επενδυτικής απόφασης.

Βασιζόμενη στις πρόσφατα διεξαχθεί-
σες έρευνες, η ΕΔΕΥΕΠ, μαζί με την
ExxonMobil, επιτάχυναν την πρόσκτηση
πρόσθετων τρισδιάστατων σεισμικών δε-
δομένων στη θαλάσσια περιοχή της Κρή-
της στις αρχές του 2024 με στόχο την πε-
ραιτέρω διευκόλυνση της ανάλυσης για πι-
θανή μελλοντική ερευνητική γεώτρηση.

Μάλιστα, μετά το 2022, που ήταν έτος-
ορόσημο για το επίπεδο των επενδύσεων
σε γεωφυσικές έρευνες, το φιλόδοξο πρό-
γραμμα για την επιτάχυνση όλων των σχε-
τικών προγραμμάτων εξερεύνησης συνε-
χίστηκε το 2023, όπως αναφέρει η οικονο-
μική έκθεση της εταιρείας.

Όπως επισημαίνεται, το 2023 αποτέλεσε
έτος προετοιμασίας ενόψει των αποφάσε-
ων των επενδυτών για πιθανές εξερευνη-
τικές γεωτρήσεις, οι οποίες αναμένεται να
ληφθούν εντός του 2024. Η επεξεργασία
και η ερμηνεία (βρίσκεται ακόμη σε εξέλι-
ξη) των συλλεχθέντων σεισμικών δεδομέ-
νων θα επιτρέψουν την επαναξιολόγηση
του μεγέθους, της έκτασης και του ρίσκου
πιθανών γεωτρητικών στόχων για τις υπε-
ράκτιες περιοχές της Δυτικής και Νοτιο-
δυτικής Κρήτης (Μπλοκ 2, Μπλοκ 10 και
Ιόνιο Μπλοκ).

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

Οι εκτιμήσεις της ΕΔΕΥΕΠ για τα δυνητικά και πιθανά 
αποθέματα στην Ελλάδα και το ανοιχτό «παράθυρο» για 

γεωτρήσεις μέχρι το τέλος του 2024 στα ανοιχτά της Κρήτης

Στα 680 δισ. κυβικά
μέτρα τα κοιτάσματα

φυσικού αερίου
της χώρας μας

ΥΔΡΟΓΟΝΑΝΘΡΑΚΕΣ
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ΔΥΠΑ θα «τρέξει» άμεσα ένα πακέτο

δράσεων για την ενίσχυση της απα-

σχόλησης, της επιχειρηματικότητας

και των δεξιοτήτων του ανθρώπινου δυναμικού

στον Έβρο. Πρόκειται για προγράμματα που εν-

τάσσονται στο πλαίσιο του συνολικού αναπτυ-

ξιακού σχεδίου για την ανασυγκρότηση του

Έβρου που επλήγη από τις φυσικές καταστρο-

φές, το οποίο ανακοίνωσε ο πρωθυπουργός

Κυριάκος Μητσοτάκης κατά την προχθεσινή

του περιοδεία στην περιοχή.

Τα προγράμματα συνολικού προϋπολογι-

σμού 20 εκατ. ευρώ απευθύνονται σε 1.000

ανέργους και προβλέπουν τη δημιουργία νέ-

ων θέσεων εργασίας, την απόκτηση επαγγελ-

ματικής εμπειρίας, επιδοτήσεις σε όσους επι-

θυμούν να ξεκινήσουν τη δική τους επιχείρη-

ση, καθώς και τη λειτουργία νέων ειδικοτήτων

εκπαίδευσης και κατάρτισης που έχει ανάγκη

η οικονομία του Έβρου.

Ποιους αφορούν
Συγκεκριμένα, το πρώτο πρόγραμμα,

προϋπολογισμού 15 εκατ. ευρώ, αφορά τη

δημιουργία 600 νέων θέσεων εργασίας για

την απασχόληση ανέργων. Η δράση θα επι-

δοτήσει επιχειρήσεις του ιδιωτικού τομέα να

προσλάβουν ανέργους όλων των ηλικιών για

διάστημα από 12 έως 18 μήνες. Η επιχορήγη-

ση θα ανέρχεται στο 75% του κόστους (μι-

σθός και εισφορές) ανά θέση εργασίας έως

τα 1.275 ευρώ μηνιαίως.

Επιπρόσθετα, θα «ανοίξει» πρόγραμμα από-

κτησης επαγγελματικής εμπειρίας 200 νέων

ανέργων σε δράσεις αντιμετώπισης των συνε-

πειών της κλιματικής αλλαγής, προϋπολογι-

σμού 1,7 εκατ. ευρώ. Ειδικότερα, θα επιδοτη-

θούν φορείς του κοινωνικού τομέα (ΑΜΚΕ και

ΜΚΟ) για 200 θέσεις απόκτησης επαγγελματι-

κής εμπειρίας για 200 ανέργους 18-30 ετών.

Επισημαίνεται πως για διάστημα 7 μηνών η ΔΥ-

ΠΑ θα καταβάλει απευθείας στους νέους τον

κατώτατο μισθό (και εισφορές) με πλήρη ια-

τροφαρμακευτική ασφάλιση.

Με στόχο την ενίσχυση της νεανικής επιχει-

ρηματικότητας, μέσω της ΔΥΠΑ θα επιδοτη-

θούν 200 άνεργοι με 14.800 ευρώ για διάστημα
12 μηνών, προκειμένου να διευκολυνθούν στα

πρώτα τους βήματα για την ίδρυση της δικής

τους επιχείρησης. Πρόκειται για ένα πρόγραμ-

μα προϋπολογισμού 3 εκατ. ευρώ.

Νέες ειδικότητες
στις επαγγελματικές σχολές

Παράλληλα με αυτά τα τρία προγράμματα και

με δεδομένη την προτεραιότητα που δίνει η ΔΥ-

ΠΑ στον τομέα της κατάρτισης με στόχο της δι-

ευκόλυνση της εισόδου των ανέργων στην αγο-

ρά εργασίας, στο επόμενο σχολικό έτος θα λει-

τουργήσουν νέες ειδικότητες στις Επαγγελμα-

τικές Σχολές (ΕΠΑΣ) Μαθητείας Αλεξανδρού-

πολης και Ορεστιάδας με πόρους του κρατικού

προϋπολογισμού ύψους 1,5 εκατ. ευρώ.

Ενδεικτικά θα περιλαμβάνονται επιπλέον

οι ειδικότητες όπως τεχνίτης ηλεκτρολογικών

εργασιών και ανελκυστήρων, χειριστής μηχα-

νημάτων έργου, τεχνίτης εργαλειομηχανών

(CNC), υφάσματος-ένδυσης και σχεδιασμού

ενδύματος, τεχνίτης Μεταλλικών Κατα-

σκευών και Τεχνίτης «έξυπνων» ηλεκτρονι-

κών συσκευών και εγκαταστάσεων. Επιπλέον,

θα λειτουργήσουν ειδικότητες Αρτοποιίας-

Ζαχαροπλαστικής και Εσωτερικών ηλεκτρι-

κών εγκαταστάσεων στη Σχολή Ανώτερης

Επαγγελματικής Κατάρτισης (ΣΑΕΚ) της ΔΥ-

ΠΑ στην Ορεστιάδα.

Θλίψη έχει προκαλέσει ο θάνατος του 44χρονου Καλαμα-
τιανού επιχειρηματία Χρήστου Παπαδημητρίου, ο οποίος πά-
λευε για να κρατηθεί στη ζωή εδώ και μήνες. Ο Χρήστος Πα-
παδημητρίου αποτέλεσε την τρίτη γενιά στην εταιρεία Παπα-
δημητρίου ΧΚ ΑΒΕΤ, γνωστή από τα προϊόντα Kalamata Pa-
padimitriou και με σημαντική τυποποιητική και εξαγωγική
δραστηριότητα στον χώρο του ελαιόλαδου, του μπαλσάμικου,
της μουστάρδας και άλλων προϊόντων τροφίμων, έχοντας
αφήσει τη σφραγίδα του στην εταιρεία με τις καινοτομίες που
είχε εισαγάγει. Ο 44χρονος επιχειρηματίας είχε παντρευτεί τη
Σεβαστή Σκούλικα και είχαν αποκτήσει μαζί δύο παιδιά. Η κη-
δεία του θα γίνει το Σάββατο στον Ναό της Υπαπαντής στην
Καλαμάτα.

Το 1939 ο παππούς του 44χρονου ίδρυσε την εταιρεία που
υπάρχει μέχρι και σήμερα στην Καλαμάτα. Η εταιρεία αρχικά
ασχολούνταν με το εμπόριο και την εξαγωγή τοπικών προϊόν-

των της Καλαμάτας όπως αποξηραμένα σύκα, ελιές Καλαμών
και ελαιόλαδο. Από το 1950 μπήκε στη βρετανική, την ολλανδι-
κή και τη γερμανική αγορά κυρίως μέσω της σταφίδας. Στη συ-
νέχεια ανέλαβε ο Κώστας Παπαδημητρίου που ήταν οινολόγος
και είχε σπουδάσει στη Γαλλία. Κάπως έτσι δημιούργησε το
πρώτο ελληνικό βαλσαμικό ξίδι από κορινθιακή σταφίδα.

Το 2004 ανέλαβε τα ηνία της εταιρείας ο εγγονός Χρήστος
Παπαδημητρίου. Μάλιστα, κατάφερε να αναπτυχθούν νέα
προϊόντα με βάση το βαλσαμικό ξίδι, όπως οι κρέμες βαλσα-
μικού και οι μεσογειακές μουστάρδες. Υπό την καθοδήγησή
του το 2013 η εταιρεία εντάχθηκε στο διεθνές δίκτυο Endea-
bor, καταφέρνοντας να είναι η πρώτη ελληνική εταιρεία στον
κλάδο των τροφίμων που γίνεται μέλος.

Χρ. Παπαδημητρίου: Το προφίλ του Καλαματιανού επιχειρηματία που «έσβησε» στα 44 του

Πακέτο δράσεων 20 εκατ.
στον  Έβρο από τη ΔΥΠΑ

Τρία νέα προγράμματα 
που αφορούν 1.000
ανέργους και προβλέπουν
δημιουργία νέων θέσεων
εργασίας, απόκτηση
επαγγελματικής εμπειρίας 
και επιδοτήσεις για νέους
επιχειρηματίες

Σπ. Πρωτοψάλτης: «Στο επίκεντρο 
οι περιοχές με ευάλωτο πληθυσμό»

Ο διοικητής της ΔΥΠΑ Σπύρος Πρωτοψάλτης επισημαίνει σχετικά: «Τα τελευταία χρόνια η ΔΥ-
ΠΑ έχει δώσει απόλυτη προτεραιότητα στην επιδότηση της εργασίας και στην αναβάθμιση των
δεξιοτήτων του ανθρώπινου δυναμικού της χώρας, με στόχο την ταχύτερη δυνατή προώθηση των
ανέργων σε νέες θέσεις εργασίας πλήρους απασχόλησης. Στο επίκεντρο του στρατηγικού μας
σχεδιασμού και προτεραιότητά μας προφανώς είναι οι περιοχές με ευάλωτο πληθυσμό, όπως εί-
ναι ο Έβρος, που επλήγη από τις περσινές φυσικές καταστροφές. Τα νέα προγράμματα που θα
τρέξουν με συνολικό προϋπολογισμό που αγγίζει τα 20 εκατ. ευρώ αποτελούν ένα σημαντικό βή-
μα προς την κατεύθυνση της ενίσχυσης της απασχόλησης και την τόνωση της τοπικής οικονο-
μίας. Με τη δημιουργία νέων θέσεων εργασίας, δράσεις κατάρτισης αλλά και επιδοτήσεις των
νέων συμπολιτών μας που θέλουν να κάνουν το πρώτο επιχειρηματικό τους βήμα. Ως ΔΥΠΑ πα-
ραμένουμε ενεργοί συνοδοιπόροι των εργαζομένων και των επιχειρήσεων, με στόχο τη διεύ-
ρυνση των επαγγελματικών τους προοπτικών. Καλούμε όλους τους ενδιαφερόμενους να ενημε-
ρωθούν για τις προϋποθέσεις συμμετοχής στα προγράμματά μας, αξιοποιώντας αυτή την ευκαι-
ρία για ένα καλύτερο μέλλον». 



Την πολιτική που θα χαράξει, ώστε το 2030 ο ΟΤΕ να εξελι-
χτεί σε έναν από τους κορυφαίους ψηφιακούς τηλεπικοι-
νωνιακούς παρόχους της Ευρώπης, παρουσίασε ο επικε-
φαλής του ομίλου Κώστας Νεμπής. Ο πρόεδρος και διευ-
θύνων σύμβουλος του ομίλου μοιράστηκε με όλους τους
εργαζόμενους τον οδικό χάρτη για να γίνει πραγματικότη-
τα το όραμά του για τον ΟΤE του 2030, θέτοντας ως προτε-
ραιότητες οπτικές ίνες, 5G, συνδρομητική τηλεόραση,
εταιρικούς πελάτες και ανάπτυξη υπηρεσιών στις νέες
αγορές που έχει εισέλθει (ασφάλειες, πληρωμές κ.λπ.).
Η νέα στρατηγική του ΟTΕ εστιάζει στην επιτάχυνση της
αναπτυξιακής πορείας και του μετασχηματισμού του και
βασίζεται σε τρεις βασικές δεσμεύσεις: Να παρέχει την
καλύτερη εμπειρία πελάτη μέσα από κορυφαία ψηφιακά προϊόντα και υπηρεσίες συνδεσιμότητας. Να παραμείνει σε θέ-
ση οδηγού στα δίκτυα νέας γενιάς. Να διαμορφώσει ένα ακόμη πιο σύγχρονο και αποδοτικό μοντέλο λειτουργίας, αξιο-
ποιώντας τις ψηφιακές τεχνολογίες, πάντα με την υποστήριξη των ανθρώπων του.
«Τις δεσμεύσεις αυτές πλαισιώνουν η σταθερή δέσμευση στις αρχές της βιώσιμης ανάπτυξης, η αξιοποίηση της δύνα-
μης ενός παγκόσμιου ομίλου όπως η Telekom και η αύξηση αξίας για τους μετόχους», ανέφερε χαρακτηριστικά ο κ.
Νεμπής. Κατά την ομιλία του επεσήμανε πως το νέο όραμα του ομίλου ΟTΕ είναι να εξελιχθεί σε έναν από τους κορυφαί-
ους ψηφιακούς τηλεπικοινωνιακούς παρόχους της Ευρώπης και χάρη στο ευρύ του αποτύπωμα να οδηγήσει και την Ελ-
λάδα προς στις κορυφαίες θέσεις ψηφιοποίησης στην Ευρώπη.
Κλείνοντας, ο επικεφαλής του Ομίλου ΟΤE εξέφρασε την πεποίθηση πως οι υψηλοί στόχοι θα αποτελέσουν πρόκληση
και έμπνευση για τους ανθρώπους της εταιρείας και σημείωσε πως «με οδηγό το όραμά μας, τις αξίες μας και όλα όσα
έχουμε πετύχει όλα αυτά τα χρόνια, θέλω να χτίσουμε μαζί τον ΟTΕ του 2030».
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Επιμέλεια: Ελένη Μπέρτσου

Μ
ε ανώτατο ποσό αποζη-
μίωσης 250.000 ευρώ, η
Πειραιώς ανακοίνωσε

χθες πρόγραμμα οικειοθελούς
αποχώρησης.

Το πρόγραμμα αφορά τους ερ-
γαζομένους στις κεντρικές υπο-
στηρικτικές μονάδες της τράπε-
ζας. Εξαιρούνται, δηλαδή, οι ερ-
γαζόμενοι στο δίκτυο καταστημά-
των και σε πελατειακές μονάδες
της τράπεζας.

Στόχοι του προγράμματος είναι
η ενίσχυση της αποτελεσματικό-
τητας, η συγκράτηση του λειτουρ-
γικού κόστους και η ανανέωση
του ανθρώπινου δυναμικού. Σε
όσους ενταχθούν το πρόγραμμα
δίνεται η επιλογή της άμεσης
αποχώρησης ή της αποχώρησης
με μακροχρόνια άδεια. Στην πρώτη περίπτωση, ανώτατο πο-
σό αποζημίωσης είναι 200.000 ευρώ, ενώ στην περίπτωση
του sabbatical, το ανώτατο ποσό είναι 250.000 ευρώ.

Για το πρόγραμμα έχουν δικαίωμα να εκδηλώσουν ενδια-
φέρον οι εργαζόμενοι της Τράπεζας Πειραιώς και της Πει-
ραιώς Financial Holdings AE, με συμβάσεις εξαρτημένης ερ-
γασίας αορίστου χρόνου / έμμισθης εντολής, υπό την προ-
ϋπόθεση ότι θα έχουν συμπληρώσει πενταετή συνεχή υπη-
ρεσία στον όμιλο κατά την 31η Δεκεμβρίου 2024. Το πρό-
γραμμα ισχύει έως τις 14 Οκτωβρίου και οι ενδιαφερόμενοι
θα ενημερωθούν για την έκβαση του αιτήματός τους στις 18
Οκτωβρίου.

Εξαιρούνται από τη συμμετοχή στο πρόγραμμα οι εργαζό-
μενοι που κατά την 3η Οκτωβρίου 2024: Έχουν επίπεδο ευθύ-
νης executive general manager ή general manager. Έχουν

ρόλο συμβούλου Διοίκησης. Απασχολούνται με σύμβαση ερ-
γασίας ορισμένου χρόνου ή με άλλες συμβατικές σχέσεις
όπως στο πλαίσιο πρακτικής άσκησης, ή όσοι αμείβονται με
δελτίο παροχής υπηρεσιών, ή όσοι ανήκουν στο προσωπικό
εξωτερικών συνεργατών συμπεριλαμβανομένου του δανει-
ζόμενου στην τράπεζα προσωπικού της PD Services.

Απασχολούνται σε θυγατρικές εταιρείες του ομίλου είτε με
σύμβαση εξαρτημένης εργασίας είτε με σύμβαση δανεισμού
από την τράπεζα. Απασχολούνται στο δίκτυο καταστημάτων ή
σε πελατειακές μονάδες της τράπεζας. Συμμετέχουν ή έχουν
ενταχθεί σε προγράμματα ανάπτυξης, όπως προγράμματα
Talent Development και Talent Pipeline Development.
Έχουν γνωστοποιήσει εγγράφως τη βούλησή τους για μελ-
λοντική οικειοθελή τους αποχώρηση από την τράπεζα ή τη
μητρική εταιρεία.

Κλουκίνας-Λάππας: Στις 30/10 
η έκτακτη ΓΣ για τη συγχώνευση
με την Intracom Properties

Σε έκτακτη Γενική Συνέλευση στις 30
Οκτωβρίου με θέμα, μεταξύ άλλων, τη συγ-
χώνευση με την Intracom Properties καλεί
τους μετόχους της η Κλουκίνας-Λάππας.
Ειδικότερα, οι μέτοχοι καλούνται να εγκρί-
νουν την απορρόφηση της Intracom Prop-
erties από την Κλουκίνας-Λάππας αλλά και
την αύξηση του μετοχικού κεφαλαίου της
εισηγμένης, ώστε το ονομαστικό μετοχικό
κεφάλαιο κατά την ολοκλήρωση της συγ-
χώνευσης να ανέρχεται σε 22.464.961,48
ευρώ, διαιρούμενο σε 86.403.698 κοινές,
ονομαστικές μετά ψήφου μετοχές, ονομα-
στικής αξίας εκάστης 0,26 ευρώ.

Νέα μαρίνα με μεσογειακές
επιρροές στο Ντουμπάι θα
διαχειρίζεται η D-Marin

Σε συνεργασία με την Dubai Holding, η 
D-Marin αναλαμβάνει τη διαχείριση μιας νέ-
ας μαρίνας με μεσογειακές επιρροές,  η
οποία θα λειτουργήσει εντός του Οκτωβρίου
στο Ντουμπάι, της μαρίνας Port De La Mer.
Αυτή η υπερσύγχρονη μαρίνα είναι η πέμπτη
τη διαχείριση της οποίας αναλαμβάνει η 
D-Marin στο Ντουμπάι. Όπως αναφέρει σχε-
τική ανακοίνωση της D-Marin, η οποία απο-
τελεί ένα δίκτυο premium μαρίνων σε ολό-
κληρη τη Μεσόγειο και στην περιοχή του
Κόλπου, έχει προχωρήσει στην υπογραφή
συμφωνίας για τη διαχείριση της πολυτελούς
μαρίνας που βρίσκεται στην κορυφή της βό-
ρειας χερσονήσου της περιοχής La Mer. Η
μαρίνα έχει σχεδιαστεί με μεσογειακό χαρα-
κτήρα και προσφέρει υψηλό επίπεδο εξυπη-
ρέτησης σε ένα πολυτελές περιβάλλον.

Βράβευση απέσπασε 
η Τράπεζα Ηπείρου

Η Συνεταιριστική Τράπεζα Ηπείρου βρα-
βεύτηκε στο 1ο Ετήσιο Συνέδριο Πωλήσεων
& Βραβεύσεων Συνεργατών της Syndea -
Συνεταιριστική Ασφαλιστική για τη μεγάλη
αύξηση παραγωγής ασφαλιστικών προϊόν-
των κατά το 2023. Το συνέδριο πραγματο-
ποιήθηκε στη Στοκχόλμη την Κυριακή 22
Σεπτεμβρίου με τη συμμετοχή εκπροσώπων
της Τράπεζας Ηπείρου, διευθυντικών στελε-
χών της Syndea, στελεχών της ασφαλιστι-
κής αγοράς από την Ελλάδα και το εξωτερι-
κό και λοιπών συνεργατών της εταιρείας.

Νέα εθελούσια έξοδος στην Πειραιώς, 
αποζημίωση έως €250.000

Κώστας Νεμπής - ΟΤΕ: Το νέο όραμα για το 2030



Τ
η διοργάνωση διαγωνισμού το διήμερο
23-24 Νοεμβρίου για την προώθηση
της καινοτομίας και της νεοφυούς επι-

χειρηματικότητας, υπό τον τίτλο Innovation At-
tica Hackathon 2024, σε συνεργασία με τους
ευρωπαϊκούς κόμβους ψηφιακής καινοτομίας
GR digiGOV-innoHUB και Smart Attica, μέσω
του Περιφερειακού Ταμείου Ανάπτυξης Αττι-
κής και του Κέντρου Καινοτομίας Περιφέρειας

Αττικής (ΚΕΚΠΑ), ανακοίνωσε
χθες η Περιφέρεια Αττικής.

Σύμφωνα με τα όσα έγιναν
γνωστά χθες, απευθύνεται
ανοιχτή πρόσκληση σε μικρο-
μεσαίες επιχειρήσεις, start-
ups, νεοσύστατες ή υπό ίδρυ-
ση εταιρείες, καθώς και ομά-
δες ερευνητών, φοιτητών και

στελεχών του δημόσιου ή/και ιδιωτικού τομέα,
να συμμετάσχουν στον διαγωνισμό, υποβάλ-
λοντας προτάσεις για καινοτόμες και τεχνολο-
γικά προηγμένες λύσεις και εφαρμογές, που θα
ανταποκρίνονται στις σύγχρονες προκλήσεις
των τομέων Τουρισμού και Πολιτισμού, καθώς
και Περιβάλλοντος, Αειφορίας και Μεταφορών.

Το Innovation Attica Hackathon 2024 στο-
χεύει στην ανάπτυξη καινοτόμων εφαρμογών
στις παραπάνω θεματικές, θέτοντας συγκεκρι-
μένες προκλήσεις (challenges), όπως αυτές
προέκυψαν από προπαρασκευαστικά συμμετο-
χικά εργαστήρια, λαμβάνοντας υπόψη τη Στρα-
τηγική Έξυπνης Εξειδίκευσης της Περιφέρειας
Αττικής και τις προτεραιότητες που ανέδειξε η
Διαδικασία Επιχειρηματικής Ανακάλυψης.

Τα χρηματικά έπαθλα
Για τις καινοτόμες προτάσεις τους, οι συμμε-

τέχουσες ομάδες θα έχουν την ευκαιρία να
διεκδικήσουν χρηματικά βραβεία. Ειδικότερα:

• Η πρώτη ομάδα θα λάβει χρηματικό έπα-
θλο 5.000 ευρώ.

•Η δεύτερη ομάδα θα λάβει χρηματικό έπα-
θλο 3.000 ευρώ.

• Η τρίτη ομάδα θα λάβει χρηματικό έπαθλο
1.000 ευρώ.

Επιπλέον, όλες οι ομάδες που θα επιλεγούν
να συμμετάσχουν στο Hackathon, που θα διε-
ξαχθεί στην αίθουσα «Κωνσταντίνος Μίχαλος»
της Θερμοκοιτίδας Επιχειρήσεων Αθήνας του
ΕΒΕΑ (Αμερικής 8, Αθήνα), θα έχουν πρόσβα-
ση στις υπηρεσίες των κόμβων ψηφιακής και-
νοτομίας GR digiGOV-innoHUB και Smart Atti-
ca, σύμφωνα με τους ισχύοντες κανόνες του
καθενός. Αυτή η πρόσβαση θα τους δώσει τη
δυνατότητα να εκμεταλλευτούν πόρους και
υποστήριξη, που θα συμβάλουν περαιτέρω
στην ανάπτυξη των λύσεων που θα αναπτύξουν.

«Φιλοδοξούμε ο διαγωνισμός
να γίνει ετήσιος θεσμός»

Ο περιφερειάρχης Αττικής Νίκος Χαρδα-

λιάς δήλωσε χθες: « Έχουμε δεσμευτεί να
προάγουμε την καινοτομία και τη νεοφυή επι-
χειρηματικότητα, αναγνωρίζοντας τη σημασία
τους για την ανάπτυξη και την κοινωνική ευη-
μερία. Μέσω του Innovation Attica Hackath-
on, επιδιώκουμε να δημιουργήσουμε ένα πε-
ριβάλλον που θα ενθαρρύνει τη συνεργασία
και τη δημιουργικότητα. Είναι απαραίτητο να
αξιοποιήσουμε τις ιδέες που κατατίθενται,
προκειμένου να αναπτύξουμε λύσεις που θα
βελτιώσουν την ποιότητα ζωής των πολιτών

και θα ενισχύσουν την τοπική οικονομία. Στό-
χος μας είναι να καθιερώσουμε αυτόν τον δια-
γωνισμό ως ετήσιο θεσμό, στηρίζοντας με συ-
νέπεια την καινοτομία και την επιχειρηματι-
κότητα στην Αττική. Καλώ όλους τους ενδια-
φερόμενους να συμμετάσχουν και να συμβά-
λουν στην ανάπτυξη ενός δυναμικού και οικο-
συστήματος που θα δώσει νέα πνοή και θα
συμβάλει στη δημιουργία ενός πιο βιώσιμου
μέλλοντος. Η συμμετοχή μπορεί να είναι η αρ-
χή μιας μεγάλης αλλαγής».

Οι προδιαγραφές
Η συμμετοχή στο Innovation Attica Hackath-

on 2024 θα απαιτήσει από τις ενδιαφερόμενες
ομάδες να αποδείξουν την καινοτομία και την
εφαρμοσιμότητα των ιδεών τους. Κάθε συμμε-
τοχή θα πρέπει να πληροί συγκεκριμένες προ-
διαγραφές και να εμπίπτει σε μία από τις παρα-
κάτω κατηγορίες:

• Ιδέα αποτυπωμένη σε επίπεδο Pitch Deck
ή Business Model Canvas (BMC).

•Ελάχιστο βιώσιμο προϊόν (MVP).

•Σχεδιασμένο πρωτότυπο (low fidelity wire-
frame ή high fidelity wireframe).

•Prototype/mock-up ή Proof of Concept.
«Η περίοδος υποβολής αιτήσεων συμμετο-

χής βρίσκεται ήδη σε εξέλιξη και θα ολοκλη-
ρωθεί στις 7 Νοεμβρίου 2024. Στο μεσοδιά-
στημα, και ειδικότερα την Τρίτη 15 Οκτωβρίου,
θα πραγματοποιηθεί ενημερωτική εκδήλωση
(info day). 

Η επιτροπή αξιολόγησης των συμμετοχών
του διαγωνισμού θα αποτελείται από καταξιω-
μένους επαγγελματίες και ειδικούς στους το-
μείς της καινοτομίας και της επιχειρηματικό-
τητας. Αυτή η διαδικασία θα επιτρέψει την ανα-
γνώριση και την προώθηση των πιο υποσχόμε-
νων ιδεών που θα προκύψουν από τη διοργά-
νωση. Περισσότερες πληροφορίες σχετικά με
τον διαγωνισμό και την υποβολή συμμετοχών
είναι διαθέσιμες στην ιστοσελίδα innovationat-
tica.gr/hackathon-2024», ανέφερε σε ανακοί-
νωσή της η Περιφέρεια Αττικής. 
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του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

ΝΙΚΟΣ ΧΑΡΔΑΛΙΑΣ ΓΙΑ ΤΟ INNOVATION ATTICA HACKATHON 2024:

«Ανοιχτή πρόσκληση σε όσους 
έλκονται από την καινοτομία»

Ο περιφερειάρχης Αττικής κάλεσε μικρομεσαίες επιχειρήσεις,
start-ups, νεοσύστατες ή υπό ίδρυση εταιρείες, ομάδες 
ερευνητών, φοιτητών και στελεχών να συμμετάσχουν 

στον διαγωνισμό, υποβάλλοντας προτάσεις για τεχνολογικά
προηγμένες λύσεις και εφαρμογές
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Κοινό σχέδιο δράσης
Αστυνομίας και Δήμου
Αγίας Βαρβάρας

Ανώτεροι αξιωματικοί της Ελληνικής
Αστυνομίας από τις υποδιευθύνσεις Τάξης,
Ασφάλειας και Τροχαίας, ΟΠΚΕ, ΔΙΑΣ και
τα στελέχη των αστυνομικών τμημάτων
Αγίας Βαρβάρας είχαν συνάντηση με τον
δήμαρχο της πόλης Λάμπρο Μίχο (φωτό). Η
συνάντηση έγινε μετά από προτροπή του
υπουργού Μιχάλη Χρυσοχοΐδη και με συν-
τονιστή ανώτερο σύμβουλο του υπουργού,
όπως έχει συμβεί και κατά το παρελθόν.
Σκοπός της συνάντησης ήταν να αξιολογή-
σουν τη μέχρι τώρα δράση των υπηρεσιών
της Ελληνικής Αστυνομίας στον Δήμο
Αγίας Βαρβάρας και να ενισχυθεί η κοινή
προσπάθεια για πρόληψη της παραβατικό-
τητας, καταστολή της εγκληματικότητας,
όπως και η αντιμετώπιση των φαινομένων
εκφοβισμού, βίας, χρήσης ουσιών κ.λπ. 

Ηλιούπολη: Δωρεάν
μαθήματα ξένων
γλωσσών 

Ξεκίνησαν οι εγγραφές, οι οποίες θα

διαρκέσουν έως τις 11 Οκτωβρίου, για τα

δωρεάν μαθήματα ξένων γλωσσών που

παρέχει ο Δήμος Ηλιούπολης με εθελοντές

καθηγητές της ομάδας «Η Γειτονιά μας». Η

εκμάθηση αφορά ενήλικες στις γλώσσες

των αγγλικών, γαλλικών, ισπανικών και

γερμανικών. Η δήλωση συμμετοχής στα

μαθήματα θα γίνεται τηλεφωνικά στο

2100086710 ή μέσω email στο eth-

elontes@ilioupoli.gr καθημερινά 08.30-

15.30. Διευκρινίζεται ότι ο δήμος δεν επέ-

χει θέση εκπαιδευτικού οργανισμού ξένων

γλωσσών και ως εκ τούτου δεν εξασφαλί-

ζει διδασκαλία κατά τάξεις και επίπεδα ή

προετοιμασία για εξετάσεις πιστοποίησης.

Προσφέρει διδασκαλία μόνο αρχικού και

όχι προχωρημένου επιπέδου και δεν χορη-

γεί πιστοποιητικό παρακολούθησης. 

Ξεκίνησε η στήριξη των πυρόπληκτων
Ξεκίνησαν οι εκταμιεύσεις για τη στήριξη

των πυρόπληκτων της 11ης Αυγούστου που
είναι κάτοικοι Πεντέλης. Οι αποζημιώσεις
αφορούν 73 περιπτώσεις των πρώτων αιτη-
μάτων που εγκρίθηκαν από το υπουργείο
Πολιτικής Προστασίας. Τα ποσά έχουν ήδη
πιστωθεί στους λογαριασμούς των δικαιού-
χων. «Είμαι ιδιαίτερα ικανοποιημένη που εί-
μαστε ο πρώτος δήμος που εξασφάλισε, με-
τά από αγώνα, την άμεση εκταμίευση των

χρημάτων και την απόδοσή τους στους δημότες που επλήγησαν, γιατί για τη διοίκησή μας προτε-
ραιότητα είναι ο άνθρωπος. Αναμένουμε στο προσεχές χρονικό διάστημα την ολοκλήρωση της
διαδικασίας των επόμενων δύο αιτημάτων μας, συνολικής αξίας 150.000 ευρώ περίπου», δήλωσε
η δήμαρχος Πεντέλης Νατάσσα Κοσμοπούλου.

Κορωπί: Ογδόντα χρόνια μετά το Ολοκαύτωμα
Επέτειο τιμής και μνήμης διοργανώνει ο Δήμος Κρωπίας 80 χρόνια

μετά το Ολοκαύτωμα από τους ναζί την Τετάρτη 9 Οκτωβρίου με δο-
ξολογία στον Ιερό Ναό Αναλήψεως. Την Δευτέρα 9 Οκτωβρίου 1944,
ισχυρή στρατιωτική δύναμη των ναζί εφαρμόζοντας αντίποινα για την
απώλεια πέντε στρατιωτών της σε απογευματινό επεισόδιο της Κυ-
ριακής 8ης Οκτωβρίου 1944 με εφεδρικό τμήμα μαχητών του ΕΛΑΣ
εισήλθε στο Κορωπί και εκτέλεσε εντός και εκτός οικιών 47 αμάχους,
ηλικίας από 2 έως 80 ετών που είχαν παραμείνει στην πόλη. Πυρπό-
λησαν 420 οικίες, 60 εμπορικά καταστήματα, όπως και δημοτικά και
δημόσια κτήρια. «Το Κορωπί ανήκει δικαιωματικά στις μαρτυρικές
πόλεις και στα μαρτυρικά χωριά της Ελλάδας και διεκδικεί την επίση-
μη αναγνώριση του ναζιστικού εγκλήματος από την Ελληνική Δημο-

κρατία και τα δικαιώματά του στο πλαίσιο της εθνικής διεκδίκησης για τις γερμανικές αποζημιώσεις-
επανορθώσεις», αναφέρει στην ανακοίνωσή του ο Δήμος Κρωπίας. 

Θ
ετικά κρίνει ο Συνήγορος του
Πολίτη (ΣτΠ) το νομοσχέδιο του
υπουργείου Εσωτερικών στο

σκέλος είσπραξης οφειλών ιδιωτών
προς τους δήμους, δημοσιοποιώντας
τις επισημάνσεις του, λίγες μέρες πριν
την ψήφισή του στην Ολομέλεια της
Βουλής. Αναφορικά με τη ρύθμιση των
60 δόσεων για οφειλές ιδιωτών προς
τους δήμους, ο ΣτΠ υπογραμμίζει ότι
«με τη ρύθμιση αυτή παρέχεται ποσο-
στιαία απαλλαγή από τις προσαυξήσεις
και τους τόκους εκπρόθεσμης καταβολής του Κώδικα Είσπραξης Δημοσίων Εσόδων, καθώς και από
τα πρόστιμα λόγω εκπρόθεσμης υποβολής ή μη υποβολής ή ανακριβούς δήλωσης ή λόγω μη κατα-
βολής τέλους». Βέβαια, ο ΣτΠ υπενθυμίζει ότι η προτεινόμενη ρύθμιση προβλέπει σημαντικά μικρό-
τερο αριθμό δόσεων αποπληρωμής σε σχέση με την προηγούμενη ρύθμιση του 2019 με 100 δόσεις
«και δεν συνοδεύεται από άλλες διευκολύνσεις για απαλλαγή από τις προσαυξήσεις και τους τόκους
εκπρόθεσμης καταβολής του Κώδικα Είσπραξης Δημοσίων Εσόδων καθώς και από τα πρόστιμα λό-
γω εκπρόθεσμης υποβολής ή μη υποβολής ή ανακριβούς δήλωσης ή λόγω μη καταβολής τέλους».

«Αναγκαίο» και «επιβεβλημένο» χαρακτηρίζει ο ΣτΠ τον εξωδικαστικό μηχανισμό για την είσπρα-
ξη οφειλών άνω των 10.000 ευρώ από τους δήμους. Επισημαίνει, όμως, ότι αυτό το χρέος ως σύνολο
απαιτήσεων (αρχικού οφειλόμενου ποσού, τυχόν προστίμων και προσαυξήσεων) βεβαιώνεται στην
οικεία ΔΥΟ, η οποία πλέον το διαχειρίζεται ως χρέος του Δημοσίου, ενεργώντας όλες τις πράξεις που
ορίζονται στις ρυθμίσεις του ν. 4738/2020. «Στις περιπτώσεις επιτυχούς προόδου του μηχανισμού
και είσπραξης οφειλομένων, η ΑΑΔΕ παρακρατά ποσοστό 5% αυτών και αποδίδει τα υπόλοιπα ει-
σπραχθέντα στον δικαιούχο, δήμο ή νομικό πρόσωπο εντός 30 ημερών από την είσπραξή τους», δι-
ευκρινίζει ο ΣτΠ.

Σήμερα η φιλοζωική γιορτή 
στο Ηράκλειο Αττικής
Σε φιλοζωική γιορτή στο κτήμα Φιξ καλεί σήμερα, Σάβ-
βατο, από τις 5.00 μμ έως τις 9.00 μμ ο Δήμος Ηρακλείου
Αττικής με σκοπό οι επισκέπτες να υιοθετήσουν αδέ-
σποτα ζωάκια από το πρόγραμμα προστασίας αδέσπο-
των ζώων του δήμου. Επίσης, το Γραφείο Αστικής Πανί-
δας του δήμου έχει ετοιμάσει ένα γεμάτο απόγευμα με
παρουσιάσεις, εργαστήρια, παιχνίδια και πολλές εκ-
πλήξεις. «Από ένα ζωάκι μπορείς να πάρεις μόνο αγά-
πη», τονίζει ο δήμαρχος Ηρακλείου Αττικής Νίκος
Μπάμπαλος, καλώντας τους δημότες να συμμετάσχουν
στην υιοθεσία αδέσποτων. 

Πώς θα εφαρμόζεται η ρύθμιση 
οφειλών από τους δήμους

Γλυφάδα: Ετοιμάζεται
Κέντρο Πολιτισμού 
και Μουσικής

Στα τέλη του 2024 θα είναι έτοιμο το πρότυ-
πο, υπερσύγχρονο Κέντρο Μουσικής και Πολι-

τισμού στην περιοχή
γύρω από το Γκολφ,
ένα μεγαλόπνοο έργο
που θα αποτελέσει
νέο τοπόσημο για τη
Γλυφάδα και θα την
καταστήσει κοιτίδα
πολιτισμού. Το έργο
έχει εξασφαλισμένη

χρηματοδότηση 3 εκατ. ευρώ από το πρόγραμ-
μα «Αντώνης Τρίτσης». «Στη Γλυφάδα δημι-
ουργούμε το περιβάλλον για τη μουσική, τις τέ-
χνες, τον πολιτισμό. Το νέο μας κτήριο για τον
πολιτισμό και τη μουσική σύντομα ολοκληρώ-
νεται», διαβεβαιώνει ο δήμαρχος Γλυφάδας
Γιώργος Παπανικολάου (φωτό).

Εμβολιασμός σε παιδιά
Ρομά στον Ασπρόπυργο

Πλήρες πρόγραμμα κλινικής εξέτασης και
εμβολιασμού σε 70 παιδιά Ρομά ολοκλήρωσε
ο Δήμος Ασπροπύργου σε συνεργασία με την

εταιρεία πρόληψης
και προαγωγής υγεί-
ας «Υγεία Για
Όλους», τη 2η Υγει-
ονομική Περιφέρεια
και την παιδιατρική
κλινική «Μητέρα». Ο
εμβολιασμός έγινε
για ιλαρά, ερυθρά,

παρωτίτιδα, πνευμονιόκοκκο, ηπατίτιδα A, δι-
φθερίτιδα- ηπατίτιδα B, τέτανο, κοκκύτη, πο-
λιομυελίτιδα, αιμόφιλο, μηνιγγιτιδόκοκκο,
ανεμευλογιά και ηπατίτιδα Β. «Στόχος μας εί-
ναι η συνέχιση τέτοιων δράσεων αποσκοπών-
τας στην προάσπιση της δημόσιας υγείας των
δημοτών της περιοχής», δήλωσε ο δήμαρχος
Ασπροπύργου Γιάννης Ηλίας (φωτό). 



Η
ΑΒ Βασιλόπουλος προχωρά στη στρατηγική
ανάπτυξης της επόμενης μέρας, με δέσμευση
στη βιώσιμη επιχειρηματικότητα και τη στήριξη

της ελληνικής οικονομίας. 
Ενδεικτικά, συνεχίζει να στηρίζει την ελληνική οικο-

νομία, με εισφορές στα 172 εκατ. ευρώ και επενδύσεις
57 εκατ. ευρώ σε νέες επιχειρηματικές πρωτοβουλίες
και στην αναδιάρθρωση του δικτύου της για το 2023.
Μέσα στην τρέχουσα χρονιά, σχεδιάζει την προσθήκη
48 νέων καταστημάτων franchise. Ταυτόχρονα, συνεχί-
ζει να εστιάζει στην ανάπτυξη της αγροτικής, κτηνοτρο-
φικής παραγωγής και αλιείας, συνεργαζόμενη με τοπι-
κούς παραγωγούς, ενώ προσφέρει προϊόντα ιδιωτικής
ετικέτας υψηλής ποιότητας, με στόχο την επόμενη τριε-
τία την εισαγωγή 450 νέων προϊόντων και 1.000 νέων
κωδικών. Μεγάλη σημασία για την ΑΒ Βασιλόπουλος
έχουν τα μικρά καταστήματα γειτονιάς, η ταχεία παρά-
δοση και το ηλεκτρονικό εμπόριο, με ναυαρχίδα το ΑΒ
Home Shop Center. Όσον αφορά το κοινωνικό της απο-
τύπωμα, η εταιρεία έχει προσφέρει πάνω από 6 εκατ.

ευρώ σε δωρεές μέσω του προγράμματος «Τρόφιμα
Αγάπης», ενώ έχει διαθέσει 13,8 εκατ. γεύματα σε ευά-
λωτες κοινωνικές ομάδες και περίπου 110.000 υγιεινά
γεύματα σε μαθητές. Ταυτόχρονα ενδυναμώνει το αν-
θρώπινο δυναμικό της, με περισσότερες από 460.000
ώρες εκπαίδευσης και επιπλέον παροχές ύψους 18,5
εκατ. ευρώ. Τέλος, στο πλαίσιο της βιώσιμης ανάπτυξης,
η ΑΒ δεσμεύεται να επιτύχει μηδενικές εκπομπές έως
το 2050 σε όλη την εφοδιαστική αλυσίδα, ενώ υλοποιεί
προγράμματα εκπαίδευσης για τους εργαζομένους της
με στόχο την ευαισθητοποίηση σε θέματα περιβαλλοντι-
κής ευθύνης. Ο Νίκος Λαβίδας, brand president της ΑΒ
Βασιλόπουλος, δήλωσε: «Είμαστε σε πορεία μετάβασης
και μετασχηματισμού που οδηγεί στην επόμενη μέρα
της ΑΒ Βασιλόπουλος: βιώσιμη ανάπτυξη, λειτουργική
αποδοτικότητα, προϊόντα και υπηρεσίες που συνδυά-
ζουν υψηλή ποιότητα και προσιτή τιμή, διεύρυνση του
δικτύου μας, ενίσχυση της τοπικής κοινωνίας, και όλα
αυτά, πάντα με τον άνθρωπο στο επίκεντρο και με σεβα-
σμό στο περιβάλλον».
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Για 16η συνεχή χρονιά, η Helleniq Energy επιβρά-
βευσε την αριστεία των νέων από περιοχές όμορες
στις εγκαταστάσεις της, με ειδική μέριμνα για τους
αριστούχους του 2024 από την Περιφέρεια Θεσσα-
λίας. Συνολικά επιβραβεύτηκαν 724 αριστούχοι από-
φοιτοι Γενικών και Επαγγελματικών Λυκείων, σε δια-
δοχικές εκδηλώσεις, το διάστημα 16-27/9. Η βρά-
βευση 295 μαθητών από δήμους στο Θριάσιο Πεδίο,
στη Δυτική Θεσσαλονίκη και στον Δήμο Κοζάνης
πραγματοποιήθηκε στο πλαίσιο του Ετήσιου Προ-
γράμματος Επιβράβευσης Αριστούχων Απόφοιτων

Λυκείου της Helleniq Energy, το οποίο τελεί υπό την
αιγίδα του υπουργείου Παιδείας, Θρησκευμάτων και
Αθλητισμού και υλοποιείται στο πλαίσιο της στρατη-
γικής εταιρικής υπευθυνότητας του ομίλου, με στόχο
να ενισχύσει τους απόφοιτους στο ξεκίνημα της ακα-
δημαϊκής τους διαδρομής. Φέτος, έκτακτη στήριξη
δόθηκε και σε 429 αριστούχους αποφοίτους από την
Περιφέρεια Θεσσαλίας, η οποία δοκιμάζεται από τις
συνέπειες των πλημμυρών του Σεπτεμβρίου 2023.

Η Helleniq Energy
επιβραβεύει για 16η 

συνεχή χρονιά
την αριστεία των νέων 

� Η Vodafone στηρίζει έμπρακτα τους συνδρομητές της
που πλήττονται από τις πυρκαγιές στον Δήμο Ξυλοκά-

στρου-Ευρωστίνης, με δωρεάν χρόνο, από την 1η Οκτωβρί-
ου έως και τις 16 Οκτωβρίου. Ιδιώτες και επαγγελματίες,
συμβολαίου κινητής, καρτοπρογράμματος και καρτοκινη-
τής, οι οποίοι ζουν σε περιοχές του Δήμου Ξυλοκάστρου-
Ευρωστίνης, θα έχουν στη διάθεσή τους αυτόματα και δω-
ρεάν 1.500 λεπτά ομιλίας στο κινητό προς εθνικά κινητά και
σταθερά, καθώς και 20 GB στο κινητό. Οι συνδρομητές θα
ενημερωθούν για την ενεργοποίηση με SMS στο κινητό
τους. Επιπλέον, η εταιρεία αναστέλλει τις εισπρακτικές
ενέργειες για φραγή εισερχομένων ή/και εξερχομένων
κλήσεων για τους κατοίκους των ανωτέρω περιοχών μέχρι
και την 1η Νοεμβρίου 2024

� Η Διαμαντής Μασούτης ΑΕ,
συμβάλλοντας στην ανάδειξη

του έργου και της προσφοράς του
Έλληνα αστυνομικού στην κοινω-
νία, πρόσφερε δωροεπιταγές στη
Διεθνή Ένωση Αστυνομικών
Υπαλλήλων του Ελληνικού Εθνικού Τμήματος Τοπικής Διοίκη-
σης Χαλκιδικής, συνδράμοντας με αυτόν τον τρόπο στην κάλυ-
ψη πρακτικών αναγκών της υπηρεσίας. Επίσης, συνεπής στην
υποχρέωση που έχει αναλάβει απέναντι στο Ειδικό Σχολείο
Καλύμνου, προχώρησε στην επόμενη δωρεάν διάθεση προ-
ϊόντων για τις ανάγκες του σχολείου. Ο στόχος της Διαμαντής
Μασούτης ΑΕ είναι η υποστήριξη και η μέριμνα προς τους μα-
θητές και η διευκόλυνση και ανάπτυξη των ιδιαίτερων ικανο-
τήτων και κλίσεών τους. 

� Στην υπογραφή Μνημονίου Συνεργασίας προχώρησαν
η Alpha Bank και το Πρόγραμμα Μεταπτυχιακών Σπου-

δών «Εσωτερικός Έλεγχος, Διαχείριση Κινδύνων & Κανο-
νιστική Συμμόρφωση» του Τμήματος Οικονομικών Επιστη-
μών του Εθνικού και Καποδιστριακού Πανεπιστημίου Αθη-
νών (ΕΚΠΑ). Στόχος της συνεργασίας είναι η προώθηση της
ακαδημαϊκής γνώσης και της εφαρμογής της διαχείρισης
κινδύνων, του εσωτερικού ελέγχου και της κανονιστικής
συμμόρφωσης στις επιχειρήσεις, στον τραπεζικό κλάδο
και τον δημόσιο τομέα. Το μνημόνιο προβλέπει, μεταξύ άλ-
λων, την εκπόνηση κοινών ερευνών από την τράπεζα και το
πανεπιστήμιο, την ενίσχυση των δεξιοτήτων των ανθρώπων
της Alpha Bank, την προσφορά θέσεων πρακτικής άσκησης
σε φοιτητές και τη διοργάνωση εκπαιδευτικών δράσεων.

Mικρά - μικρά

H Lidl Ελλάς διακρίθηκε
με το Best Buy Award 
για δεύτερη συνεχή χρονιά

Η Lidl Ελλάς βρέθηκε για δεύτερη συνεχόμενη χρονιά
στην κορυφή της αντίληψης των Ελλήνων καταναλωτών
σχετικά με την καλύτερη σχέση ποιότητας-τιμής, σύμφω-
να με τα αποτελέσματα της ανεξάρτητης έρευνας του διε-
θνούς οργανισμού ICERTIAS (International Certification
Association). Συγκεκριμένα, η εταιρεία κατέκτησε το Best
Buy Award στην κατηγορία «Τοπική αλυσίδα λιανικής» για
το έτος 2024/2025, σε σχετική ερώτηση αναφορικά με την
εμπειρία των καταναλωτών στην προσφορά της καλύτερης
σχέσης ποιότητας-τιμής στην ελληνική αγορά. Η ηλεκτρο-
νική έρευνα «General» για το «Best Buy Award
2024/2025», που διεξήχθη τον Απρίλιο του 2024 στην Ελ-
λάδα, σε δείγμα 1.200 καταναλωτών, έδωσε τη δυνατότητα
στους ερωτηθέντες να εκφράσουν ελεύθερα τη γνώμη
τους χωρίς προκαθορισμένες επιλογές. Στην ερώτηση
«Ποια ελληνική αλυσίδα λιανικής προσφέρει την καλύτερη
σχέση ποιότητας-τιμής;», η πλειοψηφία απάντησε «Lidl».

Νέος director Marketing CC 
στην Παπαστράτος
ο Κωνσταντίνος Μωραΐτης

Τη θέση του director Marketing CC για τις αγορές της
Ελλάδας, Κύπρου και Μάλτας ανέλαβε ο Κωνσταντίνος

Μωραΐτης στην εταιρεία Παπαστράτος ΑΕ,
μετά από διετή υπηρεσία στην ομάδα

της μητρικής εταιρείας Philip Morris
International στη Λωζάνη. Σε μήνυμά
του στο LinkedIn, ο Κωνσταντίνος

Μωραΐτης ανέφερε πως ανυπομονεί
να συνεισφέρει με την εμπειρία του

στην περαιτέρω επιτυχία αυτών των αγο-
ρών μαζί με άλλους ταλαντούχους συνεργάτες, ενώ δεν
παρέλειψε να ευχαριστήσει τη μητρική εταιρεία Philip
Morris International στη Λωζάνη για τα δύο χρόνια υπη-
ρεσίας που του χάρισαν διεθνή προοπτική και συνέβα-
λαν στην προσωπική και επαγγελματική του πορεία
ανάπτυξης, όπως ανέφερε χαρακτηριστικά. Διετέλεσε
στέλεχος της Philip Morris International για περισσότε-
ρα από 13 χρόνια, αναλαμβάνοντας θέσεις όπως Head
Category Management HnB, Head Retention Strategy
και Head Customer Care & Ecommerce Operations.

Η βιωσιμότητα στις προτεραιότητες της ΑΒ
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Γράφει ο Γιώργος Σκρομπόλας

Στις σκέψεις του Star βρίσκεται η επαναφορά του «Greece’s
Next Top Model» τον Σεπτέμβριο του 2025. Το πρότζεκτ, το οποίο
φέτος «ξεκουράζεται» μετά τα έντονα σημάδια κόπωσης που ση-
μείωσε η τηλεθέαση του τελευταίου κύκλου, ενδέχεται να επι-
στρέψει με μερικό reunion κριτών. Σύμφωνα με τις πληροφορίες
μας, ο σταθμός θα αξιοποιήσει σαφώς τα δύο πρόσωπα που έχει
ήδη στο δυναμικό του, την Ηλιάνα Παπαγεωργίου και τη Ζενεβιέβ
Μαζαρί. Επιπλέον, και αυτό για πολλούς μπορεί να είναι έκπληξη,
επιθυμία είναι να φέρει πίσω στα παλιά της λημέρια και τη Βίκυ
Καγιά. Πηγές από το κανάλι τονίζουν πως η σχέση με την παρου-
σιάστρια, παρά το κάπως περίεργο τέλος της συνεργασίας τους,
παραμένει καλή και μάλιστα μπορούν να φανταστούν και την αρ-

μονική της συνύπαρξη με την Ηλιάνα Παπαγεωργίου, με την οποία
στο παρελθόν είχαν ανταλλάξει ουκ ολίγα βέλη δημοσίως. Πιο δύ-
σκολα θα είναι τα πράγματα για τον Γιώργο Καράβα και την Έλενα
Χριστοπούλου, καθώς οι άνθρωποι του Star φοβούνται πως το -
κατά την άποψή τους- πιο λαϊκό προφίλ του «My Style Rocks» στο
οποίο συμμετέχουν δεν θα διευκολύνει την επιστροφή τους στο
πιο λαμπερό «GNTM».

ΜΙΚΡΑ... ΜΙΚΡΑ... 

� Σαρωτική η πορεία της εκπομπής της Φαίης
Σκορδά στην πρωινή ζώνη του Mega. Η εκ-

πομπή «Buogiorno» καταφέρνει να τερματίζει
πρώτη και μεγάλη διαφορά από τη δεύτερη εκ-
πομπή τις περισσότερες μέρες της εβδομάδας και
μάλιστα με ποσοστά που υπερβαίνουν το 20%.
Ακολουθούν η Κατερίνα Καινούργιου και ο Γιώρ-
γος Λιάγκας, οι οποίοι διαπιστώνουν πως η κούρ-
σα φέτος έχει μεγαλύτερο βαθμό δυσκολίας από
το αναμενόμενο.

� Η «Σκοτεινή Δεκαετία 1964-1974», η
σειρά ντοκιμαντέρ έξι επεισοδίων του

Αλέξη Παπαχελά, έρχεται στο πρόγραμμα του
ΣΚΑΪ από τη Δευτέρα 14 Οκτωβρίου στις 21.00
και φωτίζει άγνωστα παρασκήνια της πιο τα-
ραγμένης δεκαετίας της σύγχρονης ιστορίας
μας. Ντοκουμέντα και μαρτυρίες αποκαλύ-
πτουν πώς μπήκε η Ελλάδα στην περιπέτεια
της δικτατορίας, ποια ήταν η σχέση της CIA και
των ΗΠΑ με τη χούντα και τους δικτάτορες,
πώς οργανώθηκε το
πραξικόπημα κατά του
Αρχιεπισκόπου Μακά-
ριου, γιατί σίγησαν τα
ελληνικά όπλα κατά τη
διάρκεια της τουρκι-
κής εισβολής στην Κύ-
προ το 1974. Για πρώτη
φορά έρχονται στο
φως σπάνια ηχητικά
ντοκουμέντα από συ-
νομιλίες στον Λευκό
Οίκο και από το μοιραίο ελληνικό πολεμικό
συμβούλιο της 20ής Ιουλίου.

� Στην τηλεθέαση των προγραμμάτων της prime
time ζώνης ξεχωρίζουν μέχρι στιγμής κάποιες

ελληνικές σειρές, όπως ο «Τιμωρός», η «Κατάρα της
Τζέλας Δελαφράγκα», ο «Άγιος Έρωτας» και το
«Grand Hotel». Στον αντίποδα βρίσκονται τα reality,
με τη «Φάρμα» να αντιμετωπίζει μέχρι στιγμής τα
μεγαλύτερα προβλήματα όσον αφορά τα χαμηλά
νούμερα τηλεθέασης που καταγράφει η Nielsen.

� Στη μεσημεριανή ζώνη διαπιστώνεται
μια σημαντική υποχώρηση στη δυναμι-

κή του «Ρουκ Ζουκ», της τάξης ακόμη και των
10 μονάδων. Η Δανάη Μπάρκα κατάφερε να
βελτιώσει τις επιδόσεις της τη δεύτερη εβδο-
μάδα μετάδοσης της εκπομπής της, παραμένει
ωστόσο σε χαμηλότερα ποσοστά από τα υπό-
λοιπα προγράμματα του Mega που παίζουν
πριν και μετά.

� Ξεκίνησαν επιτέλους τα γυρίσματα του «The
Voice» σε ολοκαίνουργιο πλατό στα Στούντιο

Κάππα. Ο Γιώργος Καπουτζίδης στην παρουσίαση
και οι Έλενα Παπαρίζου, Πάνος Μουζουράκης,
Γιώργος Μαζωνάκης και Χρήστος Μάστορας στις 4
καρέκλες των coaches αναμένεται να δώσουν φρέ-
σκο αέρα στο talent show, το οποίο επιστρέφει στις
οθόνες μας έπειτα από δύο χρόνια. Η απόφαση για
τη θέση των backstage δεν έχει ληφθεί ακόμα, αν
και σαν πρόταση έχει πέσει στο τραπέζι το όνομα
της τραγουδίστριας Αναστασίας.

Ο Νίκος Μουτσινάς επιστρέφει στην τη-
λεόραση, αλλά το ερώτημα που υπάρχει
αυτές τις μέρες είναι πότε ακριβώς θα δού-
με αυτή την επιστροφή. Η αρχική ημερο-
μηνία της 17ης Οκτωβρίου φαντάζει πλέον
ουτοπική για να κάνει πρεμιέρα το «ΝΜ
Βραδιάτικα», καθώς, σύμφωνα με το επι-
βεβαιωμένο ρεπορτάζ μας, η προετοιμα-
σία είναι σε αρχικό στάδιο και τα δεδομένα
αλλάζουν συνεχώς.

Το πλατό-υπερπαραγωγή που θέλει ο
Νίκος Μουτσινάς για την ώρα είναι μόνο
στα σχέδια. Παρ’ όλα αυτά, υπάρχουν και
κάποια άλλα… θέματα που δυσκολεύουν
περισσότερο την κατάσταση. Γνωρίζουμε

πως ο παρουσιαστής έχει βάλει από την αρ-
χή πολύ ψηλά τον πήχη, ενώ υψηλές είναι

και οι απαιτήσεις του σε επίπεδο παραγω-
γής. Πληροφορίες μας λένε πως, για παρά-
δειγμα, ο Νίκος Μουτσινάς αλλάζει τα δε-
δομένα όσον αφορά και τους καλεσμένους,
μια και πλέον επιθυμεί να φιλοξενεί αρκετά
πρώτα ονόματα καλλιτεχνών σε κάθε εκ-
πομπή του «ΝΜ Βραδιάτικα», γεγονός που
προκαλεί πρόβλημα εξαιτίας της αυξημέ-
νης ζήτησης που υπάρχει ήδη από τις υπό-
λοιπες ψυχαγωγικές εκπομπές του Alpha.

Αξιόπιστες πηγές μας αναφέρουν ότι,
όπως είναι τα πράγματα αυτήν τη στιγμή, η
πρεμιέρα του πολυσυζητημένου show δεν
πρόκειται να γίνει πριν από τα τέλη του
Οκτώβρη.

Αναβολή στην πρεμιέρα του Νίκου Μουτσινά

Στο Star σκέφτονται
μερικό... reunion για

την επιστροφή του «GNTM»

Κ
αι επίσημα καλωσόρισε ο
ΣΚΑΪ στο δυναμικό του
τον Κωνσταντίνο Ζούλα, ο

οποίος αναλαμβάνει τη θέση του
διευθύνοντος συμβούλου του
καναλιού. Μάλιστα, στο δελτίο
Τύπου που εξέδωσε το κανάλι το-
νίζονται η πολυετής εμπειρία του
ως δημοσιογράφου αλλά και οι
καινοτομίες που εισήγαγε στην
ΕΡΤ κατά την προεδρία του. «Ο
Κωνσταντίνος Ζούλας με μακρά
πείρα στον χώρο των ΜΜΕ έχει
εργαστεί επί σχεδόν τρεις δεκαε-
τίες ως δημοσιογράφος τόσο
στον Τύπο όσο και σε ηλεκτρονι-
κά Μέσα Ενημέρωσης της χώρας
μας, ενώ τα τελευταία πέντε χρό-
νια υπήρξε πρόεδρος της ΕΡΤ,
συμβάλλοντας καθοριστικά με
τις καινοτόμες ιδέες του στην
αναγέννηση της δημόσιας ραδιοτηλεόρασης», αναφέρεται στην
ανακοίνωση.

Σύμφωνα με το ρεπορτάζ μας, ο Κωνσταντίνος Ζούλας το προσε-
χές διάστημα αναμένεται να αξιολογήσει καθετί που βρίσκεται

στον αέρα του ΣΚΑΪ, θα παρακο-
λουθήσει την πορεία του και πριν
από τις γιορτές αναμένονται οι
πρώτες αποφάσεις που θα αφο-
ρούν αρχικά το δεύτερο μισό της
τρέχουσας σεζόν. Με δεδομένη τη
στροφή προς την ενημέρωση, ήδη
η τοποθέτηση του ντοκιμαντέρ 6
επεισοδίων του Αλέξη Παπαχελά
στην prime time ζώνη της Δευτέ-
ρας προμηνύει πως έρχονται αλ-
λαγές. Ανάμεσα στα σενάρια
υπάρχει και ένα που θέλει σαρω-
τικές αλλαγές στη μεσημεριανο-
απογευματινή ζώνη, με ό,τι και αν
σημαίνει αυτό. Η ζωντανή ταξι-
διωτική εκπομπή με την Ευλαμ-
πία Ρέβη στην καλύτερη περίπτω-
ση θα ροκανίσει χρόνο από τις
ψυχαγωγικές εκπομπές, ενώ σε
διαφορετικό ενδεχόμενο θα δού-

με κάποια προγράμματα, όπως το παιχνίδι του Μάρκου Σεφερλή,
να ολοκληρώνονται νωρίτερα. Δεν θα μας εκπλήξει αν μέσα στις
αποφάσεις που θα πάρει ο Κωνσταντίνος Ζούλας θα είναι και η αλ-
λαγή στην ώρα μετάδοσης του κεντρικού δελτίου ειδήσεων.

Μεγάλες αλλαγές προμηνύει η άφιξη Ζούλα στον ΣΚΑΪ
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Μειωμένος συντελεστής ΦΠΑ 13% επιβάλλεται πλέον στις υπηρεσίες ενοικία-
σης αυτοκινήτου με οδηγό, σύμφωνα με εγκύκλιο του διοικητή της Ανεξάρτητης
Αρχής Δημοσίων Εσόδων (ΑΑΔΕ) Γιώργου Πιτσιλή.

Με αυτό τον τρόπο λύνεται ένα πάγιο αίτημα των ιδιοκτητών ενοικιαζόμενων
αυτοκινήτων με οδηγό και η πολιτική ηγεσία του ΥΠΕΘΟ και της ΑΑΔΕ βοηθά πε-
ραιτέρω έναν κλάδο που συνεισφέρει αρκετά έσοδα στον κρατικό προϋπολογι-
σμό μέσω του τουρισμού.

Σύμφωνα με όσα αναφέρει η εγκύκλιος του διοικητή της ΑΑΔΕ, παρέχεται δι-
καίωμα έκπτωσης του ΦΠΑ με τον οποίο έχουν επιβαρυνθεί οι δαπάνες αγοράς,
εισαγωγής ή ενδοκοινοτικής απόκτησης των εν λόγω ΕΙΧ αυτοκινήτων, καθώς
και οι δαπάνες καυσίμων, επισκευής, συντήρησης, μίσθωσης και κυκλοφορίας
αυτών γενικά, ανεξάρτητα αν τα αυτοκίνητα αυτά χρησιμοποιούνται για την πα-
ροχή από τις ως άνω επιχειρήσεις υπηρεσιών μίσθωσης ΕΙΧ αυτοκινήτου με ή
χωρίς οδηγό.

Τι άλλαξε στις ενοικιάσεις ΙΧ με οδηγό; Πόσα χρήματα γλιτώνουν οι ιδιοκτήτες τους;

Τ
ο Hyundai Kona στη δεύτερη ολοκαίνουρ-
για γενιά του έχει μετεξελιχθεί σε ένα εντε-
λώς διαφορετικό μοντέλο σε σχέση με τον

απερχόμενο πρόγονό του.
Οι υποψήφιοι αγοραστές έχουν να επιλέξουν μετα-

ξύ βενζινοκίνητων, υβριδικών και ηλεκτρικών εκδό-

σεων, οι οποίες συνοδεύονται από 5ετή εργοστασιακή

εγγύηση με απεριόριστα χιλιόμετρα και άκρως δελε-

αστικές τιμές που ξεκινούν από 25.290 ευρώ.

Εμείς δοκιμάσαμε την κορυφαία έκδοση του Kona N-

Line με τους 198 ίππους, η οποία έχει μοναδικές σχε-

διαστικές αγωνιστικές πινελιές, κορυφαίο εξοπλισμό,

χαμηλό κόστος χρήσης, η δε τιμή απόκτησης ανέρχεται

σε 32.090 ευρώ για την κορυφαία έκδοση, ενώ για

όσους δεν θέλουν τα καλούδια της N-Line έκδοσης

υπάρχει και η έκδοση Distinctive με 30.290 ευρώ.

Σπορ πινελιές N-Line
Στο νέο Kona, η σχεδίαση διαθέτει επιπλέον δόση

φουτουρισμού με μια εξαιρετικά λεπτή LED μπάρα με

λευκό χρώμα να υπάρχει στο εμπρόσθιο και πίσω μέ-

ρος του αυτοκινήτου, την οποία η Hyundai ονομάζει

Seamless Horizon Lamp και όταν ο ήλιος πέφτει

αποτελεί το βασικό χαρακτηριστικό του κορεατικού

μοντέλου. H έκδοση N-Line του Kona της δοκιμής

μας διέθετε μια διαφορετική αλλά πιο εντυπωσιακή

σχεδίαση στη μάσκα και στον προφυλακτήρα, ενώ στο

πίσω μέρος προστέθηκαν και ο διαχύτης αέρα και η

διπλή απόληξη της εξάτμισης.

Από το πλάι διακρίνει κανείς τα πλαστικά προστα-

τευτικά πάνω από τους τροχούς 18 ιντσών, τα οποία

στην έκδοση N Line είναι επίσης βαμμένα στο χρώμα

του αμαξώματος, αλλάζοντας τον χαρακτήρα του μον-

τέλου, δίνοντας μια σαφώς πιο σπορ εμφάνιση.

Hitech και σπορ εσωτερικό
Αν η εξωτερική εμφάνιση θεωρείται επαναστατική

στο νέο Kona, κάτι τέτοιο αποδείχτηκε ότι συμβαίνει

και στην καμπίνα επιβατών, η οποία μπορεί να φιλο-

ξενήσει με άνεση πέντε ενήλικες επιβάτες!

Ωστόσο η Hyundai έκανε ένα άλμα όσον αφορά τη

σχεδίαση και τον εξοπλισμό της καμπίνας επιβατών,

τοποθετώντας τις ευρείες TFT διπλές οθόνες LCD των

12,3 ιντσών (εμπρός από τον οδηγό και στο μέσο του

ταμπλό), την «πλωτή» κονσόλα στο κέντρο, ενώ το σύ-

νολο συμπληρώνεται ιδανικά από τον νέο εσωτερικό

φωτισμό που διαμορφώνει μια ευχάριστη ατμόσφαιρα.

Από εκεί και πέρα, το N Line πακέτο εξοπλισμού

φέρει υφασμάτινη επένδυση καθισμάτων με κόκκι-

νες διακριτικές ραφές, κόκκινα διακοσμητικά στο τι-

μόνι και τον λεβιέ, N Line κόκκινες λεπτομέρειες στο

ταμπλό και τους αεραγωγούς, καθώς και μεταλλικά

πεντάλ οδηγού. Ο εξοπλισμός είναι υπερπλήρης, ενώ

η αυξημένη κατά 92 λίτρα χωρητικότητα του χώρου

αποσκευών, που φθάνει συνολικά στα 466 λίτρα, προ-

στίθεται αυτοδικαίως στη λίστα των ουσιωδών πλεο-

νεκτημάτων του.

198 ίπποι
Κάτω από το καπό του Hyundai Kona N-Line της

δοκιμής είχε τοποθετηθεί το γνωστό μηχανικό σύνο-

λο της οικογένειας TGD-i με χωρητικότητα 1,6 λίτρου,

το οποίο αποδίδει 198 ίππους στις 6.000 σ.α.λ. και μέ-

γιστη ροπή 265 Nm από τις 1.600 έως τις 4.500 σ.α.λ.

Η κίνηση μεταφέρεται στους εμπρόσθιους τροχούς

μέσω ενός χειροκίνητου κιβωτίου με 6 σχέσεις, ενώ ο

οδηγός έχει στη διάθεσή του τρία προγράμματα οδή-

γησης (Eco, Normal και Sport) ανάλογα με τις διαθέ-

σεις του. Η μέση κατανάλωση καυσίμου κυμάνθηκε

πέριξ των 8 λίτρων για κάθε 100 χλμ., τιμή απόλυτα

φυσιολογική για ένα SUV με 198 ίππους!

Έμφαση στη σπορ οδήγηση
Το Hyundai Kona Hybrid N-Line με τους 198 ίππους

απέδειξε ότι αποτελεί ένα μοντέλο που προσδίδει

υψηλή άνεση ενώ η σπορ οδήγηση είναι ένα από τα

βασικά χαρακτηριστικά του.

Στο εθνικό οδικό δίκτυο, το Kona αποδείχτηκε αθό-

ρυβο και ευθύβολο ακόμη και όταν ο δείκτης του τα-

χύμετρου ξεπερνά τα 190 χλμ./ώρα, ενώ αν ο οδηγός

κινείται στα όρια του ΚΟΚ, τότε θα απολαύσει και τη

χαμηλή κατανάλωση καυσίμου. Την ίδια στιγμή οι επι-

βάτες δεν πρόκειται να κουραστούν ακόμη και έπειτα

από ένα πολύωρο ταξίδι. Επίσης οι προσπεράσεις γί-

νονται σε χρόνο ρεκόρ!

Στο επαρχιακό οδικό δίκτυο με συνεχείς στροφές,

το Hyundai Kona με τους 198 ίππους αποδείχτηκε ότι

διαθέτει υψηλή πλευρική πρόσφυση και η αυξημένη

ιπποδύναμη του κινητήρα είναι ικανή να το κινήσει

γρήγορα και με απόλυτη ασφάλεια. Το αμάξωμα εμ-

φανίζει κάποιες κλίσεις οι οποίες είναι απόλυτα φυ-

σιολογικές για τον χαρακτήρα του αυτοκινήτου.

Μέση στην πόλη, η ανάρτηση κάνει εξαιρετική δου-

λειά απορροφώντας όλες τις κακοτεχνίες του οδο-

στρώματος, ενώ οι περιμετρικές κάμερες κάνουν τη

διαδικασία παρκαρίσματος παιχνιδάκι.

Δοκιμάζουμε το Hyundai Kona 
1.6T-GDi με 198 ίππους

Γράφει ο Γιώργος Κ. Ανδρής
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Σ
ε ένα απόλυτα οριακό ντέρμπι, ειδικά για τον γηπεδού-
χο, συγκρούονται αύριο στο ΟΑΚΑ στις 20.30 (Cosmote-
Sport 1 HD) Παναθηναϊκός και Ολυμπιακός. Οι

«πράσινοι» προέρχονται από σειρά αρνητικών αποτε-
λεσμάτων στο πρωτάθλημα, που τους έχουν αφήσει
πίσω στη μάχη του τίτλου, ενώ οι «ερυθρόλευκοι» εί-
ναι σε τροχιά ανάκαμψης. Μάλιστα, και στις ευρωπαϊ-
κές τους υποχρεώσεις την Πέμπτη, είχαν εκ διαμέ-
τρου αντίθετη εικόνα και αποτελέσματα. Ο κακός Πα-
ναθηναϊκός υποχρεώθηκε σε ισοπαλία 1-1 με την
Μπόρατς Μπάνια Λούκα στη Βοσνία, την ώρα που ο
Ολυμπιακός νίκησε με καλή εμφάνιση 3-0 την
Μπράγκα στο «Καραϊσκάκης».

Βέβαια, όταν έρχεται η ώρα για το ντέρμπι των «αιωνίων»,
που φέτος συμπληρώνει και τυπικά 100 χρόνια ζωής, όλα αυτά
πάνε περίπατο. Οι δυο ομάδες αναμένεται να δώσουν τα πάντα
για τη νίκη, όπως έκαναν και στις προηγούμενες 221 επίσημες
αναμετρήσεις τους. Σε αυτές, ο Ολυμπιακός έχει 87 νίκες, ο Πα-
ναθηναϊκός 57, ενώ 77 αγώνες τελείωσαν ισόπαλοι. Η μεγαλύ-
τερη σε έκταση νίκη είναι το 8-2 των «πράσινων» την 1η Ιουνίου
1930, ενώ η μεγαλύτερη εκτός έδρας
νίκη ανήκει στον Ολυμπιακό, ο οποίος
είχε επικρατήσει 6-1 στις 13 Νοεμβρίου
1932 για το Κύπελλο Ελλάδας.

Η τελευταία τους αναμέτρηση ήταν
στις 19 Μαΐου, το ισόπαλο 2-2 της Λεω-
φόρου για τα πλέι οφ, ενώ ο Παναθη-
ναϊκός στους τελευταίους 14 αγώνες
μετράει μόλις μία ήττα αλλά οδυνηρή,

καθώς το 1-0 των Πειραιωτών την τελευταία αγωνιστική των
πλέι οφ του 2023 τού στέρησε το πρωτάθλημα.

Πρώτος σκόρερ στα ντέρμπι ανάμεσα στον Παναθηναϊ-
κό και τον Ολυμπιακό είναι ο σπουδαίος Δημήτρης Σαρα-
βάκος με 16 τέρματα, για λογαριασμό των «πράσινων»,
και τον ακολουθεί ο Γιώργος Σιδέρης με 13 τέρματα για
τους «ερυθρόλευκους».

Ιδιαίτερο ενδιαφέρον παρουσιάζουν και άλλα στατιστι-
κά στοιχεία, όπως τα πέναλτι που είναι 23 για τον Πανα-
θηναϊκό και 20 για τον Ολυμπιακό, ενώ στις αποβολές 36
φορές πήραν την άγουσα για τα αποδυτήρια παίκτες του
«τριφυλλιού» και 27 παίκτες των «ερυθρόλευκων». Ο

Παναθηναϊκός έχει σημαδέψει 41 φορές τα δοκάρια του Ολυμ-
πιακού σε ντέρμπι, ο οποίος είδε τις προσπάθειές του να βρί-
σκουν «σίδερο» μόλις 20 φορές. Μάλιστα, οι «πράσινοι» τέσσε-
ρις φορές είχαν τρία δοκάρια στο ίδιο ντέρμπι! 

Ούτε ένας ούτε δύο αλλά 34 ποδοσφαιριστές έχουν αγωνι-
στεί και στις δύο ομάδες, με κάποιες από τις μετακινήσεις να εί-
ναι αρκετά… επεισοδιακές. Από αυτούς, μόνο ο Στράτος Απο-
στολάκης και ο Μιχάλης Κωνσταντίνου έχουν καταφέρει να

σκοράρουν σε ντέρμπι με τη
φανέλα και των δύο ομάδων.

Μόλις πέντε, πάντως, είναι οι
προπονητές που έχουν καθίσει
στον πάγκο και των δυο ομά-
δων σε αυτό το διάστημα του
ενός αιώνα αντιπαλότητας ανά-
μεσα σε Παναθηναϊκό και
Ολυμπιακό. 

Παναθηναϊκός και Ολυμπιακός 
έρχονται αντιμέτωποι 

για 222η φορά, στο ντέρμπι 
που κλέβει την παράσταση 

στην 7η αγωνιστική της Super League

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

ΒΑΘΜΟΛΟΓΙΑ
Ομάδα Αγ. Γκολ υπέρ-κατά Βαθμοί

1. ΑΕΚ ............................6..................11-1 ...............14
2. ΟΣΦΠ..........................6 .................10-3 ..............13
3. ΠΑΟΚ..........................6 .................11-5...............13
4. Άρης ...........................6 ..................8-6................11
5. Παναιτωλικός ............6 ..................6-5.................8
6. Ατρόμητος..................6 ..................9-9.................8
7. ΟΦΗ............................6 .................9-10 ................8
8. ΠΑΟ ............................6 ..................6-6.................8
9. Asteras Aktor ............6 ..................5-6.................6
10. Athens Kallithea........6 ..................4-5.................5
11. ΠΑΣ Λαμία..................6 .................5-10 ................5
12. Λεβαδειακός..............6 ..................4-8.................4
13. Πανσερραϊκός ...........6 .................7-13 ................4
14. Βόλος .........................6 .................4-12 ................4

«Μάχη» για τους 
«αιωνίους» στο ΟΑΚΑ

Το… μενού εκτός του ντέρμπι
Η 7η αγωνιστική της Super League δεν περιλαμβά-
νει μόνο το μεγάλο ντέρμπι του ΟΑΚΑ. Σήμερα διεξά-
γονται τρεις σημαντικές αναμετρήσεις, με την ΑΕΚ
να δοκιμάζεται στο Αγρίνιο από τον Παναιτωλικό,
ενώ αύριο ο ΠΑΟΚ ταξιδεύει στη Λιβαδειά για εκτός
έδρας αναμέτρηση με την τοπική ομάδα.

SUPER LEAGUE  
Το πρόγραμμα της 7ης Αγωνιστικής

ΗΜΕΡΑ ΩΡΑ ΑΓΩΝΑΣ
Σάββατο 5 Οκτωβρίου ............18.30..............................Ατρόμητος - Βόλος
Σάββατο 5 Οκτωβρίου ............19.30 ............................Παναιτωλικός - ΑΕΚ
Σάββατο 5 Οκτωβρίου ............20.00 ......................................Άρης - Λαμία
Κυριακή 6 Οκτωβρίου ............16.00 ..........................Πανσερραϊκός - ΟΦΗ
Κυριακή 6 Οκτωβρίου ............17.00 ........Athens Kallithea - Asteras Aktor
Κυριακή 6 Οκτωβρίου ............20.30 ..........................Λεβαδειακός - ΠΑΟΚ
Κυριακή 6 Οκτωβρίου ............20.30 ............Παναθηναϊκός - Ολυμπιακός

Η «μητέρα 
των μαχών» 
του ελληνικού 
αθλητισμού, 
αύριο στο ΟΑΚΑ

Αριστερά ο Δημήτρης Σαραβάκος,
πρώτος σκόρερ των ντέρμπι, 

και δεξιά ο Στράτος Αποστολάκης που
έχει αγωνιστεί και στις δύο ομάδες



Δεν ξέχασαν τον «Ξανθό» 
Τη μνήμη του Γιάννη Ιωαννίδη τίμησε η ΚΑΕ

Άρης, με μια ανάρτηση στα μέσα κοινωνικής δι-
κτύωσης. Μια ασπρόμαυρη φωτογραφία του
«Ξανθού», με ένα από τα δεκάδες τρόπαια που
κατέκτησε στο Αλεξάνδρειο, συνοδεύτηκε από
το μήνυμα: «Πέρασε κιόλας ένας χρόνος χωρίς
τον Γιάννη Ιωαννίδη. Σώματι, γιατί θα είναι πάντα
ζωντανός στις ψυχές και τις καρδιές μας. ΑΘΑ-
ΝΑΤΟΣ».

«Εκδίκηση» για Τσιτσιπά

Στον τρίτο γύρο του Shangai Masters προκρί-
θηκε ο Στέφανος Τσιτσιπάς, ο οποίος επικράτησε
2-0 του Νισικόρι. Ο Έλληνας τενίστας πήρε έτσι
την άτυπη ρεβάνς από τον Ιάπωνα τενίστα για την
οδυνηρή ήττα που είχε υποστεί στο Μόντρεαλ.
Αύριο, ο Τσιτσιπάς αντιμετωπίζει τον Γάλλο Αλε-
ξάντρ Μουλέρ, που είναι Νο74 στην παγκόσμια
κατάταξη.

«Κεραυνοί» από Σουάρες 
Σκληρά λόγια για τον Μαρσέλο Μπιέλσα από

τον Λουίς Σουάρες. Ο μέχρι πρότινος αρχηγός
της εθνικής ομάδας της Ουρουγουάης εξαπέλυ-
σε «κεραυνούς» κατά του Αργεντινού τεχνικού,
που είχε καθίσει στον πάγκο της «τσελέστε» για
ένα διάστημα. Όπως ανέφερε ο φορ της Ίντερ
Μαϊάμι, ο Μπιέλσα δεν ήθελε καν… να μιλά
στους έμπειρους και ηγέτες παίκτες της ομάδας! 

Πένθος για Τεντόγλου 
Δύσκολες ώρες για τον Μίλτο Τεντόγλου, κα-

θώς έφυγε από τη ζωή ο συνονόματος παπ-
πούς του. Ο παππούς του Έλληνα χρυσού
Ολυμπιονίκη, παρά την επιβαρυμένη υγεία
του, προσπαθούσε να τον ακολουθεί παντού σε
όλους τους αγώνες. Η κηδεία του θα γίνει σή-
μερα στις 12.00, στην Πηγαδίτσα Γρεβενών.

Έκανε… Κονέ με Ριμπάλτα
Παρελθόν αποτελεί για την ΑΕΚ ο Παναγιώτης Κονέ, ο οποίος με ένα

συγκινητικό μήνυμα στα social media αποχαιρέτησε την «κιτρινόμαυ-

ρη» οικογένεια της οποίας -όπως είπε- θα είναι πάντα μέλος. Στη θέση

του τεχνικού διευθυντή της Ένωσης έρχεται ο Αργεντινός Χαβιέρ Ριμ-

πάλτα, ο οποίος έχει μεγάλη προϋπηρεσία τόσο στην πατρίδα του όσο

και στην Ευρώπη και θεωρείται επιλογή υψηλού επιπέδου. 

SPORTS
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Στον τόπο του θριάμβου

Ο
Ολυμπιακός ήταν ο μοναδικός
από τους τρεις εκπροσώπους των
ελληνικών ομάδων που κατάφερε

να πάρει τη νίκη στις αναμετρήσεις της
Πέμπτης. Οι «ερυθρόλευκοι» επικράτη-
σαν 3-0 της Μπράγκα στο «Γεώργιος Κα-
ραϊσκάκης» για τη 2η αγωνιστική της Le-
ague Phase του Europa League και πή-
ραν τους πρώτους τρεις βαθμούς τους
στη διαδικασία.

Αντίθετα, χωρίς βαθμό παραμένει ο
ΠΑΟΚ, ο οποίος παρότι ήταν καλύτερος
ηττήθηκε 0-1 από τη Στεάουα Βουκου-
ρεστίου στην Τούμπα, και μετά την ήττα
της πρεμιέρας από τη Γαλατασαράι στην Κωνσταντι-
νούπολη, μένει χωρίς βαθμό. Μαντάρα τα έκανε ο Πα-
ναθηναϊκός στη δική του πρεμιέρα στη League Phase

του Conference League, καθώς παρότι προηγήθηκε,
έμεινε στο 1-1 με τη χαμηλής δυναμικότητας Μπόρατς
Μπάνια Λούκα στη Βοσνία. 

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Πρεμιέρα στο Βερολίνο, εκεί όπου κατέκτησε τον Μάιο την έβδομη Ευρωλίγκα,
έκανε για τη φετινή σεζόν ο Παναθηναϊκός Aktor. Οι «πράσινοι» επικράτησαν
άνετα 87-77 της Άλμπα και μπήκαν με το δεξί στη νέα σεζόν της Euroleague. 

Ένας στους τρεις κερδίζει
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Η Στεφανία Γουλιώτη
σάρωσε τα «All4fun»

Φαίη Ξυλά, Γιάννης Λασπιάς, Γεράσιμος Γεννατάς, Αθηνά Χατζηαθανασίου,

Παναγιώτα Χαϊδεμένου

Ράνια Σχίζα Ευσταθία Τσαπαρέλη Ωρόρα Μαριόν, Ορέστης Τζιόβας Μυρτώ Αλικάκη, Μαρία Ζορμπά

Θέμης Καραμουρατίδης Πέγκυ Τρικαλιώτη

Η
λαμπερή τελετή απονομής των 10ων επετειακών βραβείων

κοινού «All4fun» με παρουσιαστές τον Ησαΐα Ματιάμπα

και τη Νίνα Έππα ήταν το απόλυτο καλλιτεχνικό γεγονός

του φθινοπώρου. Στη μεγάλη γιορτή της Τέχνης στο Θέατρο «Ακρο-

πόλ», η παράσταση «The Doctor» σε σκηνοθεσία Κατερίνας Ευαγ-

γελάτου με πρωταγωνίστρια τη Στεφανία Γουλιώτη σάρωσε τα βρα-

βεία στις πιο σημαντικές κατηγορίες.

Ησαΐας
Ματιάμπα, 
Νίνα Έππα,
Στέφανος
Παπατρέχας,
Κατερίνα
Γρυλλάκη,
Γιώργος
Αδαμαντιάδης

Στάθης Λιβαθινός, Ασημίνα Προέδρου

Γιώργος Λυκιαρδόπουλος, Κατερίνα Ευαγγελάτου, 

Κυριάκος Κουρουτσαβούρης
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Μ
ε ένα μεγάλο πάρτι γεμάτο χαμό-

γελα, ευχές και αγκαλιές, ο Βασί-

λης Χαραλαμπόπουλος γιόρτασε

τα γενέθλιά του! Καλεσμένοι στη λαμπερή

βραδιά ήταν γνωστοί ηθοποιοί, συμπρωτα-

γωνιστές αλλά και φίλοι του δημοφιλούς

πρωταγωνιστή που έκλεισε τα 54!

Ε
βδομήντα χιλιάδες θεατές βίωσαν μια μοναδική
εμπειρία ψυχαγωγίας στο ΟΑΚΑ στην ετήσια γιορτή
«Ημέρα Θετικής Ενέργειας» από την Amita Motion

με non stop μουσική, χορό και παρέλαση επωνύμων.

Γενέθλια 
με λαμπερούς
καλεσμένους

Λίντα Χατζηνικολάου,  
Άρτεμις Λαμπρινίδη, Δέσποινα Βανδή

Βασίλης Χαραλαμπόπουλος, Μαρία Μπακοδήμου, 
Κώστας Σκουλικαράκης, Δέσποινα Βανδή

Άρτεμις Λαμπρινίδη, Μαρία Μπακοδήμου

Anastasia Evangelia Dat Lilly, Venetia Kamara Foxy Lee Silia Kapsis Lila

Ελένη Φουρέιρα Μαρίνα Σάττι

Βασίλης Χαραλαμπόπουλος, 
Λίνα Πρίντζου

Φουρέιρα και Σάττι 
στο απόλυτο μουσικό 

experience

Φ
Ω

ΤΟ
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Ο Βασίλης Χαραλαμπόπουλος 
με τους καλεσμένους του
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ΚΩΣΤΑΣ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ
Απαγορεύεται η αναδημοσίευση,  

αναπαραγωγή ή μετάδοση με οποιοδήποτε 
οπτικοακουστικό τρόπο όλου η μέρους  

του περιοδικού χωρίς την έγγραφη άδεια  
του εκδότη. Τα κείμενα που δημοσιεύονται  

δεν αντιπροσωπεύουν υποχρεωτικά  
τις απόψεις του εκδότη.

Ανθή Ιωαννίδου
Εditor in Chief

UPPER FOCUSSTORIES

Ήρθε και  
ο Οκτώβριος...

Έφυγε ο Σεπτέμβριος και ήρθε ο 
Οκτώβριος! Οι μέρες, οι μήνες περ-
νάνε τόσο γρήγορα και ο χρόνος 

τρέχει σαν νερό, που δεν θα καταλάβουμε 
πότε θα βρεθούμε πάλι στα Χριστούγεννα.
Ο Οκτώβριος όμως που ήρθε φέρνει και 
ένα πολύ σημαντικό μήνυμα: είναι ο μή-
νας της πρόληψης κατά του καρκίνου του 
μαστού.
Αν και πρόκειται για τη συχνότερη μορφή 
καρκίνου στον γυναικείο πληθυσμό, ο καρ-
κίνος του μαστού μπορεί να προληφθεί και 
να αντιμετωπιστεί αποτελεσματικά, αρκεί 
να εντοπιστεί έγκαιρα. Η Ελλάδα υλοποι-
εί για πρώτη φορά ένα εκτεταμένο πρό-
γραμμα πληθυσμιακού προσυμπτωματικού 
ελέγχου που διευκολύνει τις γυναίκες να 
κάνουν τις εξετάσεις τους εύκολα, άμεσα 
και δωρεάν. Το Υπουργείο Υγείας πραγ-
ματοποιεί σε συνεργασία με το Υπουργείο 
Ψηφιακής Διακυβέρνησης το Εθνικό Πρό-
γραμμα για την Πρόληψη του Καρκίνου 
του Μαστού «Φώφη Γεννηματά», το οποίο 
παρέχει δωρεάν μαστογραφίες σε γυναί-
κες ηλικίας 45 έως 74 ετών.
Το πρόγραμμα αφορά 1,4 εκατομμύρια 
γυναίκες και προσφέρει δωρεάν εξέταση 
ψηφιακής μαστογραφίας, δωρεάν διενέρ-
γεια υπερηχογραφήματος και δωρεάν επί-
σκεψη στον γιατρό για τις γυναίκες που θα 
έχουν ευρήματα. Ήδη μέχρι σήμερα πάνω 
από 416.000 γυναίκες έχουν πραγμα-
τοποιήσει δωρεάν τη μαστογραφία τους, 
εκμεταλλευόμενες αυτή τη σημαντική δυ-
νατότητα, ενώ περισσότερες από 26.000 
γυναίκες έχουν εντοπιστεί έγκαιρα με ευ-
ρήματα.
Μη χάνεις χρόνο λοιπόν! Πιάσε το κινητό 
σου και κλείσε και εσύ το ραντεβού αυτό 
που είναι τόσο σημαντικό για τη ζωή σου.

Σ την Ελλάδα και συγκεκριμένα στην Αθήνα βρέθηκε η 
γνωστή inflA ταξιδιού της ήταν η παρουσίαση της πο-
λυαναμενόμενης Chiara Ferragni make-up collection, 
που διοργάνωσε η Point F Group – επίσημος αντιπρό-

σωπός της στην Ελλάδα.
H Ιταλίδα καλλονή είναι από τις διασημότερες fashion influencers, 
όχι μόνο στη χώρα της αλλά και σε ολόκληρο τον κόσμο. Με 
29 εκατομμύρια followers στο Instagram, έχει καταφέρει να εξε-
λιχθεί στο απόλυτο Italian Icon στη βιομηχανία της μόδας, δη-
μιουργώντας το δικό της brand, που έχει τεράστια απήχηση σε 
όλες τις ηλικίες.
Πρόσφατα βρέθηκε στη δημοσιότητα μετά το διαζύγιό της από 
τον πρώην, πλέον, σύζυγό της, Fedez. Τα ιταλικά ΜΜΕ αναφέ-

ρουν για το θέμα: «Το πρώην ζευγάρι συναντήθηκε στο γραφείο 
δικηγόρου. Ο Fedez ήταν παρών με τη βοηθό του και τον δικη-
γόρο του, ενώ η Φεράνι συνοδευόταν από τη μητέρα της. Οι 
σχέσεις μεταξύ τους ήταν εξαιρετικά ψυχρές, τόσο που ο Fedez 
δεν χαιρέτησε καν την πρώην πεθερά του».
H Φεράνι ζήτησε από τον πρώην άντρα της 20.000 ευρώ τον 
μήνα, με τους δικηγόρους του ράπερ να μην το κάνουν δεκτό. 
«Μόλις κάθισε, η Κιάρα Φεράνι εξήγησε ότι ήθελε 20.000 
ευρώ τον μήνα, αλλά οι δικηγόροι του Φεντερίκο αρνήθηκαν 
αμέσως το ποσό, τονίζοντας πως έχει ήδη πληρώσει τα ιατρικά 
έξοδα και τα δίδακτρα των παιδιών τους και πως η Φεράνι είναι 
μια ανεξάρτητη γυναίκα, η οποία έχει χτίσει την καριέρα της 
πάνω στην έννοια της γυναικείας χειραφέτησης».
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ΘΕΟΔΩΡΑ ΓΛΥΞΜΠΟΥΡΓΚ 
ΜΑΘΙΟΥ ΚΟΥΜΑΡ

Λαμπερός γάμος στη 
Μητρόπολη Αθηνών

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS /  
ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΠΕΛΕΚΗΣ 

Με τα ιερά δεσμά του γάμου ενώθηκαν η 
Θεοδώρα Γλύξμπουργκ και ο Μάθιου 
Κουμάρ, σε μια μεγαλοπρεπή τελετή στη 

Μητρόπολη Αθηνών. 
Το μυστήριο, που ξεκίνησε γύρω στις 18:00, τέλε-
σε ο μητροπολίτης Σύρου, Τήνου, Άνδρου, Κέας 
και Μήλου Δωρόθεος, παρουσία στενών συγγε-
νών και φίλων της οικογένειας και του ζεύγους. 
Ήδη από τις 17:00 ξεκίνησαν να καταφθάνουν 
στην Ιερά Μητρόπολη Αθηνών οι υψηλοί προσκε-
κλημένοι. Κουμπάροι και παράνυμφοι ήταν μεταξύ 
άλλων τα αδέλφια της νύφης Παύλος, Νικόλαος 
και Φίλιππος, και τα ανίψια της Μαρία-Ολυμπία, 
Αχιλλέας-Ανδρέας και Αριέττα Μοράλες.
Η συγκίνηση ήταν διάχυτη, καθώς σε αυτή την 
όμορφη ημέρα υπήρχε μια μεγάλη απουσία, εκεί-
νη του τέως βασιλιά Κωνσταντίνου, που έχει φύγει 
από τη ζωή.
Ο γάμος ολοκληρώθηκε λίγο μετά τις 19:00 και 
οι νεόνυμφοι –πλέον– Θεοδώρα και Μάθιου Κου-
μάρ εξήλθαν της εκκλησίας, με το κοινό έξω από 
τη Μητρόπολη να τους χειροκροτεί. Το ευτυχισμέ-
νο ζευγάρι αντάλλαξε ένα τρυφερό φιλί στο στόμα 
και φωτογραφήθηκε με τις οικογένειές του.
Η Θεοδώρα εμφανίστηκε με το νυφικό πέπλο που 
φόρεσε και η Άννα Μαρία όταν παντρεύτηκε τον 
Κωνσταντίνο στην ίδια εκκλησία, την Παρασκευή 
18 Σεπτεμβρίου 1964. Το συγκεκριμένο πέπλο, 
ιρλανδικής προέλευσης, ράφτηκε στο χέρι το 
1905 και το φόρεσε για πρώτη φορά στον γάμο 
της η γιαγιά της Άννας Μαρίας, πριγκίπισσα Μαρ-
γαρίτα Κόννωτ, με μια διαμαντένια τιάρα Cartier.
Ενώ η Θεοδώρα είναι μέλος της τέως ελληνικής 
βασιλικής οικογένειας και εργάζεται ως ηθοποιός, 
ο 34χρονος σύζυγός της, γεννημένος και μεγαλω-
μένος στη Νότια Καλιφόρνια, εργάζεται ως δικηγό-
ρος με έδρα το Λος Άντζελες, με εξειδίκευση στην 
είσπραξη χρεών. Το ζευγάρι γνωρίστηκε αφού η 
Θεοδώρα μετακόμισε από το Λονδίνο στις ΗΠΑ.
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Α
ποτελώντας παράδειγμα του πώς μια γυναίκα μπορεί να πετύχει 
σε επαγγελματικό αλλά και σε προσωπικό επίπεδο τα πάντα, η 
Βάσω Τσίντζου αφού διέπρεψε στον χώρο της ιατρικής, και 
συγκεκριμένα της οδοντιατρικής, πρόσφατα αποφάσισε να ασχο-
ληθεί και με τον χώρο της πολιτικής. Στόχος της είναι η περαιτέρω 
βελτίωση των υπηρεσιών υγείας και η ενίσχυση της πρόσβασης σε 

ποιοτική ιατρική φροντίδα για τους πολίτες.

• Είστε μια επιτυχημένη επαγγελματίας, με άκρως εντυπωσιακό βι-
ογραφικό και σπουδές. Τι σας έκανε να ασχοληθείτε με τον χώρο 
της ιατρικής;
Ευχαριστώ για την ερώτηση! Η ενασχόλησή μου με την ιατρική και συγκεκριμένα 
με την οδοντιατρική ήταν κάτι που ήθελα από νεαρή ηλικία. Με γοήτευε πάντα 
ο τρόπος με τον οποίο η ιατρική επιστήμη μπορεί να βελτιώσει την ποιότητα 
ζωής των ανθρώπων. Η οδοντιατρική, πέρα από την εξειδικευμένη γνώση και 
τις τεχνικές ικανότητες που απαιτεί, παρέχει και την ευκαιρία να προσφέρεις 
άμεση ανακούφιση στους ασθενείς και να συμβάλεις στη γενική τους υγεία και 
αυτοπεποίθηση. Επιπλέον, η επαφή με τους ανθρώπους και η δυνατότητα να 
χτίσεις σχέσεις εμπιστοσύνης είναι, για μένα, εξαιρετικά σημαντικά στοιχεία που 
με οδήγησαν στον χώρο αυτό. Η ιατρική είναι, για μένα, μια συνεχής πρόκληση 
για μάθηση και εξέλιξη, τόσο σε επιστημονικό όσο και σε προσωπικό επίπεδο. 
Και αυτός ο συνδυασμός της προσφοράς και της διαρκούς ανάπτυξης είναι κάτι 
που με εμπνέει καθημερινά

• Κάποιοι λένε πως οι Έλληνες γιατροί είναι από τους καλύτερους 
παγκοσμίως. Θεωρείτε καλό το επίπεδο της ιατρικής στην Ελλάδα;
Βέβαια, το επίπεδο της ιατρικής δεν αφορά μόνο τις ικανότητες των γιατρών, 
αλλά και τις συνθήκες εργασίας, την πρόσβαση σε σύγχρονες τεχνολογίες και 
την υποστήριξη από το σύστημα υγείας. Παρότι έχουμε εξαιρετικό επιστημονικό 
δυναμικό, το σύστημα υγείας μας χρειάζεται βελτιώσεις για να μπορεί να παρέ-
χει τη φροντίδα που αξίζουν οι ασθενείς. Στην Ελλάδα υπάρχουν κέντρα αριστεί-
ας και καινοτομίας, και στόχος μας πρέπει να είναι να αναβαθμιστεί συνολικά 
το σύστημα, ώστε να ανταγωνίζεται τα καλύτερα στον κόσμο. Η Ελλάδα ωστόσο 
αυτή την περίοδο κάνει άλματα στον τομέα της υγείας και για αυτό ευθύνεται ο 
κ. Αδώνις Γεωργιάδης, που του αξίζουν συγχαρητήρια. Η δύναμη του ελληνικού 
ιατρικού κόσμου πηγάζει από τη συνέπεια, τη γνώση και το πάθος των γιατρών 
μας, και αυτό είναι κάτι για το οποίο πρέπει να είμαστε περήφανοι.

• Πρόσφατα αποφασίσατε να κατέβετε υποψήφια βουλευτής. Τι 
σας ώθησε σε αυτή την απόφαση;
Η απόφασή μου να κατέβω υποψήφια βουλευτής προέκυψε από την επιθυμία 
μου να προσφέρω ενεργά στην κοινωνία και να συμβάλω στις αλλαγές που η 

Μια  
δυναμική  
γυναίκα  

με όραμα
ΑΠΟ ΤΗΝ ΑΝΘΗ ΙΩΑΝΝΙΔΟΥ

ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Βάσω Τσίντζου



5

χώρα μας χρειάζεται. Η πολιτική, για μένα, είναι ένα 
μέσο για να βοηθήσω να βελτιωθεί η καθημερινότητα 
των πολιτών και να δημιουργηθούν καλύτερες συνθήκες 
για τις επόμενες γενιές. Η Νέα Δημοκρατία, υπό την 
ηγεσία του Κυριάκου Μητσοτάκη, έχει δείξει ξεκάθα-
ρα ότι έχει όραμα και αποφασιστικότητα για τη χώρα. 
Βλέπουμε μια κυβέρνηση που προωθεί μεταρρυθμίσεις 
με σύνεση και στρατηγική, και που αντιμετωπίζει τις προ-
κλήσεις με σοβαρότητα και υπευθυνότητα. Οι αλλαγές 
στον τομέα της οικονομίας, της υγείας, της ψηφιοποίη-
σης του κράτους, αλλά και οι σημαντικές προσπάθειες 
για την αναβάθμιση των υποδομών αποδεικνύουν ότι 
βρισκόμαστε στη σωστή κατεύθυνση. Η εμπιστοσύνη 
μου στη Νέα Δημοκρατία και στο έργο του Κυριάκου 
Μητσοτάκη ήταν καθοριστικός παράγοντας για την από-
φασή μου. Πιστεύω ότι μπορούμε να πετύχουμε πολλά 
περισσότερα, και θέλω να συμβάλω με όλες μου τις 
δυνάμεις σε αυτή την προσπάθεια.

• Γιατί διαλέξατε τη Νέα Δημοκρατία; Ως πο-
λίτης είστε ικανοποιημένη από την έως τώρα 
πορεία της κυβέρνησης;
Επέλεξα τη Νέα Δημοκρατία γιατί αντιπροσωπεύει τις 
αξίες που πιστεύω και ενσωματώνει μια προσέγγιση 
που συνδυάζει τον ρεαλισμό με τη μεταρρυθμιστική 
διάθεση. Η Νέα Δημοκρατία προωθεί την οικονομική 
ανάπτυξη μέσω της στήριξης της επιχειρηματικότητας, 
της δημιουργίας θέσεων εργασίας και της προσέλκυσης 
επενδύσεων, στοιχεία που θεωρώ απαραίτητα για την 
ευημερία της χώρας μας. Ως πολίτης, είμαι ικανοποιη-
μένη με την έως τώρα πορεία της κυβέρνησης, καθώς 
έχουν γίνει σημαντικές αλλαγές που ενισχύουν την 
οικονομία, βελτιώνουν την υγεία και την παιδεία, και 
ενισχύουν τη θέση της Ελλάδας διεθνώς. Ειδικά κατά 
την αντιμετώπιση δύσκολων κρίσεων, όπως η πανδημία 
και οι διεθνείς οικονομικές προκλήσεις, η κυβέρνηση 
έδειξε αποφασιστικότητα και αποτελεσματικότητα. Είναι 
ξεκάθαρο πως υπάρχει διάθεση για μεταρρυθμίσεις και 
βελτίωση της καθημερινότητας των πολιτών, και αυτό με 
γεμίζει με αισιοδοξία για το μέλλον της χώρας. Άλλω-
στε το πρόσωπο του πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσο-
τάκη χαίρει διεθνούς εκτίμησης και έχει καταφέρει να 
μετατρέψει την Ελλάδα ξανά σε πρωταγωνίστρια.

• Ποιο είναι το πρώτο πράγμα που θα αλλάζα-
τε αν μπαίνατε στο κοινοβούλιο;
Το πρώτο πράγμα που θα ήθελα να συμβάλω στην αλ-

λαγή του, είναι η περαιτέρω βελτίωση των υπηρεσιών 
υγείας και η ενίσχυση της πρόσβασης σε ποιοτική ιατρι-
κή φροντίδα για όλους τους πολίτες. Ως επαγγελματίας 
υγείας, έχω δει από κοντά τις ανάγκες των ασθενών και 
πιστεύω ότι μπορούμε να κάνουμε ακόμη περισσότερα 
για να ενισχύσουμε το εθνικό σύστημα υγείας. Η Νέα 
Δημοκρατία έχει ήδη κάνει σημαντικά βήματα προς 

αυτή την κατεύθυνση, όπως η ενίσχυση των νοσοκομεί-
ων και οι ψηφιακές μεταρρυθμίσεις που διευκολύνουν 
την πρόσβαση στις υπηρεσίες υγείας.
Ωστόσο, κάθε τομέας έχει περιθώρια βελτίωσης, και 
η προσωπική μου φιλοδοξία είναι να συνεισφέρω με 
προτάσεις και λύσεις που θα ενισχύσουν ακόμη περισ-
σότερο τις παρεχόμενες υπηρεσίες, προς όφελος των 
πολιτών. Θέλω να εργαστώ με τη διάθεση συνεργασί-
ας και συνεννόησης, όπως προάγει η Νέα Δημοκρατία, 
για να βελτιώσουμε το σύστημα υγείας αλλά και άλλους 
κρίσιμους τομείς που επηρεάζουν την καθημερινότητα 
των πολιτών.

• Πιστεύετε πως ο χώρος της πολιτικής είναι 
εύκολος για μια γυναίκα;
O χώρος της πολιτικής δεν είναι εύκολος ούτε για άν-
δρες ούτε για γυναίκες. Ωστόσο, για μια γυναίκα μπο-
ρεί να υπάρξουν επιπλέον προκλήσεις, λόγω των στερε-
οτύπων και των προσδοκιών που ακόμα υπάρχουν στην 
κοινωνία μας. Παρ’ όλα αυτά, πιστεύω ακράδαντα ότι 
οι γυναίκες διαθέτουν τα ίδια προσόντα, την ίδια απο-
φασιστικότητα και ικανότητα για να διαπρέψουν στην 
πολιτική σκηνή. Η πολιτική απαιτεί αντοχή, γνώσεις, 
αφοσίωση και την ικανότητα να ακούς και να συνεργά-
ζεσαι με τους άλλους. Και οι γυναίκες έχουν αποδείξει 
επανειλημμένα ότι μπορούν να ανταποκριθούν σε αυτές 
τις απαιτήσεις και μάλιστα να φέρουν μια διαφορετική, 
φρέσκια προοπτική στη λήψη αποφάσεων.
Η Νέα Δημοκρατία έχει δείξει έμπρακτα τη στήριξή της 
στις γυναίκες πολιτικούς, ενισχύοντας τη συμμετοχή τους 
σε σημαντικές θέσεις. Υπό την ηγεσία του Κυριάκου 
Μητσοτάκη, έχουν γίνει βήματα για την προώθηση της 
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ισότητας των φύλων, και είναι ενθαρρυντικό να βλέ-
πουμε όλο και περισσότερες γυναίκες να συμμετέχουν 
δυναμικά στην πολιτική ζωή της χώρας. Είναι ένας χώ-
ρος που απαιτεί αφοσίωση και σκληρή δουλειά, αλλά η 
συμμετοχή των γυναικών είναι απαραίτητη για να έχου-
με πιο ισορροπημένες και δίκαιες πολιτικές αποφάσεις.

• Και επιστρέφουμε στον χώρο της υγείας. 
Μπορεί το επίπεδο των γιατρών στη χώρα 
μας να είναι εξαιρετικό, στους χώρους υγείας 
όμως υπάρχουν αρκετές ελλείψεις. Ποια είναι 
τα κομμάτια που πιστεύετε πως πρέπει να βελ-
τιωθούν;

Πράγματι, το επίπεδο των γιατρών στην Ελλάδα είναι 
εξαιρετικό, και αυτό αποτελεί ένα από τα μεγάλα μας 
πλεονεκτήματα. Ωστόσο, είναι αλήθεια ότι υπάρχουν 
ελλείψεις στις υποδομές και στη στελέχωση, ειδικά σε 
ορισμένες περιοχές της χώρας. Οι τομείς που χρειά-
ζονται βελτίωση περιλαμβάνουν την αναβάθμιση των 
νοσοκομειακών εγκαταστάσεων, την ενίσχυση του προ-
σωπικού και την καλύτερη διαχείριση των πόρων, ώστε 
να υπάρχει γρήγορη και ποιοτική πρόσβαση στις υπηρε-
σίες υγείας για όλους τους πολίτες. Ο Άδωνις Γεωργιά-
δης, από τη θέση του στο Υπουργείο Υγείας, έχει δείξει 
ουσιαστική βούληση για μεταρρυθμίσεις και έχει κάνει 
σημαντικά βήματα για να αντιμετωπιστούν πολλά από τα 

χρόνια προβλήματα του τομέα. Ενδεικτικά, οι προσπά-
θειες που γίνονται για την ψηφιοποίηση των υπηρεσιών 
υγείας, τη βελτίωση της διοικητικής λειτουργίας των νο-
σοκομείων και την ενίσχυση της Πρωτοβάθμιας Φρο-
ντίδας Υγείας είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Χρει-
άζεται, όμως, διαρκής προσπάθεια και συνέχιση των 
μεταρρυθμίσεων για να βελτιωθεί ακόμα περισσότερο 
το σύστημα. Είμαι αισιόδοξη ότι με συνέπεια και συνερ-
γασία, μπορούμε να διασφαλίσουμε ότι οι πολίτες θα 
έχουν πρόσβαση σε καλύτερες υπηρεσίες υγείας, κάτι 
που αποτελεί προτεραιότητα όχι μόνο για την κυβέρνη-
ση, αλλά και για όλους όσοι ασχολούνται με την υγεία.

• Είναι εύκολο, πιστεύετε, για μια γυναίκα να 
κάνει καριέρα; Υπήρχαν άνθρωποι στον δρό-
μο σας που σας αμφισβήτησαν;
Η πορεία προς μια επιτυχημένη καριέρα, ανεξαρτήτως 
φύλου, είναι σίγουρα γεμάτη προκλήσεις. Για τις γυ-
ναίκες, όμως, μπορεί να υπάρχουν επιπλέον εμπόδια, 
λόγω κοινωνικών στερεοτύπων ή αντιλήψεων που δυ-
στυχώς παραμένουν ενεργά σε ορισμένες περιπτώσεις. 
Δεν είναι πάντα εύκολο για μια γυναίκα να ισορροπήσει 
ανάμεσα στις επαγγελματικές της φιλοδοξίες και τις άλ-
λες πτυχές της ζωής της, όπως η οικογένεια και οι προ-
σωπικές της υποχρεώσεις. Στην πορεία μου, όπως και 
σε κάθε καριέρα, υπήρξαν στιγμές που αντιμετώπισα αμ-
φισβήτηση ή επιφυλάξεις. Ειδικά στην αρχή, ορισμένοι 
μπορεί να είχαν προκαταλήψεις, θεωρώντας ότι μια γυ-
ναίκα δεν θα μπορούσε να αντεπεξέλθει στις απαιτήσεις 
ενός τόσο ανταγωνιστικού και απαιτητικού τομέα όπως 
η ιατρική ή η πολιτική. Ωστόσο, πιστεύω ότι το κλειδί 
για να ξεπεράσει κανείς τέτοιες αμφισβητήσεις είναι η 
συνέπεια, η αποφασιστικότητα και η σκληρή δουλειά.
Το να μένεις προσηλωμένη στους στόχους σου και να 
αποδεικνύεις τις ικανότητές σου μέσα από τα αποτελέ-
σματα είναι η καλύτερη απάντηση σε κάθε εμπόδιο. 
Είναι επίσης σημαντικό να έχεις δίπλα σου ανθρώπους 
που σε στηρίζουν και πιστεύουν στις δυνατότητές σου. 
Σήμερα, βλέπουμε όλο και περισσότερες γυναίκες να 
διαπρέπουν σε διάφορους τομείς, και αυτό με γεμίζει 
αισιοδοξία για το μέλλον. Κάθε δυσκολία είναι μια ευ-
καιρία να αποδείξεις την αξία σου και να ανοίξεις τον 
δρόμο για τις επόμενες γενιές γυναικών.

• Εκτός από μια επιτυχημένη επαγγελματίας 
είστε και μητέρα δύο παιδιών. Πόσο δύσκολο 
είναι για μια γυναίκα καριέρας να συνδυάζει 
μητρότητα και δουλειά μαζί;
Ο συνδυασμός της μητρότητας με την καριέρα είναι σί-
γουρα μια πρόκληση, και για πολλές γυναίκες, συμπε-
ριλαμβανομένης και της δικής μου εμπειρίας, απαιτεί 
καλή οργάνωση, προγραμματισμό και υποστήριξη. Ως 
μητέρα δύο παιδιών, γνωρίζω πόσο σημαντικό είναι 
να μπορώ να αφιερώνω χρόνο στην οικογένειά μου, 
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ενώ ταυτόχρονα επιδιώκω τους επαγγελματικούς μου 
στόχους. Η μητρότητα φέρνει πολλές χαρές, αλλά και 
πολλές ευθύνες. Είναι σημαντικό να υπάρχει ισορροπία 
μεταξύ της επαγγελματικής και της προσωπικής ζωής. 
Πολλές φορές, οι γυναίκες καλούνται να κάνουν θυσίες 
σε ένα από τα δύο, κάτι που μπορεί να είναι εξαιρετικά 
απαιτητικό ψυχολογικά και σωματικά.
Ωστόσο, με τη σωστή υποστήριξη από την οικογένεια, 
τους φίλους και το εργασιακό περιβάλλον, είναι απο-
λύτως εφικτό να επιτύχεις και στους δύο τομείς. Οι 
ευέλικτες συνθήκες εργασίας και η κατανόηση των ερ-
γοδοτών μπορούν να κάνουν μεγάλη διαφορά. Η προ-
σωπική μου εμπειρία με έχει διδάξει ότι η επιτυχία σε 
έναν τομέα δεν πρέπει να έρχεται εις βάρος του άλλου. 
Είναι ζωτικής σημασίας να αναγνωρίζουμε τις ανάγκες 
και τις προτεραιότητές μας και να προσπαθούμε να τις 
ικανοποιούμε όσο το δυνατόν καλύτερα. Αυτό απαι-
τεί υπομονή, ευελιξία και, φυσικά, στήριξη από τους 
γύρω μας. Τελικά, η μητρότητα μπορεί να προσφέρει 
μια μοναδική προοπτική και δύναμη, ενισχύοντας την 
ικανότητά μας να αντιμετωπίζουμε προκλήσεις και να 
επηρεάζουμε θετικά τους άλλους, τόσο στην οικογένεια 
όσο και στην καριέρα μας.

• Τι συμβουλή θα δίνατε σε μια νέα γυναίκα 
που θέλει να ασχοληθεί με τον χώρο των επι-
χειρήσεων;
Η συμβουλή μου σε μια νέα γυναίκα που επιθυμεί να 
ασχοληθεί με τον χώρο των επιχειρήσεων είναι να πιστέ-
ψει στις ικανότητές της και να μη διστάσει να κυνηγήσει 
τα όνειρά της. Ο κόσμος των επιχειρήσεων είναι γεμά-
τος προκλήσεις, αλλά και ευκαιρίες. 1. Εκπαίδευση και 
Μάθηση: Είναι σημαντικό να επενδύσει στη γνώση και 
την εκπαίδευσή της. Να παρακολουθεί σεμινάρια, να 
διαβάζει βιβλία και να αναζητά διαρκώς ευκαιρίες μά-
θησης. Η συνεχής εκπαίδευση θα τη βοηθήσει να είναι 
ενημερωμένη και ανταγωνιστική. 2. Δικτύωση: Να οι-
κοδομήσει ένα ισχυρό δίκτυο επαγγελματικών επαφών. 
Η δικτύωση είναι κλειδί για την ανάπτυξη της καριέρας. 
Οι σχέσεις που θα αναπτύξει μπορεί να της ανοίξουν 
πολλές πόρτες και ευκαιρίες. 3. Αυτοπεποίθηση και Επι-
μονή: Να έχει αυτοπεποίθηση και να μη φοβάται να εκ-
φράσει τις ιδέες της. Η επιμονή και η αποφασιστικότητα 
είναι κρίσιμες για την επιτυχία. Υπάρχουν στιγμές που 
θα συναντήσει αντιξοότητες, αλλά η επιμονή είναι αυτό 
που μπορεί να την ξεχωρίσει. 4. Ευελιξία και Προσαρ-
μοστικότητα: Ο επιχειρηματικός κόσμος είναι δυναμικός 
και συνεχώς εξελίσσεται. Να είναι ανοιχτή σε νέες ιδέ-
ες και έτοιμη να προσαρμοστεί στις αλλαγές. 5. Στήριξη 
και Συνεργασία: Να μη διστάσει να ζητήσει βοήθεια ή 
καθοδήγηση από άλλους. Οργανώσεις που προάγουν 
τη γυναικεία επιχειρηματικότητα μπορούν να προσφέ-
ρουν πολύτιμη υποστήριξη και καθοδήγηση. Τέλος, να 
θυμάται ότι οι γυναίκες φέρνουν μια μοναδική προοπτι-
κή στον κόσμο των επιχειρήσεων, και η συμμετοχή τους 
είναι πολύτιμη. Κάθε βήμα που κάνει είναι ένα βήμα 
προς την ενδυνάμωση άλλων γυναικών και τη δημιουρ-
γία ενός πιο ισότιμου επαγγελματικού περιβάλλοντος.

• Διατηρείτε δύο ιατρεία, ασχολείστε ενεργά 
με την πολιτική και είστε και μητέρα. Έχετε κα-
θόλου ελεύθερο χρόνο για εσάς ή πιστεύετε 
πως για να πετύχει κάποιος απαιτεί θυσίες;
Ο ελεύθερος χρόνος είναι σίγουρα πολύτιμος και, κατά 
καιρούς, μπορεί να φαίνεται δύσκολο να τον βρεις όταν 
έχεις τόσες πολλές υποχρεώσεις, όπως η διαχείριση δύο 
ιατρείων, η συμμετοχή στην πολιτική και η φροντίδα της 
οικογένειας. Πιστεύω ότι για να πετύχεις σε οποιονδή-
ποτε τομέα, απαιτούνται θυσίες, αλλά είναι σημαντικό 
να βρίσκεις και τον τρόπο να φροντίζεις τον εαυτό σου. 
Ο ελεύθερος χρόνος, αν και περιορισμένος, είναι απα-
ραίτητος για τη διατήρηση της ψυχικής και σωματικής 
υγείας. Μέσα από μικρές στιγμές που αφιερώνω στον 

UPPER INTERVIEW

εαυτό μου, όπως μια βόλτα, η ανάγνωση ενός βιβλίου ή 
η επαφή με φίλους, καταφέρνω να ανανεώνομαι και να 
επαναφορτίζω τις μπαταρίες μου. Η ισορροπία είναι το 
παν. Είναι σημαντικό να μάθεις να θέτεις προτεραιότη-
τες και να εκμεταλλεύεσαι κάθε ευκαιρία που έχεις για 
να κάνεις κάτι που σε ευχαριστεί. Πιστεύω ότι οι θυσίες 
που κάνουμε για να επιτύχουμε τους στόχους μας δεν 
θα πρέπει να γίνονται εις βάρος της προσωπικής μας 
ευημερίας. Ο χρόνος που αφιερώνουμε στον εαυτό μας 
δεν είναι απλώς πολυτέλεια, αλλά αναγκαία επένδυση 
για να μπορούμε να δίνουμε τον καλύτερο εαυτό μας 
στους άλλους, είτε πρόκειται για τους ασθενείς μας είτε 
για την οικογένειά μας.

• Τέλος, ποια είναι τα επόμενα σχέδιά σας;
Τα επόμενα σχέδιά μου επικεντρώνονται σε δύο κύρι-
ες κατευθύνσεις: τη συνέχιση της επαγγελματικής μου 
δραστηριότητας στον τομέα της οδοντιατρικής και την 
ενεργή συμμετοχή μου στην πολιτική. 1. Στον τομέα 
της Υγείας: Θέλω να συνεχίσω να προσφέρω ποιοτική 
φροντίδα στους ασθενείς μου και να αναζητώ ευκαιρίες 

για επαγγελματική ανάπτυξη. Σκοπεύω να παρακολου-
θώ τις τελευταίες εξελίξεις στον τομέα της οδοντιατρι-
κής, ώστε να μπορώ να εφαρμόζω τις πιο σύγχρονες 
και αποτελεσματικές μεθόδους στην πράξη. 2. Στην 
Πολιτική: Όσον αφορά την πολιτική, οι επόμενοι στό-
χοι μου περιλαμβάνουν τη συμμετοχή μου σε δράσεις 
που αφορούν την υγεία και την ευημερία των πολιτών, 
προωθώντας μεταρρυθμίσεις που θα ενισχύσουν το σύ-
στημα υγείας. Θέλω να συνεχίσω να συνεργάζομαι με 
άλλους πολιτικούς και φορείς για να διασφαλίσουμε 
ότι οι ανάγκες των πολιτών θα είναι στο επίκεντρο των 
αποφάσεων που λαμβάνονται. 3. Προώθηση Ισορρο-
πίας: Επίσης, σκοπεύω να δώσω προτεραιότητα στη 
διατήρηση μιας ισορροπίας μεταξύ επαγγελματικής και 
προσωπικής ζωής, ώστε να μπορώ να αφιερώνω χρόνο 
στην οικογένεια και στον εαυτό μου, ενισχύοντας έτσι 
τη συνολική μου ευημερία. Είμαι ενθουσιασμένη για τις 
προοπτικές που ανοίγονται μπροστά μου και ανυπομο-
νώ να συμβάλω με όλες μου τις δυνάμεις στη βελτίωση 
της ζωής των πολιτών, είτε μέσα από τον ιατρικό τομέα 
είτε μέσα από την πολιτική. 



8 

UPPER SOCIETY

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

ΗΡΩΔΕΙΟ 

Συναυλία για την ενίσχυση των 
ελληνικών μειονοτικών  
σχολείων της Ίμβρου

ΚΕΙΜΕΝΟ: ΕΡΙΕΤΤΑ ΠΑΠΑΔΑΚΗ
ΦΩΤΟΓΡΑΦΙΕΣ: PAPADAKISPRESS / ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΠΑΔΑΚΗΣ

Πλήθος κόσμου βρέθηκε στο Ωδείο Ηρώδου του Αττικού και το γέμισε από αλ-
ληλεγγύη και συναισθήματα.
Με κοινό ιερό σκοπό την ενίσχυση των ελληνικών μειονοτικών σχολείων της 

Ίμβρου, οι παρευρισκόμενοι τραγούδησαν «Ίμβρος είναι το όνομά μου και άπταιστα 
τα ελληνικά μου». Σε μια ανεπανάληπτη και συναισθηματικά φορτισμένη συναυλία, 
ο Γιώργος Νταλάρας, η Γλυκερία, ο Μανώλης Μητσιάς, ο Παντελής Θαλασσινός, ο 
Ross Daly, ο Νίκος Ξυδάκης, η Ευανθία Ρεμπούτσικα και η Φωτεινή Δάρρα ένωσαν τις 

Γαληνός Γιaγλής 
Σίσσυ Φιλίππου Γιαγλή

Γιώργος Παπαθεοδώρου (πρόεδρος του Συλλόγου Ιμβρίων)  
Δέσποινα Πορτοκάλη (επικεφαλής της οργάνωσης) 

Κατερίνα Σακελλαροπούλλου, Οικουμενικός Πατριάρχης κ.κ. Βαρθολομαίος
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φωνές και τις καρδιές τους για να στηρίξουν την ελληνική παιδεία σε ένα νησί που η 
ελληνική ψυχή συνεχίζει να πάλλεται δυνατά. 
Μαζί τους, η ηθοποιός Κατερίνα Διδασκάλου, που γέμισε συναισθήματα την ατμό-
σφαιρα με τις αφηγήσεις της, και η Ορχήστρα και η Χορωδία της ΕΡΤ με τους εκπλη-
κτικούς μουσικούς και χορωδούς της. 
Η Δέσποινα Πορτοκάλη, ως Ίμβρια και επικεφαλής της οργάνωσης, αναφέρθηκε 
συγκινημένη στην ιδιαίτερη σημασία της συναυλίας. «Η συναυλία αυτή έχει ιδιαί-
τερη συναισθηματική αξία για μένα, ως Ίμβρια που τα ελληνικά γράμματα στην Ίμ-

Δέσποινα Πορτοκάλη 

Κατερίνα Παναγοπούλου 
Δέσποινα Πορτοκάλη 

Τζορτζ Τσούνης (Πρέσβης ΗΠΑ) 
Ζέττα Μακρή

Γιώργος Προκοπίου 
Αλεξάνδρα Προκοπίου

Πόπη Καλαιτζή  
Λίλιαν Βιλδιρίδη

Οδύσσεια Σηφουνάκη 
Νίκος Σηφουνάκης 
Νίκη Σηφουνάκη 

Γιώργος Μπαμπινιώτης 
Ροδάνθη Μπαμπινιώτη

Σταματίνα Τσιμτσιλή

Λίνα Μενδώνη

Ευάγγελος 
Χρόνης  

Φούλη Χρόνη



10 

UPPER SOCIETY

βρο, δυστυχώς, τα έμαθα στο κρυφό 
σχολειό», τόνισε. Το φινάλε της βραδιάς 
ανήκε στους μικρούς μαθητές και μαθή-
τριες του ελληνικού Δημοτικού Σχολείου 
της Ίμβρου, που ανέβηκαν καταχειροκρο-
τούμενοι στη σκηνή για να τραγουδήσουν 
μαζί με όλους τους καλλιτέχνες το τραγού-
δι «Της δικαιοσύνης ήλιε νοητέ» από το 
Άξιον Εστί του Οδυσσέα Ελύτη. 
Το «παρών» στο κατάμεστο Ηρώδειο 
έδωσε σύσσωμη η Πατριαρχική ακολου-
θία, εκπρόσωποι της κυβέρνησης και της 
τοπικής αυτοδιοίκησης, πρέσβεις καθώς 
και οι χορηγοί της βραδιάς, που στήρι-
ξαν με την αρωγή τους τα σχολεία της 
Ίμβρου. Όλα τα έσοδα της συναυλίας θα 
διατεθούν αποκλειστικά για την ενίσχυ-
ση των ελληνικών μειονοτικών σχολείων 
του νησιού.

Εύη Λαζού Λασκαρίδη 
Σωτήρης Πολύζος

Λάκης Βίνγκας 
Τζούλιετ Βίνγκα

Φωτεινή Aραμπατζή 
Δημήτρης Αβραμόπουλος

Νίκος Σταμπολίδης 
Σίσσυ Παυλοπούλου

Ιωάννα Μπούκη 
Αντώνης Σρόιτερ

Παναγιώτης 
Τσάκος

Ευανθία 
Ρεμπούτσικα

Κατερίνα 
Διαδασκάλου

Γιώργος Νταλάρας
Μανώλης Μητσιάς

Δάφνη Λάλα 
Νίκος Δένδιας



H
καρδιά μας, αυτό το τόσο πολύτιμο όργανο
του οργανισμού μας, μας δίνει ζωή και
πρέπει να την προσέχουμε καθημερινά.

Με συχνές προληπτικές εξετάσεις, λιγότερο αλάτι
στις τροφές και καθημερινή άσκηση θωρακίζεται
η καρδιά. 

Την επισήμανση αυτή κάνει ο πρόεδρος του Ια-
τρικού Συλλόγου Πειραιώς Νίκος Πλατανησιώ-
της, με την ευκαιρία της Παγκόσμιας Ημέρας
Καρδιάς. Τα στοιχεία των επιστημονικών ερευνών
για την πρόληψη, διάγνωση και αντιμετώπιση των
καρδιαγγειακών παθήσεων δείχνουν ότι ο σύγ-
χρονος τρόπος ζωής επιφυλάσσει πολλούς και
σοβαρούς κινδύνους για την υγεία της καρδιάς. Η
καθιστική ζωή, η παχυσαρκία, ιδιαιτέρως όταν
συνδυάζεται με την ανθυγιεινή διατροφή και την
υπερβολική κατανάλωση άλατος, η υπερβολική
κατανάλωση αλκοόλ και το κάπνισμα αποτελούν
μερικούς από τους βασικούς λόγους εμφάνισης
καρδιαγγειακών παθήσεων. 

Ωστόσο, οι παθήσεις αυτές δεν εμφανίζονται
ξαφνικά. Ο οργανισμός δίνει προειδοποιήσεις,
όπως με την αυξημένη αρτηριακή πίεση, τα
υψηλά επίπεδα LDL χοληστερόλης στο αίμα,
τον διαβήτη, αλλά και τα νεφρικά νοσήματα. Για
τον λόγο αυτό, ο πρόεδρος του Ιατρικού Συλλό-
γου Πειραιώς παροτρύνει όλους να εντάξουν
στο πρόγραμμά τους προληπτικές εξετάσεις για
να προασπίσουν την υγεία τους και να συμβου-
λευτούν τον γιατρό τους για να τους δώσει πε-

ραιτέρω οδηγίες και εξετάσεις. Ενδεικτικά συ-
νιστάται, στο πλαίσιο προάσπισης της δημόσιας
υγείας, ο προγραμματισμός μισής ώρας βαδί-
σματος ή σωματικής άσκησης, λιγότερο αλάτι
και λίπη στη διατροφή, ελάχιστο ή καθόλου κά-

πνισμα και μείωση του αλκοόλ σε ελάχιστες πο-
σότητες. Στο ίδιο πλαίσιο και με βάση οδηγίες
που ισχύουν σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες, όπως
η Γερμανία, η Ολλανδία και η Βρετανία, κρίνεται
αναγκαία η διενέργεια τακτικών προληπτικών
εξετάσεων για να αξιολογηθεί ο κίνδυνος εμ-
φανίσεως καρδιοαγγειακού νοσήματος στις
εξής κατηγορίες πολιτών: Άτομα που ήδη πά-
σχουν από καρδιαγγειακή νόσο ή σακχαρώδη
διαβήτη διότι θεωρητικά ανήκουν σε ομάδες
υψηλού κινδύνου - Ενήλικες ανεξαρτήτως φύ-
λου και σωματικής διαπλάσεως οι οποίοι ανή-
κουν σε ηλικιακές ομάδες άνω των 40 ετών -
Ενήλικες ανεξαρτήτως ηλικίας με καταγεγραμ-
μένο ιστορικό πρόωρης καρδιαγγειακής νόσου,
δηλαδή συγγένεια με πατέρα ή αδελφό που
ανέπτυξαν καρδιακή νόσο ή εγκεφαλικό επει-
σόδιο πριν από την ηλικία των 55 ετών ή με μη-
τέρα ή αδελφή πριν από την ηλικία των 65 ετών -
Όσοι διαθέτουν γονείς, αδελφούς ή τέκνα που
έχουν διαπιστωθεί με κληρονομική διαταραχή
των λιπιδίων, αν και συνήθως σπανίζουν φαινό-
μενα όπως η οικογενής υπερχοληστερολαιμία ή
η οικογενής συνδυασμένη υπερλιπιδαιμία.
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Για υγιή καρδιά
Με την ευκαιρία της Παγκόσμιας Ημέρας

Καρδιάς, ο πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου
Πειραιώς Νικόλαος Πλατανησιώτης δηλώνει:
«Σήμερα πρέπει να σκεφτούμε την καρδιά μας
λίγο παραπάνω από ό,τι συνήθως, διότι όσο εί-
ναι αυτή υγιής, τόσο εμείς θα αντλούμε δύναμη,
ευεξία και ζωή εφόσον αποτελεί την κινητήρια
δύναμη του οργανισμού μας. Αν μάλιστα συνυ-
πολογίσουμε ότι σύμφωνα με τα στοιχεία του
Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας κάθε χρόνο
χάνουν τη ζωή τους 17,1 εκατομμύρια άνθρω-
ποι από καρδιαγγειακές παθήσεις, σίγουρα τό-
τε πρέπει να αλλάξουμε τρόπο και ρυθμούς στη
ζωή μας. Πριν από οτιδήποτε άλλο χρειάζεται
συστηματική σωματική άσκηση, διατήρηση του
βάρους και της περιφέρειας της μέσης υπό
έλεγχο, υγιεινή διατροφή με μόνο 6 γραμμάρια
άλατος, ημερησίως και διακοπή του καπνίσμα-
τος. Η καρδιά μαζί με τον εγκέφαλο είναι τα βα-
σικά συστατικά της υπόστασής μας. Όσο τα
προστατεύουμε, τόσο κερδίζουμε ζωή». 

Νίκος Πλατανησιώτης, πρόεδρος
του Ιατρικού Συλλόγου Πειραιώς

Με συχνές προληπτικές εξετάσεις, 
λιγότερο αλάτι στις τροφές και καθημερινή
άσκηση θωρακίζεται η καρδιά

Όσο προστατεύουμε 
την καρδιά μας 
τόσο κερδίζουμε ζωή



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Αυτό το διήμερο ανοίγονται για εσάς κάποιες
νέες οικονομικές ευκαιρίες και συναισθη-
ματικές αναγεννήσεις και θα βρεθείτε κοντά
σε ισχυρά πρόσωπα που θα σας βοηθήσουν
ηθικά. Σε προσωπικό επίπεδο υπάρχει ου-
σιαστική στήριξη από το ταίρι σας.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Για εσάς τους Ταύρους είναι μια πολύ θετική
χρονική στιγμή, αρκεί να μην αφήσετε τις
ευκαιρίες να γλιστρήσουν από τα χέρια σας.
Είναι πολύ πιθανό να γνωρίσετε κάποιο ση-
μαντικό πρόσωπο σε ταξίδι ή μέσα από το
φιλικό σας περιβάλλον.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους ανήσυχους του ζωδιακού, το
υπέροχο τρίγωνο που σχηματίζει ο Κρόνος
με την Αφροδίτη θα αναδείξει μια επαγγελ-
ματική προοπτική, που θα είναι σημαντική
για τα σχέδιά σας. Εννοείται ότι αυτό το διή-
μερο θα έχετε ευκαιρίες με σοβαρές και
χρήσιμες προοπτικές. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Όσοι έχετε γεννηθεί 5, 6 και 7 Ιουλίου θα
έχετε μια έντονα θετική προοπτική σε προ-
σωπικό επίπεδο και όχι μόνο. Είναι η στιγμή
που θα αναδείξετε τις αξίες σας και θα μιλή-
σετε για την προσωπική σας ζωή.

Λέων
(23/7-22/8)
Για εσάς τους Λέοντες είναι μια καλή ευκαι-
ρία αυτό το διήμερο να οριοθετήσετε τα οι-
κονομικά σας, τα συναισθήματά σας, αλλά
και κάποιους οικογενειακούς στόχους που
έχετε θέσει. Φροντίστε να κάνετε καλές επι-
λογές, αν πρόκειται να αλλάξετε σπίτι, ή να
ανακατασκευάσετε τους προσωπικούς σας
χώρους.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Εάν πρόκειται να ασχοληθείτε με τις σχέ-
σεις σας, εκείνο που θα πρέπει να προσέ-
ξετε είναι η έμπρακτη στήριξη που σας
έχουν προσφέρει κατά το παρελθόν. Τα πυ-
ροτεχνήματα δεν σας ταιριάζουν, οι σχέ-
σεις σας θα πρέπει να έχουν τη στόφα της
ωριμότητας και της εκτίμησης για να προ-
χωρήσουν. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Τα οικονομικά σάς απασχολούν όλο και
περισσότερο αυτή την περίοδο, οπότε μια
ευκαιρία να κάνετε θετικές κινήσεις εί-
ναι αυτό το διήμερο. Επίσης κάτι θέλετε
να φροντίσετε στην εξωτερική σας εμφά-
νιση και αυτό μπορεί με καλή προοπτική
να το πετύχετε.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Είναι ένα υπέροχο διήμερο για εσάς τους
Σκορπιούς με το πολύ ευνοϊκό τρίγωνο του
Κρόνου με την Αφροδίτη, όπου άλλοι θα ευ-
νοηθούν περισσότερο, άλλοι λιγότερο. Ση-
μασία έχει ότι θα υπάρχει μια σταθερότητα
στις σχέσεις σας, ικανοποίηση από τα παιδιά
σας και καλές συνθήκες στα οικονομικά σας.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Η πολύ θετική όψη του Κρόνου με την
Αφροδίτη θα σας δώσει επαγγελματικές
καταξιώσεις. Αν μέχρι τώρα είχατε μια συ-
ναισθηματική σχέση που βρισκόταν μακριά
από τα μάτια του κόσμου, τώρα θα υπάρξει
η απόφασή σας να πάρει τη θέση που της
αξίζει. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Είναι μια περίοδος πολλών προσπαθειών,
που εντέλει αυτό το διήμερο εισακούστη-
καν οι ευσεβείς σας πόθοι και βρίσκεστε
πολύ κοντά στην πραγματοποίηση των σχε-
δίων σας. Ίσως να παρουσιαστεί ένα πρό-
σωπο με πολύ θετικές προοπτικές για τη
ζωή σας.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Τα οικονομικά σας θα πάρουν μια καλή
προοπτική, ιδίως εάν ανήκετε στο δεύτερο
δεκαήμερο. Αυτό το διήμερο, παρότι είναι
μέρες ξεκούρασης για τους περισσότε-
ρους, θα είστε πολύ ενεργοί στα επαγγελ-
ματικά σας, με οποιονδήποτε τρόπο. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Είστε σε ένα θετικό διήμερο, όπου θα
έχετε έναν πρωταγωνιστικό ρόλο έναντι
των άλλων. Αυτό που θα σας διακρίνει εί-
ναι η θετική άποψη για μια προσωπική
έκθεσή σας στο πρόσωπο που σας ενδια-
φέρει. Ίσως να μιλήσετε με ειλικρίνεια
για ό,τι συμβαίνει στην καθημερινότητά
σας, αναλαμβάνοντας με καλές προοπτι-
κές τις ευθύνες και υποχρεώσεις σας. 

ΣΑΒΒΑΤΟ 5 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΖΩΔΙΑ76

Aυτό το διήμερο θα μας δώσει μια πολύ θετική
ώθηση σε προσωπικό επίπεδο. Το τρίγωνο που
σχηματίζεται μεταξύ Κρόνου και Αφροδίτης

είναι βοηθητικό σε σχέσεις, συνεργασίες και
μακροχρόνιες συμφωνίες. 


